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Dames en Heren,

Uw commissie heeft sectie 18 – FOD Financiën van 
het ontwerp van Algemene uitgavenbegroting van het 
begrotingsjaar 2022, alsook de beleidsnota van de 
vice-eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding, besproken 
tijdens haar vergaderingen van dinsdag 16 november 
en maandag 22 november 2021.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING 
VAN DE VICE-EERSTEMINISTER EN 

MINISTER VAN FINANCIËN, 
BELAST DE COÖRDINATIE 

VAN DE FRAUDEBESTRIJDING

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie van 
de fraudebestrijding, stipt aan dat de commissieleden 
in deze commissie het voorbije jaar veel gedebatteerd 
hebben over maatregelen ter ondersteuning van actoren 
binnen onze maatschappij die hard getroffen waren door 
de coronacrisis.

Hoewel de regering aandachtig moet zijn en blijven, 
laat zij vandaag de crisis voorzichtig achter zich. De 
gevolgen, zeker op menselijk vlak, zal de samenleving 
nog lang in haar geheugen meedragen. Maar ondanks 
alles sluit de Belgische economie vandaag wel opnieuw 
aan met economische groei. Vandaag zit België dankzij 
stevig herstel op het niveau van vlak voor de coronacrisis. 
Dat is verbazend snel, wetende dat België acht jaar nodig 
had om de financiële crisis te boven te komen. Maar de 
regering kan en mag niet op haar lauweren rusten. Dat is 
dan ook de rode draad van deze beleidsnota Financiën.

De rol van zijn administratie en haar medewerkers 
in de ondersteuning van particulieren en ondernemers 
tijdens de crisis valt niet te onderschatten, daar wenst 
de vice-eersteminister hen dan ook nadrukkelijk voor 
te bedanken.

Dienstverlening op maat van de samenleving

De positieve ervaring uit die wisselwerking tijdens de 
coronacrisis wil de vice-eersteminister consolideren. 
Recent nog is naar aanleiding van de overstromings-
ramp gebleken dat het bijzonder belangrijk is om als 
administratie klaar te staan voor het land en voor haar 
burgers en de maatschappelijke uitdagingen aan te gaan.

Als minister van Financiën zal de vice-eersteminister 
erop toezien dat zijn administratie toegankelijk, flexibel 

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné la section 18 – 
SPF Finances du projet de loi contenant le budget général 
des dépenses de l’année budgétaire 2022, ainsi que la 
note de politique générale du vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de 
la lutte contre la fraude au cours de ses réunions du 
mardi 16 et du lundi 22 novembre 2021.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF 
DU VICE-PREMIER MINISTRE ET 

MINISTRE DES FINANCES, 
CHARGÉ DE LA COORDINATION 

DE LA LUTTE CONTRE LA FRAUDE

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la coordination de la 
Lutte contre la fraude, souligne qu’au cours de l’année 
écoulée, les membres de la commission ont beaucoup 
débattu au sein de cette commission des mesures visant 
à soutenir les acteurs de notre société durement touchés 
par la crise du coronavirus.

Même si le gouvernement doit être et rester attentif, 
aujourd’hui, il laisse prudemment la crise derrière lui. 
Les conséquences, notamment sur le plan humain, 
le marqueront encore longtemps. mais malgré tout, 
l’économie belge renoue aujourd’hui avec la croissance 
économique. Aujourd’hui, grâce à une forte reprise, la 
Belgique se retrouve au niveau qui était le sien juste 
avant la crise sanitaire. C’est étonnamment rapide, si l’on 
considère qu’il a fallu huit ans pour surmonter la crise 
financière. mais le gouvernement ne peut et ne doit pas 
se reposer sur ses lauriers. C’est donc le leitmotiv au 
travers de cette note de politique générale des Finances.

Le rôle de son administration et de ses collaborateurs 
dans le soutien aux particuliers et aux entrepreneurs pen-
dant la crise ne peut être sous-estimé, et le vice-premier 
ministre tient à les en remercier tout particulièrement.

Service à la mesure de la société

Le vice-premier ministre entend consolider l’expé-
rience positive de cette interaction pendant la crise du 
coronavirus. Tout récemment, la catastrophe des inon-
dations a montré qu’il est particulièrement important que 
l’administration soit prête à servir le pays et ses citoyens 
et à relever les défis de la société.

En tant que ministre des Finances, le vice-premier mi-
nistre veillera à ce que son administration soit accessible, 
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en klantgericht blijft ten opzichte van particulieren, 
dienstverleners en ondernemers. Zoals er plichten 
opgelegd worden aan de burger, mag die burger van 
zijn administratie een correcte en tijdige dienstverlening 
verwachten.

Een flexibele, klantgerichte en toegankelijke 
administratie

Die goede dienstverlening op maat van de burger 
vraagt investeringen. Zo wordt de digitale dienstver-
lening via MyMinfin.be, die trouwens elk jaar meer 
en meer gebruikt wordt, verder uitgebouwd met een 
burgerrekening waar de burger een totaal overzicht 
krijgt van al zijn of haar schulden en tegoeden die de 
FOD Financiën beheert.

De toepassing FIRST zal zorgen voor betere integra-
tie van de beschikbare gegevens zodat de burger ook 
attesten kan opvragen via Myminfin. In functie van een 
verhoogde transparantie is sinds dit jaar ook een verslag 
van een fiscale controle zichtbaar op dit platform. Tot 
slot dient de e-Box te evolueren naar een elektronische 
brievenbus waarbij communicatie met de overheid in 
twee richtingen moet mogelijk zijn.

Die digitale evolutie betekent niet dat de analoge 
burger in de kou zou komen te staan. Schriftelijk overleg 
blijft mogelijk en het telefonisch contact met de fiscale 
administratie wordt geoptimaliseerd door te werken met 
één uniek telefoonnummer. De burger krijgt in zijn com-
municatie een telefooncode aangeboden waarmee hij 
automatisch op de juiste dienst terechtkomt.

De toegankelijkheid, ook via fysiek onthaal, van de 
administratie blijft een prioritaire doelstelling. Daarbij 
werkt de administratie samen met de experten inzake 
armoedebestrijding en de POD Maatschappelijke inte-
gratie, aan een project om pro-actief contact op te nemen 
met de burger die niet digitaal bereikbaar is.

In het kader van compliance, toezicht en handhaving 
is een samenwerking met partners belangrijk. Die sa-
menwerking moet leiden tot vereenvoudiging voor hen 
die hun plichten nakomen.

Meer specifiek zet de vice-eersteminister in op het 
“Cooperative Tax Compliance Programme” voor grote 
ondernemingen en zal hij onderzoeken hoe een gelijk-
aardige samenwerking voor kmo’s tot stand kan worden 
gebracht. Tot slot zal worden onderzocht in welke mate 
het geregistreerd kassasysteem 2.0 de compliance kan 
verhogen.

Inzake compliance vormt het ITAA als beroeps-
vereniging een belangrijke stakeholder met wie de 

flexible et orientée vers le client vis-à-vis des particuliers, 
des prestataires de services et des entrepreneurs. De 
même que des devoirs sont imposés au citoyen, celui-ci 
peut attendre de son administration qu’elle lui fournisse 
un service correct et opportun.

Une administration flexible, orientée vers le client 
et accessible

Ce bon service à la mesure du citoyen nécessite des 
investissements. Par exemple le service numérique via 
MyMinfin.be, qui est de plus en plus utilisé chaque année, 
est étendu avec un compte citoyen où les citoyens 
peuvent obtenir un aperçu total de l’ensemble de leurs 
dettes et avoirs gérés par le SPF Finances.

L’application FIRST assurera une meilleure intégration 
des données disponibles, afin que les citoyens puissent 
également demander des attestations via Myminfin. 
Dans un souci de plus grande transparence, un rapport 
de contrôle fiscal est également visible sur cette plate-
forme depuis cette année. Enfin, l’e-Box devrait évoluer 
vers une boîte aux lettres électronique permettant une 
communication bidirectionnelle avec l’autorité publique.

Cette évolution numérique ne signifie pas que le citoyen 
analogique serait laissé pour compte. La consultation 
écrite restera possible et le contact téléphonique avec 
l’administration fiscale sera optimisé en travaillant avec 
un numéro de téléphone unique. Le citoyen se voit pro-
poser un code téléphonique dans sa communication 
avec lequel il arrive automatiquement au bon service.

L’accessibilité de l’administration, également par 
l’accueil physique, reste un objectif prioritaire. En outre, 
l’administration travaille avec les experts en matière de 
lutte contre la pauvreté et la SPP Intégration sociale sur 
un projet visant à contacter de manière proactive les 
citoyens qui ne peuvent être joints par voie numérique.

Dans le cadre de la compliance, du contrôle et du main-
tien, la collaboration avec les partenaires est importante. 
Cette collaboration devrait conduire à une simplification 
pour ceux qui remplissent leurs obligations.

Plus précisément, le vice-premier ministre continue à 
miser sur le “Co-operative Tax Compliance Programme” 
pour les grandes entreprises et il étudiera une collabora-
tion similaire pour les PME. Enfin, il examinera dans quelle 
mesure le système de caisses enregistreuses 2.0 pourrait 
accroître la compliance.

En matière de compliance, l’ITAA, en tant qu’associa-
tion professionnelle, est une partie prenante importante 
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vice-eersteminister in 2022 de intense samenwerking 
verder zal zetten.

De overstromingsramp in juli die het oosten van ons 
land trof gaf aanleiding tot veel solidariteit. Door snel te 
ageren heeft de vice-eersteminister – waar mogelijk – 
daaraan een beperkte bijdrage kunnen leveren.

Zo geven voortaan giften aan de gewestelijke rampen-
fondsen ook recht op een belastingvermindering en dit 
tot 2,5 miljoen euro voor giften door vennootschappen. 
De ramp vergt immers een enorme inspanning inzake 
heropbouw.

Daarom is het verlaagde btw-tarief voor sloop en 
wederopbouw voor de getroffen gebieden uitgebreid 
naar de renovatie van privéwoningen en de heropbouw 
op een andere locatie.

Om het indienen van verzekeringsdossiers te on-
dersteunen, is de aflevering door het kadaster van 
eigendomstitels en hypothecaire afschriften kosteloos 
voor de getroffen medeburgers.

Na de ramp werd de indieningstermijn voor Tax-on-
Web uitgesteld voor burgers. De slachtoffers die door 
de omstandigheden nog geen aangifte konden indienen, 
kunnen rekenen op ondersteuning bij de FOD Financiën 
indien zij contact opnemen per telefoon of via het loket.

Tot slot heeft de vice-eersteminister zijn adminis-
tratie gevraagd om in voorkomend geval soepele af-
betalingsplannen mogelijk te maken voor getroffen 
belastingplichtigen.

Een efficiënte overheidsdienst

De FOD Financiën is een moderne administratie 
die streeft naar een efficiënte werking. Om dit doel te 
bereiken zal zij dit jaar op verschillende projecten actief 
zijn onder de noemers van de administratieve vereen-
voudiging en een tijdige en correcte heffing, inning en 
invordering van de belasting.

Overleg tussen de fiscale administratie en de beroeps- 
en belangenvereniging heeft de nood blootgelegd om 
de ficheverplichting verder te evalueren. De dynamische 
fiche zal worden onderzocht. Het vermelden van de land-
code en het nationaal nummer is hierbij een denkpiste.

Inzake het btw-attest voor renovatiewerken zal dit ver-
vangen worden door een vaste verklaring op de factuur.

avec laquelle le vice-premier ministre continuera à 
coopérer de manière intensive en 2022.

Les inondations catastrophiques qui ont frappé l’est de 
notre pays en juillet ont suscité beaucoup de solidarité. 
En agissant rapidement, le vice-premier ministre a pu 
y apporter une contribution limitée – dans la mesure 
du possible.

Désormais, les dons aux fonds régionaux des calami-
tés donneront également droit à une réduction d’impôt 
pouvant aller jusqu’à 2,5 millions d’euros pour les dons 
des sociétés. La catastrophe nécessite un énorme effort 
de reconstruction.

C’est pourquoi le taux réduit de TVA pour la démo-
lition et la reconstruction dans les zones sinistrées a 
été étendu à la rénovation d’habitations privées et à la 
reconstruction dans un autre lieu.

Afin de faciliter le dépôt des dossiers d’assurance, la 
délivrance par le cadastre des titres de propriété et des 
relevés d’hypothèque est gratuite pour les concitoyens 
sinistrés.

Après la catastrophe, le délai pour le dépôt des décla-
rations via Tax-on-Web a été allongé pour les citoyens. 
Les victimes qui, en raison des circonstances, n’ont pas 
encore pu faire de déclaration fiscale, peuvent compter 
sur le soutien du SPF Finances si elles contactent celui-
ci par téléphone ou via le guichet.

Enfin, le vice-premier ministre a demandé à son 
administration de fournir, le cas échéant, des plans de 
paiement flexibles aux contribuables affectés.

Une service public efficace

Le SPF Finances est une administration moderne 
qui veut être efficace. Afin d’atteindre cet objectif, elle 
sera active cette année sur divers projets relevant des 
rubriques de la simplification administrative et du prélè-
vement, de la perception et du recouvrement des impôts 
de manière correcte et dans les temps.

Les consultations entre l’administration fiscale et les 
associations professionnelles et groupements d’intérêts 
ont révélé la nécessité d’évaluer plus avant l’obligation 
de fiche. La possibilité d’une fiche dynamique sera 
examinée. Dans ce contexte, l’indication du code de 
pays et du numéro national est envisagée.

L’attestation TVA pour travaux de rénovation sera 
remplacée par une déclaration standard sur la facture.
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Hoewel niet alle parameters federale bevoegdheid 
betreft, blijft de vice-eersteminister streven naar een 
vermindering van het aantal vakken in de aangiften.

De verwerking zelf van die aangiften, de zogenaamde 
keten van de aangifte, werd door de administratie ge-
evalueerd samen met de beroepsverenigingen. Wat de 
personenbelasting betreft wil de vice-eersteminister in 
de toekomst ook kijken naar een hervorming van de 
keten van de aangifte.

Belangrijk voor de efficiëntie van de verwerking is een 
tijdige aangifte. Zo kan de administratie de aangiften in-
kohieren met als doelstelling om de betaling/terugbetaling 
in hetzelfde jaar van de aangifte te laten plaatsvinden. 
Daartoe zal in een traject de deadline van de aangiften in 
de vennootschapsbelasting, de rechtspersonenbelasting 
en de belasting niet-inwoners/vennootschappen jaarlijks 
verminderen met twee weken. Binnen dit kader zal de 
administratie ook haar fiscale procedures stroomlijnen.

Om de administratieve last voor de burger en de be-
roepsbeoefenaar te verminderen, zal de vice-eerstemi-
nister opdracht geven om te onderzoeken hoe informatie 
vlotter kan worden aangenomen door de FOD Financiën 
en hoe deze informatie beter binnen de administratie 
kan worden gedeeld. Uiteraard moet dit gebeuren met 
respect voor de bescherming van persoonsgegevens.

Indien er een geschil ontstaat is het in het voordeel 
van zowel belastingplichtige als administratie dat er 
zo spoedig mogelijk duidelijkheid ontstaat. De vice-
eersteminister ondersteunt verbeteringen daartoe. Een 
voorbeeld is het pretaxatiegeschil, of het geschil over 
de fiscale procedure, dat tot op heden enkel uitgevoch-
ten kan worden voor de rechtbank. Nochtans blijkt uit 
de praktijk dat het aanbieden van een administratieve 
geschillenfase leidt tot lagere kosten en betere dienst-
verlening voor de burger.

De vice-eersteminister wil deze ongelijke situatie 
tussen taxatie- en pretaxatiegeschillen wegwerken door 
het administratief beroep ook te laten gelden voor alle 
gevallen waarin de belastingplichtige bezwaar wil maken 
tegen de fiscale procedure.

Ook inzake btw kan de procedure verbeterd worden. 
Om de aanpak bij niet-indiening van de aangifte efficiënter 
te kunnen beheren, heeft de administratie een nieuwe, 
geautomatiseerde btw-ketting uitgewerkt. Met deze 
nieuwe ketting worden belastingplichtigen aangespoord 
om hun verplichtingen spontaan na te komen.

Bien que tous les paramètres ne concernent pas la 
compétence fédérale, le vice-premier ministre continue 
à s’efforcer de réduire le nombre de cases dans les 
déclarations.

Le traitement proprement dit de ces déclarations, appe-
lé chaîne de déclaration, a été évalué par l’administration 
en collaboration avec les associations professionnelles. 
En ce qui concerne l’impôt des personnes physiques, 
le vice-premier ministre souhaite également envisager 
une réforme de la chaîne de déclaration à l’avenir.

Les déclarations en temps utile sont importantes 
pour un traitement efficace. Cela permet à l’adminis-
tration d’enrôler les déclarations dans le but de faire 
en sorte que le paiement/remboursement ait lieu la 
même année que la déclaration. À cette fin, les délais 
de déclaration à l’impôt des sociétés, à l’impôt des per-
sonnes morales et à l’impôt des non-résidents sociétés 
seront réduits annuellement de deux semaines. Dans 
ce cadre, l’administration va également rationaliser ses 
procédures fiscales.

Afin de réduire la charge administrative pour les 
citoyens et les professionnels, le vice-premier ministre 
commandera une étude sur la manière dont les infor-
mations peuvent être acceptées plus facilement par le 
SPF Finances et comment elles peuvent être mieux 
partagées au sein de l’administration. Bien entendu, 
cela doit se faire dans le respect de la protection des 
données personnelles.

En cas de contentieux, il est dans l’intérêt du contri-
buable et de l’administration que la clarté soit faite le 
plus rapidement possible. Le vice-premier ministre est 
favorable à des améliorations à cette fin. Il cite l’exemple 
du contentieux en matière de prétaxation, ou du conten-
tieux sur la procédure fiscale, qui, à ce jour, ne peut être 
tranché que devant le tribunal. Néanmoins, il ressort 
de la pratique que proposer une phase contentieuse 
administrative entraîne une réduction des coûts et un 
meilleur service pour le citoyen.

Le vice-premier ministre souhaite supprimer cette 
disparité entre les contentieux en matière de taxation 
et de prétaxation en étendant le recours administratif 
à tous les cas où le contribuable souhaite contester la 
procédure fiscale.

Des améliorations peuvent également être apportées 
au niveau de la procédure en matière de TVA. Afin de 
gérer plus efficacement le non-dépôt des déclarations, 
l’administration du vice-premier ministre a élaboré une 
nouvelle chaîne TVA automatisée. Grâce à cette nouvelle 
chaîne, il entend encourager les contribuables à remplir 
leurs obligations de manière spontanée.
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Hiervoor heeft de administratie zes actiepunten door-
gevoerd, met name een langere indienings- en betalings-
termijn, de systematische mogelijkheid tot teruggaaf, 
snellere terugbetalingen en geautomatiseerde controles.

De procedure moet ook de evolutie op het terrein 
volgen. Daarom kunnen facturen worden uitgereikt in 
digitaal formaat, tenzij de klant dit uitdrukkelijk niet wenst.

Tijdige en correcte heffing, inning en invordering 
van de belasting

Eén van de kerntaken van de fiscale administratie 
bestaat er in een correcte berekening en heffing van 
de belasting te realiseren.

Op vlak van inning en invordering evolueert de 
FOD Financiën naar een shared service center waarbij 
verder wordt gewerkt op de doelgroepen.

De vice-eersteminister wil het de willing and able 
to pay zo makkelijk mogelijk maken om hun schuld te 
betalen, liefst digitaal.

De willing but unable to pay moeten begeleid worden 
om tijdig hun voorafbetalingen te doen. Indien noodza-
kelijk zal een afbetalingsplan gevraagd kunnen worden, 
bij voorkeur elektronisch via Myminfin.be.

Een rechtvaardige, neutrale en groene fiscaliteit

Het voorbije jaar heeft het fiscaal beleid bijgedragen 
in de wijze waarop ons land de uitdagingen aanpakt. 
Zo heeft de regering een eerste reeks maatregelen 
besloten om de arbeidsmarkt en de koopkracht te sti-
muleren. Het komend jaar zet de vice-eersteminister zijn 
inspanning verder in het project van de bredere fiscale 
hervorming. Hij beseft dat het belangrijk is het beheer 
en de aanpassingen van die fiscale wetgeving op een 
doordachte manier te organiseren. Hij streeft daarbij naar 
een regelgeving die rechtszekerheid biedt en die streeft 
naar een rechtvaardige, neutrale en groene fiscaliteit.

Voorzienbaarheid en rechtszekerheid

In kader van de energiefactuur zal de vice-eerstemi-
nister samen met zijn collega de minister van Energie het 
federaal aandeel in de elektriciteits- en aardgasfactuur 
hervormen door de huidige toeslagen op te heffen en te 
werken met een bijzondere accijns. Zo zal de regering 

À cette fin, l’administration a mis en place six points 
d’action. Ils comprennent des délais de dépôt et de 
paiement plus longs, la possibilité systématique de 
remboursement, des remboursements plus rapides et 
des contrôles automatisés.

La procédure doit également suivre les évolutions 
sur le terrain. Par conséquent, les factures peuvent être 
émises sous format numérique, sauf demande contraire 
explicite du client.

Prélèvement, perception et recouvrement des 
impôts de manière correcte et dans les délais impartis

L’une des tâches clés de l’administration du vice-
premier ministre concerne le calcul et le prélèvement 
corrects des impôts.

Sur le plan de la perception et du recouvrement, le 
SPF Finances se transforme en un centre de services 
partagés qui continue à travailler sur les groupes cibles.

Nous voulons qu’il soit aussi facile que possible pour 
les personnes désireuses et capables de payer (willing 
and able to pay) de régler leurs dettes, de préférence 
par voie numérique.

Les personnes désireuses mais incapables de payer 
(willing but unable to pay) doivent être encouragées 
à faire des versements anticipés. Si nécessaire, elles 
pourront demander un plan de paiement, de préférence 
par voie électronique via Myminfin.be.

Une fiscalité équitable, neutre et verte

Au cours de l’année écoulée, la politique fiscale a 
contribué à la manière dont notre pays relève ses défis. 
Ainsi, nous avons décidé d’une première série de mesures 
pour stimuler le marché du travail et le pouvoir d’achat. 
Au cours de l’année à venir, le vice-premier ministre 
poursuivra ses efforts en faveur du projet de réforme 
fiscale plus large. Il est conscient qu’il est important 
d’organiser la gestion et l’actualisation de cette législation 
fiscale de manière réfléchie. À cet égard, il s’efforcera 
d’élaborer une réglementation qui offrira une sécurité 
juridique et visera une fiscalité équitable, neutre et verte.

Prévisibilité et sécurité juridique

En ce qui concerne la facture énergétique, le vice-
premier ministre réformera la part fédérale de la facture 
d’électricité et de gaz naturel, en collaboration avec 
sa collègue ministre de l’Énergie, en supprimant les 
surcharges actuelles et en appliquant un droit d’accise 
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vanaf 1 januari volgend jaar aan de verbruikers meer 
voorzienbaarheid en investeringszekerheid bieden.

Rechtszekerheid betekent ook adequaat reageren op 
rechtspraak of oneerlijke concurrentie. Zo zijn in reactie 
op de vernietiging door het Grondwettelijk Hof van de 
btw-vrijstelling voor medische diensten, de Europese 
principes vanaf 1 januari ingeschreven in het btw-wet-
boek. De vice-eersteminister heeft zijn administratie 
opgedragen om een circulaire te maken om de sector 
duidelijkheid te geven.

Tevens heeft de vice-eersteminister opdracht gegeven 
voor het opstellen van een circulaire naar aanleiding van 
de recente rechtspraak van het Hof van Justitie over het 
begrip “vaste inrichting”. Deze circulaire komst er in het 
voorjaar van volgend jaar.

Samen met de gemeenschappen zal de vice-eer-
steminister werken aan een hervorming van de erken-
ningsprocedure voor socio-culturele instellingen in kader 
van de belastingvermindering voor giften.

Ten slotte zullen aanbieders van gemeubelde logies niet 
langer kunnen genieten van de btw-vrijstellingsregeling, 
met uitzondering van de regeling voor de deeleconomie.

Rechtvaardige fiscaliteit

Rechtvaardige fiscaliteit is noodzakelijk om het systeem 
niet te ondermijnen. De huidige fiscale en parafiscale 
voordelen van beroepssporters en sportclubs worden 
in die zin hervormd waarbij de klemtoon ligt op een 
geharmoniseerd jeugdbegrip, een plafond van 3 % op 
aftrekbare makelaarscommissies en het wegwerken van 
de excessen in de vrijstelling van de doorstorting van 
bedrijfsvoorheffing. Tegelijk zullen misbruik bestreden 
worden en de controles op makelaarsvergoedingen wor-
den versterkt door het uitbrengen van een circulaire over 
het voordeel van alle aard op makelaarsvergoedingen.

Eveneens in het kader van de rechtvaardige fiscaliteit 
zullen minnelijke schikkingen voortaan worden uitgeslo-
ten als beroepskost.

Neutrale fiscaliteit

De vice-eersteminister neemt een eerste stap in het 
uitdoven van de Bijzondere Bijdrage voor de Sociale 
Zekerheid.

Deze bijdrage werd als crisisbelasting ingevoerd 
in 1994 en remt meer werken af doordat het een 

spécial. Dès lors, à partir du 1er janvier de l’année pro-
chaine, le gouvernement offrira aux consommateurs une 
plus grande prévisibilité et une sécurité d’investissement.

La sécurité juridique requiert également de réagir de 
manière adéquate à la jurisprudence ou à la concur-
rence déloyale. Ainsi, en réponse à l’annulation par la 
Cour constitutionnelle de l’exonération de la TVA pour 
les services médicaux, les principes européens seront 
inscrits dans le code de la TVA à partir du 1er janvier. 
Le vice-premier ministre a chargé son administration 
de préparer une circulaire pour apporter de la clarté 
au secteur.

Il a également commandé la rédaction d’une circu-
laire en réponse à la jurisprudence récente de la Cour 
de justice sur la notion d’“établissement stable”. Cette 
circulaire sera publiée au printemps de l’année prochaine.

En ce qui concerne la réduction d’impôt pour les libé-
ralités, le vice-premier ministre travaillera également en 
concertation avec les Communautés sur la réforme de la 
procédure d’agrément des institutions socioculturelles.

Enfin, les fournisseurs de logements meublés ne pour-
ront plus bénéficier du régime de la franchise de la TVA, 
à l’exception du régime pour l’économie collaborative.

Fiscalité équitable

Une fiscalité équitable est nécessaire afin de ne pas 
miner le système. Les avantages fiscaux et parafiscaux 
actuels des sportifs professionnels et des clubs sportifs 
sont réformés en ce sens, en mettant l’accent sur une 
définition harmonisée de la jeunesse, un plafonne-
ment à 3 % des commissions d’agents déductibles et 
l’élimination des excès dans la dispense du versement 
du précompte professionnel. Parallèlement, les abus 
seront combattus et les contrôles sur les rémunérations 
d’agents seront renforcés par la voie de la publication 
d’une circulaire sur l’avantage de toute nature sur les 
rémunérations d’agents.

En outre, dans le cadre d’une fiscalité équitable, les 
transactions pénales seront dorénavant exclues comme 
frais professionnels.

Fiscalité neutre

Le vice-premier ministre fera un premier pas vers la 
suppression progressive de la cotisation spéciale de 
sécurité sociale.

Cette cotisation a été introduite comme un impôt de 
crise en 1994 et elle décourage ceux qui souhaitent 
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promotieval creëert. Bovendien is de BBSZ een belas-
ting die niet neutraal is voor mensen in verschillende 
samenlevingsvormen.

De afschaffing is dus noodzakelijk maar kost inder-
daad geld. Daarom is in compenserende maatregelen 
voorzien inzake de accijnzen op tabak, de herziening 
van de niet-doorstorting van de bedrijfsvoorheffing en 
wordt een nieuwe inscheeptaks ingevoerd.

Groene fiscaliteit

De vergroening van ons wagenpark wordt aange-
moedigd door de wet ter vergroening van de mobiliteit. 
De administratie zal een FAQ opstellen om de burger 
wegwijs te maken.

Het advies van de sociale partners over de vergroe-
ning van de mobiliteit zal eveneens worden opgenomen 
in het beleid.

Een andere maatregel die de mobiliteit moet ver-
groenen is het verminderen van de subsidies voor de 
professionele diesel. De regering wenst echter deze 
verandering gefaseerd doen om de sector de kans te 
geven om zich aan te passen.

Het stimuleren van de fiets als vervoersmiddel draagt 
eveneens bij aan een groene samenleving. Vandaag 
bestaat de vrijstelling voor de fietsvergoeding reeds. 
Samen met de ministers van Sociale Zaken, Werk en 
Mobiliteit wenst de vice-eersteminister na te gaan hoe 
de toekenning van die fietsvergoeding kan worden ver-
breed en gemoduleerd zodat men gemotiveerd wordt 
om de fiets naar het werk te nemen, zowel op korte als 
op middellange afstanden.

Binnen het Europees kader is een reductie van de 
CO2-uitstoot tegen 2030 als doelstelling gesteld. Als 
minister van Financiën zal de vice-eersteminister het 
voorstel rond de Energiebelastingrichtlijn en CBAM 
(Carbon Border Adjustment Mechanism) onderhandelen.

De vice-eersteminister zal volop inzetten op een 
toekomstgericht en uniform kader voor de taxatie van 
energieproducten, waarbij extra inkomsten maximaal 
moeten terugvloeien naar onze huishoudens en bedrijven.

Stimuleren van de arbeidsmarkt en de koopkracht

Om de evolutie naar de beoogde werkzaamheids-
graad van 80 % alsook de koopkracht van de lagere 

travailler davantage en créant un piège à la promotion. 
De plus, la CSSS est un impôt qui n’est pas neutre 
pour les personnes vivant dans différentes formes de 
cohabitation.

Sa suppression est donc nécessaire mais coûtera 
effectivement de l’argent. C’est pourquoi des mesures 
compensatoires ont été prévues. Ces dernières visent 
les accises sur le tabac, la révision de la dispense de 
versement du précompte professionnel et une nouvelle 
taxe d’embarquement.

Fiscalité verte

Le verdissement de notre parc automobile est en-
couragé par la loi sur le verdissement de la mobilité. 
L’administration du vice-premier ministre établira une 
FAQ pour orienter les citoyens.

L’avis des partenaires sociaux sur le verdissement 
de la mobilité sera également intégré dans la politique.

Une deuxième mesure pour rendre la mobilité plus 
verte consiste à réduire les subventions pour le diesel 
professionnel. Cependant, le gouvernement entend 
introduire ce changement progressivement pour donner 
au secteur la possibilité de s’adapter.

Stimuler le vélo comme moyen de transport contribue 
également à une société verte. Aujourd’hui, l’exonération 
de l’indemnité vélo existe déjà. Avec les ministres des 
Affaires sociales, du Travail et de la Mobilité, le vice-
premier ministre entend examiner comment élargir et 
moduler l’octroi de cette indemnité vélo afin de motiver 
les travailleurs à prendre le vélo pour se rendre au travail, 
tant pour les courtes que pour les moyennes distances.

Le cadre européen a fixé l’objectif de réduire les 
émissions de CO2 d’ici 2030. En tant que ministre des 
Finances, le vice-premier ministre négociera la proposition 
de révision de la directive sur la taxation de l’énergie 
et du CBAM (Carbon Border Adjustment Mechanism).

Le vice-premier ministre s’engagera pleinement en 
faveur d’un cadre prospectif et uniforme pour la taxation 
des produits énergétiques, qui devra permettre à nos 
ménages et à nos entreprises de récupérer un maximum 
de revenus supplémentaires.

Stimulation du marché du travail et du pouvoir 
d’achat

D’importantes mesures ont été décidées afin d’accé-
lérer l’évolution vers le taux d’emploi visé de 80 % et 
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en middenlonen te verhogen, zijn er belangrijke maat-
regelen beslist.

Vooreerst wordt in een driejarig traject de bedrijfsvoor-
heffing opnieuw afgestemd op de eindbelasting. Tevens 
is het maximumbedrag voor kinderoppas per dag en per 
kind verhoogd naar 14 euro vanaf aanslagjaar 2022, 
wordt de vrijstelling voor regionale opleidingspremies 
opgetrokken tot 700 euro en wordt de bijkomende ver-
mindering voor werkloosheidsuitkeringen vervangen 
naar analogie van de aanvullende vermindering voor 
pensioenen.

Binnen dit kader van de arbeidsmarkt wenst de rege-
ring ook transitietrajecten te faciliteren. Daarom worden 
de sociale en fiscale wet op elkaar afgestemd met be-
trekking tot art. 39ter van de arbeidsovereenkomstwet. 
Tevens zal de administratie samen met de FOD Sociale 
Zekerheid een rekentool ontwikkelen waarmee langdurig 
zieken en gehandicapten kunnen zien hoeveel zij extra 
zullen overhouden bij herintrede op de arbeidsmarkt.

De bredere fiscale hervorming

Het fiscaal stelsel is aan een grondige hervorming 
toe, daar is iedereen het over eens.

Overeenkomstig het regeerakkoord is het uitgangs-
punt dat de belastingwet eenvoudiger, eerlijker en meer 
neutraal moet worden.

Logischerwijs zal de hervorming zorgen voor een 
verschuiving van alternatieve verloningsvormen naar 
een verloning in euro’s. In afwachting van deze her-
vorming zal de vice-eersteminister erover waken dat 
nieuwe optimalisatietechnieken en achterpoortjes die 
opduiken ook weer zo snel mogelijk gesloten worden. 
Dit is belangrijk in het streven naar een rechtvaardige 
belastingwet.

De hervorming zal worden voorgelegd in 2022 en zal 
zich situeren rond drie grote assen: de consumptiefis-
caliteit, de vermogensfiscaliteit en de arbeidsfiscaliteit.

De doelstellingen van de hervorming zijn zoals reeds 
geschetst:

— het verhogen van de werkzaamheidsgraad;

— het ondersteunen van de klimaatambities;

— het aanmoedigen van ondernemerschap;

— het stimuleren van investeringen;

d’augmenter le pouvoir d’achat des bas et moyens 
salaires.

Tout d’abord, dans le cadre d’un processus de trois 
ans, le précompte professionnel sera réaligné sur l’impôt 
définitif. En outre, le montant maximal pour la garde 
d’enfant est porté à 14 euros par jour et par enfant à 
partir de l’exercice d’imposition 2022, l’exonération des 
primes régionales à la formation est portée à 700 euros 
et la réduction additionnelle pour les allocations de 
chômage est remplacée par analogie avec la réduction 
additionnelle pour les pensions.

Dans ce cadre du marché du travail, le gouvernement 
entend également faciliter les parcours de transition. 
C’est pourquoi le droit social et le droit fiscal ont été 
coordonnés en ce qui concerne l’article 39ter de la loi 
relative aux contrats de travail. De plus, en collaboration 
avec le SPF Sécurité sociale, l’administration dévelop-
pera un outil de calcul permettant aux personnes en 
incapacité de travail de longue durée et aux personnes 
handicapées de connaître le montant supplémentaire 
qu’elles gagneront si elles réintègrent le marché du travail.

La réforme fiscale plus large

Tout le monde s’accorde à dire qu’il convient de 
réformer en profondeur notre système fiscal.

Conformément à l’accord de gouvernement, le point 
de départ est que la législation fiscale doit devenir plus 
simple, plus équitable et plus neutre.

Logiquement, la réforme entraînera un glissement 
progressif des formes alternatives de rémunération 
vers des rémunérations en euros. En attendant cette 
réforme, le vice-premier ministre veillera à ce que les 
nouvelles techniques d’optimisation et les failles qui se 
présentent soient également contrées et comblées le 
plus rapidement possible. Ce point est important en vue 
de tendre vers une loi fiscale équitable.

La réforme sera présentée en 2022 et s’articulera 
autour de trois axes majeurs: la fiscalité de la consom-
mation, la fiscalité patrimoniale et la fiscalité du travail.

Tel que précisé ci-dessus, la réforme a pour objectif:

— d’augmenter le taux d’emploi;

— de soutenir les ambitions climatiques;

— d’encourager l’entrepreneuriat;

— de stimuler les investissements;
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— de strijd tegen de armoede;

— en het ondersteunen van de gezinnen.

De hervorming moet ook leiden tot een sterkere 
economie, zodat het verder verlagen van de lasten op 
arbeid meegenomen kan worden. Daarbij moet zeker 
worden ingezet op het elimineren van de werkloosheids- 
en promotieval.

Lastenverlagingen alleen dragen een grote kost. Om 
te compenseren durft de regering te kijken naar een 
verbreding van de belastbare basis. Het is in geen geval 
de bedoeling om de fiscale druk nog verder op te drijven, 
de maatregelen moeten met elkaar in evenwicht zijn.

Met betrekking tot de personenbelasting wenst de 
vice-eersteminister op zoek te gaan naar een eenvoudiger 
systeem. Een aantal aftrekposten, belastingverminde-
ringen en uitzonderingsregimes zullen moeten uitdoven.

Gezien het stijgend belang van de klimaatuitdaging, 
is het logisch dat er wordt gestreefd naar een fiscale wet 
die de klimaatdoelstellingen ondersteunt.

De uitdaging bij al deze doelstellingen is het ontwerpen 
van een belastingwet die zo weinig mogelijk mogelijk-
heden biedt voor optimalisatie.

Om de bevolking voldoende rechtszekerheid te geven 
moet de hervorming niet alleen tijdig worden aangekon-
digd, maar zal elke maatregel door de bevoegde instel-
lingen doorgerekend worden op macro- en microniveau.

Zuurstof voor onze ondernemingen

Zoals reeds eerder vermeld, heeft de regering terecht 
belangrijke steunmaatregelen genomen tijdens de voor-
bije coronacrisis. Gezonde ondernemingen zijn immers 
belangrijke steunpilaren van onze maatschappij.

Bijvoorbeeld heeft de regering met de carry-back 
van verliezen en de aanpassing van het tarief van de 
nalatigheidsinteresten maatregelen genomen die de 
liquiditeit en solvabiliteit van bedrijven ondersteunen.

Recent werd nog in het kader van de vergroening van 
de mobiliteit goedgekeurd dat de verhoogde investerings-
aftrek voor e-trucks met een jaar vervroegd zal worden.

De investeringsaftrekken zijn echter momenteel te 
complex en verscheiden. De vice-eersteminister zal werk 
maken van een vereenvoudiging van de structuur en de 
voorwaarden. Hierbij zal worden ingezet op wat werkt 

— de lutter contre la pauvreté;

— et de soutenir les ménages.

La réforme devrait également conduire à une écono-
mie plus forte, de sorte qu’une nouvelle réduction de la 
charge sur le travail puisse être opérée. À cet égard, il 
conviendra assurément de viser à éliminer les pièges 
au chômage et à la promotion.

La seule réduction des charges a un coût élevé. Pour 
le compenser, le gouvernement ose envisager d’élar-
gir la base fiscale. Il ne s’agit en aucun cas d’encore 
augmenter la charge fiscale; les mesures doivent être 
équilibrées les unes par rapport aux autres.

En ce qui concerne l’impôt des personnes physiques, 
le vice-premier ministre souhaite chercher un système 
plus simple. Un certain nombre de déductions, de réduc-
tions d’impôt et de régimes d’exception devront être 
supprimés progressivement.

Compte tenu de l’importance croissante du défi cli-
matique, il est logique de s’efforcer de mettre en place 
une loi fiscale qui soutienne les objectifs climatiques.

Le défi associé à tous ces objectifs est de concevoir 
une loi fiscale qui offre le moins de possibilités d’opti-
misation possible.

Afin d’offrir à la population une sécurité juridique suf-
fisante, la réforme devra non seulement être annoncée 
en temps utile, mais chaque mesure devra être analysée 
par les institutions compétentes, et ce, à la fois au niveau 
macroéconomique et microéconomique.

De l’oxygène pour nos entreprises

Comme indiqué précédemment, lors de la dernière 
crise du coronavirus, le gouvernement a pris, à juste titre, 
d’importantes mesures de soutien. Les entreprises saines 
sont en effet des piliers importants de notre société.

Par exemple, avec le report temporaire des pertes et 
l’adaptation du taux des intérêts de retard, le gouverne-
ment a pris des mesures qui soutiennent la liquidité et 
la solvabilité des entreprises.

Récemment encore, dans le cadre du verdissement 
de la mobilité, il a été approuvé que la déduction accrue 
pour investissement pour e-trucks soit avancée d’un an.

Toutefois, les déductions pour investissement sont 
actuellement trop complexes et trop diverses. Le vice-
premier ministre œuvrera à la simplification de la structure 
et des conditions. Dans cette optique, il conviendra de 
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en worden geïdentificeerd wat niet werkt. Een groenere 
fiscaliteit zal daarbij een leidraad vormen.

Ook naar de toekomst toe wenst de vice-eersteminister 
ondernemingen te ondersteunen in hun financierings-
behoefte. Met het oog het activeren van beschikbaar 
spaargeld tot langetermijnfinanciering van onze bedrijven, 
zal het maximumplafond voor de taxshelter voor star-
tende en groeiende ondernemingen worden verdubbeld 
tot 500 000 euro voor start-ups en tot 1 000 000 euro 
voor scale-ups.

Daarnaast zal de vice-eersteminister onderzoeken of 
de European long-term investment Funds, als instrument 
uit het actieplan van de Europese Commissie voor de 
opbouw van een kapitaalmarktenunie, eveneens geac-
tiveerd kunnen worden.

Onderzoek en ontwikkeling

De vice-eersteminister zal blijven inzetten op een 
stimulerend beleid op het vlak van onderzoek, ontwik-
keling en innovatie.

Het is zijn bedoeling om een voldoende rechtszeker 
kader te creëren door enerzijds de wetgeving te verbeteren 
waar noodzakelijk en anderzijds de betere samenwerking 
tussen Belspo en zijn administratie te bewerkstelligen.

Douane

De strijd tegen drugs in de havens en luchthavens 
blijft een prioriteit voor de douane. De vice-eersteminister 
staat in deze strijd gelukkig niet alleen. Samen met 
nationale en internationale partners staat hij sterker. 
Ook technologisch wordt de strijd aangegaan door de 
uitrol van het project 100 % scanning in het kader van 
het plan voor herstel en veerkracht.

De samenwerking met het Verenigd Koninkrijk is 
grondig veranderd sinds de brexit. Vorig jaar werd er 
reeds extra personeel aangeworven om het hoofd te 
bieden aan de toegenomen aangiftes. Ook dit jaar zal 
de administratie haar opdracht verzekeren om burgers 
te ondersteunen naar aanleiding van de brexit.

Een performante en efficiënte douane vraagt ook mo-
derne wetgeving. De modernisering van de algemene wet 
inzake douane en accijnzen zal in verschillende stappen 
gebeuren, waarbij eerst de wet zal worden aangepast 
aan de inwerkingtreding van het douanewetboek van 
de Unie. In een tweede fase zal ook het sanctiebeleid 

se concentrer sur ce qui fonctionne et d’identifier ce 
qui ne fonctionne pas. Une fiscalité plus verte sera un 
principe directeur à cet égard.

Dans une perspective d’avenir, le vice-premier mi-
nistre aimerait également soutenir les entreprises dans 
leurs besoins de financement. Afin d’activer l’épargne 
disponible pour assurer le financement à long terme 
de nos entreprises, le plafond maximal du tax shelter 
pour les entreprises débutantes et en croissance sera 
doublé, passant à 500 000 euros pour les start-ups et 
à 1 000 000 d’euros pour les scale-ups.

En outre, le vice-premier ministre examinera si les 
fonds européens d’investissement à long terme, en tant 
qu’instrument du plan d’action de la Commission euro-
péenne pour la construction d’une union des marchés 
des capitaux, peuvent également être activés.

Recherche et développement

Le vice-premier ministre continuera à s’investir dans 
une politique visant à stimuler la recherche, le dévelop-
pement et l’innovation.

Il a l’intention de créer un cadre suffisamment sécu-
risé sur le plan juridique, d’une part, en améliorant la 
législation là où c’est nécessaire et, d’autre part, en 
assurant une meilleure coopération entre Belspo et son 
administration.

Douane

La lutte contre la drogue dans nos ports et aéroports 
demeure une priorité pour la douane. Heureusement, 
le vice-premier ministre n’est pas seul dans ce combat. 
Avec ses partenaires nationaux et internationaux, il est 
plus fort. Il mène également la bataille sur le plan tech-
nologique en déployant le projet 100 % scanning dans 
le cadre du plan pour la reprise et la résilience.

La coopération avec le Royaume-Uni a radicalement 
changé depuis le Brexit. Du personnel supplémentaire 
a déjà été recruté l’année dernière pour faire face à 
l’augmentation du nombre de déclarations. Cette année 
aussi, le vice-premier ministre soutiendra bien entendu 
son administration dans sa mission d’accompagnement 
des citoyens face au Brexit.

Une douane performante et efficace demande éga-
lement une législation moderne. La modernisation de 
la loi générale sur les douanes et accises se fera en 
plusieurs étapes, la première étant d’adapter la loi à 
l’entrée en vigueur du code des douanes de l’Union. 
Lors d’une deuxième phase, la politique de sanctions 
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worden herzien. Hiervoor zal in overleg worden gegaan 
met verschillende betrokken stakeholders.

Europese en internationale samenwerking

De Europese en internationale samenwerking blijft 
ook in het beleidsdomein van de vice-eersteminister 
cruciaal. Zo is er natuurlijk het Europese voorzitterschap 
van de Raad begin 2024, dat intensief wordt voorbereid.

Maar ook het aanpakken van belastingfraude blijft 
bij uitstek een internationale aangelegenheid. Over 
de Europese dossiers wisselt de vice-eersteminister 
reeds geregeld van gedachten in de commissie voor 
Financiën en Begroting en het is ook zijn doel om dat 
verder te zetten.

Binnen de Europese agenda zal het komende jaar 
specifieke aandacht gaan naar de discussies omtrent een 
mogelijke aanpassing van de regels van het Stabiliteits-
en Groeipact (SGP), iedereen intussen wel gekend.

Binnen de uitrol van het Fit for 55-pakket vallen speci-
fiek de onderhandelingen over de energiebelasting-richtlijn 
en het CBAM (Carbon Border Adjustment Mechanism) 
(zijnde een koolstofheffing aan de Europese grenzen) 
onder de bevoegdheid van de vice-eersteminister.

Daarnaast stelt de vice-eersteminister vast dat de 
onderhandelingen inzake de btw-tarieven zich in een 
vergevorderd stadium bevinden. Hij is ervan overtuigd 
dat hier snel resultaat zal worden bereikt.

Ook inzake het “btw-pakket in het digitale tijdperk” 
zou er vóór de zomer van 2022 een akkoord moeten 
bereikt worden.

Betreffende de internationale belastingregels en de 
aanpak van belastingfraude, zal België zoals steeds een 
constructieve en proactieve rol blijven spelen. Denk daar-
bij in de eerste plaats aan de omzetting in Europees en 
nationaal recht van het OESO akkoord over de pijler 1 en 
pijler 2. Die omzetting zal, conform het regeerakkoord, 
heel strikt gebeuren om te voorkomen dat deze nieuwe 
regels hun effect zouden missen. De vice-eersteminister 
zal tegelijkertijd ook waken over het concurrentievermogen 
van bepaalde belangrijke sectoren in onze economie.

Ook zal hij de herziening van de Code of Conduct 
ondersteunen en pleiten voor een verruiming van de 
definitie van schadelijke belastingpraktijken. Ons land zal 
zich dus achter de pogingen van de Europese Commissie 

sera également revue. Cela se fera en concertation avec 
les différentes parties prenantes concernées.

Coopération européenne et internationale

La coopération européenne et internationale reste 
cruciale dans le domaine politique du vice-premier 
ministre également. Il y a, bien sûr, la présidence euro-
péenne du Conseil au début de 2024, qui est préparée 
intensivement.

Mais la lutte contre la fraude fiscale reste également 
une question internationale importante. Sur les dos-
siers européens, le vice-premier ministre a déjà réguliè-
rement des échanges d’idées au sein de la Commission 
des Finances, et c’est son objectif de poursuivre sur 
cette voie.

Au cours de l’année à venir, l’agenda européen accor-
dera une attention particulière aux discussions sur une 
éventuelle adaptation des règles du Pacte de stabilité 
et de croissance (PSC), que tout le monde connaît dans 
l’intervalle.

Dans le cadre du déploiement du paquet “Fit for 55”, les 
négociations sur la directive sur la taxation de l’énergie 
et le Mécanisme d’ajustement carbone aux frontières 
(à savoir une taxe carbone aux frontières de l’Europe) 
relèvent spécifiquement de la compétence du vice-
premier ministre.

Le vice-premier ministre voit également que les négo-
ciations sur les taux de TVA sont à un stade bien avancé. 
Il est convaincu que l’on aboutira bientôt à un résultat.

Concernant le “paquet TVA à l”ère numérique”, un 
accord devrait également être trouvé avant l’été 2022.

Concernant les règles fiscales internationales et la lutte 
contre la fraude fiscale, la Belgique continuera à jouer 
un rôle constructif et proactif. Il s’agit tout d’abord de la 
transposition en droit européen et national de l’accord 
de l’OCDE sur le pilier 1 et le pilier 2. Cette transpo-
sition se fera de manière rigoureuse, conformément à 
l’accord de gouvernement, pour éviter que ces nouvelles 
mesures ne soient inefficaces. Le vice-premier ministre 
va en même temps veiller à maintenir la compétitivité 
de certains secteurs clés de notre économie.

Il va également soutenir la révision du Code de conduite 
et plaider pour un élargissement de la définition des 
pratiques fiscales dommageables. Notre pays soutiendra 
les efforts de la Commission européenne visant à rendre 
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scharen om de werking van de Code of Conduct Group 
on Business Taxation ambitieuzer en transparanter te 
maken.

Tot slot zal de regering, in lijn met wat geldt in de ons 
omringende landen, een wettelijk kader creëren voor 
de fiscale behandeling van aangetrokken buitenlandse 
kaderleden. Hiermee komt een einde aan de huidige ad-
ministratieve regeling waarbij een expatregime onbeperkt 
in de tijd wordt toegepast en waarbij heel wat expats 
zich in een statuut van fiscale staatsloosheid bevinden.

Een financiële sector ten dienste van onze burgers 
en economie

Het hoeft niet benadrukt dat de financiële sector een 
belangrijke bijdrage levert aan de groei en tewerkstelling. 
Men doet dit niet enkel via de toegevoegde waarde van de 
eigen bedrijfseconomische activiteit, maar ook en vooral 
door de reële economie, via onze ondernemingen en 
burgers, te ondersteunen met adequate kredietverlening, 
efficiënt betalingsverkeer en een performante financiële 
dienstverlening. De vice-eersteminister wenst dit in de 
toekomst ook zo te bewaren.

Hierbij zijn de pijlers van het beleid van de vice-
eersteminister als volgt samen te vatten:

(1) de tijdige omzetting van Europese regelgeving;

(2) het verzekeren van de toegankelijkheid van het 
bank- en financiewezen voor iedereen;

(3) de bescherming van de consument;

(4) het bewaren van de concurrentiekracht van de 
financiële sector, en

(5) het garanderen van de financiële stabiliteit.

Wat de omzetting van Europese regelgeving betreft, 
heeft de vice-eersteminister het voorbije jaar met drie 
omvangrijke wetten een inhaalbeweging gedaan.

Op de korte termijn voorziet hij, naast het ontwerp 
tot omzetting van de covered bonds-richtlijn zoals die 
momenteel in de plenaire voorligt, eveneens in wetge-
vende initiatieven tot omzetting van de IFD-richtlijn en 
de crowdfunding-verordening.

Met betrekking tot de toegankelijkheid van bankdien-
sten, verwijst de vice-eersteminister graag nogmaals naar 
het charter tot invoering van een universele bankdienst 

le fonctionnement du Groupe Code de conduite Fiscalité 
des entreprises plus ambitieux et plus transparent.

Finalement, à l’instar de ce qui est appliqué dans 
les pays voisins, un cadre juridique sera créé pour le 
traitement fiscal des cadres étrangers recrutés. Cela 
mettra fin au règlement administratif actuel par lequel 
un régime d’expatrié est appliqué indéfiniment, et par 
lequel de nombreux expatriés se retrouvent dans un 
statut d’apatridie fiscale.

Un secteur financier au service de nos citoyens 
et de notre économie

Il est inutile de souligner que le secteur financier 
apporte une contribution importante à la croissance et 
à l’emploi. Il le fait non seulement par la valeur ajoutée 
que génère sa propre activité économique, mais aussi et 
surtout par le soutien qu’il apporte à l’économie réelle, 
via nos entreprises et nos citoyens, par l’octroi adéquat 
de crédits, des transactions financières efficaces et des 
services financiers performants. Le vice-premier ministre 
souhaite qu’il en soit toujours ainsi à l’avenir.

Les piliers de sa politique se résument comme suit:

(1)  la t ransposi t ion en temps ut i le de la 
réglementation européenne;

(2) la garantie d’un accès aux services bancaires et 
financiers pour tous;

(3) la protection des consommateurs;

(4) la sauvegarde de la compétitivité du secteur finan-
cier, et

(5) la garantie de la stabilité financière.

En ce qui concerne la transposition de la réglemen-
tation européenne, le vice-premier ministre a, au cours 
de l’année écoulée, résorbé une bonne part du retard 
en faisant adopter trois lois à portée générale.

À court terme, outre le projet de transposition de la 
directive sur les obligations sécurisées, actuellement en 
cours de discussion en plénière, il prévoit également des 
initiatives législatives pour la transposition de la directive 
IFD et du règlement sur le crowdfunding.

En ce qui concerne l’accessibilité des services ban-
caires, il se réfère à nouveau à la charte pour la mise 
en place d’un service bancaire universel, qui garantit 
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die een aantal bancaire diensten op maat van de niet-
digitale klant garandeert.

Daarnaast volgt de vice-eersteminister, samen met zijn 
collega’s van Economie en Consumentenbescherming, 
de evoluties inzake de spreiding van ATM’s of het aan-
bieden van diensten aan consumenten die geen beroep 
kunnen doen op een digitale dienstverlening en dergelijke 
op de voet op. De vice-eersteminister staat dan ook in 
permanent contact met de sector.

Verder wil de vice-eersteminister ook dit jaar inzet-
ten op een transparant bank- en verzekeringswezen in 
functie van toegankelijkheid en bescherming van de 
consument, waarbij opnieuw het tijdig omzetten van 
Europese regelgeving een belangrijke rol zal spelen.

Belangrijke onderdelen van het zogenaamde Bazel 
III-raamwerk met verstrengde bancaire regelgeving wer-
den reeds ingevoerd voor Europese banken. Dit zorgt 
ervoor dat banken momenteel met robuuster kapitaal- en 
liquiditeitsratio’s opereren dan voor de financiële crisis.

Het Bazelcomité publiceerde in 2017 het sluitstuk van 
het Bazel III-pakket, dat zich richt op een vereenvoudi-
ging en harmonisering van de berekeningswijzen voor 
de kapitaalvereisten voor krediet, markt en operationele 
risico’s.

Op 27 oktober 2021 publiceerde de Europese 
Commissie haar voorstellen rond de aanpassing van 
de prudentiële regelgeving voor kredietinstellingen ter 
uitvoering van het Bazel III-pakket. Een eerste discussie 
werd gevoerd binnen de Raad Ecofin op 9 november. 
Dit dossier zal verder nauw worden opgevolgd.

Met betrekking tot het macroprudentieel beleid, moet 
de tijdige omzetting van Europese regelgeving ons land 
helpen om de financiële stabiliteit te verzekeren.

Inzake de bankierseed werd een advies opgevraagd 
aan de FSMA. Daarna zal in overleg met de sector wor-
den bekeken op welke wijze dit kan worden ingevoerd.

Federale Participatie- en Investeringsmaatschappij

De Federale Participatie- en Investeringsmaatschappij 
(FPIM) is een belangrijk instrument voor de realisatie 
van het investeringsbeleid van de federale overheid. Zo 

un certain nombre de services bancaires adaptés aux 
besoins des clients qui n’ont pas accès aux services 
numériques.

En outre, avec ses collègues de l’Économie et de la 
Protection des consommateurs, le vice-premier ministre 
suit de près l’évolution de la répartition des distributeurs 
automatiques de billets et de la fourniture de services 
bancaires aux consommateurs qui ne peuvent faire 
appel à des services numériques, etc. Le vice-premier 
ministre indique qu’il est donc en contact permanent 
avec le secteur.

Il souhaite également mettre l’accent, cette année, 
sur la transparence et l’accessibilité des services ban-
caires et d’assurance, de même que sur la protection 
des consommateurs, et indique qu’une fois encore, la 
transposition en temps utile de la réglementation euro-
péenne jouera un rôle important à cet égard.

Des éléments importants de la réforme Bâle III et 
du renforcement de la réglementation bancaire ont 
déjà été introduits pour les banques européennes. En 
conséquence, les banques fonctionnent actuellement 
avec des ratios de fonds propres et de liquidités plus 
solides qu’avant la crise financière.

En 2017, le Comité de Bâle a publié la partie finale des 
accords de Bâle III, qui vise à simplifier et à harmoniser 
les méthodes de calcul pour les exigences de fonds 
propres par rapport aux risques de crédit, aux risques 
de marché et aux risques opérationnels.

Le 27 octobre 2021, la Commission européenne a 
publié ses propositions concernant l’adaptation de la 
réglementation prudentielle pour les établissements 
de crédit, et ce, en exécution des accords de Bâle III. 
Une première discussion a eu lieu au sein d’Ecofin 
le 9 novembre. Ce dossier continuera de faire l’objet 
d’un suivi attentif.

En ce qui concerne la politique macroprudentielle, la 
transposition en temps utile de la réglementation euro-
péenne devrait nous aider à garantir la stabilité financière.

En ce qui concerne le serment bancaire, un avis a été 
demandé à la FSMA. Ensuite, le vice-premier ministre 
examinera, en concertation avec le secteur, la façon de 
le mettre en œuvre.

Société fédérale de Participations et d’Investis-
sement

La Société fédérale de participations et d’inves-
tissement (SFPI) est un instrument important pour la 
réalisation de la politique d’investissement de l’autorité 
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zal FPIM de investeringen van de staat op een geco-
ordineerde, duurzame en ambitieuze wijze beleggen.

Sustainable finance

De duurzame investerings- en beleggingsstrategie van 
FPIM zal gelijktijdig ontwikkeld worden met de sustai-
nable finance-strategie waar de vice-eersteminister, in 
samenwerking met de minister van Klimaat, Leefmilieu, 
Duurzame Ontwikkeling en Green Deal een initiatief voor 
heeft opgestart. Dit initiatief zal leiden tot antwoorden 
op twee belangrijke vragen:

— Hoe kan de overheid als investeerder het juiste 
voorbeeld geven op vlak van financiële participaties 
en investeringen? Dit bevat voornamelijk FPIM maar 
er wordt hiervoor ook gekeken naar andere publieke 
beleggingen vanuit bijvoorbeeld, Credendo, of Finexpo.

— Hoe kan de overheid de verduurzaming van 
de Belgische financiële sector bevorderen vanuit de 
overheid?

Transformatiefonds

Het transformatiefonds, dat reeds werd goedgekeurd 
in januari dit jaar, is een concreet voorbeeld van de rol 
van FPIM in het federaal investeringsbeleid. Het doel van 
het transformatiefonds is drievoudig en het eerste deel, 
korte termijn relance, werd reeds dit jaar gelanceerd.

Het komende jaar zullen de volledige bedragen van 
het fonds toegewezen worden aan de dochter Relaunch 
for the future voor langetermijninvesteringen en aan het 
fonds voor ecologische transitie.

Het transformatiefonds van 750 miljoen euro van 
de federale overheid zal steeds versterkt worden door 
een evenwichtige investering door institutionele inves-
teerders. Zo wordt het Belgian Recovery Fund bijvoor-
beeld, met 100 miljoen euro van de overheid, versterkt 
tot 350 miljoen euro dankzij institutionele investeerders. 
Het ecologische transitiefonds dat in 2022 zal opgericht 
worden, heeft verder ook het doel om opengesteld te 
worden tot particuliere investeerders zodat iedereen kan 
mee investeren in morgen.

Om deze investeringen doelgericht, efficiënt en per-
tinent te houden werkt de FPIM momenteel aan een 
detailanalyse van investeringscriteria. Zo zal het lange-
termijnfonds doelgericht de economie van de toekomst 
mede mogelijk maken.

fédérale. La SFPI procédera aux investissements de 
l’État de manière coordonnée, durable et ambitieuse.

Finance durable

La stratégie d’investissement et de placement durable 
de la SFPI sera élaborée parallèlement à la stratégie de 
financement durable pour laquelle le vice-premier ministre 
a lancé une initiative en coopération avec la ministre du 
Climat, de l’Environnement, du Développement durable 
et du Green Deal. Cette initiative permettra de répondre 
à deux questions importantes:

— Comment l’État, en tant qu’investisseur, peut-il 
donner le bon exemple en termes de participations 
financières et d’investissements? Cela concerne prin-
cipalement la SFPI, mais peut-être aussi d’autres inves-
tissements publics, comme ceux de Credendo ou de 
Finexpo, par exemple.

— Comment l’État peut-il promouvoir la durabilité du 
secteur financier belge?

Fonds de transformation

Le fonds de transformation, qui a déjà été approuvé 
en janvier de cette année, est un exemple concret du 
rôle de la SFPI dans la politique fédérale d’investisse-
ment. L’objectif du fonds de transformation est triple et 
le premier volet, la relance à court terme, a déjà été 
lancé cette année.

Au cours de l’année à venir, l’intégralité des montants 
du fonds sera allouée à la filiale Relaunch for the future, 
pour la réalisation d’investissements à long terme, ainsi 
qu’au fonds de transition écologique.

Le fonds de transformation de 750 millions de l’autorité 
fédérale sera toujours renforcé par un investissement 
équilibré réalisé par des investisseurs institutionnels. 
C’est ainsi par exemple que le Belgian Recovery Fund, 
doté de 100 millions d’euros d’argent public, sera ren-
forcé et porté à 350 millions grâce à des investisseurs 
institutionnels. Le fonds de transition écologique, qui 
sera mis en place en 2022, a également vocation à être 
ouvert aux investisseurs privés, afin que chacun puisse 
co-investir dans le futur.

Afin que ces investissements restent ciblés, efficaces 
et pertinents, la SFPI procède actuellement à une ana-
lyse détaillée des critères d’investissement. Le fonds à 
long terme pourra ainsi contribuer de manière ciblée à 
soutenir l’économie de demain.
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DRFM

De klimaatdoelstellingen hebben ook een impact op 
ons financieel beleid.

In 2021 werd ook het DRFM–project goedgekeurd 
(Design, renovate, finance and maintain). Dit project heeft 
als doel de energetische renovatie van de gebouwen 
van de Regie der gebouwen, Defensie en de NMBS/
Infrabel te versnellen met oog op de klimaatdoelstel-
lingen voor 2030 en 2040. Dit zal gebeuren door via 
clusters de financiering hiervan mogelijk te maken voor 
FPIM via een gestructureerd platform (de DRFM-feeder). 
Deze feeder zal ook financiering aantrekken van insti-
tutionele investeerders om zo de nodige hefbomen te 
kunnen creëren.

Het komende jaar zal de vice-eersteminister de DRFM-
entiteit uitwerken en de pilootprojecten opstarten.

Fraudebestrijding

Inzake de fraudebestrijding zijn een eerste reeks maat-
regelen inzake e-invoicing, digitalisering van facturen en 
de btw-ketting genomen om de btw-kloof tussen datgene 
wat de overheid zou moeten ontvangen en datgene wat 
de overheid werkelijk int (de zo ge naam de “VAT Gap”) te 
verkleinen tot het niveau van onze buurlanden.

Deze maatregelen worden ondersteund door het 
verplicht invoeren van de mogelijkheid tot elektronische 
betaling zoals dit is opgenomen in het actieplan van het 
College voor de strijd tegen de fiscale en sociale fraude.

De administratie van de vice-eersteminister werkt voor 
deze beleidsprioriteit diverse maatregelen uit, met name:

— de administratie werkt in zeven werkgroepen ver-
schillende aspecten van de btw-kloof uit: e-invoicing 
en e-reporting, opleiding van btw-agenten, focus op 
btw-kredieten, uitwisseling van btw-inlichtingen, ver-
sterking van de interdepartementale samenwerking, 
onderwaardering van goederen en de organisatie van 
een VAT-gap colloquium;

— er worden klemtonen gelegd in het herstel- en 
transitieplan voor het verkleinen van de btw-kloof;

— in het voorjaar van 2022 is er een missie gepland 
onder leiding van het IMF om de Belgische VAT-gap 
te analyseren en de oorzaken hiervan bloot te leggen;

— België organiseert op 7 december 2021 als voorzitter 
van het Benelux-secretariaat een VAT-gap colloquium 

DRFM

Les objectifs climatiques ont également un impact 
sur notre politique financière.

En 2021, le projet DRFM (Design, renovate, finance 
and maintain) a également été approuvé. L’objectif de 
ce projet est d’accélérer la rénovation énergétique des 
bâtiments de la Régie des Bâtiments, de la Défense et 
de la SNCB/Infrabel en vue des objectifs climatiques 
de 2030 et 2040. Les rénovations se feront par clus-
ters, ce qui permettra à la SFPI de financer le tout via 
une plateforme structurée (le feeder DRFM). Ce feeder 
attirera également des financements d’investisseurs ins-
titutionnels afin de pouvoir créer les leviers nécessaires.

Au cours de l’année à venir, le vice-premier ministre 
développera l’entité DRFM et lancera les projets pilotes.

Lutte contre la fraude

En matière de lutte contre la fraude, une première 
série de mesures concernant la facturation électronique, 
la numérisation des factures et la chaîne TVA ont été 
prises afin de réduire l’écart entre ce que l’État devrait 
percevoir en matière de TVA et ce qu’il perçoit réellement 
(l’écart de TVA ou “VAT gap”). L’idée est que cet écart 
soit semblable à celui des pays voisins.

Ces mesures sont soutenues par l’introduction obli-
gatoire de la possibilité de paiement électronique, telle 
que prévue dans le plan d’action du Collège pour la lutte 
contre la fraude fiscale et sociale.

L’administration du vice-premier ministre est en train 
de développer diverses mesures pour cette priorité 
politique, en particulier:

— l’administration travaille sur différents aspects de 
l’écart de TVA dans sept groupes de travail: e-invoicing 
et e-reporting, formation des agents de la TVA, focus sur 
les crédits de TVA, échange d’informations sur la TVA, 
renforcement de la coopération interdépartementale, 
sous-évaluation des biens et organisation d’un colloque 
sur l’écart de TVA;

— des accents particuliers sont mis dans le plan de 
relance et de transition afin de réduire l’écart de TVA;

— une mission menée par le FMI est prévue pour 
le printemps 2022 afin d’analyser l’écart de TVA en 
Belgique et d’en identifier les causes;

— le 7 décembre 2021, la Belgique, en tant que prési-
dente du Secrétariat Benelux, organisera un colloque sur 
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met gerenommeerde expert-sprekers van de Europese 
Commissie, de OESO en het IMF teneinde de btw-
expert-controleurs theoretische en operationele inzichten 
te geven, best practices uit te wisselen, internationale 
samenwerking te stimuleren door het opzetten van 
gezamenlijke projecten, etc.

Beide projecten zullen de basis vormen voor de uit-
werking van bijkomende maatregelen in 2022.

Op die manier zullen de belastingontvangsten verho-
gen zonder te raken aan de belastingen zelf.

Het College voor de strijd tegen de fiscale en soci-
ale fraude heeft een eerste actieplan voorgesteld dat 
door het Ministerieel Comité goedgekeurd is. Voor de 
opmaak van dit plan zijn binnen dit college 29 projecten 
uitgewerkt die het gecoördineerde fraudebeleid van de 
regering versterken.

De administratie van de vice-eersteminister is PMO 
voor 16 projecten en werkt samen in quasi alle andere 
projecten. Deze projecten zijn in een boordtabel ge-
consolideerd in de clusters samenwerking, coördinatie, 
gegevensuitwisseling en compliance.

Dit actieplan is de consolidatie van de resultaten die 
behaald werden via de werking van het College voor de 
strijd tegen de fiscale en sociale fraude met als leden 
de administraties, directies, instellingen betrokken bij 
de fraudebestrijding alsook de leden van het College 
van procureurs-generaal waaraan de specifieke taken 
inzake de fiscale en sociale fraude zijn toegewezen 
en de federale procureur en vormt de basis voor een 
gecoördineerd beleid inzake fraudebestrijding.

Voor 2022 is het belangrijkste project de uitwerking van 
een wettelijk kader zodat een overleg en samenwerking 
tussen parket, de Federale Gerechtelijke Politie, en de 
fiscale administratie mogelijk wordt met het oog op de 
bestrijding van ernstige fiscale fraude, al dan niet geor-
ganiseerd, maximaal georiënteerd op de bestrijding van 
de georganiseerde criminaliteit, in het bijzonder om de 
werking van de MOTEM (multidisciplinaire onderzoek-
steams) te realiseren.

Dit project is, samen met een ander belangrijk project: 
de invoering van “de verplichting voor ondernemingen 
om ook een elektronisch betaalmiddel ter beschikking 
te stellen van consumenten”, opgenomen in het voor-
ontwerp van de programmawet.

Daarnaast zullen de ondernemingen ondersteund wor-
den bij de invoering van de verplichting om elektronisch 

l’écart de TVA avec des intervenants experts renommés 
de la Commission européenne, de l’OCDE et du FMI 
afin de donner aux experts contrôleurs de la TVA des 
enseignements théoriques et opérationnels, d’échanger 
les meilleures pratiques, de stimuler la coopération inter-
nationale en mettant en place des projets communs, etc.

Les deux projets serviront de base à l’élaboration de 
mesures supplémentaires en 2022.

De cette manière, les recettes fiscales seront aug-
mentées sans toucher aux impôts eux-mêmes.

Le Collège pour la lutte contre la fraude fiscale et 
sociale a proposé un premier plan d’action qui a été 
approuvé par le Comité ministériel. Pour l’élaboration 
de ce plan, 29 projets ont été développés au sein de 
ce collège qui renforcent la politique coordonnée du 
gouvernement en matière de fraude.

L’administration du vice-premier ministre est PMO 
pour 16 projets et collabore à presque tous les autres 
projets. Ces projets ont été consolidés sur un tableau 
de bord dans les clusters coopération, coordination, 
échange de données et compliance.

Ce plan d’action est la consolidation des résultats 
obtenus par le fonctionnement du Collège pour la lutte 
contre la fraude fiscale et sociale, dont les membres 
sont les administrations, les directions, les institutions 
impliquées dans la lutte contre la fraude, ainsi que les 
membres du Collège des procureurs généraux auxquels 
ont été confiées des tâches spécifiques en matière 
de fraude fiscale et sociale, et le procureur fédéral, et 
constitue la base d’une politique coordonnée de lutte 
contre la fraude.

Pour 2022, le projet le plus important est l’élaboration 
d’un cadre légal permettant la concertation et la colla-
boration entre le parquet, la police judiciaire fédérale et 
l’administration fiscale en vue de lutter contre la fraude 
fiscale grave, organisée ou non, avec un accent maximal 
sur la lutte contre la criminalité organisée, notamment 
pour réaliser le fonctionnement des MOTEM (équipes 
d’enquête multidisciplinaires).

Ce projet, ainsi qu’un autre projet important: “introduire 
l’obligation pour les entreprises de mettre également 
à disposition des consommateurs un moyen de paie-
ment électronique”, est inclus dans l’avant-projet de la 
loi-programme.

En outre, les entreprises seront soutenues dans 
l’introduction de l’obligation de proposer le paiement 
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betalen aan te bieden en wordt het horizontaal toezicht 
toegespitst op grote bouwwerven.

Het IMF heeft in zijn recent rapport het belang be-
klemtoond om High-Worth Individuals tot een verhoogde 
compliance te leiden omdat er een symboolfunctie aan 
hen wordt toegewezen. Het actieplan voorziet in initia-
tieven om het gebruik te bestrijden van internationale 
private constructies met als doel fiscale verplichtingen 
te ontwijken.

De cel opgericht binnen de AABBI met de expertise 
rond complexe internationale fiscale private construc-
ties werkt maatregelen in die zin uit. Andere projecten 
hebben een langere tijdslijn en zullen bij een volgende 
beleidsnota aan bod komen.

Het Ministerieel Comité heeft het College voor de strijd 
tegen de fiscale en sociale fraude belast om een tweede 
actieplan rond het thema “internationaal”, uit te werken. 
De Pandora Papers, het AML-pakket van de Europese 
Commissie van deze zomer en het OESO-initiatief inzake 
een minimumbelastingtarief tonen het internationaal 
karakter van fraude aan. De administratie van de vice-
eersteminister zal de opdracht van het Ministerieel Comité 
voor de fraudebestrijding beantwoorden met voorstellen.

Daarnaast blijven de inspectiediensten hun operati-
onele controleacties en maatregelen nemen.

II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Joy Donné (N-VA) stipt aan dat het bijzonder 
lastig is om een beleidsnota te bespreken wanneer de 
begrotingstabel nog niet beschikbaar is. Dat is een 
spijtige zaak. De cijfermatige onderbouwing die de 
kracht van het fiscale en financiële beleid voor het ko-
mende jaar moet illustreren ontbreekt jammer genoeg. 
Bijgevolg doet deze commissie via de bespreking van 
de beleidsnota zonder begrotingstabellen slechts een 
gebrekkige oefening.

Met betrekking tot de inleiding van de beleidsnota, 
stipt de spreker aan dat hij het gevoel heeft dat de 
regering meent dat zij zich thans in het post-COVID-
19-tijdperk bevindt. Desalniettemin stelt de spreker vast 
dat België zich volop in een vierde coronagolf bevindt 
waarbij de regering opnieuw allerhande maatregelen 
neemt die de economische ontwikkeling beïnvloedt. 

électronique et le contrôle horizontal sera axé sur les 
grands chantiers.

Dans son récent rapport, le FMI a souligné l’importance 
d’augmenter la compliance des High-Worth Individuals, 
car une fonction symbolique leur est attribuée. Le plan 
d’action prévoit des initiatives visant à lutter contre le 
recours à des montages privés internationaux pour 
éluder ses obligations fiscales.

La cellule créée au sein de l’AGISI et spécialisée dans 
les montages fiscaux privés internationaux complexes 
élabore des mesures à cet effet. D’autres projets sont 
prévus à plus long terme et seront traités dans une note 
de politique ultérieure.

Le Comité ministériel a chargé le Collège pour la lutte 
contre la fraude fiscale et sociale d’élaborer un deuxième 
plan d’action autour des thèmes internationaux. Les 
Pandora Papers, le paquet LBC de la Commission euro-
péenne de cet été et l’initiative de l’OCDE sur un taux 
d’imposition minimum démontrent la nature internationale 
de la fraude. L’administration du vice-premier ministre 
répondra à cette mission du Comité ministériel pour la 
lutte contre la fraude par des propositions.

En outre, les services d’inspection poursuivront leurs 
actions de contrôle et mesures opérationnelles.

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

M. Joy Donné (N-VA) indique qu’il est particulièrement 
délicat d’examiner une note de politique générale alors 
que le tableau budgétaire n’est pas encore disponible. 
C’est regrettable. La justification chiffrée qui doit illustrer 
la force de la politique fiscale et financière pour l’année 
à venir fait malheureusement défaut. Par conséquent, 
l’examen par cette commission de la note de politique 
générale sans tableaux budgétaires constitue un exer-
cice bancal.

En ce qui concerne l’introduction de la note de poli-
tique générale, l’intervenant indique qu’il a le sentiment 
que le gouvernement pense se trouver actuellement 
dans la période post-COVID-19. L’intervenant constate 
toutefois que la Belgique se trouve en plein milieu d’une 
quatrième vague de coronavirus, durant laquelle le gou-
vernement prend de nouveau plusieurs mesures ayant 
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Kan de vice-eersteminister de impact aangeven van 
deze recente ontwikkelingen op het beleid waarin hij 
voorziet in 2022?

Inzake de digitale dienstverlening, stelt de spreker vast 
dat er nog steeds geen contactpersoon is aangesteld die 
het dossier beheert ondanks de wet openbaarheid van 
bestuur. Met betrekking tot de e-Box, wordt de klant bij 
activering verplicht om alle toepassingen te aanvaarden. 
De vooraf ingevulde belastingaangifte wordt niet vermeld 
in de beleidsnota ondanks het feit dat dit element zeer 
problematisch blijft. Er gebeuren hierbij heel wat fouten 
waarbij bepaalde belastingplichtigen tot wel 6 000 euro 
teveel aan belastingen moeten betalen.

Een bijkomend probleem hierbij is dat de belasting-
plichtige, die een dergelijke aangifte ontvangt en deze 
wenst te verbeteren, dat moet doen voor de gewone 
indieningstermijn van eind juni. Indien men een aangifte 
indient via een mandataris heeft de belastingplichtige 
tijd tot eind oktober. Die elementen zijn totaal niet op 
elkaar afgestemd. Daarnaast stelt de spreker vast dat 
er nog steeds geen automatisch uitstel wordt verleend 
van zodra één van de fiscale applicaties niet werken. 
De spreker vindt het een gemiste kans dat een reme-
diëring aan deze pijnpunten niet is opgenomen in deze 
beleidsnota.

Inzake de goede samenwerking met accountants en 
belastingadviseurs (punt 2.4), lijst deze beleidsnota een 
opsomming op van alle maatregelen die in 2022 zul-
len worden uitgevoerd. Diezelfde lijst werd echter ook 
reeds opgenomen in de beleidsnota van 2021. Wat is 
er eigenlijk in 2021 (niet) gebeurd? Welke maatregelen 
zullen in 2022 effectief uitgevoerd worden? Hoeveel grote 
ondernemingen nemen deel aan de CTCP op 1 sep-
tember 2021? Is het horizontaal toezicht voor de kmo’s 
reeds opgestart of blijft de uitvoering hiervan voorlopig 
dode letter?

Met betrekking tot de steun voor de getroffen burgers 
na het noodweer, geeft de beleidsnota aan dat de fiscale 
administratie de aanvragen voor afbetalingsplannen 
soepel zal beoordelen. Zijn er richtlijnen hieromtrent 
verstrekt aan de ontvangers of zal dit individueel beslist 
worden? Daarnaast kaart de spreker de vervijfvoudiging 
aan van het plafond van de fiscale aftrek voor giften van 
vennootschapen van 500 000 euro naar 2 500 000 euro. 
Wat is de reden voor deze ingrijpende verhoging van 
deze aftrekbaarheid? Is dit gebaseerd op cijfers of 

des conséquences sur le développement économique. 
Le vice-premier ministre peut-il décrire l’impact de ces 
développements récents sur la politique qu’il prévoit 
pour 2022?

Concernant la fourniture de services numériques, 
l’intervenant constate qu’aucune personne de contact 
n’a encore été désignée pour gérer le dossier, mal-
gré la loi sur la publicité de l’administration. À propos 
de l’e-Box, le client est obligé d’accepter toutes les 
applications au moment de l’activation. La déclaration 
d’impôts préremplie n’est pas mentionnée dans la note 
de politique générale, malgré les nombreux problèmes 
qu’elle continue de poser. Celle-ci contient régulièrement 
des erreurs entrainant certains contribuables à payer 
jusqu’à 6 000 euros d’impôts en trop.

Un problème additionnel à cet égard est que le contri-
buable qui reçoit une telle déclaration et qui souhaite 
la corriger doit le faire avant la date limite normale de 
dépôt fixée à la fin du mois de juin. Les contribuables 
qui introduisent une déclaration par le biais d’un man-
dataire ont jusqu’à la fin du mois d’octobre pour le faire. 
Il n’y a aucune synchronisation entre ces éléments. 
Par ailleurs, l’intervenant souligne qu’il n’y a toujours 
pas de report automatique dès qu’une des applications 
fiscales ne fonctionne pas. L’intervenant considère que 
l’absence, dans la note de politique générale à l’examen, 
de mesures visant à régler ces problèmes constitue une 
occasion manquée.

En ce qui concerne la bonne coopération avec les 
comptables et les conseillers fiscaux (point 2.4), la note 
de politique générale énumère l’ensemble des mesures 
qui seront mises en œuvre en 2022. Or, la même liste 
figurait déjà dans la note de politique générale de 2021. 
Quelles sont les mesures qui ont été effectivement mises 
en œuvre (ou non) en 2021? Quelles mesures seront 
effectivement mises en œuvre en 2022? Combien de 
grandes entreprises participent au CTCP du 1er sep-
tembre 2021? Le contrôle horizontal au niveau des PME 
a-t-il déjà commencé ou sa mise en œuvre restera-t-elle 
pour l’instant lettre morte?

En ce qui concerne le soutien aux citoyens touchés 
par les intempéries, la note de politique générale indique 
que l’administration fiscale examinera avec souplesse 
les demandes de plans d’apurement. Des directives à 
ce sujet ont-elles fournies aux receveurs ou les déci-
sions seront-elles prises à titre individuel? En outre, 
l’intervenant souligne le quintuplement du plafond de 
la déduction fiscale pour les dons des sociétés, qui 
passera de 500 000 à 2 500 000 euros. Quelle est la 
raison de cette majoration substantielle de la déduction? 
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bepaalde analyses? Is deze maatregel voorzien voor 
één jaar, omwille van het noodweer, of is dit een struc-
turele maatregel?

In het kader van de administratieve vereenvoudiging 
zal deze regering de deadline inzake aangiften VENB/
RPB/BNI-VEN jaarlijks verminderen met 2 weken. Hoe 
sterk wil de regering deze termijn opschuiven? Bovendien 
stelt de spreker vast dat heel wat accountants aangeven 
dat de template die zij hanteren jaarlijks moeten worden 
bijgewerkt omwille van de steeds veranderende wet-
geving en dat deze template pas in de maanden juni/
juli tot hunner beschikking wordt gesteld waardoor het 
bijzonder moeilijk is om die termijn fel in te korten. Zal de 
FOD Financiën op dit punt een extra inspanning leveren 
om deze template eerder aan te leveren om op die ma-
nier de boekhouders van de bedrijven ter wille te zijn?

Daarnaast maakt deze beleidsnota gewag van de 
actualisering van de gegevensverwerkingswet van de 
FOD Financiën. Wat bedoelt de vice-eersteminister met 
deze actualisering? Gaat dit dan om een veel verdere 
uitbreiding van het inzagerecht van de fiscus?

De passage over de fiscale procedure in deze be-
leidsnota is voor de spreker niet helemaal duidelijk. In 
de beleidsnota wordt geopperd dat thans het fiscaal 
onderzoek niet onderworpen is aan een administratief 
beroep. Volgens de spreker is er echter wel een vorm 
van administratief beroep volgens de bezwaarprocedure. 
Hoe zal de concrete uitwerking hiervan precies in zijn 
werk gaan? De spreker doet hierbij de suggestie of er 
eventueel kan overwogen worden om het administratief 
beroep facultatief te maken zodat de belastingplichtige 
de keuze heeft om onmiddellijk naar de rechtbank te 
stappen indien hij dat zou wensen.

De spreker stelt vast dat de regering zal laten onder-
zoeken op welke manier de aangiftetermijnen voor de 
personenbelasting kunnen worden geharmoniseerd en de 
termijnen tussen inkomsten, aangifte en aanslag kunnen 
worden ingekort naar het voorbeeld van de buurlanden. 
Iedere burger heeft recht op dezelfde aangiftetermijnen 
en duidelijkheid over zijn financiële situatie ten aanzien 
van de fiscus. De spreker kan zich achter dit uitgangspunt 
scharen. De spreker had hieromtrent graag vernomen 
of de vice-eersteminister reeds overleg heeft gepleegd 
met de cijferberoepen.

Daarnaast wil de regering ook de hele systematiek van 
de aangifte- en betalingstermijnen van de belangrijkste 

S’appuie-t-elle sur des chiffres ou certaines analyses? 
Est-il prévu d’appliquer cette mesure durant un an, en 
raison des intempéries, ou bien s’agira-t-il d’une mesure 
structurelle?

Dans le cadre de la simplification administrative, le gou-
vernement raccourcira chaque année de deux semaines 
le délai imparti pour l’introduction des déclarations à 
l’impôt des sociétés, à l’impôt des personnes morales 
et à l’impôt des non-résidents – sociétés. De combien 
de temps au total le gouvernement a-t-il l’intention de 
raccourcir ce délai? Par ailleurs, l’intervenant constate 
que de nombreux comptables indiquent que les modèles 
qu’ils utilisent doivent être mis à jour chaque année en 
raison de l’évolution constante de la législation et que ces 
modèles ne sont mis à leur disposition qu’aux mois de juin/
juillet, avec pour conséquence qu’il sera extrêmement 
difficile de raccourcir considérablement le délai imparti. 
Le SPF Finances fera-t-il un effort supplémentaire à cet 
égard pour fournir ces modèles plus tôt afin de faciliter 
la tâche des comptables des entreprises?

De surcroît, la note de politique générale évoque 
l’actualisation de la loi sur le traitement des données 
du SPF Finances. Quel est l’objectif du vice-premier 
ministre en ce qui concerne cette actualisation? Visera-
t-elle à élargir considérablement le droit de regard de 
l’administration fiscale?

L’intervenant ne comprend pas tout à fait le passage 
sur la procédure fiscale contenu dans la note de politique 
générale. En effet, la note laisse entendre que l’enquête 
fiscale n’est aujourd’hui pas susceptible de faire l’objet 
d’un recours administratif. Or, l’intervenant estime qu’il 
existe effectivement une forme de recours administratif 
dans le cadre de la procédure de réclamation. À quoi sa 
mise en œuvre concrète ressemblera-t-elle précisément? 
L’intervenant demande à cet égard s’il ne serait pas 
possible d’envisager de rendre le recours administratif 
facultatif, afin que le contribuable puisse choisir de saisir 
directement le tribunal s’il le souhaite.

L’intervenant constate que le gouvernement fera 
examiner comment il serait possible d’harmoniser les 
délais de déclaration à l’impôt des personnes physiques 
et de raccourcir les délais entre la perception des reve-
nus, la déclaration et l’imposition, à l’instar de ce qui se 
fait chez nos voisins. L’intervenant souscrit au principe 
selon lequel chaque citoyen a le droit de bénéficier des 
mêmes délais de déclaration et à la même clarté sur 
sa situation financière vis-à-vis du fisc. L’intervenant 
demande à cet égard si le vice-premier ministre s’est 
déjà concerté avec les professionnels du chiffre.

De plus, le gouvernement souhaite aussi faire évaluer 
par l’administration fiscale, en concertation avec les 
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federale belastingen laten evalueren door de fiscale 
administratie in overleg met de beroepsfederaties en 
een aantal jaarlijks terugkerende problemen structureel 
oplossen. De spreker neemt hierbij als voorbeeld de pan-
nes bij de verschillende fiscale applicaties. Zijn fractie 
pleit er dan ook voor om de indientermijn automatisch 
te verlengen bij een eventuele panne of vertraging bij de 
fiscale administratie in plaats van de indientermijnen te 
verkorten. Dat is de meest rechtszekere en faire manier 
van werken met betrekking tot dit probleem.

Vervolgens haakt de spreker in op het voornemen 
van de vice-eersteminister om een cliquetsysteem met 
accijnzen in te voeren in de elektriciteits- en aardgasfac-
tuur in plaats van met vaste vergoedingen te werken. In 
de beleidsnota is hierbij de volgende passage opgeno-
men: “Deze hervorming zorgt er onder meer voor dat 
de regering het niveau van haar aandeel in 2022 kan 
handhaven op het niveau van 2021.” (DOC 55 2294/004, 
blz. 11). Moet de spreker hieruit begrijpen dat er dus 
geen verschil zal zijn in de energiefactuur want globaal 
genomen zullen over het gehele jaar de inkomsten van 
de overheid hetzelfde zijn ten opzichte van het huidige 
systeem? Is deze nieuwe regeling dan wel interessant 
voor de consument als deze nieuwe regeling voor de 
Schatkist een nuloperatie moet zijn? Waar zit dan het 
voordeel voor de consument?

De spreker merkt op dat de wetgeving inzake de btw-
vrijstelling voor medische diensten in december 2019 ver-
nietigd werd door het Grondwettelijk Hof wegens niet 
conform met de Europese regelgeving. De Europese 
principes werden ingeschreven in het btw-Wetboek en 
zullen op 1 januari 2022 in werking treden. Hoe ver staat 
het met de voorbereiding van de circulaire?

Met betrekking tot het uitdoven van de Bijzondere 
Bijdrage Sociale Zekerheid, merkt de spreker op dat 
deze maatregel eigenlijk niet ver genoeg gaat en dus 
een gemiste kans is. Zijn fractie pleit ervoor om in één 
beweging de Bijzondere Bijdrage Sociale Zekerheid af te 
schaffen in plaats van de geleidelijke uitdoving die deze 
regering voorstelt. Volgens de beleidsnota betreft deze 
maatregel een budgettair neutrale taxshift waarbij de vol-
gende maatregelen ter compensatie gelden: de stijgende 
kostprijs van maatregelen inzake niet-doorstorting van 
bedrijfsvoorheffing afremmen (misbruik, onvolmaakthe-
den, rechtsonzekerheid enzovoort), hogere accijnzen op 
tabak en de invoering van een inscheeptaks. Kan de 
vice-eersteminister meer uitleg verschaffen over deze 
compenserende maatregelen en de cijfers die daaraan 
verbonden zijn?

fédérations professionnelles, l’ensemble du système des 
délais de déclaration et de paiement des principaux impôts 
fédéraux et résoudre de manière structurelle plusieurs 
problèmes récurrents chaque année. L’intervenant cite à 
cet égard l’exemple des pannes affectant les différentes 
applications fiscales. Son groupe plaide dès lors pour la 
prolongation automatique du délai de dépôt en cas de 
panne ou de retard au niveau de l’administration fiscale, 
plutôt que le raccourcissement de ce délai. Il s’agirait 
de la solution la plus juste et la plus solide sur le plan 
juridique en ce qui concerne ce problème.

L’intervenant poursuit en évoquant le projet du vice-
premier ministre d’instaurer un système de cliquet appli-
cable aux accises prélevées dans les factures de gaz et 
d’électricité, au lieu d’utiliser des redevances fixes. On 
peut lire le passage suivant à ce sujet dans la note de 
politique générale: “Cette réforme garantit, entre autres, 
que le gouvernement pourra maintenir le niveau de sa 
part en 2022 au niveau de 2021.” (DOC 55 2294/004, 
p. 11). L’intervenant doit-il en déduire que ce nouveau 
système n’entraînera donc aucune différence dans la 
facture d’énergie dès lors que, globalement, les recettes 
perçues par l’État sur l’année entière seront d’un montant 
identique à celles perçues dans le cadre du système 
actuel? Ce nouveau régime sera-t-il dès lors intéressant 
pour le consommateur s’il débouche sur un jeu à somme 
nulle pour le Trésor? Quel avantage en retirerait alors 
le consommateur?

L’intervenant indique que la législation relative à 
l’exonération de la TVA applicable aux services mé-
dicaux a été annulée par la Cour constitutionnelle 
en décembre 2019 pour non-conformité avec la régle-
mentation européenne. Les principes européens ont 
été inscrits dans le Code de la TVA et entreront en 
vigueur le 1er janvier 2022. Où en est la préparation de 
la circulaire?

En ce qui concerne la suppression progressive de 
la cotisation spéciale de sécurité sociale, l’intervenant 
fait observer que cette mesure ne va pas assez loin et 
constitue dès lors une occasion manquée. Son groupe 
plaide pour la suppression immédiate de la cotisation 
spéciale de sécurité sociale, au lieu d’une suppression 
progressive telle qu’elle est proposée par le gouver-
nement. La note de politique générale indique que 
cette mesure constituera un tax shift neutre sur le plan 
budgétaire dès lors qu’elle sera assortie des mesures 
de compensation suivantes: limitation du coût croissant 
des mesures concernant la dispense de versement du 
précompte professionnel (abus, imperfections, insécurité 
juridique, etc.), augmentation des accises sur le tabac 
et instauration d’une taxe d’embarquement. Le vice-
premier ministre pourrait-il fournir plus d’explications sur 
ces mesures compensatoires et les chiffres y afférents?
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In het kader van de groene fiscaliteit zal de regering 
werken aan de opmaak van circulaires inzake de fiscale 
behandeling van elektriciteitskosten die ten laste wor-
den genomen door een werkgever. Hij meent dat het 
beleidsmatig niet het juiste antwoord is om op dergelijke 
systemen te antwoorden met de frase van het sluiten 
van de achterpoortjes. Hij meent dat het juiste beleids-
matige antwoord erin bestaat om werk te maken van het 
verlagen van de veel te zware fiscale druk op arbeid. 
Dergelijke systemen zijn allemaal symptomen van deze 
zware fiscale druk. Daarnaast vraagt de spreker zich af 
in welke mate de regering hierop juridisch-technisch kan 
ingrijpen aan de hand van een circulaire. Is hiervoor een 
wetswijziging niet meer op zijn plaats?

In het deel bredere fiscale hervorming stelt de spreker 
vast dat de regering ook nieuwe verloningsoptimalisa-
tietechnieken die uitgewerkt worden en die haaks staan 
op de regeringsmissie, waarbij er wordt ingezet op een 
geleidelijke verschuiving van alternatieve verlonings-
vormen richting verloning in euro’s, zo snel mogelijk wil 
aanpakken. De spreker vindt dit een perverse redenering 
waarbij deze regering volop de vele achterpoortjes wil 
sluiten maar vervolgens weigert om hieraan een belas-
tingverlaging op arbeid voor iedereen te koppelen. De 
bredere fiscale hervorming waarbij er een verschuiving 
komt naar een verlaging van de lasten op arbeid blijft 
dode letter en wordt voor de komende jaren nog niet 
geconcretiseerd door deze regering.

De spreker stelt vast dat de aangekondigde fiscale 
hervorming gesteund is op zes pijlers waaronder de 
ondersteuning voor de gezinnen. Hij begrijpt niet waarom 
alleenstaanden zonder kinderen nooit in deze lijst wor-
den opgenomen wanneer iedereen het erover eens is 
dat de belastingdruk op die categorie nog veel hoger is 
dan op de andere categorieën.

In het kader van het luik zuurstof voor ondernemingen, 
stelt de spreker vast dat de regering verder wil blijven 
inzetten op maatregelen die aanzetten om de solvabiliteit 
van bedrijven te verhogen en hun eigen vermogensstruc-
tuur te verstevigen. Is het de intentie van de regering 
om dit soort maatregelen verder te zetten? Wat is het 
standpunt van de vice-eersteminister betreffende bijko-
mende steunmaatregelen in 2022?

Met betrekking tot het luik onderzoek en ontwikke-
ling, merkt de spreker op dat de vice-eersteminister de 
intentie heeft om meer rechtszekerheid te bekomen door 
een betere samenwerking tussen Belspo en de fiscale 
administratie. Het zou eigenlijk een evidentie moeten 
zijn dat de FOD Financiën de door Belspo verleende 
adviezen niet betwist en dat zou geen nieuw beleid 

Dans le cadre de la fiscalité verte, le gouvernement 
œuvrera à la rédaction de circulaires sur le traitement 
fiscal des coûts d’électricité supportées par un employeur. 
Il estime que la réponse politique adéquate à apporter 
pour trouver une parade à de ces montages fiscaux n’est 
pas de supprimer des échappatoires existantes, mais 
d’œuvrer à la diminution de la pression fiscale bien trop 
forte qui pèse sur le travail. Ces montages sont autant de 
symptômes de cette forte pression fiscale sur le travail. 
En outre, l’intervenant se demande dans quelle mesure, 
d’un point de vue juridico-technique, le gouvernement 
pourra intervenir dans ce domaine au moyen d’une 
circulaire. Ne serait-il pas plus approprié de modifier la 
législation à cet effet?

Dans le cadre du volet relatif à la réforme fiscale 
plus large, l’intervenant constate que le gouvernement 
souhaite s’attaquer le plus rapidement possible aux 
nouvelles techniques d’optimisation des rémunérations 
qui se développent et qui vont à l’encontre de la mission 
du gouvernement, lesquelles reposent sur la mise en 
place d’un glissement progressif des formes de rému-
nérations alternatives vers des rémunérations en euros. 
L’intervenant estime qu’il s’agit d’un raisonnement pervers, 
le gouvernement souhaitant supprimer totalement les 
nombreuses échappatoires tout en refusant d’assortir 
cette suppression d’une baisse généralisée de la pres-
sion fiscale sur le travail. La réforme fiscale plus large 
visant à réduire la pression fiscale sur le travail restera 
dès lors lettre morte et ne sera toujours pas concrétisée 
par le gouvernement durant les années à venir.

L’intervenant constate que la réforme fiscale annoncée 
repose sur six piliers, dont le soutien aux ménages. Il 
ne comprend pas pourquoi les isolés sans enfants ne 
sont jamais inclus dans cette liste, alors que tout le 
monde s’accorde à dire que la charge fiscale qui pèse 
sur cette catégorie est toujours beaucoup plus élevée 
que sur les autres.

Dans le cadre du volet “de l’oxygène pour les entre-
prises”, l’intervenant note que le gouvernement souhaite 
continuer à mettre l’accent sur les mesures qui encou-
ragent les entreprises à accroître leur solvabilité et à 
renforcer leur propre structure de capital. Le gouverne-
ment a-t-il l’intention de poursuivre ce type de mesures? 
Quelle est la position du vice-premier ministre concernant 
l’octroi de mesures de soutien supplémentaires en 2022?

En ce qui concerne le volet “recherche et développe-
ment”, l’intervenant note que le vice-premier ministre a 
l’intention d’accroître la sécurité juridique grâce à une 
meilleure coopération entre Belspo et l’administration 
fiscale. Le fait que SPF Finances ne conteste pas les 
avis émis par Belspo devrait être une évidence, et non 
constituer une nouvelle politique. Les autorités devraient 
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mogen zijn. De overheid moet met één mond spreken 
en zou niet mogen terugkomen op eerder genomen 
beslissingen. De spreker vangt ook informatie op uit de 
praktijk dat er meer en meer betwisting gebeurt door 
de fiscale administratie van adviezen van Belspo. Wat 
verstaat de vice-eersteminister onder het woord onei-
genlijk gebruik? Hoe wil de vice-eersteminister dit in de 
toekomst aanpakken?

Betreffende de gedeeltelijke vrijstelling van de door-
storting van de bedrijfsvoorheffing, wenst de vice-eer-
steminister de excessen eruit te halen. Kan de vice-
eersteminister hierbij wat meer toelichting geven? Gaat 
het hierbij over de ploegen- en nachtarbeid, de overuren 
horeca of de starters?

Vervolgens haakt de spreker in op de intentie van de 
vice-eersteminister om een doorgedreven strijd te voeren 
tegen fiscale ontwijking en fiscale fraude. Wat verstaat 
de vice-eersteminister precies onder fiscale ontwijking? 
De spreker merkt op dat fiscale ontwijking juridisch geen 
misdrijf is. Daarentegen is fiscale fraude wel een misdrijf. 
Tevens wordt fiscaal misbruik ook gesanctioneerd maar 
fiscale ontwijking niet. Hij ziet hierin een gevaarlijke ten-
dens om fiscale ontwijking op een vage manier onder 
dezelfde noemer te plaatsen als fiscale fraude. Dit zal 
de rechtszekerheid niet ten goede komen. Vandaar dat 
de spreker pleit voor een juridisch correcte terminologie. 
Vandaar zijn vraag betreffende de definitie van fiscale 
ontwijking en de vraag tot motivering om dit begrip in 
één adem te vernoemen met fiscale fraude.

In 2022 heeft de vice-eersteminister in het kader van 
de strijd tegen fiscale fraude als belangrijkste project de 
uitwerking van een wettelijk kader zodat een overleg en 
samenwerking tussen parket, de Federale Gerechtelijke 
Politie en de fiscale administratie mogelijk wordt met 
het oog op de bestrijding van ernstige fiscale fraude, 
al dan niet georganiseerd, maximaal georiënteerd op 
de bestrijding van de georganiseerde criminaliteit, in 
het bijzonder om de werking van de MOTEM (multidis-
ciplinaire onderzoeksteams) te realiseren. De andere 
projecten hebben echter een andere tijdslijn en zullen in 
een volgende beleidsnota aan bod komen. De spreker 
blijft hierbij een beetje op zijn honger zitten zeker gezien 
de hoge extra belastinginkomsten die deze regering van 
de strijd tegen de fiscale fraude verwacht. Wat zit er op 
dit gebied nog in de pijplijn?

De vice-eersteminister vermeldt evenzeer dat er een 
tweede actieplan tegen de fiscale fraude zal opgemaakt 
worden waarin ook het AML-pakket van de Europese 
Commissie zal zitten. Betreffende deze antiwitwaswet-
geving, stelt de spreker vast dat deze wetgeving zware 
neveneffecten begint te ontwikkelen op het terrein. De 
spreker vangt signalen op die erop wijzen dat de wetgeving 

parler d’une seule voix et ne devraient pas revenir sur 
des décisions antérieures. L’intervenant a par ailleurs 
reçu des informations selon lesquelles, dans la pratique, 
l’administration fiscale conteste de plus en plus les avis 
de Belspo. Qu’entend le vice-premier ministre par “utili-
sation inappropriée”? Comment le vice-premier ministre 
compte-t-il pallier ce problème à l’avenir?

En ce qui concerne la dispense partielle de versement 
du précompte professionnel, le vice-premier ministre 
souhaite éliminer les excès. Peut-il fournir des précisions 
à ce sujet? S’agit-il du travail en équipe et de nuit, des 
heures supplémentaires dans l’horeca ou des starters?

L’intervenant évoque ensuite l’intention du vice-premier 
ministre de mener une lutte acharnée contre l’évasion et 
la fraude fiscales. Qu’entend exactement le vice-premier 
ministre par “évasion fiscale”? L’intervenant note que, sur 
le plan juridique, l’évasion fiscale ne constitue pas une 
infraction. La fraude fiscale, en revanche, en est une. De 
même, l’abus fiscal est sanctionné, mais pas l’évasion 
fiscale. Le membre y voit une tendance dangereuse à 
placer vaguement l’évasion fiscale sous le même dénomi-
nateur que la fraude fiscale. Cette confusion n’améliorera 
pas la sécurité juridique. L’intervenant préconise dès 
lors d’utiliser une terminologie juridiquement correcte. Il 
demande donc au vice-premier ministre de fournir une 
définition de l’évasion fiscale et de justifier pourquoi il 
traite ce concept au même titre que la fraude fiscale.

Pour 2022, dans le cadre de la lutte contre la fraude 
fiscale, le projet le plus important du vice-premier mi-
nistre est l’élaboration d’un cadre légal permettant la 
concertation et la collaboration entre le parquet, la police 
judiciaire fédérale et l’administration fiscale en vue de 
lutter contre la fraude fiscale grave, organisée ou non, 
avec un accent maximal sur la lutte contre la criminalité 
organisée, notamment pour réaliser le fonctionnement 
des MOTEM (équipes d’enquête multidisciplinaires). Les 
autres projets, en revanche, ont un calendrier différent 
et seront traités dans une note de politique générale 
ultérieure. L’intervenant reste un peu sur sa faim, sur-
tout si l’on considère les importantes recettes fiscales 
supplémentaires que ce gouvernement attend de la lutte 
contre la fraude fiscale. Quelles mesures sont encore 
en chantier dans ce domaine?

Le vice-premier ministre mentionne également qu’un 
deuxième plan d’action contre la fraude fiscale sera 
élaboré, qui inclura notamment le paquet LBC de la 
Commission européenne. En ce qui concerne cette 
législation antiblanchiment, l’intervenant note qu’elle 
commence à avoir de graves effets secondaires sur le 
terrain. Le membre perçoit des signaux indiquant que la 
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haar doel wat mist (tick-the-Box) maar ook met gevolgen 
voor de reële economie aangezien ook bedrijven die op 
zich niets te maken hebben met de problematiek van 
het witwassen door de AML-wetgeving worden geraakt. 
Is de vice-eersteminister bereid om gehoor te geven 
aan de noodkreten en zal de vice-eersteminister de 
implementatie van het AML-pakket hieraan aanpassen?

Daarnaast haakt de spreker in op het CAP. De be-
leidsnota vermeldt dat het onderzoek hoe het CAP ge-
bruikt kan worden in het kader van datamining binnen 
de privacyregels is afgewerkt en zal geconcretiseerd 
worden. De spreker had graag geweten of de studie van 
de GBA die in het regeerakkoord voorzien was intussen 
opgeleverd is? Zo ja, kan de spreker deze studie dan 
ook inkijken?

Tot slot vreest de spreker dat op het einde van de 
regeerperiode er heel wat achterpoortjes zullen aange-
pakt zijn maar dat hij niet voldaan is met betrekking tot 
de grote fiscale hervorming. Hij vindt deze beleidsnota 
een gemiste kans waarbij 2022 opnieuw een jaar zal zijn 
zonder een serieuze verlaging van de lasten op arbeid. 
De kleine maatregelen die deze regering treft, zoals 
de geleidelijke uitdoving van de Bijzondere Bijdrage 
Sociale Zekerheid, zullen geen impact hebben op de 
reële kostprijs van arbeid.

De heer Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) beschouwt 
de voorliggende beleidsnota als een teaser voor de 
reeds aangekondigde brede fiscale hervorming die door 
deze regering in de steigers wordt gezet en in de loop 
van 2022 in de schoot van de regering zal neergelegd 
worden. De spreker verwacht dan ook dat in de loop van 
volgend jaar de eerste beleidsdaden gekoppeld aan deze 
brede fiscale hervorming zullen geconcretiseerd worden.

Hierbij brengt de spreker de fundamentele uitgangs-
punten van de voorziene fiscale hervorming nog eens 
in herinnering. Vooreerst moet deze hervorming funda-
menteel eerlijk zijn waardoor er meer fiscale rechtvaar-
digheid zal zijn dan vandaag. Hij verwijst hierbij naar het 
pleidooi van zijn fractie om de lasten op arbeid voor de 
midden- en lage inkomens te verlagen. Daarbij is het 
tevens belangrijk om diegenen te laten bijdragen die 
beschikken over de sterkste schouders inzake vermo-
gen, verloning en op het gebied van de ondernemingen.

Daarnaast moet deze fiscale hervorming in overeen-
stemming zijn met de klimaatambities van deze rege-
ring. Het klimaatbeleid moet gevoerd worden over alle 
beleidsdomeinen heen en dus ook in het kader van de 
fiscale politiek. Dat is een fundamentele koerswijziging 
ten opzichte van de voorgaande regeringen.

législation manque quelque peu sa cible (case à cocher), 
et qu’elle a des conséquences pour l’économie réelle, 
puisque des entreprises qui ne sont pas elles-mêmes 
impliquées dans le problème du blanchiment d’argent 
sont également concernées par la législation LBC. Le 
vice-premier ministre est-il prêt à entendre les appels à 
l’aide et ajustera-t-il en conséquence la mise en œuvre 
du paquet LBC?

L’intervenant évoque ensuite le PCC. La note de poli-
tique générale mentionne que l’enquête sur la manière 
dont le PCC peut être utilisé dans le cadre du datamining 
tout en respectant des règles de confidentialité est termi-
née et sera concrétisée. L’intervenant aimerait savoir si 
l’étude de l’APD prévue dans l’accord de gouvernement 
a entre-temps été finalisée. Dans l’affirmative, l’interve-
nant peut-il la consulter?

Enfin, le membre craint que, d’ici la fin de la législa-
ture, de nombreuses constructions fiscales auront été 
condamnées, mais qu’il restera sur sa faim en ce qui 
concerne une réforme fiscale majeure. Il pense que la 
note de politique générale à l’examen est une occasion 
manquée et que 2022 sera une année de plus sans 
réduction sérieuse du coût du travail. Les mesurettes 
que prend ce gouvernement, comme la suppression 
progressive de la contribution spéciale de sécurité 
sociale, n’auront aucun impact sur le coût réel du travail.

M. Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) considère la 
note de politique générale à l’examen comme un avant-
goût de la vaste réforme fiscale déjà annoncée que 
prépare ce gouvernement, et qui sera déposée dans le 
courant de 2022. L’intervenant s’attend donc à ce que, 
dans le courant de l’année prochaine, les premières 
actions politiques liées à cette grande réforme fiscale 
se concrétisent.

Dans ce contexte, l’intervenant rappelle les principes 
de base de la réforme fiscale prévue. Tout d’abord, 
cette réforme doit être fondamentalement équitable, 
afin qu’il y ait plus de justice fiscale qu’aujourd’hui. À 
cet égard, il fait référence au plaidoyer de son groupe 
en faveur d’une réduction des charges sur le travail 
pour les revenus moyens et faibles. Il importe en outre 
de faire contribuer ceux qui ont les épaules les plus 
solides en termes de patrimoine, de rémunération et 
dans le domaine des entreprises.

En outre, cette réforme fiscale doit être en accord 
avec les ambitions climatiques de ce gouvernement. 
La politique climatique doit être menée dans tous les 
domaines politiques et donc également dans le cadre 
de la politique fiscale. Il s’agit d’un changement de cap 
fondamental par rapport aux gouvernements précédents.
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Bovendien moet deze fiscale hervorming ook zorgen 
voor een vereenvoudiging van de fiscale regelgeving. 
De spreker verwijst hierbij naar het voornemen van de 
regering om de werknemers bij voorrang te betalen 
in euro’s in plaats van een resem systemen die fiscale 
voordelen opleveren. De eerste stap van de hervorming 
van het systeem inzake bedrijfswagens is gezet via de 
goedkeuring van het wetsontwerp betreffende de ver-
groening van de mobiliteit waarbij er in eerste instantie 
wordt ingezet op het verbeteren van de luchtkwaliteit.

Daarnaast haakt de spreker in op de vooropgestelde 
hervorming inzake de sociale bijdragen waarbij ook de 
fiscale voordelen van sportbeoefenaars en sportclubs 
zullen worden hervormd. De spreker wil graag een stand 
van zaken vernemen van de vice-eersteminister betref-
fende de discussies met de betrokken sectoren alsook 
betreffende de opmaak van de programmawet en de 
afstemming met de Europese regels inzake staatssteun.

De spreker staat ook stil bij het voornemen van de 
vice-eersteminister om minnelijke schikkingen die leiden 
tot het verval van de strafvordering expliciet te vermelden 
in het Wetboek van de inkomstenbelastingen 1992 als 
niet aangemerkt als beroepskosten. Hij juicht de veran-
kering van deze bepaling in de voorliggende beleidsnota 
toe. Het is voor de spreker compleet absurd dat een 
bedrijf, die haar strafvervolging afkoopt met een min-
nelijke schikking, haar kosten die hierbij gepaard gaan 
in mindering kan brengen van haar bedrijfsresultaat om 
zo haar belastingfactuur te verlagen.

Vervolgens haakt de spreker in op de geleidelijk af-
schaffing van de Bijzondere Bijdrage Sociale Zekerheid. 
Deze maatregel wordt eveneens toegejuicht door zijn 
fractie. De spreker steekt niet onder stoelen of banken dat 
zijn fractie eveneens graag de afschaffing van het fiscaal 
voordeel van de verwerving van een tweede woning had 
gerealiseerd. Dit voorstel is echter gesneuveld tijdens het 
begrotingsconclaaf. De spreker vermeldt hier echter wel 
bij dat zijn fractie de discussie over dit fiscaal voordeel 
zal blijven voeren in de schoot van deze commissie.

In het kader van de overstromingen van juli 2021, heeft 
de vice-eersteminister in zijn beleidsnota een resem fis-
cale steunmaatregelen opgenomen. Dat is een bijzonder 
goede zaak, zeker aangezien de betrokken personen 
zich nog steeds in een precaire situatie bevinden. Hij 
verwijst hierbij in concreto naar de verhoogde fiscale 
aftrek voor giften aan de gewestelijke rampenfondsen. 
De spreker merkt op dat heel wat burgers giften hebben 
overgemaakt aan de betrokken OCMW’s en lokale ge-
meentebesturen. Is er ook op dat gebied in een systeem 
van fiscale aftrek voor deze giften voorzien?

Cette réforme fiscale doit de surcroît simplifier la 
réglementation fiscale. En l’espèce, l’intervenant renvoie 
à l’intention du gouvernement de payer les travailleurs 
prioritairement en euros, au lieu de disposer d’une 
quantité de systèmes offrant des avantages fiscaux. La 
première étape de la réforme du système des voitures 
de société a été franchie avec l’adoption du projet de 
loi relatif au verdissement de la mobilité, dont l’objectif 
principal est d’améliorer la qualité de l’air.

L’intervenant évoque ensuite la réforme prévue des 
cotisations sociales, qui réexaminera également les 
avantages fiscaux des sportifs et des clubs sportifs. 
L’intervenant demande au vice-premier ministre de faire 
le point sur les discussions avec les secteurs concernés 
et sur l’élaboration de la loi-programme et sa compatibilité 
avec les règles européennes en matière d’aides de l’État.

L’intervenant s’arrête également sur l’intention du vice-
premier ministre de mentionner explicitement dans le 
Code des impôts sur les revenus 1992 les transactions 
pénales qui conduisent à l’extinction de l’action publique 
comme n’étant pas considérés comme des frais profes-
sionnels. Il se réjouit que cette disposition figure dans 
la note de politique à l’examen. Selon l’intervenant, il 
est tout à fait absurde qu’une entreprise qui s’acquitte 
de ses poursuites pénales par un règlement à l’amiable 
puisse déduire les frais correspondants de son résultat 
d’exploitation afin de réduire sa facture fiscale.

L’intervenant aborde ensuite la suppression progressive 
de la cotisation spéciale de sécurité sociale. Cette mesure 
est également saluée par son groupe. L’intervenant ne 
cache pas que son groupe aurait également souhaité la 
suppression de l’avantage fiscal pour l’acquisition d’une 
résidence secondaire. Cette proposition a toutefois été 
abandonnée lors du conclave budgétaire. L’intervenant 
ajoute toutefois que son groupe continuera néanmoins 
à évoquer cet avantage fiscal au sein de la commission 
des Finances et du Budget.

En ce qui concerne les inondations de juillet 2021, le 
vice-premier ministre a inscrit une série de mesures de 
soutien fiscal dans sa note de politique. C’est une très 
bonne chose, d’autant plus que les personnes concernées 
sont toujours dans une situation précaire. Il évoque par 
exemple, concrètement, l’augmentation de la déduction 
fiscale pour les dons aux fonds régionaux des calamités. 
L’intervenant fait observer que de nombreux citoyens ont 
fait des dons aux CPAS et aux administrations commu-
nales concernées. A-t-on également prévu un système 
de déduction fiscale pour ces dons?
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Met betrekking tot de VAT-gap, die in 2018 3,6 mil-
jard euro bedroeg of 10,4 % van de totale btw-inkomsten, 
wil de spreker graag van de vice-eersteminister vernemen 
of er quick wins kunnen gerealiseerd worden teneinde 
de achterstand op dit gebied ten opzichte van de buur-
landen op korte termijn in te halen.

Daarnaast wenst de spreker het voornemen van de 
vice-eersteminister te onderstrepen om de energiefac-
tuur te hervormen door de vele heffingen te vervangen 
door een systeem inzake accijnzen. Deze hervorming 
is ook al sinds vele jaren aangekondigd maar wordt nu 
eindelijk door deze regering geconcretiseerd.

Een andere prioriteit voor zijn fractie is de fiscale 
steun die verleend wordt aan de ondernemingen en de 
start-ups. In het kader van de fiscale aftrekbaarheid van 
investeringen moet de fiscale en sociale impact van de 
investeringen mee in rekenschap worden genomen. Op 
dit gebied gaat de tekst van de beleidsnota een beetje 
alle kanten uit en de spreker meent dat er een meer ge-
richte fiscale stimuleringspolitiek moet gevoerd worden 
teneinde het aandeel van investeringen met een sociale 
en ecologische impact te vergroten.

Vervolgens haakt de spreker in op de taxshelter voor 
start-ups en scale-ups die deze regering zal invoeren. 
Zijn fractie staat kritisch tegenover het gebruik van de 
taxshelter en zij meent dat deze maatregel meer gericht 
moet ingezet worden om bedrijven te steunen die het 
lokale economische weefsel, dat het meeste geleden 
heeft onder de negatieve gevolgen van de COVID-19-
pandemie, ondersteunen en versterken. Op die manier 
wordt er meer lokale tewerkstelling op een structurele 
manier verankerd. De kostprijs van de taxshelterrege-
ling bedraagt jaarlijks 100 miljoen euro en de spreker 
meent dat deze maatregel in verhouding tot dit bedrag 
haar doelstellingen niet behaalt.

Inzake de internationale fiscaliteit, stipt de spreker het 
belang aan van het internationaal akkoord dat in de schoot 
van de OESO werd afgesloten op 8 oktober 2021 ten-
einde een globale minimumbelasting in te stellen voor 
bedrijven. De topman van de OESO verklaarde dat deze 
maatregelen jaarlijks 1 miljard euro aan bijkomende 
belastinginkomsten kan opleveren voor België. In zijn 
beleidsnota verklaart de vice-eersteminister dat hij er 
op het internationale toneel voor zal pleiten om geen 
enkele uitzondering toe te laten voor de bestaande fiscale 
regimes. De spreker juicht dit standpunt toe maar de 
vice-eersteminister verklaart tevens in zijn beleidsnota 
dat de competitiviteit van een aantal sectoren niet mag 
geschaad worden. Betekent dit dat er alsnog bepaalde 
uitzonderingsregimes zullen behouden blijven?

En ce qui concerne l’écart de TVA, qui a atteint 3,6 mil-
liards d’euros en 2018, soit 10,4 % des recettes totales 
de TVA, l’intervenant demande au vice-premier ministre 
si des gains rapides peuvent être obtenus afin de rat-
traper l’écart avec les pays voisins dans ce domaine à 
brève échéance.

En outre, l’intervenant tient à souligner l’intention du 
vice-premier ministre de réformer la facture énergétique 
en remplaçant les nombreuses taxes par un système 
de droits d’accises. Cette réforme, annoncée depuis 
de nombreuses années, est enfin mise en pratique par 
ce gouvernement.

Une autre priorité de son groupe concerne le soutien 
fiscal accordé aux entreprises et aux start-ups. Dans le 
cadre de la déductibilité fiscale des investissements, 
l’impact fiscal et social des investissements doit être 
pris en compte. Dans ce domaine, le texte de la note de 
politique part un peu dans tous les sens et l’intervenant 
estime qu’il conviendrait de mener une politique de 
stimulation fiscale plus ciblée pour accroître la part des 
investissements ayant un impact social et écologique.

Ensuite, l’orateur renvoie au taxshelter pour les start-
ups et les scale-ups que ce gouvernement va introduire. 
Son groupe critique et recours au taxshelter et estime 
que cette mesure devrait être utilisée plus spécifique-
ment pour soutenir les entreprises qui soutiennent 
et renforcent le tissu économique local, qui a le plus 
souffert des conséquences négatives de la pandémie 
de COVID-19. Cela permettrait de pérenniser structurel-
lement davantage d’emplois locaux. Le coût du régime 
de taxshelter atteindra 100 millions d’euros par an et 
l’intervenant estime que, par rapport à ce montant, cette 
mesure n’atteindra pas ses objectifs.

En ce qui concerne la fiscalité internationale, l’inter-
venant souligne l’importance de l’accord international 
conclu au sein de l’OCDE le 8 octobre 2021 afin d’intro-
duire un impôt minimum mondial pour les entreprises. Le 
patron de l’OCDE a déclaré que ces mesures pourraient 
générer une recette fiscale annuelle supplémentaire 
d’un milliard d’euros pour la Belgique. Dans sa note 
de politique générale, le vice-premier ministre indique 
qu’il plaidera sur la scène internationale pour qu’il n’y 
ait aucune exception pour les régimes fiscaux existants. 
L’intervenant se félicite de cette déclaration, mais le 
vice-premier ministre indique également dans sa note 
de politique que la compétitivité d’un certain nombre de 
secteurs ne peut pas être compromise. Cela signifie-t-il 
que certains régimes d’exception seront maintenus?
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Met betrekking tot de FPIM en het transformatie-
fonds, hamert de spreker op het belang van de publieke 
investeringen teneinde de klimaatdoelstellingen van 
Parijs te realiseren. De beleidsnota verklaart hierbij dat 
tegen 2030 de Federale Staat en de instellingen, die 
onder de bevoegdheid ervan vallen, zich volledig zul-
len hebben teruggetrokken uit bedrijven die intensief 
broeikasgas uitstoten en zich niet actief inzetten in de 
energietransitie. De spreker juicht deze doelstelling 
toe en is tevreden dat deze ambitie zwart op wit staat 
neergeschreven in een belangrijk beleidsdocument. Het 
is van cruciaal belang om de financiering van de fos-
siele brandstoffen stop te zetten teneinde de bedrijven 
voluit te kunnen steunen in de energietransitie naar een 
klimaatneutrale en koolstofvrije economie.

De heer Hugues Bayet (PS) geeft aan dat zijn fractie 
hoogst bekommerd is om de benarde situatie van de 
gezinnen die worden geconfronteerd met een ongeziene 
stijging van de energieprijzen. Deze regering heeft goed 
werk geleverd en heeft concrete oplossingen uitgedokterd 
voor de gezinnen en de huishoudens die het slechtst 
gewapend zijn tegen die prijsverhogingen. Meer bepaald 
werden de volgende maatregelen genomen:

— één gezin op vijf (i.e. 900 000 gezinnen, onder 
meer eenoudergezinnen, maar ook alleenstaanden) 
zullen gedurende minstens drie maanden gebruik kun-
nen maken van het uitgebreid sociaal tarief (met een 
afspraakclausule om de maatregel te verlengen);

— om met betrekking tot de huidige prijsopstoot daad-
werkelijk kort op de bal te spelen, gaat deze regering 
nog verder en stelt ze voor de factuur voor die gezinnen 
een onmiddellijke korting voor van 80 euro;

— de socialisten willen daadwerkelijk actie ondernemen 
ten bate van de meest kwetsbaren, want die hebben het 
meest behoefte aan overheidssteun voor verwarming, 
voedsel en verlichting. Gelet op de begrotingstoestand 
moesten met betrekking tot de behoeften prioriteiten 
worden gesteld;

— de regering vergeet evenwel ook de middenklasse 
niet, want het federale deel van de bijdragen op de 
energiefactuur zal worden geneutraliseerd. Ter verdui-
delijking: de Staat houdt de federale bijdrage op het 
niveau van 2021, teneinde zich niet te verrijken door de 
prijsexplosie (via de wijziging op het vlak van accijnzen).

Verder onderschrijft de spreker het voornemen van de 
minister om te streven naar meer fiscale rechtvaardig-
heid. In dat kader is het een goede zaak dat een aantal 
fiscale niches worden aangepakt, zoals de fiscale en 
sociale voordelen van de sportclubs. Daarnaast vermeldt 
de spreker ook de afschaffing van de mogelijkheid om 

En ce qui concerne la SFPI et le fonds de transfor-
mation, l’intervenant souligne l’importance des inves-
tissements publics à l’égard de la réalisation des objec-
tifs climatiques de Paris. La note de politique indique 
que, d’ici 2030, l’État fédéral et les institutions placées 
sous son autorité se seront complètement retirés des 
entreprises qui émettent des gaz à effet de serre de 
manière intensive et ne seront pas activement engagés 
dans la transition énergétique. L’intervenant salue cet 
objectif et se réjouit que cette ambition soit inscrite noir 
sur blanc dans un document politique important. Il est 
crucial de mettre fin au financement des combustibles 
fossiles pour soutenir pleinement les entreprises dans 
la transition énergétique vers une économie neutre sur 
le plan climatique et sans carbone.

M. Hugues Bayet (PS) indique que son groupe est très 
attentif à la détresse des ménages qui font face à une 
hausse inédite du prix de l’énergie. Ce gouvernement 
a bien travaillé à des solutions concrètes pour soulager 
les familles, les ménages les moins armés face à ces 
augmentations de prix:

— 1 famille sur 5 (900 000 familles) monoparentales 
notamment, mais aussi des pensionnés isolés, bénéfi-
cieront pour 3 mois minimum du tarif social élargi (avec 
une clause de rendez-vous pour prolonger la mesure);

— de plus, ce gouvernement va plus loin pour continuer 
à coller à la réalité de cette flambée des prix en propo-
sant une réduction immédiate sur facture de 80 euros 
pour ces mêmes familles;

— la volonté socialiste est vraiment de cibler ceux 
qui sont les plus fragiles et qui ont le plus besoin d’une 
intervention de l’État pour pouvoir se chauffer, manger, 
s’éclairer. L’état du budget étant ce qu’il est, il a fallu 
prioriser les besoins;

— le gouvernement n’oublie pas non plus la classe 
moyenne puisqu’il y aura une neutralisation de la part 
fédéral de cotisations sur la facture. En clair, l’État bloque 
la cotisation fédérale au niveau de 2021 afin de ne pas 
s’enrichir de l’explosion des prix (via la modification en 
accises).

En outre, l’orateur approuve l’intention du ministre 
de rechercher une plus grande justice fiscale. Dans ce 
contexte, il est bon qu’un certain nombre de niches fis-
cales soient abordées, comme les avantages fiscaux et 
sociaux des clubs sportifs. L’orateur évoque également 
la suppression de la possibilité de déduire les frais d’un 
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de kosten voor een minnelijke schikking te kunnen 
aftrekken als beroepskosten. Dat lijkt vanzelfsprekend, 
maar in dat verband wordt gewezen op een persartikel 
waarin gewag werd gemaakt van een arrest van het hof 
van beroep te Gent, op grond waarvan die aftrek werd 
toegelaten. De heer Bayet is dan ook verheugd dat dit 
volstrekt absurde manco wordt weggewerkt.

De neutrale fiscaliteit en de afschaffing van de bij-
zondere crisisbijdrage leiden volgens de spreker tot 
een verhoging van de koopkracht. Het is de bedoeling 
dat een kleine loonsverhoging niet teniet wordt gedaan 
door belastingen of sociale bijdragen. Het enige nega-
tieve aspect van deze maatregel is dat de financiering 
van de sociale zekerheid dreigt af te nemen. Op welke 
inkomensniveaus zal deze maatregel van toepassing 
zijn? Er was sprake van de lage en de middeninkomens, 
maar hoe werd dit uiteindelijk geregeld? Over welke 
decielen gaat het?

De minister geeft aan dat er volgens het regeerak-
koord een uitgebreide belastinghervorming moet ko-
men, teneinde het belastingstelsel te moderniseren, te 
vereenvoudigen en het billijker en neutraler te maken. 
Volgens de PS moet die hervorming een billijke en 
rechtvaardige belastingheffing beogen; die billijkheid 
moet tot uiting komen door het feit dat de rijksten meer 
moeten bijdragen dan de armsten (hetgeen betekent dat 
de inkomsten als geheel moeten worden beschouwd) en 
dat burgers met dezelfde fiscale draagkracht dezelfde 
bijdrage moeten leveren.

Daartoe moet ervoor worden gezorgd dat het hele 
belastingstelsel na de belastinghervorming progres-
siever is en dat de belastingplichtigen in de eerste vier 
decielen van de inkomensverdeling er netto op vooruit 
gaan. Tot slot is het voor de PS cruciaal dat de sociale 
partners bij die hervorming worden betrokken. Daarom 
stelt de heer Bayet voor de Centrale Raad voor het 
Bedrijfsleven bij de denkoefening te betrekken.

De heer Bayet is verbaasd dat de beleidsnota inzake 
de Europese en internationale samenwerking niets 
vermeldt over de eigen inkomsten van de Europese 
Unie. De spreker vindt dat België voor nieuwe eigen 
middelen voor Europa moet ijveren door zijn rol van 
stichtend lid van de Europese Unie uit te spelen. Met 
dergelijke eigen middelen zou de Europese Unie vol-
waardige begrotingsonafhankelijkheid kunnen verwerven 
(begrotingsemancipatie). Wanneer Europa thans nieuw 
beleid ontwikkelt, moet dat worden gefinancierd door 
de lidstaten. Dat onderwerp is heel actueel, aangezien 
het relanceplan moet worden gefinancierd en er geld 
nodig is voor belangrijke strijdpunten: de financiering 
(en zelfs herfinanciering) van de gezondheidszorg, het 
scheppen en ondersteunen van de werkgelegenheid 

règlement à l’amiable en tant que frais professionnels. 
Ça semble couler de source mais on se souviendra d’un 
article de presse qui relayait un arrêt de la Cour d’appel de 
Gand qui permettait cette déduction. M. Bayet se félicite 
donc de supprimer cette faille complètement aberrante.

Concernant la fiscalité neutre et la suppression de 
la cotisation spéciale de crise l’orateur est d’avis qu’il 
s’agit d’une forme d’augmentation du pouvoir d’achat. 
L’objectif est qu’une petite augmentation de salaire ne se 
réduise pas à peau de chagrin à cause de l’impôt ou des 
cotisations sociales. Le seul bémol par rapport à cette 
mesure est le risque de définancement de la sécurité 
sociale. Quels niveaux de revenus seront concernés par 
cette mesure? On parlait de bas et moyens revenus mais 
qu’en est-il finalement? Quels déciles sont concernés?

Le ministre mentionne l’accord de gouvernement qui 
prévoit une large réforme fiscale afin de moderniser, 
simplifier et rendre le système fiscal plus équitable et plus 
neutre. Pour le parti socialiste, la finalité de cette réforme 
doit être que l’impôt soit équitable et juste. Cette équité 
doit se traduire à la fois par le fait que les plus riches 
doivent contribuer davantage que les plus modestes (ce 
qui implique une globalisation des revenus) et que des 
personnes ayant la même capacité contributive doivent 
contribuer de la même manière.

À cet égard, il faut, qu’au terme de la réforme fiscale, 
le système fiscal dans son ensemble soit plus progressif 
et qu’il y ait un gain net pour les contribuables des 4 pre-
miers déciles de la distribution des revenus. Enfin, pour 
le parti socialiste, il essentiel que les partenaires sociaux 
puissent être associés à cette réforme. C’est la raison 
pour laquelle M. Bayet propose que le Conseil Central 
de l’Économie puisse être associé à la réflexion.

Au niveau de la coopération européenne et internatio-
nale M. Bayet s’étonne qu’il n’y a pas d’élément dans la 
note concernant les ressources propres de l’Union euro-
péenne. L’orateur pense que la Belgique doit œuvrer en 
faveur de nouvelles ressources propres européennes en 
adossant son rôle de pays fondateur de l’Union euro-
péenne. Avec de telles ressources propres, l’Europe 
pourrait avoir une vraie indépendance budgétaire (éman-
cipation budgétaire). Actuellement si l’Europe développe 
de nouvelles politiques, ce sont les États membres qui 
doivent financer. L’enjeu est clairement actuel puisque 
c’est de financer le plan de relance et de financer des 
combats urgents: financer les soins de santé -les refi-
nancer même-, créer et soutenir l’emploi, lutter contre 
le réchauffement climatique. Ce sont des combats 
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en het tegengaan van de klimaatopwarming. Die strijd 
voeren de socialisten in België en in Europa. Waarom 
vermeldt de minister dat dossier niet in het Europese 
hoofdstuk van zijn beleidsnota?

Een en ander brengt de spreker op de taks op de 
financiële verrichtingen. De minister snijdt dat thema 
aan in zijn beleidsnota, maar de heer Bayet zou meer 
details willen. Het is bekend dat dit dossier tijdens het 
Portugese voorzitterschap terug op tafel is gekomen. 
Kan de minister aangeven hoever de onderhandelingen 
momenteel staan? Wat is de huidige toestand? Welke 
belastbare basis, welke belastingvoeten en welke uit-
zonderingen zullen van toepassing zijn? Wat is de kans 
dat de zaak binnenkort wordt afgerond? De spreker 
begrijpt niet dat voortgang kan worden geboekt in een 
heel ingewikkeld dossier zoals dat aangaande de toe-
passing van een gemeenschappelijke belastingvoet op 
de multinationals, terwijl over het dossier betreffende 
de taks op de financiële verrichtingen eens te meer 
onduidelijkheid blijft bestaan.

De op Europees niveau gevoerde onderhandelingen 
over de btw-tarieven brengen de spreker bij een andere 
vraag. Enkele jaren geleden werd in de commissie voor 
Financiën en Begroting een op initiatief van de socialisten 
ingediend wetsvoorstel aangenomen, met het oog op de 
verlaging van de btw op fietsen en elektrische fietsen 
tot 6 %. Sindsdien is het voor die vermindering wachten 
op het akkoord van de Europese Commissie. Weet de 
minister hoever dat dossier staat?

De heer Bayet stelt vast dat de OESO-onder-
handelingen over de belastingheffing op de winsten 
van de multinationals tot een historisch akkoord hebben 
geleid. Het is een hele grote stap in de goede richting 
dat zoveel landen overeenkomen een minimumbelasting 
voor multinationals in te stellen. Er werd significante 
vooruitgang geboekt, in het bijzonder in de strijd tegen 
de fiscale paradijzen. Heeft een fiscaal paradijs na een 
dergelijk akkoord nog een bestaansreden?

Het ligt voor de hand dat nog niet alles op punt staat. 
De eenheidstaks in Pilar I had ambitieuzer kunnen 
worden opgevat: de pijlen worden thans slechts op een 
honderdtal multinationals gericht. Over welke multinatio-
nals gaat het, en op grond van welke criteria werden ze 
geselecteerd? Gezien het belang van deze overeenkomst 
is verregaande transparantie inzake de selectiecriteria 
en de bepaling van die bedrijven aanbevelenswaardig.

Met betrekking tot Pilar II wordt de aandacht gevestigd 
op twee zaken: het tarief had hoger kunnen zijn, zoveel 
is zeker, maar gelet op de stappen die binnen Europa 
(Hongarije, Ierland enzovoort) werden gezet, mag men 
reeds tevreden zijn. Daarnaast werden nog niet alle 

que les socialistes mènent en Belgique et en Europe. 
Pourquoi, le ministre n’évoque-t-il pas ce dossier dans 
la partie européenne de sa note de politique générale?

Ceci permet l’orateur de rebondir sur la question de la 
taxe sur les transactions financières. Le ministre en parle 
dans sa note mais M. Bayet voudrait aller plus en détails. 
On le sait, sous la présidence portugaise le dossier avait 
été repris en main. Pourriez-vous faire un topo de l’état 
actuel des négociations? Quelle est la situation actuelle? 
Quelle base imposable, quel taux et quelles exemptions 
seront d’application? Quelle chance existe-t-il d’aboutir 
prochainement? L’orateur ne comprend pas que l’on 
puisse avancer sur un dossier aussi complexe que la 
taxation des multinationales avec un taux commun et 
que le dossier de la taxe sur les transactions financières 
restent une fois de plus dans les limbes.

L’évocation de la négociation au niveau européen 
sur les taux de TVA permet de rebondir sur une autre 
question. Il y a quelques années, la commission des 
finances a voté, à l’initiative du groupe socialiste, une 
proposition qui diminuait la TVA à 6 % sur les vélos et 
vélos électriques. Depuis, cette diminution est condi-
tionnée à l’accord de la Commission européenne. Le 
ministre, sait-il où en est le dossier?

M. Bayet constate que les négociations au niveau de 
l’OCDE sur la taxation des entreprises multinationales 
ont mené à un accord historique. Qu’autant de pays 
se mettent d’accord sur un taux minimum de taxation 
des multinationales est un pas très important dans la 
bonne direction. On a avancé de manière significative 
notamment dans la lutte contre les paradis fiscaux. 
Avec un tel accord quel est encore la raison d’être d’un 
paradis fiscal?

Alors évidemment tout n’est pas parfait. Au niveau 
du Pilier 1 sur la taxation unitaire on aurait pu aller plus 
loin: ici on ne vise qu’une centaine de multinationales. 
Monsieur le ministre, ces multinationales sont-elles 
identifiées? Sur quelles bases sont-elles sélectionnées? 
Au vu de l’importance de cet accord, on a besoin de la 
plus grande transparence sur les critères de sélections 
et sur l’identité de ces entreprises.

Au niveau du Pilier 2, il y a deux choses à mettre en 
avant: le taux aurait pu être plus élevé c’est vrai mais 
quand on voit d’où l’on vient au sein même de l’Europe 
(Hongrie, Irlande…) on peut déjà être satisfait – et le 
mécanisme du carve out n’a pas encore était validé 
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details van het carve-outmechanisme gevalideerd (met 
name het van belastingen vrijgestelde percentage van 
de loonsom en de activa). De carve-out is weliswaar 
een essentieel en lovenswaardig onderdeel, maar het 
mechanisme moet goed worden gereglementeerd en 
afgebakend. Eind november zal de OESO het defini-
tieve plan dienaangaande bekendmaken. Men zal er 
in dat verband nauwlettend op moeten toezien dat de 
belastbare basis niet wordt uitgehold.

De EU gaat een richtlijn uitwerken. Kent de minister 
de Europese agenda ter zake al? De secretaris-generaal 
van de OESO, de heer Mathias Cormann, maakte vorig 
weekend gewag van een miljard euro aan ontvangsten 
voor België. Kan de minister die raming bevestigen? 
Hoe ziet de minister de tenuitvoerlegging van die mi-
nimumbelasting, naast een Europese belasting op de 
grootste en machtigste technologiebedrijven in Europa 
(GAFAM)? De spreker acht zulks nog steeds mogelijk.

De spreker stelt tevreden vast dat de minister de 
herziening van de Code of Conduct zal steunen en dat 
hij oproept tot een ruimere definitie van “schadelijke 
belastingpraktijken”. De spreker verwijst hierbij naar het 
Europees Parlement dat al ertoe heeft opgeroepen de 
Code of Conduct te herzien. Hij acht het van belang dat 
ons land hierin proactief te werk gaat.

De heer Bayet is enigszins teleurgesteld dat de be-
leidsnota maar 4 pagina’s wijdt aan de strijd tegen de 
fiscale fraude. Gezien de grote meerkosten ten gevolge 
van de COVID-19-crisis en de overstromingen is het 
belangrijk dat de overheid voldoende inkomsten haalt 
uit de strijd tegen de fiscale fraude. De fiscale fraude 
en zelfs de financiële criminaliteit bestrijden, moet een 
absolute prioriteit van de regering zijn. Na de Pandora 
Papers, het zoveelste schandaal, heeft de commissie 
de minister gevraagd een schematisch voortgangsrap-
port op te stellen betreffende de tenuitvoerlegging van 
de aanbevelingen van de bijzondere commissies en 
van de binnen het Parlement gevoerde onderzoeken. 
Hoe staat het daarmee? Is dat rapport beschikbaar? 
Er werden diverse onderzoeks- en bijzondere com-
missies ingesteld; het zou raadzaam zijn mochten hun 
aanbevelingen in aanmerking worden genomen en ten 
uitvoer worden gelegd.

De spreker is van oordeel dat het nuttig zou zijn de 
activiteiten van de gemengde multidisciplinaire onder-
zoeksteams (MOTEM’s) in de gerechtelijke arrondis-
sementen te evalueren. Naar verluidt zijn ze in het ene 
arrondissement al efficiënter dan in het andere. Wat zou 
de minister ervan denken die MOTEM’s aan te vullen met 
ambtenaren van de BBI, opdat zij optimale resultaten 
zouden kunnen behalen? Kan de minister nagaan of het 
mogelijk is om binnen een welomschreven raamwerk, 

dans les détails (% de la masse salarial et des actifs 
exonérés d’impôts). Le carve out c’est un élément crucial 
dont on peut comprendre l’objectif mais qui doit être bien 
encadré et limité. L’OCDE publiera le plan définitif sur 
ce point fin novembre. Il faudra y être attentif afin de ne 
pas vider la base imposable de sa matière.

L’Union européenne va travailler sur une directive, 
le ministre connaît-il déjà l’agenda européen sur cette 
question? Ce weekend, le secrétaire général de l’OCDE, 
M. Mathias Cormann, prévoyait un milliard d’euros de 
recette pour la Belgique. Est-ce que le ministre peut 
confirmer cette estimation? Comment le ministre voit-il 
la mise en œuvre de cette impôt minimum en parallèle 
avec une taxation sur les GAFAM en Europe? Selon 
l’orateur cela reste possible.

L’orateur est content de constater que le ministre va 
soutenir la révision du code de conduite et plaider pour 
une élargissement de le définition des pratiques fiscales 
dommageables. L’intervenant renvoie à cet égard au 
Parlement européen, qui a déjà demandé la révision 
du code de conduite. Il estime qu’il est important pour 
notre pays d’être proactif dans ce domaine.

M. Bayet a été quelque peu déçu par le fait que la 
note de politique ne consacre que quatre pages à la lutte 
contre la fraude fiscale. Compte tenu des importants 
surcoûts dus à la crise du COVID-19 et aux inondations, 
il importe que les autorités publiques retirent des recettes 
suffisantes de la lutte contre la fraude fiscale. La lutte 
contre la fraude fiscale et même la criminalité financière 
doit être une priorité absolue du gouvernement. Suite au 
énième scandale des Pandora Papers, la commission 
a demandé au ministre d’établir un tableau de bord 
de la mise en œuvre des recommandations des com-
missions spéciales et d’enquêtes réalisées au sein du 
Parlement. Où est ce tableau? Peut-on en disposer? Il 
y a eu plusieurs commissions d’enquêtes et spéciales, 
il serait judicieux de reprendre les recommandations et 
de les mettre en œuvre.

En ce qui concerne les MOTEM, l’orateur pense qu’il 
serait utile d’évaluer l’action de ces équipes mixtes 
d’enquête multidisciplinaires, qui opèrent dans les arron-
dissements judiciaires. D’après ce qui est connu, il y a 
des différences d’efficacité entre les arrondissements. 
Que pense le ministre de compléter ces MOTEM avec 
des agents de l’ISI afin que les équipes soient tout à fait 
performantes et d’analyser la possibilité de donner la 
qualité d’officier de police judiciaire à certains enquêteurs 
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met name in het kader van die MOTEM’s, aan bepaalde 
BBI-speurders de status van officier van gerechtelijke 
politie te verlenen?

In de beleidsnota van de minister wordt ook de ont-
werprichtlijn DAC7 vermeld, die inderdaad een grote stap 
vooruit betekent. Vindt de minister niet dat het nodig is te 
evolueren naar volledige fiscale transparantie in België, 
in overeenstemming met de internationale normen (auto-
matische gegevensuitwisseling op internationaal niveau), 
en na te gaan of bij de FOD Financiën extra mensen 
in dienst moeten worden genomen om de verzamelde 
gegevens beter te verwerken? Alles staat of valt met 
het werk van de medewerkers van de FOD Financiën. 
De heer Bayet vindt sterke overheidsdiensten essentieel; 
zij mogen nooit als uitgaven worden beschouwd, maar 
zijn veeleer een investering.

De minister gaat ook in op de rol van de douane. 
De PS-fractie heeft regelmatig vragen voor de minister, 
met name over de beslissingen om bepaalde diensten 
te centraliseren. De heer Bayet wijst op de essentiële 
rol van de douane en op de noodzaak om te investeren 
in de opleiding, in de uitrusting en in de teams.

De spreker wijst erop dat de invoering van een uni-
versele bankdienst door de regering, onder auspiciën 
van minister Dermagne, enorm belangrijk is. Het was 
onaanvaardbaar dat de banken voor hun diensten meer 
kosten aanrekenden aan de klanten zonder toegang tot 
e-banking of tot de online-applicaties. De digitale kloof 
treft een aanzienlijk aantal ouderen en personen met 
een laag inkomen. Al te vaak zijn het echter die mensen 
die het volle pond betalen omdat de banken onevenredig 
veel aanrekenen van bepaalde diensten zoals het afdruk-
ken van uittreksels, voor geldopnames of verrichtingen 
aan het loket. Dankzij de universele bankdienst zal dit 
kunnen worden aangepakt en worden gewaarborgd dat 
wie dat wenst, toegang heeft tot allerhande handmatige 
en papieren bankverrichtingen tegen een maximumprijs. 
Dat is een erg belangrijke stap.

De PS-fractie vindt evenwel dat de banken nadruk-
kelijker op hun maatschappelijke verantwoordelijkheid 
moeten worden gewezen. Na het stopzetten van be-
paalde bankdiensten leeft een zeker onbehagen onder 
de bevolking. Het aantal bankkantoren neemt fors af. 
Daarnaast worden ook almaar meer geldautomaten 
weggehaald, waardoor bepaalde gemeenten in het land 
verstoken blijven van de bankdiensten. Die tendens om 
de dienstverlening af te bouwen voedt het gevoel van 
de bevolking dat ze wordt verwaarloosd en wekt een 
vorm van woede op. Om hun aanbod aan geldauto-
maten te optimaliseren, hebben de 4 grote banken het 
Batopin-project opgezet. Dat project leidt evenwel niet 
tot een betere dienstverlening, maar bouwt ze net af. 

de l’ISI dans un cadre défini, notamment dans le cadre 
de ces MOTEM?

Le ministre évoque dans sa note aussi la directive 
DAC7 qui est en effet une avancée majeure. Le ministre, 
ne pense-t-il pas qu’il est nécessaire d’avancer vers une 
transparence fiscale totale en Belgique en conformité avec 
les standards internationaux (échange automatique de 
données au niveau international) et d’évaluer la néces-
sité d’engager du personnel supplémentaire au sein du 
SPF Finances dans le but d’une meilleure exploitation 
des données récoltées? Le travail des collaborateurs 
du SPF Finances est fondamental. Selon M. Bayet, 
des services publics forts sont essentiels et il ne s’agit 
jamais d’une dépense mais plutôt un investissement.

Le ministre évoque également le rôle de la douane. Le 
groupe PS interroge le ministre fréquemment notamment 
sur les décisions de centralisation de certains services. 
M. Bayet rappelle le rôle essentiel de la douane et la 
nécessité d’investir tant dans la formation que dans les 
équipements et les équipes.

L’orateur indique que la mise en place d’un service 
bancaire universel par le gouvernement sous l’égide 
du ministre Dermagne est extrêmement important. Il 
était inacceptable que les banques fassent payer plus 
cher leurs services aux personnes qui n’ont pas accès 
à l’e-banking ou aux applications en ligne. La fracture 
numérique touche un pourcentage important des per-
sonnes âgées et de personnes avec un faible niveau 
de revenu. Or ce sont ces personnes qui trop souvent 
payaient “plein pot” suite à la facturation débridée de 
certains services comme l’impression d’extraits, les 
retraits d’argent ou les opérations manuelles au guichet. 
Le service bancaire universel va permettre d’y remédier 
en garantissant l’accès à une série d’opération bancaires 
manuelles et papier pour un prix plafonné à ceux qui le 
souhaitent. C’est une étape très importante.

Mais pour le groupe PS, il faut aller plus loin en terme 
de rappel des banques à leur responsabilité sociétale. 
Il y a aujourd’hui une forme de malaise dans la popu-
lation suite au retrait de certains services bancaires. 
Le nombre d’agences bancaires diminue de manière 
importante. Le nombre de distributeurs de billets décroit 
et laisse certaines communes du pays à l’état de désert 
bancaire. Cette tendance au retrait d’offre de services 
nourrit un sentiment d’abandon dans la population et 
génère une forme de colère. Pour optimiser leur offre 
de distributeurs, les 4 grandes banques ont mis en 
place le projet Batopin. mais ce projet signifie non pas 
une amélioration mais une baisse de service. Le projet 
est de diviser par 2 le nombre de machines à cash. 
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Beoogd wordt het aantal geldautomaten te halveren. 
Thans heeft 98 % van de bevolking de mogelijkheid om 
binnen een straal van 5 km geld uit de muur te halen. 
Het Batopin-project beoogt dat percentage op 95 % te 
brengen. Hoe kan dan worden beweerd dat zulks niet in 
het nadeel van de bevolking zal zijn? minister Dermagne 
heeft in de plenumvergadering reeds aangegeven dat 
hij dit project ondermaats vindt en dat hij aan concrete 
oplossingen werkt om die pijnpunten weg te werken. 
Schaart de minister van Financiën zich daarachter en wat 
stelt hij concreet voor om het probleem aan te pakken?

De heer Wouter Vermeersch (VB) is verwonderd over 
het passioneel pleidooi van de heer Bayet voor nieuwe 
Europese belastingen, de zogenaamde Europese eigen 
middelen. De spreker vraagt zich af in welke Europese 
Unie de PS-fractie eigenlijk leeft. Hij wijst erop dat het 
veel moeite heeft gekost om de verstandige lidstaten 
Nederland, Denemarken, Oostenrijk, Finland en Zweden 
mee te krijgen in de financiering van het Europees her-
stelfonds. Eerder al wou PS-staatssecretaris Dermine 
dat Europees herstelfonds al verder uitbreiden en aan-
wenden om in de toekomst 5 000 miljard euro in het 
klimaatbeleid te pompen. Blijkbaar ligt de PS-fractie niet 
wakker van het feit dat nieuwe Europese belastingen 
nieuwe Europese schulden impliceren. Dat is ook niet 
verwonderlijk want de PS-staat Wallonië is virtueel fail-
liet met een begroting waar Griekenland bij verbleekt. 
Onder leiding van de Europese Commissie wordt een 
debat gevoerd over de herziening van de Europese 
begrotingsregels. In dat debat pleit België voor een uit-
zondering voor groene investeringen. Het PS-voorstel 
om bijkomende Europese schulden aan te gaan wordt 
niet gevolgd volgens de krant De Tijd. Klopt het dat het 
PS-voorstel om Europese schulden aan te gaan voor 
klimaatdoelstellingen, door de regering als onhaalbaar 
werd geacht?

In zijn beleidsnota meldt de minister dat hij werkt aan 
het sluitstuk van een blauwdruk van de bredere fiscale 
hervorming. De spreker leidt hieruit af dat de minister 
deze regeerperiode enkel een plan zal uitwerken en niet 
zal overgaan tot de concrete uitwerking van deze brede 
fiscale hervorming.

• Het digitaal portaal MyMinFin

De beleidsnota maakt verder gewag van de verdere 
uitbouw van het digitaal portaal MyMinFin en een betere 
samenwerking met accountants en fiscale adviseurs. 
Op 29 september 2021 heeft de spreker de minister reeds 
ondervraagd over de problemen met “Tax-on-web” en 
“MyMinFin”. Deze problemen zijn immers een jaarlijks 
terugkerend probleem. De beroepsvereniging KVABB 
verspreidde een open brief aan de minister van Financiën 

Actuellement, 98 % de la population a accès au retrait en 
cash dans un rayon de 5 km. L’objectif du projet Batopin 
est de faire passer ce pourcentage à 95 %. Comment 
prétendre que cela ne va pas léser la population? Le 
ministre Dermagne a déjà dit en plénière qu’il jugeait ce 
projet insuffisant et il cherche des solutions concrètes 
pour y remédier. Le ministre des Finances sera-t-il en 
allié et que propose-t-il concrètement pour remédier à 
ce problème?

M. Wouter Vermeersch (VB) est surpris par le plaidoyer 
passionné de M. Bayet en faveur de nouvelles taxes euro-
péennes, des fameuses ressources propres européennes. 
L’intervenant se demande dans quelle Union européenne 
vit réellement le groupe PS. Il souligne qu’il a fallu beau-
coup d’efforts pour que les États membres raisonnables 
que sont les Pays-Bas, le Danemark, l’Autriche, la 
Finlande et la Suède soutiennent le financement du 
Fonds de relance européen. Auparavant, la secrétaire 
d’État PS Dermine a déjà exprimé le souhait d’élargir 
encore ce fonds de relance européen et de l’utiliser 
pour injecter à l’avenir 5 000 milliards d’euros dans la 
politique climatique. Manifestement, le groupe PS ne 
s’inquiète pas du fait que de nouvelles taxes européennes 
créeront de nouvelles dettes européennes. Ce n’est pas 
surprenant, car l’État PS de Wallonie est pratiquement 
en faillite et dans une situation budgétaire pire que celle 
de la Grèce. Un débat dirigé par la Commission euro-
péenne est en cours à propos de la révision des règles 
budgétaires européennes. Dans ce cadre, la Belgique 
plaide pour une exception en faveur des investissements 
verts. Selon le journal De Tijd, la proposition du PS de 
contracter des dettes européennes supplémentaires 
n’est pas suivie. Est-il vrai que la proposition du PS de 
contracter des dettes européennes pour les objectifs 
climatiques a été jugée irréalisable par le gouvernement?

Dans sa note de politique générale, le ministre indique 
qu’il travaille à la finalisation d’un projet de réforme fiscale 
plus large. L’intervenant en déduit que le ministre ne 
développera qu’un projet au cours de cette législature 
et ne procédera pas à la mise en œuvre concrète de 
cette vaste réforme fiscale.

• Le portail numérique MyMinfin

La note de politique générale annonce également 
la poursuite du développement du portail numérique 
MyMinfin et une meilleure collaboration avec les comp-
tables et les conseillers fiscaux. Le 29 septembre 2021, 
l’intervenant a déjà interrogé le ministre sur les problèmes 
liés à “Tax-on-web” et “MyMinfin”. Ces problèmes sont en 
effet récurrents chaque année. L’association profession-
nelle CRECCB a diffusé une lettre ouverte au ministre 
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waarin opnieuw wordt aangedrongen op uitstel voor 
de indiening van aangiften en wordt verwezen naar de 
technische problemen. Cijferberoepen verspillen heel wat 
kostbare tijd aan die technische problemen, en dan nog 
wel in een COVID-19-jaar met heel veel extra werk door 
corona (overbruggingsrechten, corona-werkloosheid en-
zovoort). Het gaat duidelijk om een structureel probleem. 
De heer Vermeersch roept de minister dan ook op om 
eindelijk werk te maken van een betere beschikbaarheid 
en bereikbaarheid van dat digitale platform.

• Een efficiënte overheidsdienst en meer 
administratieve vereenvoudiging

Daarnaast maakt de beleidsnota ook melding van 
een streven naar een efficiënte overheidsdienst en 
meer administratieve vereenvoudiging. Ondanks be-
loftes in de beleidsbrief van vorig jaar moet de spreker 
vaststellen dat de belastingaangifte meer codes telt en 
dat er steeds minder vereenvoudigde aangiftes worden 
verstuurd. Wanneer zal de minister eindelijk eens werk 
maken van een efficiëntere overheidsdienst en de lang 
aangekondigde administratieve vereenvoudiging?

• De btw-vrijstelling voor medische diensten

Met betrekking tot de circulaire over de wetgeving 
inzake de btw-vrijstelling voor medische diensten wenst 
de spreker te vernemen wanneer deze circulaire beschik-
baar zal zijn. De wetgeving treedt in werking op 1 janu-
ari 2022 en de circulaire had er dus al lang moeten zijn 
om aan de betrokkenen de nodige rechtszekerheid te 
kunnen bieden. Hij herinnert eraan dat de vernietiging 
dateert van 2019. Het betreffende wetsontwerp werd 
in commissie goedgekeurd op 25 juni 2021 en in de 
plenaire vergadering op 1 juli 2021. Het duurt toch wel 
erg lang vooraleer de administratie duidelijkheid schept 
over de circulaire.

• Met btw belaste gemeubelde logies

De beleidsnota vermeldt dat teneinde oneerlijke concur-
rentie in de hotelsector te vermijden, aanbieders van met 
btw belaste gemeubelde logies uitgesloten worden van 
het toepassingsgebied van de btw-vrijstellingsregeling 
voor kleine ondernemingen. Kan de minister verdui-
delijken in welk wetsontwerp dit zal worden geregeld?

des Finances dans laquelle elle demande une nouvelle 
fois le report du dépôt des déclarations et évoque des 
problèmes techniques. Les professions du chiffre perdent 
un temps précieux sur ces problèmes techniques, et ce, 
qui plus est, pendant une année COVID-19 avec beau-
coup de travail supplémentaire dû au coronavirus (droits 
passerelles, chômage corona, etc.). Il s’agit clairement 
d’un problème structurel. M. Vermeersch demande 
donc au ministre de travailler enfin à l’amélioration de 
la disponibilité et de l’accessibilité de cette plateforme 
numérique.

• Un service public efficace et une plus grande 
simplification administrative

En outre, la note de politique générale mentionne 
également un engagement en faveur d’un service public 
efficace et d’une plus grande simplification administrative. 
Malgré les promesses de la note de politique générale 
de l’année dernière, l’intervenant doit constater que 
la déclaration d’impôt comporte davantage de codes 
et que de moins en moins de déclarations simplifiées 
sont envoyées. Quand le ministre va-t-il enfin s’atteler 
à un service public plus efficace et à la simplification 
administrative annoncée depuis longtemps?

• L’exonération de la TVA pour les services 
médicaux

En ce qui concerne la circulaire sur la législation 
relative à l’exonération de la TVA pour les services 
médicaux, l’intervenant souhaiterait savoir quand cette 
circulaire sera disponible. La législation entre en vigueur 
le 1er janvier 2022 et la circulaire aurait donc dû être là 
depuis longtemps pour apporter la sécurité juridique 
nécessaire aux personnes concernées. Il rappelle que 
l’annulation remonte à 2019. Le projet de loi en question 
a été adopté en commission le 25 juin 2021 et en séance 
plénière le 1er juillet 2021. L’administration met tout de 
même beaucoup de temps à clarifier les choses en ce 
qui concerne la circulaire.

• Logements meublés taxés à la TVA

La note de politique générale mentionne qu’afin 
d’éviter une concurrence déloyale dans le secteur de 
l’hôtellerie, les fournisseurs de logements meublés taxés 
à la TVA sont exclus du champ d’application du régime 
de la franchise de la TVA pour les petites entreprises. 
Le ministre peut-il préciser dans quel projet de loi cette 
question sera réglementée?
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• Hervorming van het fiscaal stelsel voor 
beroepssporters

De spreker merkt verder op dat zes Belgische top-
voetbalclubs zich in een gezamenlijke verklaring kanten 
tegen de aangekondigde hervorming van het fiscaal 
stelsel voor beroepssporters en oproepen tot constructief 
overleg met de bevoegde ministers. Is de minister bereid 
om constructief in overleg te gaan?

Ook professor fiscaal recht Michel Maus is bijzonder 
kritisch over deze aangekondigde hervorming: “Iedereen 
is ervan overtuigd dat het fiscaal systeem zoals het nu 
is aan herziening toe is, ook binnen de sport zelf. Maar 
het is wat te veel budgettair bekeken naar mijn gevoel. 
Ze hadden een impactanalyse moeten uitvoeren, dit 
had moeten kaderen in een breder topsportplan voor 
ons land. Op deze manier is het een gemiste kans.”. 
Zal de regering een impactanalyse uitvoeren? Zal de 
begrotingsdoelstelling worden gekaderd in een breder 
topsportplan in overleg met de deelstaten?

De topclubs vrezen een negatieve invloed op de kwa-
liteit van het Belgisch voetbal, tot de Rode Duivels toe. 
De voetbalsupporters dreigen ook financieel de dupe 
te worden, aldus nog de betrokken clubs.

Hoe ziet de minister de voetbalsupporters en de 
kwaliteit van het voetbal te vrijwaren?

Volgens een uitspraak in de pers van de voorzitter van 
Open Vld, de heer Egbert Lachaert zou de aangekon-
digde hervorming 170 miljoen euro opbrengen in plaats 
van 10 miljoen euro wat in de regering was afgesproken. 
Een hervorming die 170 miljoen euro zou opbrengen 
zou volgens de heer Lachaert de hele sportsector in 
de problemen brengen en kan dus niet de bedoeling 
zijn. Kan de minister bevestigen dat het voorstel dat 
hij uitwerkte niet de voorziene 10 miljoen euro, maar 
ruim 170 miljoen euro opbrengt voor de staatskas? 
Volgens dezelfde Open Vld-voorzitter is er binnen de 
regering afgesproken om de impact van het voorstel 
te bestuderen en indien nodig bij te sturen. Kan de 
minister dat bevestigen en is hij bereid om het voorstel 
bij te sturen en te matigen? Voor de Open Vld-voorzitter 
moet er ook een aanpassing komen van de datum van 
inwerkingtreding van de maatregel. Deze is nu gepland 
voor 1 januari 2022, maar aangezien de clubs al lang 
hun budgetten hebben vastgelegd en een wijziging 
midden in het seizoen moeilijk is, wordt aangestuurd op 
een wijziging. Is de minister bereid om het voorstel bij te 
sturen en de inwerkingtreding uit te stellen?

• Réforme du régime fiscal des sportifs 
professionnels

L’intervenant souligne que six clubs de football belges 
de haut niveau ont publié une déclaration commune 
s’opposant à la réforme annoncée du régime fiscal des 
sportifs professionnels et demandant une concertation 
constructive avec les ministres compétents. Le ministre 
est-il prêt à entamer une concertation constructive?

Le professeur de droit fiscal Michel Maus est égale-
ment particulièrement critique à l’égard de cette réforme 
annoncée: “Tout le monde est convaincu que le système 
fiscal tel qu’il existe aujourd’hui doit être revu, y compris 
en ce qui concerne le sport. mais, selon moi, l’approche 
est un peu trop budgétaire. Ils auraient dû procéder à 
une analyse d’impact, et cela aurait dû s’inscrire dans 
un plan plus large concernant le sport de haut niveau 
dans notre pays. De cette manière, c’est une occasion 
manquée”. (notre traduction) Le gouvernement procédera-
t-il à une analyse d’impact? L’objectif budgétaire sera-t-il 
inscrit dans un plan plus large concernant le sport de 
haut niveau, en concertation avec les entités fédérées?

Les clubs de haut niveau craignent un impact négatif 
sur la qualité du football belge, jusqu’aux Diables Rouges 
inclus. Selon les clubs concernés, les supporters risquent 
également d’être dupés sur le plan financier.

Comment le ministre envisage-t-il de protéger les 
supporters et la qualité du football?

Selon une déclaration du président de l’Open Vld, 
M. Egbert Lachaert, dans la presse, la réforme annon-
cée rapporterait 170 millions d’euros au lieu des 10 mil-
lions d’euros convenus par le gouvernement. Selon 
M. Lachaert, une réforme rapportant 170 millions d’euros 
poserait problème à l’ensemble du secteur sportif, ce qui 
ne peut être l’objectif. Le ministre peut-il confirmer que la 
proposition qu’il a élaborée ne rapportera pas les 10 mil-
lions d’euros prévus, mais plus de 170 millions d’euros 
au Trésor public? Selon le président de l’Open Vld, il a 
été convenu au sein du gouvernement d’étudier l’impact 
de la proposition et de procéder à des ajustements si 
nécessaire. Le ministre peut-il le confirmer, et est-il prêt 
à ajuster et à modérer la proposition? Pour le président 
de l’Open Vld, la date d’entrée en vigueur de la mesure 
doit également être modifiée. Celle-ci est actuellement 
fixée au 1er janvier 2022, mais comme les clubs ont déjà 
fixé leur budget depuis longtemps et qu’un changement 
en milieu de saison est difficile, il prône une modification. 
Le ministre est-il disposé à adapter la proposition et à 
reporter l’entrée en vigueur?
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Ook in het kader van de fiscale voordelen van sport-
beoefenaars pleit de minister in zijn beleidsnota voor één 
geharmoniseerd jeugdbegrip in zowel de afzonderlijke 
taxaties als de bedrijfsvoorheffing. Zal dit gebeuren 
in overleg met de gemeenschappen? Indien ja, wat is 
hierbij de stand van zaken?

• De bijzondere socialezekerheidsbijdrage

Betreffende de neutrale fiscaliteit kondigt de minister 
een eerste stap aan in het uitdoven van de bijzondere 
socialezekerheidsbijdrage, een crisisbelasting die da-
teert uit 1994. De heer Vermeersch zal dit voorstel zeker 
steunen, aangezien hij een gelijkaardig wetsvoorstel 
(DOC 55 1628/001) heeft ingediend. Het weekblad Trends 
meldt dat de uitdoving van de bijzondere bijdrage soci-
ale zekerheid niet opgenomen is in de programmawet. 
Kan de minister verklaren waarom dit niet het geval is? 
Wanneer wordt er dan wel werk van gemaakt?

• De vliegtaks

Met betrekking tot de vliegtaks, de zogenaamde 
inschepingstaks voor korte vluchten, stelt de heer 
Vermeersch vast dat weken na de begrotingsbesprekingen 
er nog veel onduidelijkheid bestaat. In het programma 
“De afspraak op vrijdag” liet de minister van Energie het 
volgende optekenen: “De uitvoering is in handen van 
Vincent Van Peteghem. We hebben het bedrag daarvoor 
ingeschreven in de begroting en dat gaat over die 30 mil-
joen euro. Daar gaan de nadere regels voor komen en ik 
heb echt vertrouwen dat Vincent van Peteghem dat op 
een goede manier gaat managen”. Welke stappen heeft 
de minister ondertussen al genomen tot het invoeren van 
deze nieuwe belasting? Wanneer zal de nieuwe belas-
ting worden voorgelegd aan het Parlement? Wanneer 
zal de nieuwe belasting worden ingevoerd? Wat is het 
belastingtarief? De versies van deze nieuwe belasting 
lopen erg uiteen, naar gelang de bron binnen de regering. 
Vijf tot zes euro per passagier volgens de premier en de 
MR-voorzitter. De minister van Ambtenarenzaken en de 
staatssecretaris voor Begroting noemden een bedrag 
van 20 euro. De nieuwe belasting moet 30 miljoen euro 
opbrengen in 2022 en 40 miljoen euro in 2023. Hoeveel 
zal de nieuwe belasting bedragen? Wat zal de belasting-
grondslag zijn? Welke tickets zullen duurder worden? 
Gaat het over afstanden van 500 of 750 kilometer? Wie 
is de belastingplichtige? Wie zal de nieuwe belasting 
uiteindelijk moeten betalen? Welke luchthavens zullen 
worden geviseerd?

Daarnaast merkt de spreker op dat het verdrag inzake 
de internationale burgerluchtvaart (Verdrag van Chicago) 
in artikel 15 heffingen op het vertrek van luchtvaartuigen 

Dans le cadre des avantages fiscaux des sportifs, le 
ministre plaide dans sa note de politique générale en 
faveur d’un seul concept harmonisé pour les jeunes, 
aussi bien pour les taxations distinctes qu’à l’égard du 
précompte professionnel. Cela se fera-t-il en concerta-
tion avec les communautés? Si oui, quel est l’état de la 
situation à cet égard?

• La cotisation spéciale de sécurité sociale

En matière de fiscalité neutre, le ministre annonce qu’il 
fait un premier pas en supprimant progressivement la 
cotisation spéciale de sécurité sociale, un impôt de crise 
datant de 1994. M. Vermeersch soutiendra certainement 
cette proposition puisqu’il a déposé une proposition 
de loi allant dans le même sens (DOC 55 1628/001). 
L’hebdomadaire Trends mentionne que la suppression 
progressive de la cotisation spéciale de sécurité sociale 
ne figure pas dans la loi-programme. Le ministre peut-
il expliquer pourquoi ce n’est pas le cas? Quand cette 
mesure sera-t-elle mise en œuvre?

• La taxe sur les billets d’avion

En ce qui concerne la taxe sur les billets d’avion, à 
savoir la taxe d’embarquement pour les vols courts, 
M. Vermeersch constate que plusieurs semaines après 
les discussions budgétaires, il y a encore beaucoup 
d’incertitude à cet égard. Dans l’émission “De afspraken 
op vrijdag”, le ministre de l’Énergie a déclaré ce qui 
suit: “La mise en œuvre est entre les mains de Vincent 
Van Peteghem. Nous avons inscrit le montant corres-
pondant dans le budget et il s’agit de 30 millions d’euros. 
Les modalités doivent encore être définies et j’ai vrai-
ment confiance en Vincent van Peteghem pour gérer 
cela correctement”. (notre traduction) Quelles mesures 
le ministre a-t-il entre-temps déjà prises pour instaurer 
cette nouvelle taxe? Quand la nouvelle taxe sera-t-elle 
soumise au parlement? Quand sera-t-elle instaurée? 
Quel est le taux d’imposition? Les versions concernant 
cette nouvelle taxe varient beaucoup selon la source au 
sein du gouvernement. Il s’agit de cinq à six euros par 
passager selon le premier ministre et le président du 
MR. La ministre de la Fonction publique et la secrétaire 
d’État au budget ont évoqué un montant de 20 euros. 
La nouvelle taxe devrait rapporter 30 millions d’euros 
en 2022 et 40 millions d’euros en 2023. À combien 
s’élèvera la nouvelle taxe? Quelle sera l’assiette fis-
cale? Quels sont les billets qui deviendront plus chers? 
S’agira-t-il de distances de 500 ou de 750 kilomètres? 
Qui sera assujetti à la taxe? Qui devra finalement payer 
la nouvelle taxe? Quels aéroports seront visés?

Par ailleurs, l’intervenant fait remarquer que la 
Convention relative à l’aviation civile internationale 
(Convention de Chicago), dans son article 15, interdit les 
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of op het vertrek van personen in luchtvaartuigen verbiedt. 
Is deze nieuwe belasting dan wel wettig?

• Het voordeel voor professionele diesel

Met betrekking tot de groene fiscaliteit kondigt de 
beleidsnota de vermindering aan van het bestaande 
voordeel voor professionele diesel. Hiermee wil de re-
gering 100 miljoen euro per jaar besparen. De spreker 
is ervan overtuigd dat deze maatregel, net zoals heel 
wat andere zogenaamde groene maatregelen, wei-
nig te maken heeft met de klimaatdoelstellingen. Het 
gaat integendeel om een platte belastingverhoging. 
Voor professionelen is er vandaag gewoonweg geen 
alternatief voor diesel. Benzine is geen alternatief voor 
vrachtwagens. Elektrische trucks bestaan nauwelijks en 
zijn niet betaalbaar. Emissievrije vrachtwagens staan 
nog veel meer in de kinderschoenen dan bijvoorbeeld 
de elektrische auto. Bovendien werkt de transportsector 
vandaag al met zeer lage marges. De extra kosten door 
het schrappen van deze accijnsterugbetaling zullen zeker 
en vast worden doorgerekend aan de klanten, wat dan 
weer de prijzen van grondstoffen en de winkelprijzen 
verder zal opdrijven. Nu tanken ook veel buitenlandse 
vrachtwagens in België. Dat levert de Belgische schatkist 
ook nog steeds veel accijnzen op. Als de professionele 
diesel wordt afgeschaft, vallen die inkomsten weg en 
gaan Belgische transportbedrijven als het even kan in 
het goedkopere buitenland tanken.

• Subsidies voor fossiele brandstoffen

Daarnaast maakt de beleidsnota ook gewag van de 
afschaffing van de bestaande subsidies voor fossiele 
brandstoffen, zoals de vrijstelling voor kerosine die in de 
luchthaven wordt gebruikt. Na een extra dag onderhan-
delen was er vorige zaterdag een afgezwakt akkoord op 
de klimaattop in Glasgow. Op het laatste moment kon 
India nog doorduwen dat er in de tekst niet langer sprake 
is van een “uitfasering” van fossiele brandstoffen, maar 
van een “vermindering”. Het gaat om de uitfasering van 
fossiele brandstoffen en het stopzetten van subsidies 
voor fossiele brandstoffen.

Federaal klimaatminister Zakia Khattabi heeft in 
Glasgow geen nationaal klimaatplan kunnen voorstel-
len, maar gaf wel een interview in de krant Het Belang 
van Limburg waarin zij het volgende zei: “In België is de 
eerste stap anders ook gezet: we hebben een inventaris 
laten opmaken van alle subsidies aan fossiele brandstof-
fen. Daaruit blijkt dat we in België elk jaar 12 à 15 mil-
jard euro aan subsidies geven. We engageren ons om 

redevances sur le départ des aéronefs ou sur le départ 
de personnes se trouvant à bord. Cette nouvelle taxe 
est-elle donc légale?

• L’avantage pour le diesel professionnel

S’agissant de la fiscalité verte, la note de politique 
générale annonce la réduction de l’avantage existant pour 
le diesel professionnel. Le gouvernement souhaite ainsi 
économiser 100 millions d’euros par an. L’intervenant 
est convaincu que cette mesure, tout comme nombre 
d’autres mesures soi-disant vertes, n’a guère de rapport 
avec les objectifs climatiques. Il s’agit au contraire d’une 
augmentation d’impôts pure et simple. Il n’existe tout 
simplement pas d’alternative au diesel pour les profes-
sionnels à l’heure actuelle. L’essence ne constitue pas 
une alternative pour les camions. Les camions électriques 
sont pratiquement inexistants et sont hors de prix. Les 
camions zéro émission en sont encore plus à leurs 
balbutiements que la voiture électrique par exemple. En 
outre, le secteur du transport travaille déjà actuellement 
avec des marges très faibles. Il va sans dire que les 
coûts supplémentaires induits par la suppression de 
ce remboursement d’accises seront répercutés sur les 
clients, ce qui causera de nouveau une hausse des prix 
des matières premières et des prix dans les magasins. 
Nombre de camions étrangers font également le plein 
en Belgique à l’heure actuelle, ce qui génère encore 
beaucoup d’accises pour le Trésor belge. Si le diesel 
professionnel est supprimé, ces revenus disparaîtront et 
les entreprises de transport belges iront dans la mesure 
du possible faire le plein à l’étranger où les carburants 
seront meilleur marché.

• Subventions aux combustibles fossiles

En outre, la note de politique générale fait également 
mention de la suppression des subventions existantes 
aux combustibles fossiles, comme l’exemption du kéro-
sène utilisé dans l’aviation. Un accord au rabais a été 
conclu samedi passé au sommet climatique de Glasgow 
après un jour supplémentaire de négociation. L’Inde est 
encore parvenue à imposer in extremis qu’il ne soit plus 
question dans le texte d’un “abandon progressif” des 
combustibles fossiles, mais d’une “réduction”. Il s’agit 
de l’abandon progressif des combustibles fossiles et 
de l’arrêt des subventions aux combustibles fossiles.

Mme Zakia Khattabi, ministre fédérale du Climat, n’a 
pas été en mesure de présenter un plan national climat 
à Glasgow, mais a toutefois donné une interview dans 
le journal Het Belang van Limburg au cours de laquelle 
elle a indiqué ce qui suit: “En Belgique, la première 
mesure a également été différente: nous avons fait 
dresser un inventaire de toutes les subventions pour les 
combustibles fossiles. Il en ressort que nous accordons 
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daar tegen 2030 mee te stoppen, dat zal ook in ons 
nationaal energie en klimaatplan staan. Ik ben nu met 
minister Vincent Van Peteghem aan het bekijken hoe 
we dit fiscaal kunnen aanpakken.” Kan de minister de 
raming van 12 tot 15 miljard euro subsidies voor fos-
siele brandstoffen bevestigen? Klopt het dat de minister 
deze subsidies wil stopzetten in 2030 en hoe zal hij dit 
concreet aanpakken?

• De bredere fiscale hervorming

Betreffende de bredere fiscale hervorming bevestigt de 
minister het voornemen om de alternatieve verloningen, 
zoals de cafetariaplannen af te bouwen en geleidelijk 
over te schakelen naar een verloning in euro. Een groot 
probleem daarbij vormen de hoge aanslagvoeten en 
vooral het feit dat de hoge aanslagvoeten reeds van 
toepassing zijn vanaf de beter verdiende middenklasse. 
Een vergelijking met het buitenland leert dat het hoogste 
marginaal tarief van 50 % in België reeds van toepassing 
is vanaf een jaarinkomen van 41 000 euro. In Nederland 
is datzelfde tarief maar van toepassing op een jaarin-
komen van 68 500 euro. In Frankrijk start het hoogste 
marginaal tarief van 41 % maar vanaf een jaarinkomen 
van 73 000 euro. Zal de minister bij de geplande fiscale 
hervorming ook deze marginale aanslagvoeten verlagen 
of zal hij zich beperken tot het sluiten van wat fiscale 
achterpoortjes?

• Zuurstof voor onze ondernemingen

Ter ondersteuning van de ondernemingen tijdens de 
coronacrisis werd het tarief van de nalatigheidsinteresten 
verschuldigd voor de maanden april tot en met septem-
ber 2021 inzake indirecte belastingen drastisch verlaagd. 
Is de minister bereid om deze verlaging in het licht van 
de aangekondigde verstrengde coronamaatregelen te 
verlengen?

• Internationale samenwerking

Tegen 2023 plant deze regering een opbrengst 
van 100 miljoen euro te halen uit de invoering van een 
digitaks. De minimumbelasting voor multinationale 
ondernemingen zou vanaf 2023 zelfs 300 miljoen euro 
moeten opbrengen. De minister zegt te zullen pleiten 
voor een belasting op internationaal niveau op digitale 
diensten. In de pers verschenen er echter berichten dat 
bij het OESO-akkoord over een minimumbelasting deze 
mogelijke digitale dienstensbelasting opzij gezet werd. 
Kan de minister deze situatie verduidelijken? Acht de 
minister de vooropgestelde opbrengsten van 100 miljoen 
en 300 miljoen euro dan nog realistisch?

chaque année 12 à 15 milliards d’euros de subventions 
en Belgique. Nous nous engageons à y mettre fin à d’ici 
à 2030, ce qui sera également inscrit dans notre Plan 
national Énergie et Climat. J’examine maintenant avec le 
ministre Vincent Van Peteghem comment nous pouvons 
nous y attaquer d’un point de vue fiscal.” Le ministre 
peut-il confirmer l’estimation de 12 à 15 milliards d’euros 
de subventions aux carburants fossiles? Est-il exact que 
le ministre souhaite y mettre fin en 2030 et comment 
procèdera-t-il concrètement?

• Réforme fiscale plus large

En ce qui concerne la réforme fiscale plus large, le 
ministre confirme l’intention de mettre progressivement 
fin aux rémunérations alternatives, telles que les plans 
cafétéria, et de passer progressivement à une rémunéra-
tion en euros. Les taux d’imposition élevés et surtout le 
fait que ceux-ci s’appliquent déjà dès la classe moyenne 
mieux rémunérée constituent un problème de taille. Il 
ressort d’une comparaison avec l’étranger que le taux 
marginal le plus élevé de 50 % est déjà d’application en 
Belgique à partir d’un revenu annuel de 41 000 euros. Aux 
Pays-Bas, ce même taux ne s’applique qu’à un revenu 
annuel de 68 500 euros. En France, le taux marginal le 
plus élevé de 41 % ne concerne un revenu annuel qu’à 
compter de 73 000 euros. Dans le cadre de la réforme 
fiscale prévue, le ministre réduira-t-il également ces taux 
d’imposition marginaux ou se limitera-t-il à supprimer 
quelques échappatoires fiscales?

• De l’oxygène pour nos entreprises

Afin de soutenir les entreprises pendant la crise du 
coronavirus, le taux d’intérêt de retard dû pour les mois 
d’avril à septembre 2021 sur les impôts indirects a été 
drastiquement réduit. Le ministre est-il prêt à prolonger 
cette réduction à la lumière du durcissement annoncé 
des mesures contre le coronavirus?

• Coopération internationale

D’ici 2023, ce gouvernement projette de dégager 
des recettes à concurrence de 100 millions d’euros 
de l’introduction d’une digitaxe. L’imposition minimale 
des multinationales devrait même rapporter 300 mil-
lions d’euros à partir de 2023. Le ministre indique qu’il 
prônera une imposition des services numériques au 
niveau international. Des articles selon lesquels cette 
éventuelle imposition des services numériques a été 
écartée dans l’accord de l’OCDE concernant une impo-
sition minimale ont toutefois été publiés dans la presse. 
Le ministre est-il en mesure de préciser cette situa-
tion? Le ministre considère-t-il que les recettes prévues 
de 100 et 300 millions d’euros restent réalistes?



392292/007DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

• Financiële participaties

Met betrekking tot de financiële participaties stelt de 
beleidsnota enerzijds stelt de Federale Staat en de in-
stellingen die onder haar bevoegdheid vallen zich zullen 
terugtrekken uit bedrijven die intensief broeikasgassen 
uitstoten en zich niet actief inzetten in de energietran-
sitie. Anderzijds staat er te lezen dat FPIM verder zal 
investeren in de luchtvaartsector. De VB-fractie heeft 
hiertegen geen bezwaar. De spreker vraagt zich wel af 
hoe deze twee invalshoeken met elkaar te rijmen zijn. Er 
lijkt daar toch een duidelijke tegenstrijdigheid in te zitten.

• Strijd tegen drugs

De minister kondigt in zijn beleidsnota aan dat de 
strijd tegen drugs een prioriteit blijft voor de douane in 
onze zee- en luchthavens en dat daarvoor in 2022 ex-
tra middelen zullen worden gevraagd. Kan de minister 
toelichten om welke middelen het concreet gaat?

• Fraude en controle

De heer Vermeersch brengt in herinnering dat de 
minister een actieplan heeft voorgesteld met 29 pun-
ten. Zijn die 29 punten ondertussen al becijferd en kan 
deze becijfering met het Parlement worden gedeeld? 
Dit jaar nog moet het plan 200 miljoen euro opbrengen, 
volgend jaar 400 miljoen euro, in 2023 700 miljoen euro 
en vanaf 2024 zelfs ruim 1 miljard euro. Zijn deze op-
brengsten nog haalbaar volgens de minister?

• De tijdelijke herinvoering van omgekeerde cliquet 
voor prijzen aan de pomp

De minister heeft reeds meerdere malen gepleit voor 
de tijdelijke herinvoering van de omgekeerde cliquet, 
waarmee prijsstijgingen van benzine en diesel enigszins 
afgetopt kunnen worden. Waarom is de herinvoering van 
het omgekeerde cliquetsysteem niet opgenomen in de 
beleidsnota? Wanneer mogen de concrete maatregelen 
daaromtrent verwacht worden?

De heer Benoît Piedboeuf (MR) haakt in op de ver-
houding tussen de belastingplichtige en de fiscale ad-
ministratie alsook op de verbetering van de fiscale 
informaticatoepassingen. Zijn fractie steunt deze ele-
menten van de beleidsnota voluit maar hij pleit er wel 
voor dat er steeds een bevoorrecht contact kan blijven 
bestaan tussen de belastingplichtige en de bevoegde 
dossierbeheerder van de fiscale administratie.

• Participations financières

S’agissant des participations financières, la note de 
politique générale indique, d’une part, que l’État fédé-
ral et les institutions qui relèvent de sa compétence se 
retireront complètement des entreprises qui émettent 
du gaz à effet de serre de manière intensive et qui ne 
s’engagent pas activement dans la transition énergétique. 
Il y est, d’autre part, mentionné que la SFPI continuera 
à investir dans le transport aérien. Le groupe VB n’émet 
aucune objection à cet égard. L’intervenant se demande 
toutefois comment ces deux axes sont compatibles. 
Ils semblent tout de même clairement contradictoires.

• Lutte contre la drogue

Le ministre annonce dans sa note de politique générale 
que la lutte contre la drogue dans nos ports et aéroports 
demeure une priorité pour la douane et que des moyens 
supplémentaires seront également demandés à cet effet 
en 2022. Le ministre peut-il préciser de quels moyens il 
s’agit concrètement?

• Fraude et contrôle

M. Vermeersch rappelle que le ministre a présenté 
un plan d’action comprenant 29 points. Une évaluation 
chiffrée de ces 29 points a-t-elle déjà été réalisée dans 
l’intervalle et peut-elle être partagée avec le parlement? 
Cette année encore, le plan doit rapporter 200 mil-
lions d’euros, l’année prochaine 400 millions d’euros, 
700 millions d’euros en 2023 et même plus d’1 mil-
liard d’euros à partir de 2024. Ces revenus sont-ils 
encore réalisables selon le ministre?

• La réintroduction provisoire du cliquet inversé 
pour les prix à la pompe

Le ministre a déjà prôné à plusieurs reprises la réin-
troduction provisoire du cliquet inversé, permettant 
d’écrêter quelque peu les hausses de prix de l’essence 
et du diesel. Pourquoi la réintroduction du système du 
cliquet inversé n’est-elle pas inscrite dans la note de 
politique générale? Quand les mesures concrètes à cet 
égard peuvent-elles être prévues?

M. Benoît Piedboeuf (MR) se penche sur les rapports 
entre le contribuable et l’administration fiscales ainsi 
que sur l’amélioration des applications informatiques 
fiscales. Son groupe soutient pleinement ces éléments 
de la note de politique générale mais il prône toutefois 
qu’un contact privilégié puisse être pérennisé entre le 
contribuable et le gestionnaire de dossier compétent de 
l’administration fiscale.



2292/007DOC 5540

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

Daarnaast merkt de spreker op dat de tariefverlaging 
inzake btw tot 6 % voor welbepaalde gevallen, zoals in 
het kader van de wederopbouw na de overstromingen, 
een belangrijke maatregel is, maar het is belangrijk om 
hierbij steeds na te gaan of deze tariefverlaging geleid 
heeft tot een effectieve prijsverlaging. Indien dit niet 
het geval is, betekent het dat de winstmarge van de 
betrokken producent of verkoper gestegen is en dat kan 
niet de bedoeling zijn van de tariefverlaging. De enige 
die van een btw-verlaging moet kunnen genieten is de 
betrokken consument.

Vervolgens wil de spreker graag vernemen vanuit welke 
filosofie er thans overleg plaatsvindt met de Europese 
Commissie in het streven naar een globaal akkoord 
teneinde btw-verlagingen toe te staan. Zal het nakende 
akkoord hieromtrent meer bevoegdheden geven aan 
de respectieve lidstaten om zelf keuzes te maken en 
klemtonen te leggen in het kader van hun respectievelijk 
btw-beleid of zal er evenwel een algemeen dwingend 
Europees kader blijven waarbinnen de btw-afspraken 
van de respectieve lidstaten moeten blijven?

Inzake de fiscale controles, pleit de spreker ervoor 
om in beroepsmogelijkheden te voorzien alvorens de 
belastingheffing effectief heeft plaatsgevonden. Op die 
manier kan de belastingplichtige heel wat verlies aan tijd, 
energie en financiële middelen besparen wanneer hij, 
al dan niet terecht, een welbepaalde belastingaanslag 
wil aanvechten.

Met betrekking tot de automatisering van de invordering 
van fiscale schulden, wil de spreker graag vernemen 
of er tijdens dit zo goed als volledig geautomatiseerde 
proces nog steeds de mogelijkheid zal bestaan om als 
belastingplichtige in contact te treden met een bevoegde 
fiscale ambtenaar.

De spreker vindt de geleidelijke uitdoving van de bij-
zondere bijdrage sociale zekerheid een goede maatregel 
die gericht is op de loontrekkenden en de ambtenaren. 
Hij stelt echter ook voor om ook de nodige aandacht te 
besteden aan het verschaffen van gelijkaardige fiscale 
voordelen voor de zelfstandigen.

Betreffende de brede fiscale hervorming, wil de 
spreker graag vernemen wat de precieze omvang en 
stand van zaken is van de consultatieronde die de vice-
eersteminister thans aan het organiseren is. Daarnaast 
onderstreept de spreker dat het belangrijk is dat deze 
fiscale hervorming er niet toe leidt dat de middelen voor 
de ene zullen gevonden worden bij de middelen van 
de andere behalve dan voor wat betreft de individuele 
bijdragecapaciteit van elke belastingplichtige. Hij meent 
dat bepaalde zelfstandigen niet mogen gestraft worden 

L’intervenant fait en outre observer que la réduction 
du taux de TVA à 6 % pour des cas bien précis, tels que 
dans le cadre de la reconstruction après les inondations 
par exemple, constitue une mesure majeure, mais il 
importe de toujours vérifier à cet égard si cette réduction 
de taux a conduit à une baisse effective des prix. Si ce 
n’est pas le cas, cela signifie que la marge bénéficiaire 
du producteur ou du vendeur concerné a augmenté, 
ce qui ne peut être l’objectif de la réduction de taux. 
Le consommateur concerné est le seul qui doit pouvoir 
profiter d’une réduction de TVA.

L’intervenant demande ensuite quelle philosophie sous-
tend aujourd’hui la concertation avec la Commission euro-
péenne dans la recherche d’un accord global destiné à 
autoriser des réductions de TVA. L’accord qui doit être 
conclu prochainement en la matière accordera-t-il plus 
de compétences aux États membres respectifs leur 
permettant de faire leurs propres choix et de définir leur 
politique respective en matière de TVA ou l’Europe main-
tiendra-t-elle un cadre général contraignant régissant 
les accords des États membres respectifs en matière 
de TVA?

En ce qui concerne les contrôles fiscaux, l’intervenant 
préconise de prévoir des possibilités de recours avant 
que la taxe ne soit effectivement prélevée. Ainsi, le 
contribuable pourra économiser beaucoup de temps, 
d’énergie et de ressources financières lorsqu’il souhaite 
contester, à tort ou à raison, un avis d’imposition bien 
défini.

En ce qui concerne l’automatisation du recouvrement 
des dettes fiscales, l’intervenant demande si, au cours 
de ce processus presque entièrement automatisé, le 
contribuable aura toujours la possibilité d’entrer en 
contact avec un fonctionnaire fiscal compétent.

L’intervenant considère que la suppression progressive 
de la cotisation spéciale pour la sécurité sociale est une 
bonne mesure destinée aux salariés et aux fonctionnaires. 
Il suggère toutefois d’accorder également l’attention qui 
s’impose à l’octroi d’avantages fiscaux similaires aux 
travailleurs indépendants.

En ce qui concerne la vaste réforme fiscale, l’interve-
nant s’enquiert de la portée exacte et de l’état d’avance-
ment du cycle de consultation que le vice-premier ministre 
organise actuellement. Par ailleurs, l’intervenant souligne 
l’importance de veiller à ce que cette réforme fiscale ne 
conduise pas à ce que les ressources destinées aux uns 
soient prélevées sur les ressources des autres, sauf en 
ce qui concerne la capacité contributive individuelle de 
chaque contribuable. Il estime que certains indépen-
dants ne peuvent être pénalisés par la suppression de 
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door het afschaffen van bepaalde fiscale niches teneinde 
de belastingdruk voor andere lagen van de bevolking 
te verminderen.

De spreker ondersteunt de strijd tegen de fiscale 
fraude en is tevreden dat er werk zal gemaakt worden 
van multidisciplinaire cellen (MOTEM) in de strijd tegen 
de fiscale fraude omdat zij een belangrijk rol kunnen 
spelen bij een eventuele juridische vervolging.

De beleidsnota van de vice-eersteminister zet eveneens 
in op een betere leesbaarheid van de fiscale wetteksten. 
Dat is bijzonder belangrijk in een rechtsstaat zodat de 
fiscale spelregels duidelijk zijn voor alle belastingplichti-
gen. Hij wil graag vernemen van de vice-eersteminister 
op welke manier hij deze doelstelling wil verwezenlijken.

Het streven naar goede relaties met de boekouders 
en de fiscale adviseurs is een goede zaak aangezien 
deze beroepscategorieën een belangrijk rol spelen in 
fiscale aangelegenheden. Dat zijn niet noodzakelijk 
tegenstanders van de fiscale administratie. Integendeel 
zelfs, zij kunnen belangrijke partners zijn in het kader 
van de correcte toepassing van de fiscale wetgeving. 
Vandaar dat het belangrijk is om gehoor te geven aan 
hun opmerkingen betreffende bepaalde aspecten van 
de fiscale administratie, zoals de werking van de infor-
maticatoepassingen of de indientermijnen van de aan-
giftes, teneinde de werking van de fiscale administratie 
te optimaliseren.

Met betrekking tot de oneerlijke concurrentie ten 
aanzien van de hotels, wil de spreker graag vernemen 
welke stappen de vice-eersteminister zal ondernemen 
om deze oneerlijke concurrentie een halt toe te roepen.

Tot slot wil de spreker graag het standpunt van de 
vice-eersteminister vernemen ten aanzien van de een-
malige bevrijdende aangiftes aangezien er personen 
zijn die maar al te graag de overeenkomsten die eertijds 
met de belastingplichtige werden afgesloten in vraag 
willen stellen.

De heer Steven Matheï (CD&V) wijst erop dat de 
beleidsnota de krachtlijnen bevat waaraan de minister 
het komende zal werken. De spreker wenst achterom te 
kijken en stil te staan bij de realisaties van de minister en 
de regering. Het voorbije jaar zijn er al een hele reeks 
wetten uitgewerkt en goedgekeurd die een fundamenteel 
verschil maken voor de samenleving: de effectentaks, de 
vergroening van de bedrijfswagens, het actieplan in de 
strijd tegen fiscale en sociale fraude, de btw-verlaging 
voor afbraak en heropbouw, de versterking van de ge-
zinsfiscaliteit. Met dit eenjarig palmares toont de minister 
aan dat hij een doener is, eerder dan een prater. De 
minister realiseerde, uiteraard in samenwerking met de 

certaines niches fiscales afin de réduire la pression 
fiscale qui pèse sur d’autres couches de la population.

L’intervenant soutient la lutte contre la fraude fiscale 
et se réjouit que l’on fasse appel aux cellules multidisci-
plinaires (MOTEM) dans la lutte contre la fraude fiscale 
en raison du rôle déterminant qu’elles peuvent jouer en 
cas de poursuites juridiques éventuelles.

La note de politique générale du vice-premier ministre 
mise également sur une meilleure lisibilité des textes 
légaux fiscaux. C’est un élément particulièrement impor-
tant dans un État de droit pour que les règles fiscales 
soient claires pour tous les contribuables. Comment 
le vice-premier ministre entend-il réaliser cet objectif?

Rechercher de bonnes relations avec les comptables et 
les conseillers fiscaux est une bonne chose, dès lors que 
ces catégories professionnelles jouent un rôle important 
en matière de fiscalité. Ils ne sont pas nécessairement 
des opposants à l’administration fiscale. Au contraire: 
ils peuvent même être des partenaires essentiels dans 
l’application correcte de la législation fiscale. C’est pour-
quoi il est important de prêter oreille à leurs observations 
concernant certains aspects de l’administration fiscale, 
tels que le fonctionnement des applications informatiques 
ou les délais de dépôt des déclarations, afin d’optimiser 
le fonctionnement de l’administration fiscale.

En ce qui concerne la concurrence déloyale à l’égard 
des hôtels, l’intervenant demande quelles seront les 
mesures prises par le vice-premier ministre pour y 
mettre un terme.

Enfin, l’intervenant demande quelle est la position 
du vice-premier ministre concernant les déclarations 
libératoires uniques, car d’aucuns ne demandent qu’à 
remettre en question les accords conclus par le passé 
avec le contribuable.

M. Steven Matheï (CD&V) fait observer que la note de 
politique générale contient les lignes de force sur les-
quelles le ministre entend travailler. Le membre souhaite 
dès lors jeter un coup d’œil rétrospectif et s’attarder sur 
les réalisations du ministre et du gouvernement. L’année 
écoulée a été marquée par l’élaboration et l’adoption de 
toute une série de lois qui modifient fondamentalement 
la société: taxe sur les comptes-titres, verdissement des 
voitures de société, plan d’action pour la lutte contre 
la fraude fiscale et sociale, taux réduit de TVA pour la 
démolition et la reconstruction de bâtiments, le renfor-
cement de la fiscalité familiale. Avec un tel palmarès en 
l’espace d’un an, le ministre montre qu’il agit, au lieu 
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regeringspartners, reeds een hele reeks hervormingen. 
Het gaat hier over realisaties, geen beloften over komende 
veranderingen. Weg van polarisatie en twitterpolitiek. 
Met duidelijke sprongen voorwaarts.

Graag belicht de heer Matheï enkele positieve punten 
uit de beleidsnota om vervolgens in te gaan op enkele 
aandachtspunten en af te sluiten met enkele concrete 
vragen.

De spreker is vooreerst tevreden dat de minister 
verder werk zal maken van een digitalisering van de 
werking van de FOD Financiën. De digitalisering van 
onze maatschappij is volop bezig. De coronacrisis, 
waarbij fysieke contacten zoveel mogelijk vermeden 
moesten worden, heeft de digitalisering nog versneld. 
Deze evolutie creëert opportuniteiten om vandaag grote 
stappen vooruit te kunnen zetten inzake digitalisering.

Het is dan ook een goede zaak dat de minister verder 
inzet op de uitbouw van de digitale burgerrekening en 
het aanbod van e-services, de verdere uitbouw van 
de e-BOX tot een digitale brievenbus en vele andere 
initiatieven die zijn opgelijst in de beleidsnota.

Naast de digitalisering ten gunste van burgers en 
ondernemingen vraagt de heer Matheï ook bijzondere 
aandacht voor digitaliseringen en vereenvoudigingen 
ten gunste van de vele verenigingen die ons land telt en 
die een belangrijke en onmisbare rol vervullen in onze 
maatschappij. Daarbij heeft de spreker vier concrete 
voorstellen:

— in een veralgemeende gratis neerleggingsplicht 
voor de jaarrekeningen van vzw’s, ongeacht hun grootte 
te voorzien bij de Balanscentrale van de Nationale Bank 
van België zodat ook kleine vzw’s hun jaarrekening 
moeten neerleggen bij de NBB;

— de digitalisering van de aangifte van de patrimo-
niumtaks zo snel als mogelijk te implementeren en te 
onderzoeken op welke wijze de aangifte van de patri-
moniumtaks kan worden vereenvoudigd voor vzw’s;

— de aangifte van rechtspersonenbelasting voor 
vzw’s te vereenvoudigen door werk te maken van een 
vooraf ingevulde aangifte die enkel digitaal bevestigd 
dient te worden wanneer de betrokken rechtspersonen 
het voorgaande jaar een nihil-aangifte deden;

— het UBO-register automatisch in te vullen en aan te 
passen en de nodige bewijsstukken automatisch aan te 

de parler. Le ministre a réalisé, en collaboration avec 
les partenaires de gouvernement, toute une série de 
réformes. Il s’agit ici de réalisations, pas des promesses 
sur de futures réunions. Loin de la polarisation et d’une 
politique menée sur Twitter. Avec des progrès évidents 
à la clé.

M. Matheï commence par commenter quelques points 
positifs de la note de politique générale et aborde en-
suite quelques points d’attention avant de conclure par 
quelques questions concrètes.

Tout d’abord, l’intervenant se réjouit que le ministre 
continue de travailler à la numérisation du fonctionnement 
du SPF Finances. La numérisation de notre société bat 
son plein. La crise du coronavirus, au cours de laquelle 
les contacts physiques devaient être évités autant que 
faire se peut, a encore accéléré ce processus. Cette 
évolution crée des opportunités pour accomplir des 
avancées majeures en termes de numérisation.

Il est dès lors positif que le ministre continue de miser 
sur le développement du compte citoyen numérique et 
l’offre de services électroniques, la poursuite du dévelop-
pement de l’e-BOX en une boîte aux lettres numérique 
et de nombreuses autres initiatives énumérées dans la 
note de politique générale.

Outre la numérisation au profit des citoyens et des 
entreprises, M. Matheï demande également de prêter 
une attention particulière à la numérisation et à la sim-
plification au profit des nombreuses associations que 
compte notre pays et qui jouent un rôle majeur et indis-
pensable dans notre société. À cet égard, l’intervenant 
formule quatre propositions concrètes:

— prévoir une obligation générale de dépôt gratuit 
des comptes annuels des ASBL, quelle que soit leur 
taille, auprès de la Centrale des bilans de la Banque 
nationale de Belgique, de sorte que les petites ASBL 
doivent également déposer leurs comptes annuels 
auprès de la BNB;

— mettre en œuvre dans les meilleurs délais la nu-
mérisation de la déclaration de la taxe patrimoniale et 
examiner comment la déclaration de la taxe patrimoniale 
peut être simplifiée pour les ASBL;

— simplifier la déclaration de l’impôt des personnes 
morales pour les ASBL en élaborant une déclaration 
préremplie qui ne doit être confirmée numériquement 
que si les personnes morales concernées ont introduit 
une déclaration “néant” l’année précédente;

— remplir et mettre à jour automatiquement le registre 
UBO et fournir automatiquement les pièces justificatives 
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leveren aan de hand van de gegevens die gepubliceerd 
worden in het Belgisch Staatsblad. Ook wordt verzocht 
om de procedure die vzw’s moeten doorlopen om ge-
gevens aan te leveren te vereenvoudigen.

Kan de minister aangeven hoe hij staat tegenover 
deze vier concrete voorstellen?

De spreker benadrukt dat de dienstverlening er voor 
iedereen moet zijn. Digitalisering is een goede zaak, 
maar men mag niet vergeten dat niet iedereen altijd 
mee is met de digitale evolutie. Deze regering heeft 
dan ook projecten gelanceerd om de digitale inclusie 
te verbeteren op vlak van leesbaarheid en toegankelijk-
heid. Op het gebied van de FOD Financiën bleek ook 
uit eerder opgevraagde cijfers dat niet iedereen even 
goed geholpen kon worden in 2020. In deze periode 
konden burgers geen fysieke afspraak maken met de 
fiscale administratie. De fiscale administratie dient zo-
wel fysiek, telefonisch als digitaal bereikbaar te zijn. In 
die zin is de invoering van een uniek telefoonnummer 
een goede zaak. De spreker is ook tevreden dat de 
minister het in 2021 opnieuw mogelijk heeft gemaakt 
om, op een coronaveilige wijze, een fysieke afspraak 
te kunnen maken met de fiscale administratie. Het is 
immers belangrijk dat iedereen die daar nood aan heeft 
afdoende ondersteund wordt bij de belastingaangifte.

Ook met betrekking tot het fraudebeleid is de heer 
Matheï tevreden met het door de minister uitgestippelde 
beleid. Een van de belangrijkste stappen hierin is dat de 
minister na 5 jaar terug aanknoopt bij een structurele 
aanpak van het fraudebeleid en dit in samenwerking 
met meerdere ministers. Door de (her)oprichting van het 
College voor de strijd tegen de fiscale en sociale fraude 
maakt de minister werk van een doelgerichte fraudebe-
strijding en zorgt hij voor samenwerking, coördinatie en 
uitwisseling van informatie op alle vlakken en niveaus. 
Het vernieuwde college bundelt eindelijk alle krachten 
die de afgelopen jaren los van elkaar al mooi en hard 
werk leverden in de strijd tegen fraude. Het College voor 
de strijd tegen de fiscale en sociale fraude heeft een 
eerste actieplan voorgesteld dat door het Ministerieel 
Comité goedgekeurd is. In de beleidsnota kondigt de 
minister aan dat er een tweede actieplan komt gericht 
op internationale fraude.

De spreker steunt dan ook de aangekondigde bijko-
mende maatregelen zoals:

— de modernisering van de witte kassa’s om te evo-
lueren naar een online monitoring waarbij verrichtingen 
onmiddellijk worden doorgestuurd;

nécessaires sur la base des données publiées au Moniteur 
belge. Il est également demandé de simplifier la procédure 
que les ASBL doivent suivre pour fournir des données.

Le ministre pourrait-il préciser sa position concernant 
ces quatre propositions concrètes?

L’intervenant souligne que le service doit être acces-
sible à tous. La numérisation est une bonne chose, mais 
il ne faut pas oublier que tout le monde a la possibilité 
de suivre l’évolution numérique. Ce gouvernement a dès 
lors lancé des projets destinés à améliorer l’inclusion 
numérique en termes de lisibilité et d’accessibilité. Dans 
le domaine du SPF Finances, des chiffres demandés 
précédemment ont également montré que tout le monde 
n’avait pas pu être aidé aussi efficacement en 2020. Au 
cours de cette période, les citoyens n’ont pas pu prendre 
des rendez-vous physiques avec l’administration fiscale. 
Cette dernière doit être joignable tant physiquement et 
téléphoniquement que numériquement. En ce sens, 
l’introduction d’un numéro de téléphone unique est 
une bonne chose. L’intervenant se réjouit également 
que le ministre ait rétabli en 2021 la possibilité de fixer 
un rendez-vous physique avec l’administration fiscale, 
dans le respect des mesures sanitaires. Il est en effet 
important que quiconque en éprouve le besoin ait la 
possibilité d’être correctement aidé pour remplir sa 
déclaration fiscale.

En ce qui concerne la politique de lutte contre la fraude, 
la politique élaborée par le ministre répond également 
aux attentes de M. Matheï. Une des principales initiatives 
réside dans le fait qu’après cinq ans, le ministre renoue 
avec une approche structurelle dans la lutte contre la 
fraude et ce, en collaboration avec plusieurs ministres. 
Par la (re)création du Collège pour la lutte contre la 
fraude fiscale et sociale, le ministre s’attelle à une lutte 
ciblée contre la fraude et assure une coopération, une 
coordination et un échange d’informations dans tous 
les domaines et à tous niveaux. Le nouveau collège 
réunit enfin toutes les forces qui, au cours des années 
écoulées, ont déjà fourni séparément un travail acharné 
et fructueux dans la lutte contre la fraude. Le Collège 
pour la lutte contre la fraude fiscale et sociale a présenté 
un premier plan d’action qui a été approuvée par le 
Comité ministériel. Dans sa note de politique générale, 
le ministre annonce qu’un deuxième plan d’action axé 
sur la fraude internationale verra le jour prochainement.

L’intervenant soutient dès lors les mesures supplé-
mentaires annoncées, comme:

— la modernisation des caisses blanches afin d’évoluer 
vers un contrôle en ligne, les opérations étant immédia-
tement transmises;
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— de opvolging van grootschalige infrastructuurprojec-
ten en bouwwerven van bij de start opvolgen waardoor 
controles toegespitst worden op de fraudeurs in de keten;

— de invoering van het verplicht aanbieden van elek-
tronisch betalen in elke handelszaak;

— het opnemen van een voortrekkersrol met het 
gebruik van de gegevens die internationaal worden 
uitgewisseld;

— het afschaffen van de mogelijkheid om kosten in 
verband met een minnelijke schikking af te trekken als 
beroepskost.

Het bestrijden van fiscale fraude én fiscale ontwijking 
is meer dan ooit noodzakelijk. De strijd tegen fiscale 
fraude en ontwijking is een strijd voor meer rechtvaardig-
heid. De internationale onthullingen hebben meer dan 
ooit duidelijk gemaakt dat niet iedereen op een gelijke 
wijze belastingen betaalt. Via belastingontwijking, be-
lastingontduiking, btw-carrousels en winstverschuiving 
loopt onze staatskas jaarlijks miljoenen mis. Het verlies 
aan inkomsten moet uiteraard ergens anders gehaald 
worden. Fraude en ontwijking benadelen mensen die 
eerlijk belastingen en sociale bijdragen betalen.

De heer Matheï roept dan ook iedereen op om de 
regering en de minister te steunen in de aanpak tegen 
fiscale fraude.

Wat de hervorming van de fiscaliteit voor beroeps-
sporters betreft, verwijst de spreker naar een door hem 
ingediend wetsvoorstel dat zich focust op een aantal 
aspecten zoals de bedrijfsvoorheffing, de RSZ-bijdragen 
en het minimumloon van niet-Europese sporters. De aan-
passing van de fiscaliteit voor sporters is onlosmakelijk 
verbonden met het statuut van makelaars. Er zijn vele 
getuigenissen van clubs die onder druk worden gezet 
door malafide makelaars. Het is dan ook een goede 
zaak dat de minister in zijn beleidsnota aankondigt om 
het statuut van deze makelaars beter te reglementeren.

Wat de bredere fiscale hervorming betreft, is de eerste 
aanzet gegeven met de afschaffing van bijzondere bij-
drage sociale zekerheid en vergroening van de fiscaliteit 
voor bedrijfswagens. Iedereen heeft ondertussen wel 
door dat een grondige hervorming geen “walk in the 
park” wordt. We zijn het aan onze kinderen, aan ons 
land, aan onze eigen geloofwaardigheid verplicht om 
eindelijk een grote fiscale vereenvoudiging te realiseren. 
De fiscale hervorming moet bijdragen tot het verhogen 
van de werkzaamheidsgraad tot 80 %, een belangrijke 
doelstelling van deze regering en het wegwerken van 

— le suivi depuis le début des grands projets d’infras-
tructure et chantiers de construction, ce qui permet de 
focaliser les contrôles sur les fraudeurs dans la chaîne;

— l’instauration de l’obligation de proposer un paie-
ment électronique dans chaque commerce;

— le rôle de pionnier joué dans l’utilisation des données 
qui sont échangées à l’échelle internationale;

— la suppression de la possibilité de déduire les frais 
d’une transaction pénale au titre de frais professionnels.

Il est plus que jamais indispensable de lutter contre 
la fraude fiscale et l’évasion fiscale. La lutte contre 
la fraude et l’évasion fiscales est une lutte pour plus 
d’équité. Les révélations internationales ont plus que 
jamais montré clairement que tout le monde ne paie pas 
des impôts de la même manière. Du fait de l’évasion 
fiscale, de la fraude fiscale, des carrousels de TVA et 
du transfert de bénéfices, les caisses de l’État sont pri-
vées chaque année de millions d’euros. Cette perte de 
recettes doit naturellement être compensée ailleurs. La 
fraude et l’évasion portent préjudice aux gens qui paient 
honnêtement leurs impôts et leurs cotisations sociales.

M. Matheï appelle dès lors chacun à soutenir le gou-
vernement et le ministre dans sa politique de lutte contre 
la fraude fiscale.

En ce qui concerne la réforme de la fiscalité des 
sportifs professionnels, l’intervenant renvoie à une pro-
position de loi qu’il a déposée et qui se focalise sur une 
série d’aspects, comme le précompte professionnel, les 
cotisations ONSS et le salaire minimum pour les sportifs 
non européens. La modification de la fiscalité des sportifs 
est indissociablement liée au statut des agents. Il existe 
de nombreux témoignages de clubs qui sont mis sous 
pression par des agents malintentionnés. C’est dès lors 
une bonne chose que le ministre annonce dans sa note 
de politique générale une volonté de mieux réglementer 
le statut de ces agents.

En ce qui concerne la réforme fiscale plus large, une 
première étape est franchie avec la suppression de la 
cotisation spéciale de sécurité sociale et le verdissement 
de la fiscalité des voitures de société. Tout le monde 
a entre-temps compris qu’une réforme en profondeur 
n’est pas une promenade de santé. Nous sommes tenus 
envers nos enfants et notre pays et pour notre propre 
crédibilité de réaliser enfin une grande simplification 
fiscale. La réforme fiscale doit contribuer à porter le 
taux d’emploi à 80 %, un important objectif nourri par ce 
gouvernement, et à éliminer le piège à la promotion. La 
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de promotieval. De hervorming moet ertoe leiden dat 
werken meer loont, zoals ook wordt aanbevolen door 
vooraanstaande economen zoals de heer Stijn Baert. 
De minister heeft het voorbije jaar het Parlement al een 
eerste maal betrokken bij deze werkzaamheden en hoopt 
dat hij dit in de toekomst zal blijven doen.

De heer Matheï vraagt de bijzondere aandacht voor 
twee thema’s die niet expliciet aan bod komen in de 
beleidsnota namelijk de situatie van de grensarbeiders 
en de vele fouten bij de vooraf ingevulde aangiftes.

Met betrekking tot grensarbeiders heeft de minister 
het voorbije jaar enkele nuttige beslissingen genomen 
voor werknemers die in de grensstreken van België 
wonen, bijvoorbeeld het nieuwe Avenant dat werd ge-
sloten met Luxemburg en de tijdelijke akkoorden met 
Nederland, Frankrijk en Luxemburg rond het telewerk 
voor grenswerkers.

Als kleine open economie in het centrum van Europa 
is er in België veel grensverkeer en grensarbeid. Er zijn 
veel Belgen die in onze buurlanden werken en daar hun 
boterham verdienen. Een goed werkende grensover-
schrijdende arbeidsmarkt heeft positieve economische 
effecten voor zowel België als onze buurlanden.

De coronacrisis heeft geleid tot een bijkomend 
probleem voor grensarbeiders. Na de coronacrisis is 
thuiswerken inmiddels een normaal fenomeen in de 
maatschappij. Grensarbeiders kunnen geen of slechts 
een beperkt aantal dagen thuis werken zonder ook in 
de andere lidstaat te worden belast. Dit is een gevolg 
van de dubbel belastingverdragen.

Om te voorkomen dat grensarbeiders geconfronteerd 
werden met negatieve fiscale gevolgen werden tijdens 
de coronacrisis tijdelijke overeenkomsten afgesloten met 
zowel Nederland, Duitsland, Frankrijk als Luxemburg. 
De overeenkomsten bepalen dat werknemers die ten 
gevolge van de COVID-19-gezondheidscrisis van thuis 
uit werken belastbaar kunnen blijven in de staat waar 
ze voorheen, voor het uitbreken van de crisis, hun be-
roepsactiviteit uitoefenden.

De tijdelijke overeenkomsten met de buurlanden boden 
een goede oplossing tijdens de coronacrisis. Voor de 
periode na de coronacrisis is er echter geen oplossing. 
Gelet op de structurele verankering van telewerk in de 
post-coronaperiode is het noodzakelijk om een kader 
te scheppen waarbij grensarbeiders op een structurele 
wijze kunnen thuiswerken en dit zonder fiscaal nadelige 

réforme doit faire que travailler rapporte plus, tel que le 
recommandent aussi des économistes de premier plan, 
comme M. Stijn Baert. Au cours de l’année écoulée, le 
ministre a déjà associé une première fois le Parlement 
à ces travaux et l’intervenant espère qu’il poursuivra 
dans cette voie à l’avenir.

M. Matheï demande que l’on accorde une attention 
particulière à deux thèmes qui ne sont pas abordés 
explicitement dans la note de politique générale, à savoir 
la situation des travailleurs frontaliers et les nombreuses 
erreurs commises dans les déclarations préremplies.

En ce qui concerne les travailleurs frontaliers, le 
ministre a pris des décisions utiles au cours de l’année 
écoulée pour les travailleurs habitant dans les régions 
frontalières de Belgique, par exemple le nouvel Avenant 
conclu avec le Luxembourg et les accords temporaires 
conclus avec les Pays-Bas, la France et le Luxembourg 
concernant le télétravail pour les travailleurs frontaliers.

La Belgique étant une petite économie ouverte située 
au centre de l’Europe, elle connaît un important trafic 
transfrontalier et le travail transfrontalier y est fort répandu. 
Il y a beaucoup de Belges qui travaillent dans les pays 
voisins et y gagnent leur vie. Un bon fonctionnement du 
marché du travail transfrontalier a des effets économiques 
positifs tant pour la Belgique que pour les pays voisins.

La crise du coronavirus a généré un problème sup-
plémentaire pour les travailleurs frontaliers. Depuis la 
crise du coronavirus, le travail à domicile est devenu 
un phénomène normal dans la société. Or les travail-
leurs frontaliers ne peuvent pas travailler à domicile ou 
seulement pendant un nombre limité de jours sans être 
également imposés dans l’autre État membre. C’est 
une conséquence des conventions préventives de la 
double imposition.

Afin d’éviter que les travailleurs frontaliers ne soient 
confrontés à des conséquences fiscales négatives, des 
accords temporaires ont été conclus pendant la crise du 
coronavirus avec les Pays-Bas, l’Allemagne, la France et 
le Luxembourg. Les accords stipulent que les travailleurs 
qui travaillent à domicile en raison de la crise sanitaire 
liée au COVID-19 peuvent rester imposables dans l’État 
dans lequel ils exerçaient auparavant leur activité pro-
fessionnelle avant le déclenchement de la crise.

Les accords temporaires conclus avec les pays voisins 
ont offert une bonne solution pendant la crise du corona-
virus. Pour la période qui a suivi la crise du coronavirus, 
il n’y a en revanche pas de solution. Compte tenu de 
l’ancrage structurel du télétravail dans la période post-
coronavirus, il est nécessaire de créer un cadre permet-
tant aux travailleurs frontaliers de travailler à domicile de 
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gevolgen. Er zou ten minste onderzocht moeten wor-
den hoe het aantal toegelaten dagen arbeid buiten de 
werkstaat kan verhoogd worden.

Het tweede aandachtspunt is dat er regelmatig fou-
ten voorkomen bij vooraf ingevulde aangiftes. Door het 
succes van de vereenvoudigde aangiftes is het ook des 
te belangrijker dat deze correct zijn voor de burger. De 
burger moet erop kunnen vertrouwen dat de gegevens 
in deze aangiftes correct zijn. Door deze fouten betalen 
een aantal mensen teveel belastingen en dit moet te allen 
prijze worden vermeden. Vooral bij de gegevens over 
invaliditeit en kinderen te laste komen er vaak fouten voor.

Tot slot wenst de spreker nog een aantal concrete 
vragen te stellen aan de minister.

In de beleidsverklaring van vorige jaar stond te lezen 
dat de minister ging starten met de uitwerking van een 
visie rond het horizontaal toezicht bij kmo’s. In de huidige 
beleidsnota heeft de minister die ambitie herbevestigd. 
Het horizontaal toezicht leidt ertoe dat de overheid in 
vertrouwen kan samenwerken met ondernemingen. 
De fiscale controles kunnen hierdoor gericht worden 
op malafide ondernemers. Wat is het plan van aanpak 
rond het uitwerken van een visie voor het horizontaal 
toezicht bij kmo’s? Welke sectoren zullen er naast de 
bouwsector in het vizier worden genomen? Denkt de 
minister hierbij bijvoorbeeld ook aan de pakjessector?

Verder heeft de spreker nog een vraag over de wer-
king van de Dienst voor voorafgaande beslissingen in 
fiscale zaken (DVB). De huidige digitale werking van 
de DVB ten gevolge van de coronacrisis leidt tot een 
grotere toegankelijkheid. Zal de digitale werking van de 
DVB worden behouden?

Tot slot staat de heer Matheï nog stil bij de digitaks. 
Wat is het lot van de digitaks nu er een internationaal 
akkoord is gesloten over een minimumbelasting voor 
multinationale ondernemingen? Hoe zal de minister 
ervoor zorgen dat de digitale bedrijven die actief zijn in 
ons land een eerlijk deel van de belastingen betalen?

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) stelt een aantal 
vragen en groepeert die per thema van de beleidsnota.

• Dienstverlening

De beleidsnota vermeldt dat burgers toegankelij-
ke diensten verwachten, dat de digitalisering van de 
dienstverlening van de administratie doorgaat en dat 

manière structurelle et ce, sans conséquences fiscales 
négatives. Il faudrait à tout le moins examiner comment 
le nombre de jours de travail autorisés en dehors de 
l’État d’activité peut être augmenté.

Le deuxième point qui doit retenir l’attention est le fait 
que les déclarations préremplies contiennent régulière-
ment des erreurs. Du fait du succès que rencontrent les 
déclarations simplifiées, il est d’autant plus important que 
celles-ci soient correctes pour le citoyen. Ce dernier doit 
pouvoir être certain que les données figurant dans ces 
déclarations sont correctes. En raison de ces erreurs, 
certaines personnes paient trop d’impôts, ce qui doit 
être évité à tout prix. C’est surtout dans les données 
relatives à l’invalidité et aux enfants à charge qu’il y a 
souvent des erreurs.

L’intervenant souhaite enfin poser quelques questions 
concrètes au ministre.

Dans la note de politique générale de l’année dernière, 
l’intention affichée du ministre était de commencer à 
élaborer une vision sur le contrôle horizontal des PME. 
Dans sa note actuelle, le ministre reconfirme cette 
ambition. Le contrôle horizontal fait en sorte que l’État 
peut coopérer avec des entreprises en confiance. Par 
conséquent, les contrôles fiscaux peuvent se concentrer 
sur les entrepreneurs mal intentionnés. Quel est le plan 
d’action en ce qui concerne le développement d’une 
vision en matière de contrôle horizontal au niveau des 
PME? Quels secteurs seront ciblés en plus de celui de la 
construction? Le ministre pense-t-il aussi, par exemple, 
au secteur de la distribution de colis?

Par ailleurs, l’intervenant a une question sur le fonction-
nement du service des décisions anticipées en matière 
fiscale (SDA). Le fonctionnement numérique actuel du 
SDA, suite à la crise du coronavirus, permet une plus 
grande accessibilité. Le fonctionnement numérique du 
SDA sera-t-il maintenu?

M. Matheï revient enfin sur la question de la digitaxe. 
Que devient cette digitaxe, maintenant qu’un accord 
international a été conclu sur un impôt minimum pour 
les entreprises multinationales? Comment le ministre 
veillera-t-il à ce que les entreprises numériques actives 
dans notre pays paient leur juste part d’impôts?

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) pose un nombre 
de questions de manière thématique:

• Fourniture de services

La note de politique générale indique que les citoyens 
attendent des services accessibles, que la prestation de 
services de l’administration sera davantage numérisée 
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elektronische correspondentie de regel wordt. Wanneer 
een privépersoon thans een vraag heeft over fiscaliteit, 
kan hij hiervoor enkel telefonisch contact opnemen. 
Waarom bestaat er geen mogelijkheid om de bevoegde 
diensten via e-mail te contacteren? Plant de minister om 
van die mogelijkheid werk te maken en zo ja, binnen 
welke termijn?

• Een efficiënte overheidsdienst

De spreker vindt dat de belastingadministratie niet 
zo efficiënt is aangezien er een fout in het aanslagbiljet 
van 46 000 langdurig zieken is geslopen. Hoe komt 
dat? Zal voor de betaling van het belastingsupplement 
in betalingsfaciliteiten worden voorzien?

• Het personeel van de FOD Financiën

De minister kondigt aan dat hij erop zal toezien dat zijn 
administratie zich zoals steeds toegankelijk, flexibel en 
klantgericht opstelt, met aandacht voor de inachtneming 
van de termijnen en correctheid. Voor 2022 zal hij voort 
werk maken van de verbetering van de kwaliteit van zijn 
diensten, waarbij hij de nadruk zal leggen op de verdere 
uitbouw van het portaal MyMinfin, de optimalisering van 
de telefonische dienstverlening en de verbetering van 
het fysieke onthaal. Er is echter een aspect waarover 
de minister het niet heeft, met name het aantal werk-
nemers binnen de FOD Financiën. Kan de minister 
verduidelijken hoeveel werknemers de FOD Financiën 
in 2020 en in 2021 telde (aantal en VTE), en hoeveel dat 
er in 2022 zullen zijn? Kan de minister aangeven hoeveel 
van die werknemers binnen de vier administraties van 
de FOD Financiën die controleurs op de loonlijst hebben 
staan, effectief met belastingcontrole zijn belast? Wat wil 
de minister concreet doen om de kwaliteit te verbeteren 
van de dienstverlening, meer bepaald van de telefoni-
sche dienstverlening en inzonderheid van het fysieke 
onthaal, wanneer hij tegelijkertijd een lineaire besparing 
van 2 % op de personeels- en werkingskredieten wil 
doorvoeren? Hoeveel zal in 2022 op de FOD Financiën 
worden bespaard?

• Co-operative Tax Compliance

Momenteel is de Co-operative Tax Compliance be-
perkt tot grote ondernemingen. Heeft de minister een 
evaluatie van dat programma in de grote ondernemingen 
doen uitvoeren? Loopt men met dit programma niet het 
risico dat de fiscale controle op grote ondernemingen 
fors vermindert en dat de controle zich op de kmo’s 
gaat toespitsen?

et que la correspondance électronique devient la règle. 
Aujourd’hui quand un particulier à une question sur la 
fiscalité, il peut uniquement prendre contact par téléphone. 
Pourquoi est-ce qu’il n’y pas de possibilité de contact 
par adresse email? Est-ce que le ministre envisage de 
créer cette possibilité et dans quel délai?

• Un service public efficace

L’orateur est d’avis que l’administration fiscale n’est 
pas tellement efficace vu qu’il y a une erreur dans les 
avertissements-extrait de rôle pour 46 000 malades 
de longue durée. Comment une telle erreur se produit-
elle? Qu’en est-il au niveau du paiement du supplément 
d’impôts? Est-ce qu’il y aura des facilités de paiement?

• Les effectifs du SPF Finances

Le ministre annonce qu’il veillera à ce que son admi-
nistration soit, comme toujours, accessible, flexible et 
orientée client avec un souci de respect des délais et 
d’exactitude. Pour 2022, le ministre annonce la poursuite 
de l’amélioration de la qualité des services en mettant 
l’accent sur le développement du portail MyMinfin, l’opti-
malisation de la prestation de service téléphonique et 
l’amélioration de l’accueil physique. Par contre, il y a un 
élément dont le ministre ne parle pas, c’est le nombre 
d’agents du SPF Finances. Le ministre, peut-il préciser 
combien d’agents étaient occupés au SPF Finances 
en 2020 et 2021 (nombre et ETP) et combien y seront 
occupés en 2022? Est-ce que le ministre peut, dans ces 
chiffres, mentionner distinctement le nombre d’agents 
chargés du contrôle fiscal au sein des quatre admi-
nistrations du SPF Finances ayant des contrôleurs? 
Qu’est-ce que le ministre compte faire concrètement 
pour améliorer la qualité du service et notamment le 
service téléphonique et surtout l’accueil physique tout en 
réalisant une économie linéaire de 2 % sur les crédits de 
personnel et de fonctionnement? Quel sera le montant 
de l’économie réalisée en 2022 pour le SPF Finances?

• Co-operative Tax Compliance

Pour l’instant le Co-operative Tax Compliance se 
limite uniquement aux grandes entreprises. Est-ce que le 
ministre a fait faire une évaluation de la Co-operative Tax 
Compliance Programme dans les grandes entreprises? 
Ce programme ne risque-t-il pas de réduire excessive-
ment le contrôle fiscal sur les grandes sociétés et de 
concentrer le contrôle sur les PME?
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• Steun voor de slachtoffers van de overstromingen

De minister stelt een verhoogde fiscale aftrek voor 
giften van vennootschappen in uitzicht. Waarom verhoogt 
de minister de fiscale aftrek niet voor giften van parti-
culieren aan verenigingen? Die giften volgen dezelfde 
logica en ook veel verenigingen hebben de slachtoffers 
ondersteund en zijn bijgesprongen daar waar de over-
heid het heeft laten afweten.

• VAT-Gap

De minister lijkt veel heil te zien in het verplicht aan-
bieden van de mogelijkheid om elektronisch te betalen. 
Hoe kan een dergelijke maatregel doeltreffend zijn voor 
kleine handelszaken zoals een dagbladhandelaar wiens 
kosten voor de elektronische betaling, die hij niet aan de 
klant kan aanrekenen, hoger zijn dan zijn winstmarge 
op een loterijbiljet?

De minister kondigt aan dat er op 7 december 2021 een 
internationaal colloquium over de VAT-Gap zal worden 
georganiseerd en dat het IMF een studie over het thema 
zal uitvoeren. Op basis van die twee evenementen zal 
men in 2022 maatregelen uitwerken. Moet daaruit wor-
den geconcludeerd dat de minister nog niet weet welke 
maatregelen in 2022 moeten worden genomen en dat 
hij een internationaal colloquium organiseert zonder dat 
hij enig idee heeft over de maatregelen die de sprekers 
zullen voorstellen?

• Energiefactuur en groene fiscaliteit

De minister wil de voorzienbaarheid van de energie-
factuur verbeteren. Wat omvat in de huidige stand van 
zaken het federale aandeel van de energiefactuur, behalve 
de btw? Volstaat dat aandeel om de energiefactuur fors 
te verminderen zonder aan de btw te raken? Waarom 
beschouwt de minister energie niet als basisproduct 
en brengt hij de btw op energie bijgevolg niet op 6 %? 
Via welke maatregelen wil de minister de accijnzen op 
benzine en diesel verlagen?

Met betrekking tot de groene fiscaliteit geeft de minister 
aan dat ook de fiscaliteit een belangrijke ondersteunende 
rol zal moeten spelen bij het verwezenlijken van de kli-
maatambities van de regering (reductie van de uitstoot 
van broeikasgassen met 55 % tegen 2030). Denkt de 
minister echt dat de verhoging van de belastingen op 
energieproducten tot een daling van het verbruik van 
die producten zal leiden? Het gaat om een product dat 
een basisbehoefte vervult en waarvan de prijs bijgevolg 
weinig impact heeft op het verbruik ervan. Zelfs al stijgt 
de prijs, dan nog zullen mensen zich altijd moeten kun-
nen verwarmen. Hoe zal de minister de belasting op 
energieproducten verzoenen met het behoud van de 

• Soutien aux victimes des inondations

Le ministre annonce la déduction fiscale accrue pour 
les dons des sociétés. Pourquoi est-ce que le ministre 
n’augmente pas la déduction fiscale pour les dons aux 
associations faits par des particuliers? Cela s’inscrit dans 
la même logique et de nombreuses associations sont 
venues en aide aux victimes et ont pallier les carences 
des autorités.

• L’écart de TVA (VAT gap)

Le ministre semble fonder beaucoup d’espoir dans 
l’introduction obligatoire de la possibilité de paiement 
électronique. Comment peut-on justifier l’efficacité d’une 
telle mesure pour des petites commerces telle qu’un 
libraire dont les frais de paiement électronique, qu’il ne 
peut répercuter sur le client, sont supérieurs à sa marge 
bénéficiaire lorsqu’il vend un billet de loterie?

Le ministre annonce l’organisation d’un colloque 
international sur l’écart de TVA le 7 décembre 2021 et 
la réalisation d’une étude par le FMI. Ces 2 événements 
serviront de base à l’élaboration des mesures en 2022. 
Faut-il comprendre que le ministre n’a pas encore d’idée 
sur les mesures à mettre en œuvre en 2022 et qu’il orga-
nise un colloque international sans avoir la moindre idée 
des mesures qui seront proposées par les intervenants?

• Facture énergétique et fiscalité verte

Le ministre a l’intention d’améliorer la prévisibilité de 
la facture énergétique. En dehors de la TVA, quelle est 
la part actuelle du fédéral dans la facture énergétique? 
Est-elle suffisante pour réduire significativement la fac-
ture énergétique, sans toucher à la TVA? Pourquoi le 
ministre ne met-il pas mettre la TVA sur l’énergie à 6 % 
comme produit de base? Quelles mesures est-ce que 
le ministre compte prendre pour diminuer les accises 
sur l’essence et le diesel?

Concernant la fiscalité verte le ministre indique que 
la fiscalité devra également jouer un rôle de soutien 
important dans la réalisation des ambitions climatiques 
du gouvernement (réduction de 55 % des émissions de 
gaz à effet de serre d’ici 2030). Le ministre pense-t-il 
vraiment que l’augmentation des taxes sur les produits 
énergétiques va provoquer une diminution de la consom-
mation? Il s’agit de produit de première nécessité et le prix 
n’a que peu d’incidence sur la consommation. Même si 
le prix augmente, les gens ne peuvent pas arrêter de se 
chauffer. Comment le ministre va-t-il concilier des taxes 
sur les produits énergétiques avec la prise en compte 
du pouvoir d’achat des familles, qu’il dit aussi vouloir 
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koopkracht van de gezinnen, een doelstelling die hij naar 
eigen zeggen eveneens nastreeft? Dreigt de groene 
fiscaliteit niet in te druisen tegen het principe van de 
progressiviteit van de belastingen, aangezien men die 
zal heffen via proportionele of regressieve belastingen, 
en niet via progressieve belastingen? Men weet nochtans 
dat een progressieve belastingheffing een waarborg 
voor sociale rechtvaardigheid is.

• Aftrekbaarheid van minnelijke schikkingen in 
strafzaken

Wat de aftrekbaarheid van minnelijke schikkingen in 
strafzaken betreft, geeft de beleidsnota aan dat deze 
bepaling werd gewijzigd om elke onduidelijkheid ter 
zake weg te werken: de afkoop van het verval van de 
strafvordering wordt fiscaal niet als beroepskosten aan-
vaard. Heeft deze wijziging al plaatsgevonden, en gaat 
het niet om een vertaalfout? De spreker merkt op dat de 
minister er op dit punt niet langer hetzelfde standpunt op 
nahoudt. Na het arrest van het hof van beroep te Gent 
heeft de minister er niet over gesproken. Afgelopen 
zomer heeft de heer Van Hees een waarschuwingssig-
naal via de pers moeten uitsturen om dit aspect op de 
agenda te krijgen. In een persinterview van afgelopen 
zomer heeft de minister eerst geweigerd ter zake een 
standpunt in te nemen omdat er zogezegd een cassa-
tieprocedure liep. Tijdens de mondelinge vragen heeft 
de minister aangegeven dat dergelijke schikkingen niet 
fiscaal in mindering mogen worden gebracht, en dat 
een en ander diende te worden uitgeklaard. Zal de mi-
nister de wetgeving aanpassen? In dit verband verwijst 
de heer Van Hees naar zijn wetsvoorstel tot uitlegging 
van de fiscale niet-aftrekbaarheid van minnelijke schik-
kingen (DOC 55 2305/001).

• Bijzondere bijdrage sociale zekerheid

De minister stelt de geleidelijke afschaffing van de 
bijzondere bijdrage sociale zekerheid in uitzicht maar 
gaat daar niet nader op in. Welk tijdpad zal de minister 
hanteren voor de verschillende stappen van deze gelei-
delijke afschaffing? Hoe zal de minister die bijzondere 
bijdrage concreet verminderen in 2022?

Het ziet ernaar uit dat de regering sommige fiscale 
maatregelen ter compensatie van deze mini-taxshift 
(de vliegtaks bijvoorbeeld) heeft laten varen voor de 
begroting 2022. Welke maatregelen blijven overeind?

• Vrijstelling van doorstorting van bedrijfs-
voorheffing

De minister geeft aan dat de geleidelijke afschaffing 
van de bijzondere bijdrage sociale zekerheid deels zal 
worden gecompenseerd door een inperking van de 

défendre? La fiscalité verte ne risque-t-elle pas de mettre 
à mal la progressivité de l’impôt, vu qu’elle s’applique via 
des taxes proportionnelles ou régressives et non via un 
impôt progressif? On sait que la progressivité de l’impôt 
est quand-même une garantie d’une justice sociale.

• Déduction des transactions pénales

Concernant la déduction des transactions pénales la 
note de politique générale mentionne que cette dispo-
sition a été modifiée pour éviter toute ambiguïté à cet 
égard: le rachat de l’extinction de l’action publique n’est 
pas accepté fiscalement à titre de frais professionnels. 
Est-ce que cette modification a déjà eu lieu et ne s’agit-il 
pas d’une erreur de traduction? L’orateur note l’évolution 
de votre appréciation sur la question. Après l’arrêt de la 
Cour d’appel de Gand, le ministre n’en a pas parlé. Il a 
fallu une alerte dans la presse de la part de M. Van Hees 
l’été passé pour cela vienne à l’agenda. Interviewé 
dans la presse l’été passé, le ministre a d’abord refusé 
de prendre position, en prétextant qu’un recours en 
cassation était introduit. Lors des questions orales, le 
ministre a dit que cela ne pouvait pas être déduit et qu’il 
fallait clarifier les choses. Le ministre va-t-il changer la 
législation. Dans ce cadre M. Van Hees réfère à sa pro-
position de loi interprétative quant à la non-déductibilité 
fiscale des transactions pénales (DOC 55 2305/001).

• Cotisation spéciale de sécurité sociale

Le ministre annonce la suppression progressive de 
la cotisation spéciale de sécurité sociale mais ne donne 
pas plus de précision. Quel est votre calendrier pour les 
différentes phases de cette suppression progressive? 
Comment le ministre va-t-il concrètement réduire cette 
cotisation spéciale en 2022?

Certaines mesures fiscales de compensation de 
ce mini tax-shift (par exemple la taxe avion) semblent 
abandonnées par le gouvernement pour le budget 2022. 
Lesquelles sont maintenues?

• Dispenses de versement de précompte 
professionnel

Le ministre annonce que la suppression progressive 
de la cotisation spéciale de sécurité sociale sera en 
partie compensée par une limitation du coût croissant 
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toenemende kosten van de vrijstellingen van doorstor-
ting van de bedrijfsvoorheffing, die oplopen tot meer 
dan 3 miljard euro per jaar. Tevens zegt de minister dat hij 
van plan is de verschillen te stroomlijnen en de excessen 
weg te werken. Wat zijn de bevindingen van de spending 
review aangaande de vrijstellingen van doorstorting van 
bedrijfsvoorheffing? Aan welke categorieën van vrijstel-
lingen van doorstorting van bedrijfsvoorheffing zal de 
minister wijzigingen aanbrengen? Welke maatregelen 
zal hij juist nemen? Welke budgettaire impact zullen de 
inperkingen van de vrijstellingen van bedrijfsvoorheffing 
hebben?

De spreker stelt vast dat er veel moeilijkheden rij-
zen op het vlak van de vrijstellingen van doorstorting 
van bedrijfsvoorheffing in het kader van onderzoek en 
ontwikkeling. Zo worden er vrijstellingen ten onrechte 
geclaimd en is er veel misbruik. Die vaststelling doet het 
Rekenhof al sinds jaar en dag en ze wordt bevestigd 
door de controleacties van de FOD Financiën. Werd de 
rol van Belspo in dit verband tegen het licht gehouden? 
Is het nog altijd zo dat één ambtenaar bij Belspo alle 
aanvragen van de FOD Financiën moet beantwoorden? 
Mocht dat zo zijn, dan begrijpt de spreker waar de moei-
lijkheden vandaan komen.

• Belastingverminderingen voor vervangings-
inkomens

De minister geeft aan dat hij eveneens een bijko-
mende belastingvermindering wil doorvoeren voor de 
werkloosheidsuitkeringen, op een gelijkaardige wijze 
als voor de pensioenen. Als de grensbedragen van 
artikel 151 WIB worden gehandhaafd, zal dat aan veel 
problematische situaties echter niets afdoen. Ingevolge 
dat artikel wordt het bedrag van de belastingvermindering 
beperkt wanneer het totaal van de inkomsten 23 710 euro 
overschrijdt, en valt de belastingvermindering volledig 
weg wanneer het gezinsinkomen meer dan 29 600 euro 
bedraagt. Dit probleem heeft zich voorgedaan met de 
belastingtoeslagen die thans moeten worden betaald 
door de werknemers die in tijdelijke werkloosheid zijn 
gegaan als gevolg van corona.

Hetzelfde probleem zal rijzen voor de werklozen 
die aan de slag gaan in een knelpuntberoep. Minister 
Dermagne heeft laten weten dat de betrokkene 25 % van 
de werkloosheidsuitkering zou kunnen behouden en dat 
bedrag drie maanden lang zou mogen cumuleren met 
het inkomen uit werk. Als de fiscale wetgeving niet wordt 
aangepast, wordt wat met de ene hand wordt gegeven 
(cumul van 25 % werkloosheidsuitkering en loon), met 
de andere hand weer afgenomen bij de definitieve belas-
tingaanslag. Is de minister van plan die grensbedragen 
af te schaffen of aan te passen?

des dispenses de versement du précompte profession-
nel qui coûtent plus de 3 milliards d’euros par an. Le 
ministre annonce également qu’il a l’intention de ratio-
naliser et d’éliminer les excès. Quels sont les résultats 
du spending review sur les dispenses de versement 
du précompte professionnel? Aux quelles catégories 
de dispense de versement du précompte professionnel 
le ministre va-t-il apporter des modifications? Quelles 
mesures précises le ministre va-t-il prendre? Quel sera 
l’impact budgétaire des limitations des dispenses de 
précompte professionnel?

L’orateur constate qu’ il y a beaucoup de difficultés 
au niveau des dispenses de versement de précompte 
professionnel dans le cadre de la recherche et du déve-
loppement. Il y a question des dispenses revendiquées 
à tort et il existe beaucoup d’abus, avec des dispenses 
revendiquées à tort. C’est un constat qui a été fait par la 
Cour des comptes depuis de nombreuses années et qui 
est confirmé par les actions de contrôle du SPF Finances. 
A-t-on analysé le rôle du Belspo dans ce cadre? Y a-t-il 
toujours un seul agent au Belspo pour répondre à toutes 
les demandes du SPF Finances? Auquel cas, l’orateur 
comprend les difficultés.

•  Réductions d’ impôt pour revenus de 
remplacement

Le ministre annonce qu’il souhaite aussi une réduction 
d’impôt supplémentaire pour allocations de chômage 
soit similaire à la réduction supplémentaire pour les 
pensions. mais cela ne va pas régler de nombreuses 
situations problématiques si on laisse les plafonds de l’ar-
ticle 151 CIR. Cet article limite le montant de la réduction 
d’impôt lorsque le total des revenus dépasse 23 710 euros 
et supprime complètement la réduction d’impôt lorsque 
le revenu du ménage dépasse 29 600 euros. On a vu ce 
problème avec les suppléments d’impôts que doivent 
payer actuellement les travailleurs qui ont eu du chômage 
temporaire corona.

Le problème va également se poser pour les chômeurs 
qui trouve un emploi dans un métier en pénurie. Le mi-
nistre Dermagne a annoncé qu’il pourrait conserver 25 % 
de son allocation de chômage qu’il pourrait cumuler 
avec le revenu du travail pendant 3 mois. Si on n’adapte 
pas la législation fiscale, ce qu’on donne d’une main 
(les 25 % d’allocations de chômage cumulables avec le 
salaire), on le reprendra de l’autre à l’occasion du calcul 
définitif de l’impôt. Est-ce que le ministre a l’intention 
de supprimer ou revoir ces plafonds?
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• Fiscale hervorming

De minister geeft aan dat de fiscale hervorming tot 
doel heeft te voorzien in een geleidelijke verschuiving 
van alternatieve verloningsvormen naar verloning in euro. 
Wat zijn de plannen van de minister op het vlak van de 
bedrijfswagens, dé alternatieve verloning bij uitstek?

Het regeerakkoord belast de minister van Financiën met 
de voorbereiding van een fiscale hervorming. In 2022 zal 
ter zake een ontwerp van fiscale hervorming aan de rege-
ring worden voorgesteld. Zal die hervorming in 2022 ook 
ter stemming worden gebracht in het Parlement?

Met betrekking tot de voor te bereiden fiscale her-
vorming werd beslist rond de drie traditionele fiscale 
pijlers te werken: arbeidsfiscaliteit, vermogensfisca-
liteit en consumptiefiscaliteit. De beleidsnota bevat 
maatregelen inzake arbeids- en consumptiefiscaliteit. 
Van enige maatregel inzake vermogensfiscaliteit ont-
waart de heer Van Hees evenwel geen spoor. Wat zijn 
de intenties van de minister op dat vlak?

• De ondernemingen

De minister kondigt in zijn beleidsnota aan dat hij “ver-
der [wil] blijven inzetten op maatregelen die aanzetten om 
de solvabiliteit van bedrijven te verhogen en hun eigen 
vermogensstructuur te verstevigen”. Welke maatregelen 
overweegt de minister om die doelstellingen te halen?

• Europese samenwerking

Binnen de Europese Unie begint men de begrotings-
normen van Maastricht ter discussie te stellen. Welk 
standpunt zal de minister verdedigen bij de besprekingen 
over de aanpassing van de regels van het Stabiliteits- en 
Groeipact van de Europese Unie?

De minister vermeldt het volgende: “De overwegingen 
van de Europese Commissie omtrent belastingheffing 
van ondernemingen (…) zoomen in op een eerlijke (…) 
belastingmix”. Kan de minister aangeven wat volgens 
hem de kenmerken van een eerlijke belastingmix zijn?

Welk standpunt zal de minister verdedigen met be-
trekking tot de Financial Transaction Tax?

• Internationale minimumbelasting

De minister geeft aan dat hij “ervoor [zal] pleiten dat 
de winst van een multinational in ieder afzonderlijk land 
onderworpen (…) moet zijn aan tenminste een minimumni-
veau van belastingheffing, en dat er geen uitzonderingen 

• Réforme fiscale

Le ministre annonce que l’objectif de la réforme fis-
cale est de mettre en place un glissement progressif 
des rémunérations alternatives vers des rémunérations 
en euros. Que prévoit le ministre en ce qui concerne 
les voitures de société qui constituent la rémunération 
alternative par excellence?

L’accord de gouvernement donne au ministre des 
Finances la mission de préparer une réforme fiscale. 
En 2022, un projet de cette réforme fiscale sera propo-
sée au gouvernement. Sera-t-elle également soumise 
au vote du Parlement en 2022?

Pour la réforme fiscale à préparer, il a été décidé de 
travailler autour des 3 axes fiscaux classiques: fiscalité du 
travail, fiscalité patrimoniale, fiscalité de la consommation. 
La note de politique générale contient des mesures en 
matière de fiscalité du travail et en matière de fiscalité 
de la consommation. Par contre, M. Van Hees n’a pas 
vu de mesures en matière de fiscalité patrimoniale. 
Quelles sont les intentions du ministre en la matière?

• Les entreprises

Le ministre annonce dans sa note de politique géné-
rale que il souhaite continuer à miser sur les mesures 
qui encouragent les entreprises à accroître leur solva-
bilité et à renforcer leur propre structure patrimoniale. 
Quelles mesures le ministre envisage-t-il pour atteindre 
ces objectifs?

• Collaboration européenne

Au sein de l’Union européenne, on commence à 
remettre en cause les normes budgétaires de Maastricht 
Quelle position le ministre va-t-il défendre dans le cadre 
des discussions sur l’adaptation des règles du Pacte 
de stabilité et de croissance de l’Union européenne?

Le ministre évoque le fait qu’en matière d’imposition 
des entreprises, les considérations de la Commission eu-
ropéenne sont axées sur un dosage fiscale équitable. 
Est-ce que le ministre peut indiquer quelles sont pour 
lui les caractéristiques d’un dosage fiscale équitable?

Quelle position le ministre défendra-t-il en ce qui 
concerne la taxe sur les transactions financières?

• Impôt minimum international

Le ministre indique qu’il fera valoir que les bénéfices 
d’une multinationale doivent être soumis à un niveau 
minimum d’imposition dans chaque pays distinct et 
qu’aucune exception ne soit faite pour certains régimes 
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gemaakt worden voor bepaalde belastingregimes”. De 
minister stelt echter ook dat hij “tegelijkertijd [er]voor 
[zal] zorgen dat het concurrentievermogen van bepaalde 
belangrijke sectoren van onze economie behouden 
blijft”. Welke zijn die belangrijke sectoren? Is de minister 
voornemens om uitzonderingen op de minimumbelasting 
te verzoeken? Denkt hij niet dat, indien elk land erop 
toeziet dat het concurrentievermogen van de belangrijke 
sectoren van zijn economie behouden blijft, er een groot 
aantal uitzonderingen dreigt te ontstaan die het beginsel 
van de minimumbelasting onderuit zullen halen?

Vindt de minister een minimumbelasting van 15 % 
overigens niet te laag, daar de vennootschapsbelas-
ting 25 % bedraagt? De ondernemingen zullen dus 
nog altijd uitwijken naar landen met lagere belastingen.

Hoe staat het met de in het regeerakkoord opgenomen 
digitax? Creëren de overeenkomsten van de OESO en 
van het Wereldforum volgens de minister een echte 
digitax, of overweegt de regering op Belgisch niveau 
een echte digitax te creëren?

• Verrekenprijzen

De minister kondigt een verdubbeling aan van de per-
soneelsbezetting van de cel “Verrekenprijzen”. Hoeveel 
VTE’s telt die dienst momenteel?

• Fraude

De heer Van Hees constateert dat het fraudebe-
strijdingsonderdeel in de beleidsnota vrij zwak uit-
valt. De minister verwijst naar het actieplan van het 
Ministerieel Comité, maar ook dat is heel pover. De 
spreker merkt op dat niet alleen hijzelf dat zegt, en citeert 
wat de heer Ahmed Laaouej in Le Soir van 30 okto-
ber 2021 heeft gesteld: “Que font Vincent Van Peteghem, 
Vincent Van Quickenborne et Annelies Verlinden, nos 
ministres des Finances, de la Justice et de l’Intérieur? 
Ils doivent réagir, on ne voit rien venir.”. Daarbij ziet 
de heer Laaouej alleen de ondervoorzitter van het 
Ministerieel Comité, de heer Pierre-Yves Dermagne 
over het hoofd. Zullen de controlediensten worden 
uitgebouwd?

In verband met de controle op de grote vermogens 
(high worth individuals) geeft de minister aan dat bij de 
BBI een gespecialiseerde cel werd opgericht. Welke 
maatregelen worden door die dienst uitgewerkt? Gaat 
het om een dienst die theoretisch analyseert welke 
soorten belastingconstructies door mensen met grote 
vermogens worden uitgewerkt, of betreft het een dienst 
die concreet fiscaal toezicht op de grootste vermogens 
uitoefent? Hoeveel ambtenaren telt die dienst?

fiscaux. mais le ministre dit également qu’il va veiller 
à maintenir la compétitivité de certains secteurs clés 
de notre économie. Quels sont ces secteurs clés? Le 
ministre compte-i l demander des exceptions par rap-
port au niveau minimum d’imposition? Ne pense-t-il pas 
que si chaque pays veille à maintenir la compétitivité 
des secteurs clés de son économie, on risque d’avoir 
un grand nombre d’exceptions qui mettront à mal le 
principe de l’impôt minimal?

Par ailleurs, le ministre ne trouve-t-il pas qu’un taux 
minimum de 15 % est trop faible puisque le taux de 
l’impôt des sociétés est à 25 %? Donc on aura toujours 
une fuite vers des pays où la taxation sera moins forte.

Qu’est-ce qui en est de la digitax inscrite dans l’accord 
de gouvernement? Le ministre considère-t-il que l’accord 
de l’OCDE et du Forum mondial créent une véritable 
digitax ou le gouvernement envisage-t-il de créer une 
véritable digitax au niveau belge?

• Prix de transfert

Le ministre annonce le doublement du personnel de 
la cellule “contrôle des prix de transfert”. Combien d’ETP 
compte actuellement ce service?

• Fraude

M. Van Hees constate que le volet anti-fraude dans la 
note de politique générale est assez faible. Le ministre 
renvoit au plan d’action du comité ministériel, mais 
celui-ci est également fort mince. L’orateur a remarqué 
qu’il n’est pas le seul à le dire et cite M. Ahmed Laaouej 
dans Le Soir du 30 octobre 2021: “Que font Vincent 
Van Peteghem, Vincent Van Quickenborne et Annelies 
Verlinden, nos ministres des Finances, de la Justice et 
de l’Intérieur? Ils doivent réagir, on ne voit rien venir.”. 
Il oublie juste le vice-président du comité ministériel, 
M. Pierre-Yves Dermagne. Est-ce que les services de 
contrôle vont être renforcés?

Sur le contrôle des grandes fortunes (high worth indi-
viduals), le ministre indique qu’une cellule spécialisée 
a été créée au sein de l’ISI. Quelles sont les mesures 
élaborées par cette cellule? S’agit-il d’une cellule qui 
analyse théoriquement quels types de montages fis-
caux sont élaborés par les grandes fortunes ou d’une 
cellule qui effectue concrètement le contrôle fiscal des 
plus grandes fortunes? Combien d’agents sont occupés 
dans cette cellule?
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Voorts stipt de minister aan dat het onderzoek naar 
het gebruik van het Centraal Aanspreekpunt (CAP) voor 
datamining is afgerond. Wat zijn de conclusies van dat 
onderzoek? Welke initiatieven zal de minister nemen 
om concreet uitvoering te teven aan het CAP in het 
kader van datamining? Welk tijdpad geldt er voor de 
tenuitvoerlegging?

• Belastingparadijzen

De heer Van Hees stelt vast dat ondanks de Pandora 
Papers in de beleidsnota vrijwel niet wordt gerept van 
de bestrijding van de belastingparadijzen. Welke maat-
regelen zal de minister in dat verband nemen?

Waarom neemt de minister de Staten die betrokken 
zijn bij de Pandora Papers en bij de andere grote inter-
nationale belastinglekken niet op in de Belgische lijst van 
belastingparadijzen? Die lekken tonen de discrepantie 
aan tussen, aan de ene kant, de belastingparadijzen 
die nog steeds die functie van belastingpiraat vervullen 
en, aan de andere kant, de gebrekkige lijsten van het 
Wereldforum, van de Europese Unie of in de Belgische 
wetgeving, waarin die landen niet zijn opgenomen.

• Universele bankdienst

In juli 2021 heeft de regering met de banksector een 
charter gesloten over de universele bankdienst. Dat 
charter waarborgt de verlening van een aantal diensten 
tegen een maximumprijs van 60 euro per jaar. De con-
sumenten zullen aan de geldautomaten van hun eigen 
bank minstens 24 geldopnemingen per jaar kunnen 
verrichten en kosteloos aan de bankautomaten van 
hun eigen bank rekeninguittreksels kunnen afdrukken.

KBC Bank, die deel uitmaakt van het Batopin-project, 
heeft aangekondigd dat zij de Batopin-geldautomaten niet 
als onderdeel van haar netwerk zal beschouwen. Wat 
is de reactie van de minister op die houding van KBC?

Hoe kan de minister het recht van de consument 
garanderen om zijn rekeningafschriften gratis af te druk-
ken, terwijl de banken onverdroten doorgaan met het 
sluiten van agentschappen en het afschaffen van self-
bankingruimten met automaten voor het afdrukken van 
rekeningafschriften, waardoor het in de praktijk almaar 
moeilijker wordt automaten te vinden die rekeningaf-
schriften afdrukken?

Het Batopin-project beoogt niet alleen het geldauto-
matennetwerk te stroomlijnen, maar ook het aantal geld-
automaten te verminderen op grond van een maximale 
afstand van 5 km van de woning tot de geldautomaat. 

Le ministre indique aussi que l’enquête sur la manière 
dont le point de contact central (PCC) peut être utilisé 
dans le cadre du datamining est terminée. Quelles sont 
les conclusions de cette enquête? Quelles initiatives 
est-ce que le ministre va prendre pour concrétiser l’uti-
lisation du PCC dans le cadre du datamining? Quel est 
le calendrier pour la mise en œuvre?

• Paradis fiscaux

M. Van Hees constate que malgré les Pandora Papers, 
la lutte contre les paradis fiscaux est quasiment absente 
dans la note de politique générale. Quelles mesures 
est-ce que le ministre va prendre pour lutter contre les 
paradis fiscaux?

Pourquoi le ministre n’intègre-t-il pas dans la liste 
belge des paradis fiscaux les États impliqués dans les 
Pandora Papers et les autres grandes fuites fiscales 
internationales? Ces fuites montrent le décalage entre, 
d’une part, des paradis fiscaux qui ont toujours cette 
fonction de pirate fiscal et, d’autres parts, les listes défi-
cientes du Forum mondial, de l’Union européenne ou 
de la législation belge, qui ne reprennent pas ces pays.

• Service bancaire universel

En juillet 2021, le gouvernement a conclu une charte 
avec le secteur bancaire au sujet du service bancaire 
universel. Cette charte garantit la fourniture d’un certain 
nombre de services pour un prix maximum de 60 eu-
ros par an. Les consommateurs pourront effectuer au 
moins 24 retraits d’espèces par an aux distributeurs 
automatiques de leur propre banque et imprimer gra-
tuitement des relevés de compte dans les distributeurs 
automatiques de leur propre banque.

La banque KBC, qui fait partie du projet Batopin, a 
annoncé qu’elle ne considérera pas les distributeurs 
Batopin comme faisant partie de son réseau. Quelle 
est la réaction du ministre face à cette attitude de KBC?

Comment le ministre peut-il garantir le droit du consom-
mateur à imprimer gratuitement ses relevés de compte 
alors que les banques n’arrêtent pas de fermer des 
agences et supprimer des espaces selfbanking avec des 
automates permettant d’imprimer les extraits de compte 
et qu’en pratique il est de plus en plus difficile de trouver 
des automates qui impriment les extraits de comptes?

Le projet Batopin vise à rationaliser le réseau de distri-
buteurs, mais aussi à réduire le nombre de distributeurs 
sur base d’une distance maximale de 5 km du domicile 
au distributeur. C’est bien moins qu’actuellement. Le 
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Dat is heel wat minder dan nu het geval is. Vindt de 
minister het aanvaardbaar dat het aantal geldautomaten 
nog verder wordt teruggeschroefd?

De heer Sander Loones (N-VA) wil vooreerst bena-
drukken dat het bijzonder lastig is om een discussie te 
voeren over een beleidsnota zonder te kunnen beschik-
ken over de bijhorende begrotingstabellen. In het kader 
van de begroting is er binnen de regering afgesproken 
dat alle overheidsdiensten een besparing moeten door-
voeren van 1,11 %. Hierover zijn reeds op 6 september 
jongstleden reeds instructies rondgestuurd. Voor de 
FOD Financiën impliceert dit een besparing van 49 mil-
joen euro in 2022, 67 miljoen euro in 2023 en 85 mil-
joen euro in 2024. Om deze besparing te realiseren 
heeft elke vakminister een zekere beleidsmarge zolang 
de besparingen maar gerealiseerd worden. Op welke 
wijze zal de vice-eersteminister deze besparingen reali-
seren voor zijn administratie? Zal de vice-eersteminister 
hierbij afwijken van de algemene richtlijnen of zal de 
vice-eersteminister specifieke beleidskeuzes maken?

Met betrekking tot de programmawet, hoopt de spreker 
dat de vice-eersteminister nu al een tipje van de sluier 
kan lichten over de op til zijnde regeling voor de fiscale 
en parafiscale behandeling van de topsporters. Staat 
deze regeling effectief in de programmawet en is deze 
regeling afgeklopt door alle regeringspartijen?

Daarnaast wil de spreker de vice-eersteminister 
bedanken voor de inspanningen die hij levert om op 
regelmatige tijdstip gedachtewisselingen te houden 
over de Europese en internationale samenwerking op 
fiscaal gebied.

In de beleidsnota geeft de vice-eersteminister aan dat 
het Europese voorzitterschap dat gedurende het eerste 
semester 2024 aan België toekomt, intensief zal worden 
voorbereid op alle domeinen die tot de bevoegdheid 
van de vice-eersteminister behoren. De spreker zou 
hierover wat meer informatie willen ontvangen van de 
vice-eersteminister en of de vice-eersteminister hierover 
van plan is om afspraken te maken met Spanje (EU-
voorzitter in het tweede semester 2023) en Hongarije 
(EU-voorzitter in het tweede semester 2024). Heeft de 
vice-eersteminister daarover reeds contacten genomen 
met de betrokken regeringen om hieromtrent de agenda 
reeds af te stemmen?

In het kader van de discussie over een mogelijke 
aanpassing van de regels van het EU Stabiliteits- en 
Groeipact, wil de spreker graag van de vice-eerste-
minister vernemen welk standpunt de regering binnen 
deze discussie zal innemen. Is het correct dat deze 
regering geen verdragswijziging nastreeft maar enkel de 

ministre trouve-t-il qu’il est admissible de réduire encore 
plus le nombre de distributeurs?

M. Sander Loones (N-VA) souhaite tout d’abord 
souligner qu’il est très difficile de discuter d’une note 
de politique générale sans disposer des tableaux bud-
gétaires correspondants. Dans le cadre du budget, le 
gouvernement a convenu que tous les services publics 
devaient réaliser une économie de 1,11 %. Les instruc-
tions à ce sujet ont déjà été envoyées le 6 septembre. 
Pour le SPF Finances, cela implique une économie 
de 49 millions d’euros en 2022, de 67 millions d’euros 
en 2023 et de 85 millions d’euros en 2024. Afin de réaliser 
ces économies, chaque ministre dispose d’une certaine 
marge politique, tant que les économies sont réalisées. 
Comment le vice-premier ministre va-t-il réaliser ces 
économies pour sa propre administration? S’écartera-t-il 
des lignes directrices générales à cet égard ou fera-t-il 
des choix politiques spécifiques?

En ce qui concerne la loi-programme, l’intervenant 
espère que le vice-premier ministre peut déjà lever un 
coin du voile sur la réglementation à venir concernant 
le traitement fiscal et parafiscal des sportifs de haut 
niveau. Cette réglementation figure-t-elle effectivement 
dans la loi-programme et est-elle soutenue par tous les 
partis de la coalition?

L’intervenant tient par ailleurs à remercier le vice-
premier ministre pour les efforts qu’il déploie afin de 
procéder à des échanges de vues réguliers sur la coo-
pération européenne et internationale en matière fiscale.

Dans la note de politique générale, le vice-premier 
ministre indique que la présidence européenne, qui 
reviendra à la Belgique au premier semestre 2024, sera 
préparée de manière intensive dans tous les domaines 
qui relèvent de sa compétence. L’intervenant souhaiterait 
que le vice-premier ministre lui fournisse davantage 
d’informations à ce sujet et lui dise notamment s’il a 
l’intention de conclure des accords à ce sujet avec l’Es-
pagne (qui présidera l’UE au second semestre 2023) et 
la Hongrie (qui présidera l’UE au second semestre 2024). 
Le vice-premier ministre a-t-il déjà pris contact avec les 
gouvernements concernés afin de coordonner d’ores et 
déjà les agendas à ce sujet?

Dans le contexte de la discussion sur une éventuelle 
adaptation des règles du Pacte de stabilité et de crois-
sance de l’UE, l’intervenant aimerait que le vice-premier 
ministre lui fasse part de la position que le gouvernement 
adoptera dans cette discussion. Est-il exact que le gou-
vernement ne cherche pas à modifier le traité et examine 
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mogelijkheden bekijkt om een oprekking te verkrijgen van 
de flexibiliteit van het EU Stabiliteits- en Groeipact in het 
kader van groene investeringen? Wat zal het standpunt 
zijn van de regering indien andere EU-lidstaten wel een 
verdragswijziging zouden bepleiten?

Betreffende de Financial Transaction Tax (FTT), wil 
de spreker graag vernemen of deze regering zich zal 
aligneren met de buurlanden die evenzeer betrokken zijn 
bij de versterkte samenwerking die hieromtrent bestaat.

Met betrekking tot de Europese eigen middelen, merkt 
de spreker op dat er in het kader van het Europees 
herstelfonds een herberekening op til is waardoor 
België 750 miljoen euro minder zou ontvangen. Hierover 
zou ten laatste in juni 2022 een beslissing genomen 
worden. Kan de vice-eersteminister hieromtrent meer 
duidelijkheid verschaffen?

In het kader van de invoering van een globale mi-
nimumbelasting voor ondernemingen, vermeldt de 
beleidsnota dat de omzetting van deze internationale 
regelgeving rigoureus zal gebeuren om te voorkomen 
dat deze nieuwe maatregelen hun effect zouden mis-
sen. Wat verstaat de vice-eersteminister onder rigou-
reus? Zal de regering zich beperken tot een letterlijke 
omzetting van de internationale afspraken of zal deze 
regering daaromtrent een stuk goldplating aan toe-
voegen? Vanuit de Europese administratie wordt thans 
reeds de boodschap verspreid naar de EU-lidstaten om 
geen Europese goldplating te introduceren bovenop de 
internationale standaarden omdat de omzetting sowieso 
al een behoorlijke ingewikkelde klus zal zijn.

Met betrekking tot deze omzetting wijst de spreker 
erop dat er in de beleidsnota expliciet vermeld staat dat 
deze regering erop zal toezien dat er geen uitzonderingen 
zullen worden gemaakt voor bepaalde belastingregimes. 
Terzelfdertijd zal de vice-eersteminister ervoor zorgen 
dat het concurrentievermogen van bepaalde belang-
rijke sectoren van de Belgische economie behouden 
blijft. Hieruit concludeert de spreker dat de regering 
uitzonderingen zal vragen voor strategisch belangrijke 
sectoren in dit land. Indien dit de houding zou zijn van 
de regering, dan zal de spreker dit standpunt mee on-
dersteunen. Kan de vice-eersteminister hierover meer 
duidelijkheid verschaffen?

Inzake de digitaks wil de spreker graag vernemen of 
de vice-eersteminister meestapt in het internationaal ak-
koord dat hierover op OESO-niveau is overeengekomen 
of dat deze regering op dit gebied verder wil gaan door 
samen met andere EU-lidstaten werk te maken van een 
initiatief ter zake op het niveau van de Europese Unie. 
In welk kader zal deze regering zich inschrijven?

seulement la possibilité d’obtenir un renforcement de la 
flexibilité du pacte de stabilité et de croissance de l’UE 
dans le cadre d’investissements verts? Quelle sera la 
position du gouvernement si d’autres États membres 
de l’UE préconisent, eux, une modification du traité?

En ce qui concerne la taxe sur les transactions finan-
cières (TTF), l’intervenant aimerait savoir si le gouverne-
ment s’alignera sur les pays voisins qui sont également 
impliqués dans la coopération renforcée qui existe sur 
cette question.

En ce qui concerne les fonds propres européens, 
l’intervenant fait observer que dans le cadre du fonds 
de relance européen, un recalcul est en cours, à la 
suite duquel la Belgique recevrait 750 millions d’euros 
de moins. Une décision à ce sujet devrait intervenir au 
plus tard en juin 2022. Le vice-premier ministre peut-il 
nous éclairer à ce sujet?

Dans le cadre de l’instauration d’un impôt minimum 
global pour les entreprises, la note de politique générale 
indique que la transposition de cette réglementation 
internationale sera effectuée de manière rigoureuse afin 
d’éviter que ces nouvelles mesures soient inefficaces. 
Qu’entend le vice-premier ministre par “de manière rigou-
reuse”? Le gouvernement se limitera-t-il à une transposi-
tion littérale des accords internationaux ou y ajoutera-t-il 
une dose de goldplating? L’administration européenne 
envoie d’ores et déjà un message aux États membres de 
l’UE pour leur demander de ne pas ajouter une couche 
de goldplating qui viendrait se superposer aux normes 
internationales, dès lors que la transposition sera déjà 
assez compliquée comme ça.

En ce qui concerne cette transposition, l’intervenant 
souligne qu’il est explicitement indiqué dans la note de 
politique générale que le gouvernement veillera à ce 
qu’aucune exception ne soit faite pour certains régimes 
fiscaux. En même temps, le vice-premier ministre veillera 
à ce que la compétitivité de certains secteurs importants 
de l’économie belge soit préservée. L’intervenant en 
conclut que le gouvernement demandera des exceptions 
pour les secteurs stratégiquement importants dans ce 
pays. Si telle est l’attitude du gouvernement, l’intervenant 
la soutiendra. Le vice-premier ministre peut-il apporter 
plus de précisions à ce sujet?

En ce qui concerne la digitaxe, M. Loones aimerait 
savoir si le vice-premier ministre suit l’accord interna-
tional conclu à ce sujet au niveau de l’OCDE ou si le 
gouvernement veut aller plus loin en élaborant, avec 
d’autres États membres de l’UE, une initiative en la 
matière au niveau de l’Union européenne. Dans quel 
sens le gouvernement va-t-il œuvrer dans ce domaine?
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Met betrekking tot het investeringsbeleid van de FPIM, 
wil de spreker graag vernemen wat de prioriteit is van de 
vice-eersteminister? Is de prioriteit financiële stabiliteit 
of duurzaamheid? Beide zouden kunnen samengaan 
maar de spreker benadrukt dat hij toch graag zou willen 
weten, wanneer puntje bij paaltje komt, welk element 
zal primeren. Het is bijzonder belangrijk om hieromtrent 
duidelijkheid te scheppen.

Daarnaast wil de spreker graag vernemen op welke 
manier de FPIM haar doelstellingen zal nastreven. Hij 
verwijst hierbij naar de zes strategische speerpunten 
die evenwel domeinen omvat die binnen de bevoegd-
heden van de deelstaten vallen. De spreker vindt het 
geen goed idee dat de FPIM beleidskeuzes zal maken 
voor bepaalde domeinen zonder daarbij ondersteund te 
zijn door de betrokken regionale administraties. Zal de 
FPIM zich expliciet focussen op die investeringsthema’s 
waarvan de bevoegdheden op federaal niveau liggen?

Tot slot haakt de spreker in op het beheer van de 
belangrijkste Belgische overheidsparticipaties door 
de FPIM. De komende jaren gaat het hierbij over de 
centralisatie van participaties in Belfius, BNP Paribas, 
Ethias, de Nationale Loterij, bpost en Proximus teneinde 
tot een meer efficiënt portefeuillebeheer te komen. Is 
dit een permanent beheerstrategie of is dat een manier 
om in deze specifieke participaties een bedrijfsmatige 
logica te introduceren? Is deze regering van plan om 
te werken aan de verdere liberalisering of verkoop van 
welbepaalde overheidsparticipaties?

De heer Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) kondigt aan 
dat hij nog een aantal specifieke vragen zal stellen over 
welbepaalde thema’s.

Met betrekking tot de dienstverlening op maat van 
burgers vermeldt de beleidsnota het project “reach out” 
voor burgers die minder digitaal geletterd zijn. Is het in 
dat kader dan ook de bedoeling om opnieuw fysieke 
zitdagen voor belastingen te organiseren voor mensen 
voor wie een telefonische ondersteuning te moeilijk is?

Wat de tijdige en correcte invordering betreft kondigt 
de minister aan dat zijn administratie de definities van 
doelgroepen gaat verfijnen en een strategie gaat bepalen 
voor de invordering: “willing and able to pay” en “willing 
but unable to pay”. Wat met “unwilling to pay”? Komt 
er ook ook een strategie voor die “unwilling to pay”?

En ce qui concerne la politique d’investissement de la 
SFPI, l’intervenant aimerait savoir quelle est la priorité du 
vice-premier ministre. S’agit-il de la stabilité financière 
ou de la durabilité financière? Les deux pourraient aller 
de pair, mais l’intervenant souligne qu’il aimerait tout 
de même savoir, une fois le moment venu, quel aspect 
l’emportera. Il est particulièrement important de clarifier 
ce point.

En outre, l’intervenant souhaite savoir comment la 
SFPI poursuivra ses objectifs. À cet égard, il renvoie aux 
six priorités stratégiques qui comprennent toutefois des 
domaines relevant des compétences des entités fédérées. 
Selon l’intervenant, il n’est pas judicieux que la SFPI 
opère des choix politiques pour certains domaines sans 
bénéficier à cet égard du soutien des administrations 
régionales concernées. La SFPI se concentrera-t-elle 
explicitement sur les thèmes d’investissements qui 
relèvent de la compétence du niveau fédéral?

Enfin, l’intervenant s’intéresse à la manière dont la 
SFPI gère les participations publiques belges les plus 
importantes. Au cours des années à venir, il s’agira dans 
ce cadre de centraliser les participations au sein de 
Belfius, BNP Paribas, Ethias, la Loterie nationale, bpost 
et Proximus, afin d’aboutir à une gestion de portefeuille 
plus efficace. S’agit-il d’une stratégie de gestion perma-
nente ou est-ce une manière d’introduire une logique 
d’entreprise au sein de ces participations spécifiques? 
Le gouvernement compte-t-il travailler à la poursuite de 
la libéralisation ou à la vente de certaines participations 
publiques?

M. Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) annonce qu’il 
posera encore plusieurs questions spécifiques sur des 
thèmes précis.

Concernant le service à la mesure des citoyens, la 
note de politique mentionne le projet “reach out” pour 
les citoyens moins familiarisés avec l’informatique. À cet 
égard, l’objectif est-il dès lors d’organiser à nouveau des 
permanences physiques dans le cadre des déclarations 
d’impôts pour les citoyens qu’il est trop difficile d’aider 
par téléphone?

Concernant le recouvrement des impôts de manière 
correcte et dans les temps, le ministre annonce que 
son administration affinera les définitions des groupes 
cibles et déterminera une stratégie pour le recouvrement: 
“willing and able to pay” (désireuses et capables de 
payer) et “willing but unable to pay” (désireuses, mais 
incapables de payer). Une stratégie sera-t-elle également 
déterminée pour les personnes “unwilling to pay” (non 
désireuses de payer)?
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Met betrekking tot de rechtvaardige fiscaliteit stelt de 
spreker vast dat er een pakket aan maatregelen komt 
rond sociale en fiscale voordelen voor beroepsspor-
ters en sportclubs met de bedoeling om de bijdrage te 
laten afhangen van de draagkracht. De details zullen, 
zoals eerder gezegd, op een later moment besproken 
worden, waarschijnlijk bij de programmawet. Maar over 
het al dan niet doorstorten van de bedrijfsvoorheffing 
vermeldt de beleidsnota echter een belangrijk woord: de 
regeling moet “staatssteunproof” zijn. De spreker geeft 
aan dat dat een correct principe is waar zijn fractie ook 
volledig achter staat. De spreker gaat ervan uit dat de 
concrete uitwerking daarvan terug te vinden zal zijn in 
de programmawet. Denkt de minister eventueel aan een 
getrapte invoering of ziet hij een mogelijkheid daartoe?

De beleidsnota maakt daarnaast ook gewag van 
neutrale fiscaliteit waarvoor de afschaffing van de bij-
zondere bijdrage sociale zekerheid als voorbeeld wordt 
gegeven. Wat zijn andere voorbeelden van dat principe? 
Wat bedoelt de minister precies met de term neutrale 
fiscaliteit?

Met betrekking tot de internationale samenwerking 
op het niveau van de OESO kondigt de minister aan 
dat hij zal pleiten dat de winst van een multinational 
in ieder afzonderlijk land onderworpen moet zijn aan 
een minimumniveau van belastingheffing en dat er 
geen uitzonderingen gemaakt worden voor bepaalde 
belastingregimes. Tegelijkertijd zal de minister ervoor 
zorgen dat het concurrentievermogen van bepaalde 
belangrijke sectoren van onze economie behouden 
blijft. Over welke sectoren heeft de minister het dan? 
En wat bedoelt de minister precies met het behouden 
van het concurrentievermogen? Is dat mogelijk niet in 
tegenspraak met het pleidooi van de minister om geen 
uitzonderingen toe te laten?

Met betrekking tot de financiële sector die ten dienste 
van onze burgers en economie verwijst de beleidsnota 
naar het charter inzake universele bankdienst dat in de 
zomer werd afgesloten tussen de regering en banksector. 
Tevens verwijst de nota naar het geldautomaten-project 
Batopin. De evaluatie van de Ecolo-Groen-fractie over 
de huidige stand van zaken is dat het engagement 
van de banksector onvoldoende is. De huidige plan-
nen van Batopin komen neer op een vermindering van 
het aantal geldautomaten. Het basisdienstenpakket is 
volgens de heer Vanbesien veel te mager en te duur. 
Uit de hoorzitting met Febelfin die enige tijd geleden 
in het Parlement plaatsvond leidt de spreker af dat de 
komende jaren het aantal bankkantoren ook nog sterk 
zal verminderen. Ondertussen maken de banken grote 
winsten en worden er miljarden euro’s uitbetaald aan 
dividenden. Wat de Ecolo-Groen-fractie betreft zullen de 

Concernant la fiscalité équitable, l’intervenant constate 
qu’une série de mesures relatives aux avantages sociaux 
et fiscaux pour les sportifs professionnels et les clubs de 
sport est prévue, en vue de faire dépendre la contribution 
des moyens financiers. Comme indiqué précédemment, 
les détails seront examinés ultérieurement, probablement 
dans le cadre de la loi-programme. Cependant, la note 
de politique générale apporte une précision importante 
au sujet du versement ou non du précompte profession-
nel: le dispositif doit être “étanche aux aides d’État”. 
L’intervenant indique que ce principe est correct et que 
son groupe le soutiendra aussi pleinement. L’intervenant 
part du principe que l’élaboration concrète de ce prin-
cipe sera intégrée dans la loi-programme. Le ministre 
songe-t-il éventuellement à une introduction progressive 
ou voit-il une possibilité à cet effet?

En outre, la note de politique générale parle aussi 
de fiscalité neutre, pour laquelle la suppression de la 
cotisation spéciale de sécurité sociale est citée comme 
exemple. Quels sont d’autres exemples de ce principe? 
Que signifient exactement les termes “fiscalité neutre” 
pour le ministre?

Concernant la coopération internationale au niveau 
de l’OCDE, le ministre annonce qu’il plaidera pour que 
les bénéfices d’une multinationale soient soumis à un 
taux minimum d’imposition dans chaque pays distinct, 
et pour qu’aucune exception ne soit accordée pour cer-
tains régimes fiscaux. En parallèle, le ministre veillera 
à maintenir la compétitivité de certains secteurs clés de 
notre économie. À quels secteurs le ministre songe-t-il 
exactement? Et qu’entend le ministre exactement par 
le maintien de la compétitivité? N’y aurait-il pas là une 
contradiction avec le plaidoyer du ministre de ne pas 
autoriser d’exception?

Concernant le secteur financier au service de nos 
citoyens et de notre économie, la note de politique 
générale renvoie à la charte relative au service bancaire 
universel conclue entre le gouvernement et le secteur 
bancaire. Par ailleurs, la note renvoie au projet Batopin 
relatif aux distributeurs automatiques. Concernant l’état 
d’avancement actuel, le groupe Ecolo-Groen estime que 
l’engagement du secteur bancaire est insuffisant. Les 
projets actuels de Batopin s’apparentent à une réduction 
du nombre de distributeurs automatiques. M. Vanbesien 
estime que les services de base sont trop limités et trop 
onéreux. L’intervenant déduit de l’audition de Febelfin 
organisée il y un certain temps au Parlement que le 
nombre d’agences bancaires connaîtra également une 
forte diminution au cours des prochaines années. Entre-
temps, les banques enregistrent de plantureux bénéfices 
et versent des milliards d’euros en dividendes. Pour le 
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banken in de toekomst sterkere engagementen moeten 
aangaan wat deze onderwerpen betreft. De spreker juicht 
dan ook toe dat de minister zelf net als de minister van 
Economie en de staatssecretaris van Consumentenzaken 
in dialoog blijven met de sector hierover. Zal de minister 
deze boodschap meenemen in deze dialoog?

Ook wat de banksector betreft vermeldt de beleids-
nota dat de minister voor het sluitstuk van Basel III 
wacht op een voorstel van de Europese Commissie. 
Ondertussen is er sprake van veel lobbywerk en is er 
druk van landen als Frankrijk om dit fel af te zwakken. 
Wat is de houding van ons land in afwachting van het 
voorstel van de Europese Commissie?

Ook met betrekking tot de financiële sector maakt 
de beleidsnota melding van de invoering van de ban-
kierseed. Wat is de huidige timing daarvoor? Dit wordt 
ondertussen al een tijdje stilletjes op de lange baan 
geschoven. Het is begrijpelijk dat de coronacrisis ook 
hier wat spelbreker is geweest. Verwacht de minister dat 
de bankierseed in 2022 zal kunnen ingevoerd worden?

Het transformatiefonds van FPIM zal als derde onder-
deel in 2022 het fonds Ecologische Transitie oprichten 
in de vorm van een investeringsfonds. In een tweede 
fase wordt dat fonds opengesteld voor investeringen 
door het brede publiek ter activering van het spaargeld. 
Verwacht de minister dat die tweede fase ook in 2022 zal 
opstarten?

In het kader van de administratieve vereenvoudiging 
kondigt de beleidsnota aan dat het btw-attest voor reno-
vatiewerken aan een privéwoning wordt vervangen door 
een standaardverklaring op de factuur. Dat is volgens 
de spreker een geniale ingeving. De heer Vanbesien 
heeft zelf 20 jaar geleden het huis van zijn grootmoeder 
gekocht en heeft al regelmatig verbeterwerken laten 
uitvoeren. Hij kan bevestigen dat het telkens in orde 
brengen van de btw-attesten zowel voor aannemer als 
voor bouwheer een overlast is. Dit is echt een mooi 
voorbeeld van administratieve vereenvoudiging.

Mevrouw Cécile Cornet (Ecolo-Groen) zal tijdens 
haar uiteenzetting louter ingaan op het luik betreffende 
de strijd tegen de fiscale fraude.

Vooreerst wenst zij de ambitie van de vice-eerstemi-
nister om een goede verhouding en samenwerking met 
de boekhouders en de fiscale raadgevers na te streven 
volledig te onderschrijven. Het is belangrijk om op die 
manier het vertrouwen te herstellen ten aanzien van die 

groupe Ecolo-Groen, les banques devront s’engager 
plus fermement sur ces thèmes. L’intervenant se félicite 
également qu’à l’instar du ministre de l’Économie et de 
la secrétaire d’État à la Protection des consommateurs, 
le ministre lui-même maintienne le dialogue à ce sujet 
avec le secteur. Le ministre transmettra-t-il ce message 
dans le cadre de ce dialogue?

Concernant le secteur bancaire, la note de politique 
générale indique également que le ministre attend 
une proposition de la Commission européenne pour 
la conclusion des accords de Bâle III. Entre-temps, on 
évoque un lobbying intense et des pays comme la France 
exercent une pression pour affaiblir considérablement 
cette proposition. Quelle est l’attitude de notre pays dans 
l’attente de la proposition de la Commission européenne?

Concernant le secteur financier, la note de politique 
générale mentionne également l’introduction du serment 
bancaire. Quel est le calendrier actuellement prévu à cet 
effet? Entre-temps, cela fait déjà un certain temps que 
ce dossier est discrètement reporté. Il est compréhen-
sible que la crise du coronavirus ait également joué les 
trouble-fête dans ce dossier. Le ministre s’attend-il à ce 
que le serment bancaire puisse être instauré en 2022?

Pour le troisième volet, le Fonds de transformation de 
la SFPI mettra en place en 2022 le fonds de transition 
écologique sous la forme d’un fonds d’investissement. 
Dans une deuxième phase, ce fonds sera ouvert aux 
investissements du grand public afin d’activer l’épargne. 
Le ministre prévoit-il également le lancement de cette 
deuxième phase en 2022?

Dans le cadre de la simplification administrative, la 
note de politique annonce que l’attestation TVA pour la 
rénovation d’une habitation privée sera remplacée par une 
déclaration standard sur la facture. L’intervenant estime 
que c’est un coup de génie. M. Vanbesien a lui-même 
acheté la maison de sa grand-mère il y a 20 ans et a 
régulièrement fait exécuter des travaux de rénovation. 
Il peut confirmer que compléter à chaque fois correcte-
ment des attestations TVA représente une charge de 
travail supplémentaire tant pour l’entrepreneur que pour 
le maître d’ouvrage. C’est vraiment un bel exemple de 
simplification administrative.

Lors de son intervention, Mme Cécile Cornet (Ecolo-
Groen) se limitera au volet relatif à la lutte contre la 
fraude fiscale.

Tout d’abord, elle souscrit pleinement à l’ambition 
affichée par le vice-premier ministre de viser de bonnes 
relations et une bonne coopération avec les comptables 
et les conseillers fiscaux. Il est important de rétablir ainsi 
la confiance à l’égard de ces groupes professionnels 
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beroepsgroepen die een belangrijke rol zullen kunnen 
spelen in de strijd tegen de fiscale fraude.

Daarnaast is de spreekster bijzonder tevreden met 
het voornemen om de High-Worth Individuals tot een 
verhoogde compliance te leiden omdat er een symbool-
functie aan hen wordt toegewezen.

Bovendien wil de spreekster tevens het voornemen 
van de vice-eersteminister toejuichen om extra perso-
neel aan te werven en van de fiscale administratie een 
aangename, stimulerende en ambitieuze werkplek te 
maken teneinde interessante beroepsprofielen te kunnen 
aantrekken. Kan de vice-eersteminister aangeven hoe-
veel nieuwe aanwervingen zullen plaatsvinden in 2022? 
Welke vormingen zullen aangeboden worden aan de 
personen die zullen worden aangeworven?

In zijn beleidsnota maakt de vice-eersteminister 
gewag van het feit dat zijn administratie de overgang 
wil maken van een controle van het verleden naar een 
actueel fiscaal toezicht. Maakt deze beleidswijziging het 
voorwerp uit van een prioritering van de doelstellingen 
van de fiscale administratie? Kan de vice-eersteminister 
hieromtrent meer duiding verschaffen?

Vervolgens merkt de spreekster op dat de vice-eer-
steminister meer middelen wil inzetten op het gebied 
van datamining en artificiële intelligentie om de con-
trolemechanismen in het kader van de fiscale fraude-
bestrijding te optimaliseren. Op welke manier zal er 
echter een afstemming plaatsvinden tussen enerzijds 
de technologische toepassingen en anderzijds de fis-
cale inspecteurs van vlees en bloed die dankzij hun 
expertise een meerwaarde bieden ten opzichte van de 
technologische hulpmiddelen?

In het kader van de belastingcontroles met betrek-
king tot de internationale belastingheffing wil de vice-
eersteminister nieuwe kennisplatformen uitbouwen 
teneinde de competenties van de medewerkers van de 
fiscale administratie uit te bouwen. Hoe worden deze 
kennisplatformen concreet ingevuld en hoeveel financiële 
middelen zullen hiervoor worden ingezet?

De beleidsnota maakt gewag van de concrete toe-
passing van aanbevelingen teneinde de werking van 
de BBI aan te sturen. De spreekster steunt ten volle 
deze ambitie van de vice-eersteminister en looft het 
voluntarisme dat hij daarover aan de dag legt. Kan de 
vice-eersteminister meer toelichting verschaffen over de 
concrete aanbevelingen die uitgevoerd zullen worden 
teneinde de werking van de BBI te optimaliseren in de 
strijd tegen de fiscale fraude?

qui peuvent jouer un rôle important dans la lutte contre 
la fraude fiscale.

En outre, l’intervenante salue tout particulièrement 
l’intention d’augmenter la compliance des High-Worth 
Individuals, car une fonction symbolique leur est attribuée.

Par ailleurs, l’intervenante tient également à saluer 
l’intention du vice-premier ministre de recruter du per-
sonnel supplémentaire et de faire de l’administration 
fiscale un lieu de travail agréable, stimulant et ambitieux 
afin d’attirer des profils professionnels intéressants. 
Le vice-premier ministre pourrait-il indiquer combien 
de nouveaux recrutements seront effectués en 2022? 
Quelles seront les formations proposées aux personnes 
recrutées?

Dans la note de politique générale, le vice-premier 
ministre mentionne que son administration n’entend 
plus contrôler le passé mais la situation fiscale actuelle 
de chaque contribuable. Ce changement de politique 
fera-t-il l’objet d’une hiérarchisation des objectifs de 
l’administration fiscale? Le vice-premier ministre pour-
rait-il apporter des précisions à ce sujet?

Ensuite, l’intervenante souligne que le vice-premier 
ministre souhaite mobiliser davantage de moyens en 
matière d’exploration des données et de l’intelligence 
artificielle afin d’optimiser les mécanismes de contrôle 
dans le cadre de la lutte contre la fraude fiscale. Toutefois, 
comment faire coexister les applications technologiques, 
d’une part, et, d’autre part, les inspecteurs fiscaux en 
chair et en os qui, forts de leur expertise, offrent une 
plus-value par rapport aux outils technologiques?

Dans le cadre des contrôles fiscaux relatifs à la fiscalité 
internationale, le vice-ministre souhaite développer de 
nouvelles plateformes de connaissances afin de renfor-
cer les compétences du personnel de l’administration 
fiscale. Comment ces plateformes de connaissances 
seront-elles développées concrètement et quel sera le 
montant des moyens qui leur seront alloués?

La note de politique générale évoque la mise en 
œuvre concrète de recommandations destinées à ajus-
ter le fonctionnement de l’ISI. L’intervenante soutient 
pleinement cette ambition du vice-premier ministre et 
salue le volontarisme dont il fait preuve à cet égard. Le 
vice-premier ministre pourrait-il fournir plus de précisions 
au sujet des recommandations concrètes qui seront 
mises en œuvre afin d’optimiser le fonctionnement de 
l’ISI dans le cadre de la lutte contre la fraude fiscale?
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Daarnaast stelt de spreekster vast dat er een tweede 
actieplan tegen de fiscale fraude rondom internationale 
thema’s zal voorgesteld worden. De spreekster is hier-
over sterk verbaasd aangezien het eerste plan tegen 
de fiscale fraude reeds heel wat elementen bevatte 
betreffende de internationale fiscaliteit zoals de spe-
cifieke cellen gericht tegen internationale constructies 
met het oog op het ontduiken van belastingen of de rol 
van belastingparadijzen bij het witwassen van zwart 
geld. De spreekster wil graag vernemen wanneer er 
een debat zal plaatsvinden ter evaluatie van het eerste 
actieplan en wanneer het nieuwe actieplan zal voorge-
steld worden. Hoe zullen beide actieplannen op elkaar 
afgestemd worden?

Met betrekking tot het centraal aanspreekpunt (CAP) 
vermeldt de beleidsnota dat in het verlengde van de 
stopzetting van de mogelijkheid tot fiscale regularisatie, 
de bevraging van het CAP uitgebreid is met de banksaldi 
van Belgische rekeningnummers. Het onderzoek hoe het 
CAP gebruikt kan worden in het kader van datamining 
binnen de privacyregels is afgewerkt en zal geconcreti-
seerd worden. Kan de vice-eersteminister meer duiding 
hieromtrent verschaffen?

Tot slot haakt de spreekster in op de beleidsintentie om 
een einde te maken aan de fiscale aftrekbaarheid van de 
minnelijke schikkingen. Kan de vice-eersteminister hier 
meer in detail op ingaan teneinde duidelijk te maken op 
welke manier hij deze beleidsdoelstelling wil realiseren?

B. Antwoorden van de minister

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie 
van de fraudebestrijding, merkt op dat zijn beleidsnota 
de bijzondere aandacht van de leden heeft gekregen 
gezien de veelvuldige vragen die werden gesteld. De 
minister zal trachten zoveel mogelijk op deze vragen te 
antwoorden. Logischerwijs zijn er vragen die gelijkaardig 
zijn en dus gevat zullen worden door eenzelfde antwoord.

Aan de heer Donné antwoordt de minister dat het 
inderdaad een bijzondere periode is waarin deze be-
leidsnota besproken wordt. Het is daarbij niet belangrijk 
om te discuteren over hoe deze periode wordt benoemd, 
maar wel hoe ze wordt aangepakt.

Op dit ogenblik is het niet de bedoeling om de spe-
cifieke steunmaatregelen die werden uitgewerkt in het 
kader van de COVID-19-pandemie verder te zetten 
in 2022. Mochten de gevolgen van de vierde golf het 
noodzakelijk maken, zal één en ander in het licht hiervan 

L’intervenante constate aussi qu’un deuxième plan 
d’action contre la fraude fiscale concernant des thé-
matiques internationales sera présenté et s’en étonne 
fortement dès lors que le première plan d’action contre 
la fraude fiscale contenait déjà de nombreux éléments 
relatifs à la fiscalité internationale, comme la création 
de cellules spécifiques de lutte contre les montages 
fiscaux internationaux visant à éluder l’impôt ou le rôle 
joué par les paradis fiscaux dans le cadre du blanchiment 
d’argent. L’intervenante demande quand un débat sera 
organisé pour évaluer le premier plan d’action et quand 
le nouveau plan d’action sera présenté. Comment ces 
deux plans d’action seront-ils coordonnés?

En ce qui concerne le point de contact central (PCC), 
la note de politique générale indique qu’à la suite de la 
suppression de la possibilité de procéder à une régu-
larisation fiscale, le PCC permettra désormais aussi de 
connaître les soldes bancaires des numéros de compte 
belges. L’étude visant à déterminer comment le PCC 
pourrait être utilisé pour procéder à de l’exploration de 
données tout en respectant les règles de respect de la 
vie privée est terminée et sera suivie d’effets. Le vice-
premier ministre pourrait-il fournir plus de précisions à 
ce sujet?

Enfin, l’intervenante évoque le projet de supprimer la 
déduction fiscale applicable aux transactions pénales. 
Le vice-premier ministre pourrait-il fournir plus de détail à 
ce propos afin de préciser comment il entend concrétiser 
cet objectif politique?

B. Réponses du ministre

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude, constate, au vu des nombreuses 
questions qui ont été posées, que sa note de politique 
générale a été examinée en détail par les membres. Le 
ministre s’efforcera de répondre autant que possible 
à ces questions. Il apportera une réponse unique aux 
questions qui, de toute évidence, se recoupent.

En réponse à M. Donné, le ministre indique que la 
période durant laquelle sa note de politique générale 
est examinée est effectivement particulière. À cet égard, 
l’important n’est pas de débattre de la manière dont il 
convient de qualifier cette période, mais de la manière 
dont il convient de la gérer.

Pour l’ instant, il n’est pas prévu de prolonger 
en 2022 l’application des mesures de soutien spé-
cifiques élaborées dans le cadre de la pandémie de 
COVID-19. Si les conséquences de la quatrième vague 
rendaient cette prolongation nécessaire, ces mesures 
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uiteraard wel worden herbekeken. Daarnaast blijft de 
minister ervan overtuigd dat solvabele ondernemingen 
beter tegen schokken bestand zijn en zal hij maatrege-
len ondersteunen die een verhoging van de solvabiliteit 
kunnen stimuleren. Zo werd bijvoorbeeld recent nog de 
verdubbeling goedgekeurd van de op te halen plafonds in 
het kader van de taxshelter voor start-ups en scale-ups.

Er waren verschillende vragen betreffende de begro-
ting. De tabel waarnaar de heren Donné en Vermeersch 
hebben verwezen zal samen worden ingediend met de 
algemene uitgavenbegroting. Zoals reeds eerder in deze 
commissie toegelicht heeft de regering conform het re-
geerakkoord in haar meerjarenbegroting een collectieve 
budgettaire doelstelling bepaald voor fraudebestrijding 
en heeft gekozen om deze niet binnen specifieke takken 
van de inkomsten en uitgaven toe te wijzen.

De “Strijd tegen sociale en fiscale fraude – actieplan” 
vormt daar een onderdeel van. Dit actieplan beperkt 
zich niet tot puur fiscale of puur sociale maatregelen, 
maar bevat projecten met het oog op het verhogen en 
optimaliseren van de fraudebestrijding in het algemeen. 
Dit reflecteert zich in de begrotingsdoelstellingen op 
basis van een omkaderend beleid waarin onder andere 
het geactualiseerde College voor de bestrijding van de 
fiscale en sociale fraude, alsook de SIOD een centrale 
rol spelen. Binnen dit traject worden ook maatregelen 
genomen die niet vervat zijn in begrotingsnotificaties 
maar wel de budgettaire doelstelling ondersteunen. 
Daarbij kan gewezen worden op de wet houdende 
diverse financiële bepalingen inzake fraudebestrijding 
van 2 juni 2021.

Verder is het voorontwerp van programmawet ge-
agendeerd om deze week in tweede lezing in de schoot 
van de regering te bespreken.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat 
de eerste stap in de richting van de uitdoving van de 
bijzondere bijdrage sociale zekerheid daarin niet is 
opgenomen. Dit dossier zal begin volgend jaar aan het 
Parlement worden voorgelegd in een apart wetsontwerp, 
samen met de maatregelen die voor de financiering 
ervan moeten zorgen.

Wat betreft de wettelijke initiatieven antwoordt de 
minister aan de heer Bayet dat de regering een wet-
telijk kader voor overleg en samenwerking tussen het 
Openbaar Ministerie, de federale gerechtelijke politie 
en de fiscale administratie, alsook de verplichting tot 
het aanbieden van een vorm van elektronische beta-
ling heeft goedgekeurd. Tot slot zijn in het kader van de 
vermindering van de btw-kloof reeds twee maatregelen 

seraient effectivement examinées à la lumière de la 
situation. En outre, le ministre reste convaincu que les 
entreprises solvables sont mieux à même de résister 
aux chocs et il soutiendra toute mesure susceptible de 
renforcer leur solvabilité. Le gouvernement a par exemple 
encore décidé récemment d’approuver le doublement 
des plafonds fixés dans le cadre du tax shelter pour les 
start-up et les scale-up.

Plusieurs questions ont été posées concernant le 
budget. Le tableau auquel MM. Donné et Vermeersch 
renvoient sera déposé en même temps que le budget 
général des dépenses. Comme il a déjà été expliqué 
précédemment au sein de cette commission, le gouver-
nement a fixé, en application de l’accord de gouverne-
ment, un objectif budgétaire collectif pour la lutte contre 
la fraude dans son budget pluriannuel, et a choisi de ne 
pas en attribuer le produit à des branches spécifiques 
des recettes ou des dépenses.

La “Lutte contre la fraude sociale et fiscale – plan 
d’action” s’inscrit dans le cadre de la concrétisation 
de cet objectif. Ce plan d’action ne se borne pas à des 
mesures purement fiscales ou purement sociales, mais 
comprend aussi des projets visant à renforcer et à opti-
miser la lutte contre la fraude en général. Cette intention 
se reflétera dans les objectifs budgétaires au travers 
d’une politique-cadre où le nouveau Collège pour la 
lutte contre la fraude fiscale et sociale et le SIRS auront 
un rôle central à jouer. Dans ce cadre, le gouvernement 
prendra aussi des mesures qui ne figureront pas dans 
les notifications budgétaires mais qui soutiendront 
effectivement les objectifs budgétaires. Songeons à 
cet égard à la loi du 2 juin 2021 portant dispositions 
financières diverses relatives à la lutte contre la fraude.

Par ailleurs, l’avant-projet de loi-programme a été 
inscrit à l’ordre du jour pour être examiné cette semaine 
en deuxième lecture au sein du gouvernement.

En réponse à M. Vermeersch, le ministre indique que 
la première étape de la suppression progressive de la 
cotisation spéciale de sécurité sociale n’y figurera pas. 
Ce dossier sera présenté au Parlement au début de 
l’année prochaine dans un projet de loi distinct, com-
prenant aussi les mesures qui devront financer cette 
suppression.

En ce qui concerne les initiatives légales, le ministre 
répond à M. Bayet que le gouvernement a approuvé un 
cadre légal permettant la concertation et la coopération 
entre le ministère public, la police judiciaire fédérale et 
l’administration fiscale, ainsi qu’un cadre légal relatif à 
l’obligation de proposer une forme de paiement élec-
tronique. Enfin, deux mesures ont déjà été décidées 
dans le cadre de la réduction de l’écart de TVA, à savoir 
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beslist, namelijk de verplichting tot e-invoicing en de 
digitalisering van kassatickets.

Daarnaast zijn er zeven projecten lopende betref-
fende e-reporting, opleiding van btw-agenten, focus 
op btw-kredieten, uitwisseling van btw-inlichtingen, 
versterking van de interdepartementale samenwerking, 
onderwaardering van goederen en organisatie van VAT-
gap colloquium.

Op 7 december 2021 stond onder het Belgisch voorzit-
terschap van de Benelux een internationaal colloquium 
VAT-gap gepland. Ingevolge de stijgende COVID-19-
cijfers werd dit evenement verzet naar het voorjaar 2022. 
Dit zal de basis vormen voor de verdere uitwerking van 
maatregelen in 2022 die in de daaropvolgende jaren al 
hun vruchten zullen afwerpen.

Wat de vraag van de heer Van Hees betreft over de 
personeelsbezetting van de FOD Financiën antwoordt 
de minister dat de regering er bij de opmaak van de 
begroting 2022 voor geopteerd heeft om de verschil-
lende fraudebestrijdingsdiensten te versterken om dit 
omkaderend beleid meer slagkracht te geven.

Daarom is er extra budget uitgetrokken voor de aanwer-
ving van extra controlefuncties binnen de FOD Financiën 
en voor de versterking van de cel Transfer Pricing. 
Op 17 november 2021 werkten er 33,6 VTE’s in de cel 
Transfer Pricing.

De regering heeft ook besloten 35 nieuwe ambtenaren 
voor de controle van verrekenprijzen aan te stellen. Een 
eerste selectieprocedure om ervaren profielen aan te 
trekken is reeds van start gegaan. De FOD Financiën 
stelt performantiecriteria en doelwaarden vast voor zijn 
kerntaken, ook inzake fraudebestrijding, zodat deze 
verhoogde inzet van controlefuncties leidt tot een meer-
opbrengst uit fraudebestrijding. Evenals bij de sociale 
fraude worden de resultaten van de strijd tegen de fiscale 
fraude opgevolgd en cijfermatig gemonitord inzake de te 
bereiken performantiecriteria en doelwaarden. Voor de 
AABBI resulteerde dit bijvoorbeeld op 31 oktober 2021 in 
een verhoging van de belastbare basis voor een bedrag 
van meer dan één miljard driehonderdduizend euro.

De minister geeft vervolgens de door de heer Van Hees 
en mevrouw Cornet gevraagde cijfers over de perso-
neelsleden van de FOD Financiën weer. Het aantal 
personeelsleden van de FOD bedroeg in 2020 20 457. 
Eind 2021 zal het aantal personeelsleden 20 371 be-
dragen op basis van de bekende indiensttredin-
gen en de raming voor 2022 zou 20 311 bedragen. 

l’obligation d’utiliser la facturation électronique (e-invoi-
cing) et la numérisation des tickets de caisse.

En outre, sept projets sont en cours en ce qui concerne 
la déclaration électronique, la formation d’agents de 
la TVA, l’accent mis sur les crédits de TVA, l’échange 
d’informations sur la TVA, le renforcement de la coo-
pération interdépartementale, la sous-évaluation des 
marchandises et l’organisation d’un colloque sur l’écart 
de TVA.

Le 7 décembre 2021, un colloque international sur 
l’écart de TVA devait être organisé sous la présidence 
belge du Benelux. Compte tenu de l’augmentation 
des chiffres relatifs au COVID-19, cet événement a été 
reporté au printemps 2022. C’est sur cette base que 
seront élaborées en 2022 des mesures qui porteront 
déjà leurs fruits au cours des années suivantes.

En réponse la question de M. Van Hees sur l’effectif 
du SPF Finances, le ministre indique que, lors de l’éla-
boration du budget 2022, le gouvernement a choisi de 
renforcer les différents services de lutte contre la fraude 
afin de soutenir cette politique d’encadrement.

C’est pourquoi un budget supplémentaire a été prévu 
pour le recrutement de contrôleurs supplémentaires au 
SPF Finances et le renforcement de la cellule Prix de 
transfert. Le 17 novembre 2021, 33,6 ETP travaillaient 
dans cette cellule.

Le gouvernement a également décidé de recru-
ter 35 nouveaux fonctionnaires pour le contrôle des prix 
de transfert. Une première procédure de sélection visant 
à attirer des profils expérimentés a déjà commencé. 
Le SPF Finances établit des critères de performance 
et des valeurs cibles pour ses tâches essentielles, y 
compris en ce qui concerne la lutte contre la fraude, 
afin que ce contrôle accru entraîne une augmentation 
des recettes de la lutte contre la fraude. Comme dans le 
cas de la fraude sociale, les résultats de la lutte contre 
la fraude fiscale font l’objet d’un suivi et d’un contrôle 
chiffré en fonction des critères de performance et des 
valeurs cibles à atteindre. Pour l’Inspection Spéciale des 
Impôts (AGISI), par exemple, cela s’est traduit par une 
augmentation de la base imposable de plus d’un milliard 
trois cent mille euros au 31 octobre 2021.

Le ministre donne ensuite les chiffres demandés 
par M. Van Hees et Mme Cornet à propos des effectifs 
du SPF Finances. En 2020, les effectifs du SPF attei-
gnaient 20 457. À la fin de l’année 2021, le nombre 
d’agents sera de 20 371 sur la base des recrutements 
connus et l’estimation pour 2022 serait de 20 311 agents. 
En 2021, 3 858 agents seront chargés d’effectuer des 
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In 2021 zijn 3 858 personeelsleden belast met de uit-
voering van controles, ook op basis van de bekende 
indiensttredingen. Tot slot schat de administratie dat zij 
bij ongewijzigd beleid in 2022 1 308 personeelsleden 
zal verliezen en 1 300 nieuwe personeelsleden zal 
verwelkomen.

Aan de heer Van Hees antwoordt de minister dat 
naast werkgroepen de administratie nieuwe gerichte 
controleacties en dossierselecties op poten heeft gezet. 
Er is een meer doorgedreven technische opleiding voor 
btw-ambtenaren, een beter en uniform gebruik van de 
gegevens in de VIES-applicatie, die de uitwisseling van 
gegevens met de andere lidstaten bevat, gekoppeld aan 
een intensievere internationale samenwerking op het 
gebied van controle, een betere stroomlijning van de 
samenwerking van de diensten van de AA Fiscaliteit met 
de douanediensten bij de behandeling van douanedos-
siers met een btw-impact enzovoort.

Ten aanzien van de heer Donné benadrukt de minister 
dat één van de kernopdrachten van de FOD Financiën 
bestaat uit een tijdige en juiste heffing, inning en in-
vordering van de belastingen. In functie daarvan is het 
niet mogelijk verschillende data te hanteren voor het 
voorstel van vereenvoudigde aangifte. De administratie 
acht het voorstel van de heer Donné om bij elke panne 
automatisch uitstel te verlenen praktisch niet haalbaar. 
Wel wordt op cruciale momenten zoals een langdurige 
panne kort bij de limietdatum steeds bekeken of het 
geven van uitstel wenselijk is. In het algemeen is het 
inderdaad de bedoeling om de indieningstermijn voor 
de aangiften door rechtspersonen in overleg met de 
stakeholders geleidelijk aan te vervroegen. Hiertoe werd 
een bijkomend overleg ingepland in december.

Binnen die kernopdracht is het verplicht administratief 
beroep inzake inkomstenbelastingen een essentiële 
filter met het oog op het vermijden van te veel juridische 
geschillen en een belasting van de rechtbanken. Het is 
bijgevolg niet opportuun om het facultatief te maken.

Met betrekking tot de vraag van de heer Piedboeuf over 
de procedure en met name de mogelijkheid tot wijziging 
vóór aanslag antwoordt de minister dat de administratie 
een bericht van wijziging of een kennisgeving van aan-
slag van ambtswege verzendt. Deze kennisgevingen zijn 
het startpunt van een formeel schriftelijk overleg tussen 
de belastingplichtige en de belastingdienst, waarbij het 
standpunt van de belastingdienst eerst wordt medege-
deeld. De belastingplichtige heeft steeds de mogelijkheid 
om op deze berichten te reageren met een akkoord of 
een niet akkoord.

contrôles, également sur la base des embauches connues. 
Enfin, l’administration estime qu’à politique inchangée, 
elle perdra 1 308 agents et accueillera 1 300 nouveaux 
agents en 2022.

Le ministre répond à M. Van Hees en indiquant que 
l’administration a non seulement mis en place les groupes 
de travail, mais aussi de nouvelles actions de contrôle 
ciblées et des sélections de dossiers. Elle a prévu une 
formation technique plus approfondie pour les fonction-
naires de la TVA, une utilisation meilleure et uniforme des 
données dans l’application VIES qui inclut l’échange de 
données avec les autres États membres, couplée à une 
coopération internationale plus intensive en matière de 
contrôle, une meilleure rationalisation de la coopération 
entre les services de l’AG Fiscalité et des Douanes dans 
le traitement des dossiers douaniers ayant un impact 
sur la TVA, etc.

En réponse à M. Donné, le ministre souligne que 
l’une des tâches essentielles du SPF Finances réside 
dans la perception, la collecte et le recouvrement des 
taxes correctement et en temps utile. En conséquence, il 
n’est pas possible de prévoir des dates différentes pour 
la proposition de déclaration simplifiée. L’administration 
estime que la proposition de M. Donné d’accorder 
automatiquement un report en cas de panne n’est pas 
réalisable en pratique. Toutefois, l’opportunité d’accorder 
un report est toujours envisagée à proximité des dates 
importantes, par exemple en cas de panne de longue 
durée à proximité d’une échéance. De manière générale, 
il est effectivement prévu d’avancer progressivement la 
date de dépôt des déclarations des personnes morales en 
concertation avec les parties prenantes. Une consultation 
supplémentaire a été prévue à cette fin en décembre.

Dans le cadre de cette mission essentielle, le recours 
administratif obligatoire en matière d’impôt sur le revenu 
est un filtre essentiel pour éviter un trop grand nombre de 
litiges et une charge supplémentaire pour les tribunaux. Il 
n’est donc pas approprié de rendre ce recours facultatif.

En réponse à la question de M. Piedboeuf sur la 
procédure, notamment à propos de la possibilité de 
modification avant l’imposition, le ministre indique que 
l’administration envoie un avis de modification ou une noti-
fication d’imposition d’office. Ces notifications marquent 
le début d’une concertation écrite formelle entre le contri-
buable et l’administration fiscale au cours de laquelle la 
position de l’administration fiscale est d’abord exposée. 
Le contribuable a toujours la possibilité de réagir à ces 
notifications en exprimant son accord ou son désaccord.
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Voor voorstellen van vereenvoudigde aangifte en 
aangiftes via tax-on-web kan de belastingplichtige vóór 
de jaarlijkse deadline zijn aangifte 1 keer spontaan 
verbeteren.

Bij de invulling van de aangifte mogen de meer 
kwetsbare groepen niet uit het oog verloren worden. 
Aan de heer Vanbesien antwoordt de minister dat de 
gezondheidscrisis de administratie ertoe heeft genoopt 
haar bijstand bij het invullen van aangiften aan te passen 
naar telefonische bijstand, echter zonder die belasting-
plichtigen – voor wie telefonische bijstand een belem-
mering kan vormen – in de steek te laten.

Zo zijn er in sommige gevallen fysieke afspraken 
gemaakt voor bepaalde belastingplichtigen wanneer 
een telefonische afspraak niet mogelijk was. Bovendien 
voert de administratie momenteel gesprekken met de 
gemeenten om specifieke bijstand voor de meest kwets-
bare groepen uit te werken.

Ten aanzien van de heer Matheï bevestigt de minister 
dat die bereikbaarheid ook wordt bewaakt ten aanzien 
van verenigingen. De digitale inclusie van verenigingen 
en vzw’s zal gerealiseerd worden door voldoende reke-
ning te houden met de specifieke kenmerken van deze 
laatste groep om zo tegemoet te komen aan hun zorgen 
en hen voldoende te ondersteunen. De FOD Financiën 
zal er zo voor zorgen zo toegankelijk te zijn als mogelijk, 
hetzij per e-mail of via het callcenter. De minister merkt 
daarbij op dat deze verenigingen en vzw’s zich vaak 
laten bijstaan door fiscalisten.

Aan de heer Van Hees antwoordt de minister dat, wat 
de belastingplichtigen betreft die door een tijdelijke inva-
liditeit worden getroffen, de administratie de informatie 
van de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid gebruikt 
om de aangiften en de voorstellen van vereenvoudigde 
aangifte vooraf in te vullen met de gegevens betreffende 
de handicap en de invaliditeit.

De fout werd gemaakt bij de handmatige verwerking 
van deze informatie door de FOD Financiën, waarbij 
tijdelijke handicaps ten onrechte als blijvend werden 
geregistreerd, met als gevolg dat belastingplichtigen 
een belastingvoordeel bleven genieten toen zij niet 
langer gehandicapt of invalide waren. Dit proces is nu 
volledig geautomatiseerd, zodat een dergelijke fout zich 
niet meer kan voordoen.

De applicatie voor het indienen van de aangiftes is 
afhankelijk van de wetgeving die verwerkt moet worden, 
maar niettemin streeft de minister ernaar om de opening 
van Biztax, alsook de publicatie van de template van 
de aangifte te vervroegen. Inzake de toelichting van de 
wetgeving wordt gestreefd naar een zo spoedig mogelijke 

En ce qui concerne les propositions de déclaration 
simplifiée et les déclarations via tax-on-web, le contri-
buable peut corriger spontanément sa déclaration une 
fois avant l’échéance annuelle.

Les contribuables les plus vulnérables ne doivent 
pas être oubliés au moment de remplir la déclaration. 
Le ministre répond à M. Vanbesien que la crise sanitaire 
a contraint l’administration à assurer son aide au rem-
plissage des déclarations par voie téléphonique, mais 
que l’administration n’a pas abandonné pour autant les 
contribuables pour qui l’assistance téléphonique peut 
constituer un obstacle.

Par exemple, dans certains cas, des rendez-vous phy-
siques ont été pris avec certains contribuables lorsqu’un 
rendez-vous téléphonique n’était pas possible. En outre, 
l’administration est actuellement en pourparlers avec 
les communes en vue de l’élaboration d’une assistance 
spécifique pour les groupes les plus vulnérables.

En réponse à M. Mathei, le ministre confirme que 
cette accessibilité est également contrôlée à l’égard 
des associations. L’inclusion numérique des associa-
tions et des asbl sera réalisée en tenant suffisamment 
compte des caractéristiques spécifiques de ce dernier 
groupe afin de répondre à ses préoccupations et de lui 
apporter un soutien adéquat. Le SPF Finances veillera 
à être le plus accessible possible, soit par e-mail, soit 
par le biais du centre d’appel. Le ministre observe à cet 
égard que ces associations et asbl font souvent appel 
à des experts fiscaux.

En réponse à M. Van Hees, le ministre indique, en ce 
qui concerne les contribuables touchés par une incapacité 
temporaire, que l’administration utilise les informations 
de la Banque-Carrefour de la Sécurité Sociale pour 
remplir au préalable les déclarations et les propositions 
de déclaration simplifiée avec les données concernant 
l’incapacité et l’invalidité.

L’erreur a été commise lors du traitement manuel de 
ces informations par le SPF Finances. Des invalidités 
temporaires ayant été incorrectement enregistrées 
comme étant permanentes, certains contribuables ont 
continué à bénéficier d’un avantage fiscal alors qu’ils 
n’étaient plus handicapés ou invalides. Ce processus 
est aujourd’hui entièrement automatisé, de sorte qu’une 
telle erreur ne pourra plus se produire.

L’application utilisée pour le dépôt des déclarations 
dépend de la législation qui doit être traitée, mais le 
ministre s’efforcera néanmoins d’avancer l’ouverture 
de Biztax ainsi que la publication du modèle de décla-
ration. En ce qui concerne les notes explicatives de la 
législation, l’objectif est de les publier dès que possible 
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publicatie, rekening houdend met de periode die nodig 
kan zijn om overleg te plegen.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat 
de circulaire over de medische diensten momenteel 
wordt overlegd met de sector. De verschillende reacties 
worden verwerkt met het doel de publicatie eind decem-
ber te realiseren. Zo wordt ook gewerkt aan een FAQ 
inzake de vergroening van de mobiliteit. Die FAQ vormt 
een commentaar op de fiscale bepalingen die ter zake 
zijn opgenomen in het wetsontwerp houdende fiscale 
en sociale vergroening van de mobiliteit en zal op de 
website van de FOD financiën worden gepubliceerd na 
de publicatie van de wettekst in het Belgisch Staatsblad.

Naast de aangifte is ook de inkohiering en de inning 
en invordering een kerntaak van de administratie. De 
coronacrisis maar ook de voorbije watersnood heeft 
ook de sociale functie van die dienst geaccentueerd.

In antwoord op de vraag van de heer Donné betreffende 
de betalingsfaciliteiten toegekend aan de slachtoffers 
van de watersnoodramp meldt de minister dat er soepele 
toekenningsvoorwaarden gelden voor een afbetalingsplan 
met een korte looptijd. Deze kunnen trouwens eenvoudig 
en snel digitaal worden gevraagd. DE administratie heeft 
bovendien beslist om de maximale looptijd van deze 
afbetalingsplannen uit te breiden tot 12 maanden voor 
de slachtoffers van de recente overstromingen. Hierbij 
wordt deze steunmaatregel gekoppeld aan een vrijstel-
ling van toekomstige nalatigheidsinteresten.

De aanvragen voor langere betaaltermijnen die door 
slachtoffers van deze ramp worden ingediend, worden 
inderdaad individueel door de bevoegde ambtenaren 
beoordeeld. In samenwerking met de betrokken instanties 
werd door de administratie een lijst van slachtoffers op-
gesteld die het hardst getroffen werden en die informatie 
wordt ook bij de aanvraag aan de bevoegde ambtenaar 
meegegeven om hiermee rekening te houden.

Aan de heer Vanbesien antwoordt de minister dat aan 
de andere kant van het spectrum zich de zogenaamde 
“unwilling to pay” bevinden waarvoor de administratie 
een invorderingsstrategie heeft uitgewerkt.

De in deze strategie voorziene invorderingsacties 
variëren in functie van het bedrag van de schuld en de 
solvabiliteit van de schuldenaar. Om de solvabiliteit te 
kunnen beoordelen en de meest efficiënte maatregel 
te kiezen, gebruikt de administratie van de minister 
voorspellingsmodellen voortvloeiend uit datamining.

Inzake de vraag van de heer Matheï over het ho-
rizontaal toezicht wijst de minister erop dat op dit 

en tenant compte de la période qui peut être nécessaire 
pour la concertation.

Le ministre répond à M. Vermeersch en indiquant que 
la circulaire sur les services médicaux fait actuellement 
l’objet d’une concertation avec le secteur. Les différentes 
réactions sont en cours de traitement, l’objectif étant une 
publication pour la fin décembre. Une FAQ sur l’écolo-
gisation de la mobilité est également en préparation. 
Cette FAQ sera un commentaire des dispositions fiscales 
pertinentes incluses dans le projet de loi organisant le 
verdissement fiscal et social de la mobilité et sera publiée 
sur le site du SPF Finances après la publication du texte 
légal au Moniteur belge.

Outre la déclaration, l’enrôlement, la perception et 
le recouvrement constituent également des missions 
essentielles de l’administration. La crise du coronavi-
rus, mais aussi les inondations de cet été, ont encore 
accentué la dimansion sociale de ce service.

En réponse à la question de M. Donné sur les facilités 
de paiement accordées aux victimes des inondations, 
le ministre signale que l’octroi d’un plan d’apurement à 
court terme est assorti des conditions souples. Celles-ci 
peuvent d’ailleurs être demandées par voie numérique 
de manière simple et rapide. L’administration a par ail-
leurs décidé d’étendre la durée maximale de ces plans 
d’apurement à 12 mois pour les victimes des récentes 
inondations. Cette mesure d’aide est accompagnée 
d’une exonération de futurs intérêts de retard.

Les demandes d’allongement des délais de paiement 
introduites par les victimes de cette catastrophe sont en 
effet évaluées individuellement par les fonctionnaires 
compétents. Une liste des victimes les plus touchées 
a été établie par l’administration, en collaboration avec 
les autorités concernées, et ces informations sont éga-
lement transmises lors de la demande au fonctionnaire 
responsable afin qu’elles puissent être prises en compte.

Le ministre répond à M. Vanbesien qu’à l’autre bout 
du spectre se trouvent les “unwilling to pay”, pour les-
quels l’administration a développé une stratégie de 
recouvrement.

Les actions de recouvrement prévues dans cette 
stratégie varient en fonction du montant de la dette et 
de la solvabilité du débiteur. Afin d’évaluer la solvabilité 
et de choisir la mesure la plus efficace, l’administration 
du ministre utilise des modèles de prédiction basés sur 
le datamining.

En ce qui concerne la question de M. Matheï sur le 
contrôle horizontal, le ministre précise qu’en ce moment, 
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ogenblik 8 groepen, die 55 ondernemingen verte-
genwoordigen, deelnemen aan het Co-operative Tax 
Compliance Programme (CTCP). Deze zeer grote on-
dernemingen zijn actief in verschillende sectoren en 
het gaat om zowel dienstverlenende ondernemingen 
als productieondernemingen.

Aan de heer Donné antwoordt de minister dat dit 
horizontaal toezicht binnen de doelgroep kmo is op-
gestart, maar grondig verschilt van het Co-operative 
Tax Compliance Programme (CTCP) dat binnen de 
doelgroep Grote Ondernemingen uitgerold wordt en zal 
zich focussen op beroepsgroeperingen, sectorfederaties 
of technologie.

Over BELSPO werden verschillende vragen gesteld 
waarvoor de minister verwijst naar zijn collega bevoegd 
voor wetenschapsbeleid.

Ten aan zien van de heer Van Hees benadrukt de 
minister dat het CTCP niet betekent dat er geen controle 
zou gebeuren. Alle belastingplichtigen, zowel kleine, 
middelgrote als grote ondernemingen, worden jaarlijks 
onderworpen aan eenzelfde risicoanalyse. Bij de analyse 
van deze risico’s wordt er geen onderscheid gemaakt 
tussen ondernemingen. Ook de ondernemingen die deel 
uitmaken van het CTCP worden niet uitgesloten van 
deze risicoanalyse. Als er al verschillen voortvloeien uit 
deze analyse, is dit omdat er bij grote ondernemingen 
nu éénmaal andere risico’s aanwezig zijn dan bij kmo’s.

Op basis van deze objectieve risicoanalyse worden er 
vervolgens controles uitgevoerd rekening houdend met 
de beschikbare capaciteit bij de bevoegde controlecentra. 
Grote ondernemingen worden dus net zoals elke andere 
onderneming wel degelijk onderworpen aan controle en 
verhoudingsgewijs worden grote ondernemingen zelfs 
meer aan controle onderworpen dan kmo’s.

Sinds de start van het pilootproject eind 2018 is er 
bovendien een continue opvolging geweest van de 
hoofdkenmerken van het CTCP. Er heeft ook een intensief 
opleidingstraject plaatsgevonden tussen maart 2020 en fe-
bruari 2021. Er zijn intussen al 5 CTCP-auditoren aan-
geworven en 2 medewerkers zullen de CTCP-teams 
vervoegen op 1 januari 2022. Hun ervaring en kennis 
over interne controle is zeer waardevol voor de fiscale 
medewerkers van de administratie Grote Ondernemingen 
bij de beoordeling van de maturiteit van het Tax Control 
Framework, één van de belangrijkste kenmerken van 
het CTCP.

Voor wat de vraag van de heer Bayet betreft over 
de reorganisatie van de douanediensten, verwijst de 
minister naar de antwoorden die zijn gegeven op par-
lementaire vragen.

8 groupes, représentant 55 entreprises, participent au 
Co-operative Tax Compliance Programme (CTCP). 
Ces très grandes entreprises sont actives dans divers 
secteurs et il s’agit tant de sociétés de services que 
d’entreprises de production.

Le ministre répond à M. Donné que ce contrôle hori-
zontal a été lancé au sein du groupe cible des PME, mais 
qu’il est fondamentalement différent du Co-operative 
Tax Compliance Programme (CTCP) déployé au sein du 
groupe cible des grandes entreprise, qui se concentrera 
sur les groupements professionnels, les fédérations 
sectorielles ou la technologie.

Plusieurs questions ont été posées sur BELSPO, pour 
lesquelles le ministre renvoie à son collègue en charge 
de la Politique scientifique.

À l’intention de M. Van Hees, le ministre souligne que 
le CTCP ne signifie pas qu’aucun contrôle n’aura lieu. 
Tous les contribuables, qu’ils soient petits, moyens ou 
grands, sont soumis à la même analyse annuelle des 
risques. Lors de l’analyse de ces risques, aucune dis-
tinction n’est faite entre les entreprises. Les entreprises 
qui font partie du CTCP ne sont pas non plus exclues de 
cette analyse de risque. Si des différences résultent de 
cette analyse, c’est parce que les risques sont différents 
dans les grandes entreprises et dans les PME.

Sur la base de cette analyse objective des risques, 
des contrôles sont ensuite effectués en tenant compte 
de la capacité disponible dans les centres de contrôle 
compétents. Ainsi, les grandes entreprises sont soumises 
au contrôle comme n’importe quelle autre entreprise, et 
proportionnellement, les grandes entreprises sont même 
soumises à plus de contrôle que les PME.

En outre, depuis le lancement du projet pilote à la fin 
de 2018, un suivi continu des caractéristiques principales 
du CTCP a été effectué. Un programme de formation 
intensive a également eu lieu entre mars 2020 et fé-
vrier 2021. En attendant, 5 auditeurs CTCP ont déjà été 
recrutés et 2 collaborateurs rejoindront les équipes CTCP 
le 1er janvier 2022. Leur expérience et leurs connaissances 
en matière de contrôle interne sont très précieuses 
pour les agents fiscaux de l’Administration Grandes 
Entreprises lorsqu’il s’agit d’évaluer la maturité du Tax 
Control Framework, l’une des principales caractéris-
tiques du CTCP.

Quant à la question de M. Bayet sur la réorganisation 
des services douaniers, le ministre renvoie aux réponses 
formulées aux questions parlementaires.
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Het besluit betreffende de opsporingsdienst van 
Charleroi is onder meer ingegeven door de perso-
neelscapaciteit, maar ook door de specialisatie van de 
Administratie Opsporing, met name de bestrijding van 
georganiseerde en grootschalige fraude. Voorts zijn als 
gevolg van het interne besluit om de opsporingsdienst 
van Charleroi te fuseren met die van Bergen geen nieuwe 
aanwervingen verricht.

De opsporingsdienst van Bergen daarentegen is 
intussen versterkt. Bovendien zijn de cargo/goede-
renstromen op de luchthaven van Charleroi niet tot 
ontwikkeling gekomen, waardoor de georganiseerde en 
grootschalige fraude met betrekking tot goederenstro-
men, waarop de Administratie Opsporing zich focust, 
achterwege is gebleven.

Dit blijkt onder meer uit het feit dat geen van de grote 
fraudedossiers die door de opsporingsdienst van Charleroi 
zijn behandeld, verband hield met de nabijgelegen 
luchthaven. De loutere aanwezigheid van een luchtha-
ven is op zich niet voldoende om het bestaan van een 
opsporingsdienst te rechtvaardigen.

Dit brengt de minister bij de strijd tegen drugs. Aan 
de heer Vermeersch antwoordt de minister dat de inzet 
van personen vervat zit in het personeelsplan waarbij in 
aanwervingen is voorzien voor de opsporingsdiensten, 
de COW en de shiftdiensten in havens en luchthavens.

Het personeel wordt ondersteund door scanapparatuur 
zoals vaste en mobiele containerscanners, draagbare 
backscatters voor de detectie van verbogen ruimtes in 
voer- en vaartuigen, in bagages, in cargo, in de havens 
van Antwerpen, Zeebrugge en Gent en in de luchtha-
vens van Zaventem, Bierset, Gosselies, Oostende en 
Deurne, alsook diverse types spectrometers voor de 
analyse en identificatie van substanties op locatie. Deze 
spectrometers maken het mogelijk op locatie, zonder 
noodzaak om stalen aan het Labo van de Douane te 
sturen, bepaalde substanties te identificeren. De lijst is 
niet limitatief, maar zoals recent aangetoond blijft de 
strijd tegen drugs een prioriteit.

Aan de heer Donné antwoordt de minister dat de fiscale 
ontwijking waarvan sprake in zijn beleidsnota refereert 
naar de acties om de compliance te verhogen zoals het 
horizontaal toezicht en het project “grote bouwwerven” 
in het actieplan van het College voor de strijd tegen de 
fiscale en sociale fraude. Fiscale fraude ontstaat wan-
neer inbreuken gepleegd worden op de fiscale wetten 
met het oogmerk om te schaden en vergt een meer 
repressieve aanpak.

La décision concernant le service “recherches” de 
Charleroi a été motivée, entre autres, par la capacité de 
personnel, mais aussi par la spécialisation de l’Admi-
nistration Recherches, à savoir la lutte contre la fraude 
organisée et à grande échelle. Par ailleurs, la décision 
interne de fusionner le service “recherches” de Charleroi 
avec celui de Mons n’a donné lieu à aucun nouveau 
recrutement.

Le service “recherches” de Mons, en revanche, a 
entre-temps été renforcé. À côté de cela, les flux de fret/
marchandises à l’aéroport de Charleroi ne se sont pas 
développés et, la fraude organisée et à grande échelle 
en matière de flux de marchandises, fraude sur laquelle 
l’Administration Recherche est focalisée, ne s’est donc 
pas réalisée.

Cela se ressent entre autres dans le fait qu’aucun 
des gros dossiers de fraude traités par l’Inspection de 
Recherche de Charleroi n’avait de lien avec l’aéroport 
voisin. La simple présence d’un aéroport n’est en soi 
pas suffisante pour justifier l’existence d’un sevice de 
Recherche.

Ceci amène le ministre à la lutte contre la drogue. Le 
ministre répond à M. Vermeersch que le déploiement 
de personnes est inclus dans le plan du personnel, qui 
prévoit des recrutements pour les services de recherche, 
les contrôles sur la voie publique et les services en shift 
dans les ports et aéroports.

Le personnel est aidé par des appareils de scanning 
tels que des scanners de conteneurs fixes et mobiles, des 
backscatters portables pour la détection des espaces 
cachés dans les véhicules et les navires, dans les ba-
gages, dans les cargaisons, dans les ports d’Anvers, de 
Zeebrugge et de Gand et dans les aéroports de Zaventem, 
Bierset, Gosselies, Ostende et Deurne, ainsi que divers 
types de spectromètres pour l’analyse et l’identification 
des substances sur place. Ces spectromètres permettent 
d’identifier certaines substances sur place, sans avoir 
à envoyer des échantillons au laboratoire des douanes. 
La liste n’est pas exhaustive, mais comme cela a été 
démontré récemment, la lutte contre la drogue reste 
une priorité.

Le ministre répond à M. Donné que l’évasion fiscale 
mentionnée dans sa note de politique générale fait réfé-
rence aux actions visant à accroître la compliance, telles 
que le contrôle horizontal et le projet “grands chantiers” 
du plan d’action du Collège pour la lutte contre la fraude 
fiscale et sociale. La fraude fiscale se caractérise par 
une infraction aux lois fiscales dans l’intention de nuire 
et elle requiert une approche plus répressive.
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Wanneer de grens tussen de twee zeer dun wordt en 
er belangrijke verliezen voor de Staat op het spel staan, 
is het belangrijk om ook te strijden tegen vormen van 
misbruik van niet door de wetgever bedoelde fiscale 
optimalisatie.

Ten aanzien van de heer Van Hees verduidelijkt de 
minister dat de speciale cel voor juridische constructies 
opgericht is zowel inzake fiscale ontwijking als inzake 
fiscale fraude.

Deze speciale cel is een analytische en strategische 
cel die enerzijds, in samenwerking met de CAF, verant-
woordelijk zal zijn voor het beheer en de analyse van de 
risico’s op fiscale fraude die ontstaan doordat Belgische 
inwoners en vennootschappen hun fiscale verplichtingen 
trachten te ontduiken door, bijvoorbeeld het opzetten 
van complexe internationale (particuliere) structuren, 
het vinden van achterpoortjes om transparantieregels 
zoals de CRS te omzeilen, het doen voorkomen alsof 
zij in het buitenland gedomicilieerd zijn (binnenlandse 
fraude) of het verbergen van hun vermogen en het 
gebruik van buitenlandse betaalkaarten om hun activa 
in België te kunnen gebruiken. Anderzijds zal deze cel 
zorgen voor een operationele coördinatie met het oog 
op een gestructureerde aanpak van deze risico’s en 
voor een doeltreffende samenwerking op nationaal en 
internationaal niveau.

De minister geeft aan dat hij de mening van 
de heer Donné betreffende het AML-pakket niet deelt. 
Wel is hij er zich van bewust dat de strijd tegen witwas-
sen en de financiering van terrorisme een belangrijke 
inspanning vergt van de onderworpen entiteiten, in het 
bijzonder de financiële instellingen. Wat betreft de toe-
gang tot bankdiensten waarnaar de heer Donné verwees, 
behoort dit tot de bevoegdheid van de minister van 
Economie die het overleg daarover binnen de regering 
organiseert. Inzake de mogelijke toepassing van data-
mining op het CAP is mijn administratie een uitgebreide 
analyse aan het finaliseren. Wat betreft diezelfde studie 
door de Gegevensbeschermingsautoriteit verwijst de 
minister naar zijn bevoegde collega.

De brede fiscale hervorming zal niet enkel inzetten 
op een verloning in euro’s en minder uitzonderings-
regimes, maar moet ook leiden tot een verlaging van 
de fiscale druk op inkomen uit arbeid. Tevens zal deze 
ons belastingstelsel moderniseren, vereenvoudigen en 
rechtvaardiger en neutraler maken. In het kader van het 
rechtvaardiger maken van dat stelsel, kan rekening worden 
gehouden met de specifieke situatie van alleenstaanden.

Inzake de vrijstelling van doorstorting van bedrijfs-
voorheffing werd door de administratie vastgesteld dat 
de diverse stelsels door sommige belastingplichtigen 

Lorsque la frontière entre les deux devient très mince et 
que des pertes importantes pour l’État sont en jeu, il est 
important de lutter également contre les formes d’abus 
de l’optimisation fiscale non prévues par le législateur.

À l’intention de M. Van Hees, le ministre précise que 
la cellule spéciale pour les constructions juridiques a 
été mise en place tant pour l’évasion fiscale que pour 
la fraude fiscale.

Cette cellule spéciale est une cellule analytique et 
stratégique qui, d’une part, sera chargée, en collabora-
tion avec le CAF, de gérer et d’analyser les risques de 
fraude fiscale qui surviennent lorsque des résidents et 
des entreprises belges tentent de se soustraire à leurs 
obligations fiscales en mettant en place, par exemple, 
des structures internationales (privées) complexes, en 
trouvant des constructions pour contourner les règles 
de transparence telles que les CRS, en prétendant 
être domiciliés à l’étranger (fraude domestique) ou en 
dissimulant leur patrimoine et en utilisant des cartes de 
paiement étrangères pour pouvoir utiliser leurs actifs en 
Belgique. D’autre part, cette cellule assurera la coor-
dination opérationnelle afin de garantir une approche 
structurée de ces risques et une coopération efficace 
au niveau national et international.

Le ministre indique qu’il ne partage pas l’avis de 
M. Donné concernant le paquet LBC. Il est toutefois 
bien conscient que la lutte contre le blanchiment et le 
financement du terrorisme nécessite un effort important 
de la part des entités concernées, en particulier les éta-
blissements financiers. En ce qui concerne l’accès aux 
services bancaires, auquel M. Donné a fait référence, 
celui-ci relève de la compétence du ministre de l’Éco-
nomie, qui organise la concertation à ce sujet au sein 
du gouvernement. Concernant la possible utilisation du 
PCC dans le cadre du datamining, l’administration est 
occupée à finaliser une analyse approfondie. Pour cette 
même étude réalisée par l’Autorité de protection des 
données, le ministre renvoie à son collègue compétent.

La large réforme fiscale ne misera pas uniquement 
sur une rémunération en euros et sur une réduction du 
nombre de régimes d’exception. Elle doit également 
entrainer une baisse de la pression fiscale sur les revenus 
du travail, ainsi que moderniser et simplifier notre système 
fiscal et le rendre plus équitable et plus neutre. Pour 
rendre ce système plus équitable, il convient notamment 
de tenir compte de la situation spécifique des isolés.

En ce qui concerne la dispense de versement du 
précompte professionnel, l’administration a constaté que 
les différents systèmes sont utilisés de façon abusive par 
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op oneigenlijke wijze worden gebruikt. Als voorbeeld 
hiervan kan worden verwezen naar de praktijk van be-
paalde werkgevers die hun werknemers aanmoedigen 
om vrijwillig een hoger bedrag aan bedrijfsvoorheffing 
te laten inhouden.

Hiermee wordt het bedrag aan vrijstelling van be-
drijfsvoorheffing en dus het voordeel voor de werkgever 
kunstmatig verhoogd, zonder dat hiervoor een basis 
aanwezig is. In het kader van de taxshift zal de minister 
aan zijn collega’s in de regering diverse maatregelen 
voorstellen die beogen om dergelijke excessen een 
halt toe te roepen.

Tot slot meldt de minister dat de verhoging van het 
bedrag aan giften door ondernemingen tot 2 500 000 euro 
alleen geldig is in 2021.

Aan de heer Piedboeuf bevestigt de minister dat het 
overleg voor de grote belastinghervorming lopende is.

Onmiddellijk na de gedachtewisseling in de commissie 
voor Financiën en Begroting op woensdag 2 juni 2021, 
heeft de minister een overleg ingepland met heel wat 
organisaties (armoede en welzijn, jongeren, ouderen en 
vrouwen, milieu en energie, werkgevers en werknemers). 
Uiteraard werden de zelfstandigenorganisaties hier ook 
bij betrokken. Met alle betrokken organisaties vond een 
interessante gedachtewisseling plaats.

Aan de heer Bayet antwoordt de minister dat , zoals 
reeds eerder in deze commissie gemeld, uit de werking 
van het College voor de strijd tegen de fiscale en sociale 
fraude gebleken is dat samenwerking een belangrijke 
meerwaarde is in de fraudebestrijding.

Dit wordt ook aangetoond door de huidige werking 
van de MOTEM’s in de strijd tegen de sociale fraude, 
die zeer succesvol blijkt te zijn en door alle partners, 
het parket, de federale politie en de SIOD, ten zeerste 
wordt gewaardeerd. Daarom is de minister van mening 
dat dit ook een zeer geschikt instrument is in de strijd 
tegen de fiscale fraude.

Wat de belastinghervorming van de lage en mid-
deninkomens betreft, en met name de verlaging van de 
bijzondere bijdrage voor de sociale zekerheid (BBSZ), 
zijn de concrete bepalingen nog steeds onderwerp van 
bespreking binnen de regering.

Aan de heer Piedboeuf antwoordt de minister dat 
zelfstandigen ook onderworpen zijn aan de BBSZ wan-
neer hun echtgenoot/echtgenote een inkomen heeft 
als werknemer of wanneer ze zelf ook een inkomen 

certains contribuables. On peut citer à titre d’exemple la 
pratique de certains employeurs consistant à encourager 
leurs employés à faire volontairement retenir un montant 
de précompte professionnel plus élevé.

Cette manœuvre entraine une augmentation artificielle 
du montant de la dispense de précompte professionnel 
et donc de l’avantage pour l’employeur, sans qu’une 
base n’existe à cet effet. Dans le cadre du tax shift, le 
ministre proposera plusieurs mesures à ses collègues du 
gouvernement visant à mettre fin aux excès de ce genre.

Enfin, le ministre signale que le relèvement 
à 2 500 000 euros du montant des libéralités octroyées 
par les entreprises est uniquement valable en 2021.

Le ministre confirme à M. Piedboeuf que la concertation 
pour la grande réforme fiscale est en cours.

Dans la foulée de l’échange de vues qui a eu lieu 
en commission des Finances et du Budget le mercre-
di 2 juin 2021, le ministre a prévu une concertation avec 
de nombreuses organisations (pauvreté et bien-être, 
jeunes, personnes âgées et femmes, environnement et 
énergie, employeurs et travailleurs). Il va de soi que les 
organisations de travailleurs indépendants y ont éga-
lement été associées. Un échange de vues intéressant 
s’est tenu avec toutes les organisations concernées.

Le ministre répond à M. Bayet que comme déjà men-
tionné dans cette commission, le fonctionnement du 
Collège pour la lutte contre la fraude fiscale et sociale 
a montré que la coopération offre une plus-value impor-
tante dans la lutte contre la fraude.

Cette plus-value est également illustrée par le fonc-
tionnement actuel des MOTEM dans la lutte contre la 
fraude sociale. Ces MOTEM fournissent les résultats 
escomptés et sont fortement appréciés par tous les 
partenaires, à savoir le parquet, la police fédérale et le 
SIRS. C’est pourquoi le ministre estime que la coopé-
ration est également un instrument approprié dans la 
lutte contre la fraude fiscale.

En ce qui concerne la réforme fiscale des bas et 
moyens salaires, et en particulier la baisse de la cotisa-
tion spéciale de sécurité social (CSSS), les dispositions 
concrètes font toujours l’objet de discussions au sein 
du gouvernement.

Le ministre répond à M. Piedboeuf que le travailleur 
indépendant est également soumis à la CSSS si son 
conjoint(e) a des revenus en tant que salarié ou s’il a 
lui-même des revenus en tant que salarié. Les revenus 
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hebben als werknemer. Het inkomen als zelfstandige 
maakt deel uit van de berekeningsgrondslag voor de 
BBSZ. De uitdoving van de BBSZ is dus ook voordelig 
voor zelfstandigen in die gevallen.

Samen met de BBSZ werd voor de zelfstandigen een 
beperkte verhoging van de sociale bijdragen doorgevoerd. 
De regering bekijkt hoe ook hoe deze bijdrageverhoging 
kan worden afgebouwd. De verhoging van de sociale 
bijdragen voor zelfstandigen wordt trouwens in de ge-
mengde gevallen waar de minister net naar verwees, 
verrekend met de verschuldigde BBSZ.

Aan mevrouw Cornet antwoordt de minister met be-
trekking tot de strafrechtelijke sancties dat het Wetboek 
van de inkomstenbelastingen 1992 (WIB 92) bepaalt 
dat geldboeten worden uitgesloten als beroepskosten. 
Daarnaast is in de programmawet die binnenkort aan dit 
Parlement zal worden voorgelegd in een artikel voorzien 
dat de uitsluiting als beroepskost expliciet bevestigt van 
de gestorte geldsommen die leiden tot het verval van 
de strafvordering zoals bedoeld in artikel 216bis van het 
Wetboek van Strafvordering.

Het voorgestelde artikel zal 10 dagen na bekendma-
king van de wet in het Belgisch Staatsblad in werking 
treden. Dat wil zeggen dat de discussie betreffende 
de toepassing van artikel 53, 6°, WIB 92 slechts blijft 
bestaan voor het verleden en eventuele geschillen on-
gewijzigd blijven en nog steeds zullen blijven lopen tot 
het aanslagjaar 2021. Voorheen ingenomen standpunten 
wijzigen niet. De bedoeling is dat er evenwel vanaf het 
aanslagjaar 2022 geen ruimte meer is voor discussie 
en de fiscale onrechtvaardigheid ophoudt met bestaan.

Aan de heer Vanden Burre antwoordt de minister 
dat de regering in het kader van de begrotingsopmaak 
voor 2020 niet heeft voorgesteld om de federale be-
lastingvermindering voor kapitaalaflossingen op een 
hypothecaire lening voor een andere dan de eigen 
woning af te schaffen.

Schenkingen aan OCMW’s komen in aanmerking 
voor een belastingvermindering in de personenbelasting, 
ongeacht of het gaat om schenkingen in het kader van 
de overstromingen of niet. Deze bepaling werd derhalve 
niet gewijzigd.

Schenkingen aan gemeenten of aan andere over-
heidsniveaus in het kader van de overstromingen komen 
daarentegen niet in aanmerking voor een belasting-
vermindering. Ook in dit opzicht werden de bestaande 
bepalingen niet gewijzigd. De belastingvermindering 
voor giften in het kader van natuurrampen is namelijk 
specifiek geregeld in de fiscale wetgeving, in zoverre die 

en tant que travailleur indépendant font partie de la base 
de calcul pour la CSSS. La suppression progressive 
de la CSSS profite donc également aux travailleurs 
indépendants dans les cas susvisés.

Parallèlement à la CSSS, une augmentation limitée des 
cotisations sociales a été introduite pour les travailleurs 
indépendants. Le gouvernement examine comment ce 
relèvement de cotisations peut être progressivement 
supprimé. Dans les cas mixtes que le ministre a évo-
qués, l’augmentation des cotisations sociales pour les 
travailleurs indépendants est d’ailleurs imputée sur la 
CSSS due.

Le ministre répond à Mme Cornet concernant les 
sanctions pénales que le Code des impôts sur les reve-
nus 1992 (CIR 92) prévoit que les amendes sont exclues 
comme frais professionnels. Par ailleurs, la loi-programme 
qui sera prochainement soumise au Parlement contient 
un article qui confirme explicitement l’exclusion en tant 
que frais professionnels des sommes d’argent versées en 
vue d’éteindre l’action publique, visées à l’article 216bis 
du Code d’instruction criminelle.

L’article proposé entrera en vigueur dix jours après la 
publication de la loi au Moniteur belge. Cela signifie que 
la discussion relative à l’application de l’article 53, 6°, du 
CIR 92 ne continue d’exister que pour le passé et que 
les éventuels litiges restent en l’état et continueront à 
courir jusqu’à l’exercice d’imposition 2021. Les positions 
prises antérieurement ne changent pas. L’objectif est 
toutefois qu’à partir de l’exercice d’imposition 2022, il 
n’y ait plus de place pour la discussion et que l’injustice 
fiscale cesse.

Le ministre répond à M. Vanden Burre que le gou-
vernement, dans le cadre du budget 2022, n'a pas 
proposé de supprimer la réduction d’impôt fédérale 
pour les amortissements de capital sur un emprunt 
hypothécaire contracté pour une habitation autre que 
l’habitation propre.

Les donations aux CPAS entrent en ligne de compte 
pour une réduction d’impôt dans l’impôt des personnes 
physiques, que les donations aient été octroyées suite 
aux inondations ou non. Cette disposition n’a dès lors 
pas été modifiée.

Les donations aux communes ou à d’autres niveaux 
de pouvoir à la suite des inondations n’entrent toutefois 
pas en considération pour une réduction d’impôt. Les 
dispositions existantes n’ont pas non plus été modifiées 
sur ce point. En effet, la réduction d’impôt pour les dons 
octroyés dans le cadre de catastrophes naturelles est 
spécifiquement réglée dans la législation fiscale, pour 
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betrekking heeft op giften aan gewestelijke rampenfond-
sen en hun administratieve financieringsorganen, aan 
provinciale rampenfondsen en aan instellingen die zijn 
opgericht om de slachtoffers van natuurrampen te helpen.

Tijdens het jaar 2019, werd 33 miljoen euro via de 
taxshelter start-up & scale-up geïnvesteerd. Gedurende 
de periode 2015-2019, werd een totaal bedrag van 159 mil-
joen euro via dit systeem geïnvesteerd.

De OESO-oplossing berust op twee pijlers. De eerste 
pijler voorziet in een belasting van multinationals met een 
wereldwijde omzet van meer dan 20 miljard euro en met 
een winstgevendheid van meer dan 10 %. De tweede 
pijler heeft betrekking op multinationals met een omzet 
van ten minste 750 miljoen euro per jaar. Samenvattend 
komt het erop neer dat deze regels ertoe strekken dat de 
minimumbelasting voor vennootschappen per land 15 % 
bedraagt. De potentiële inkomsten zijn sterk afhankelijk 
van het gedrag van de betrokken ondernemingen, zodat 
een raming in dit stadium voorbarig is.

Over het geheel genomen zal dit systeem echter lei-
den tot hogere inkomsten voor de deelnemende landen. 
De multinationale groepen die in België aan de wereld-
wijde minimumbelasting zullen worden onderworpen, 
zijn die met een geconsolideerde jaaromzet van meer 
dan 750 miljoen euro en waarvan de moedermaatschappij 
in België is gevestigd. Dit aantal zal waarschijnlijk lager 
zijn dan 100, maar omvat wel de digitale economie.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat, 
wat de zogenaamde “digital levy” betreft, het initiatief 
van de Europese Commissie zal worden afgewacht. 
Dat initiatief zal de OESO-initiatieven niet doorkruisen.

Op de vraag van de heer Loones over de akkoorden 
inzake internationale fiscaliteit antwoordt de minister 
dat hij deze akkoorden inderdaad rigoureus zal omzet-
ten gezien het belang ervan. Zo zal Pijler één worden 
omgezet via een multilateraal verdrag en pijler twee via 
Europese wetgeving. De minister verwacht hiervoor op 
korte termijn een voorstel van richtlijn vanuit de Europese 
Commissie. Samen met zijn diensten zal de minister er 
alles aan doen om hier constructief aan mee te werken. 
Wat uw vraag over goldplating betreft, kan de minister 
enkel antwoorden dat België getrouw het Europese ak-
koord zal omzetten in Belgische wetgeving.

Aan de heer Van Hees antwoordt de minister dat hij 
begrijpt dat er op het internationaal forum veel ophef is 
ontstaan na de laatste herziening van de Europese lijst 
van belastingparadijzen. Vooral ook omdat die quasi 
samenviel met de onthullingen van de Pandora Papers. 

autant qu’il s’agisse de dons aux fonds régionaux des 
calamités et à leurs organes de financement administratifs, 
aux fonds provinciaux des calamités et aux organismes 
créés pour aider les victimes de catastrophes naturelles.

Au cours de l’année 2019, 33 millions d’euros ont 
été investis au travers du tax shelter start-up & scale-
up. Pendant la période 2015-2019, un montant total 
de 159 millions d’euros a été investi via ce système.

La solution de l’OCDE repose sur deux piliers. Le pre-
mier pilier prévoit un impôt des multinationales ayant un 
chiffre d’affaires mondial de plus de 20 milliards d’euros 
et une rentabilité de plus de 10 %. Le deuxième pilier 
concerne les multinationales ayant un chiffre d’affaires 
d’au moins 750 millions d’euros par an. Pour résumer, 
ces règles visent à ce que l’impôt minimum des socié-
tés atteigne 15 % par pays. Les recettes potentielles 
dépendent fortement du comportement des entreprises 
concernées, si bien qu’une estimation serait prématurée 
à ce stade.

Dans l’ensemble, ce système entrainera toutefois des 
recettes plus élevées pour les pays participants. Les 
groupes multinationaux qui seront soumis en Belgique à 
l’impôt minimum mondial sont ceux présentant un chiffre 
d’affaires annuel consolidé de plus de 750 millions d’euros 
et dont la société mère est établie en Belgique. Ce nombre 
sera probablement inférieur à 100 mais il englobera 
l’économie digitale.

Le ministre répond à M. Vermeersch que l’on atten-
dra l’initiative de la Commission européenne en ce qui 
concerne le “digital levy”. Cette initiative n’interférera 
pas avec les initiatives de l’OCDE.

En réponse à la question de M. Loones concernant 
les accords sur la fiscalité internationale, le ministre 
indique qu’il va effectivement transposer ces accords 
de manière rigoureuse, étant donné leur importance. Le 
premier pilier sera mis en œuvre par un traité multilatéral 
et le deuxième pilier par une législation européenne. 
Le ministre attend une proposition de directive de la 
Commission européenne dans un avenir proche. Avec 
ses services, le ministre fera tout ce qui est en son pou-
voir pour y collaborer de manière constructive. En ce 
qui concerne la question sur le goldplating, le ministre 
ne peut que répondre que la Belgique transposera 
fidèlement l’accord européen dans la législation belge.

Le ministre répond à M. Van Hees qu’il comprend 
qu’il y ait eu beaucoup d’agitation sur la scène interna-
tionale après la dernière révision de la liste européenne 
des paradis fiscaux, surtout qu’elle a presque coïncidé 
avec les révélations des Pandora Papers. Le ministre 
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De minister zal nogmaals kort toelichten wat er hier 
precies is gebeurd.

Elke zes maanden herbekijkt de Ecofin Raad ook de 
Europese lijst van niet-coöperatieve landen op het vlak 
van belastingen. Op 5 oktober 2021 werd unaniem en 
zonder discussie beslist dat de Seychellen, Dominica 
en Anguilla van de zwarte naar de grijze lijst gaan. De 
zwarte lijst betreft landen met schadelijke belastingre-
gimes, die niets willen ondernemen.

De grijze lijst betreft landen die bereid zijn hun belas-
tingregelingen aan te passen, om tegemoet te komen 
aan de eisen van de Europese Unie. Het is dus positief 
dat deze drie jurisdicties met de Europese Commissie 
in dialoog gaan en bereidheid tonen aan de Europese 
eisen te willen voldoen. De minister benadrukt dat dat 
is belangrijk omdat de Pandora Papers nog maar eens 
pijnlijk hebben aangetoond hoe schadelijk die belas-
tingparadijzen zijn.

Deze internationale context brengt de minister de 
vraag van de heer Bayet over de nieuwe Europese 
eigen middelen.

De minister herinnert eraan dat hij het over de CBAM 
heeft gehad, waarvoor hij in eerste lijn verantwoordelijk 
is op Europees niveau. Hij heeft niet rechtstreeks over 
het onderwerp van de eigen middelen gesproken omdat 
hij nog altijd wacht op de concrete voorstellen van de 
Europese Commissie. De minister wenst er geen twijfel 
over laten bestaan dat hij de actie van de Europese 
Commissie en de creatie van nieuwe bronnen van ei-
gen middelen steunt in lijn met het Europees akkoord 
van juli 2020. De minister wenst ook nog te onderlijnen, 
net zoals de heer Bayet heeft gedaan, dat deze eigen 
middelen een belangrijke rol zullen spelen in de terug-
betaling van het “Next Generation EU”-herstelfonds.

Dit betreft de nationale bijdrage berekend op grond van 
niet-gerecycleerd verpakkingsafval in kunststof. Er zij op 
gewezen dat andere potentiële nieuwe eigen middelen 
in bespreking zijn. Voor de financiële transacties heeft 
het Portugese voorzitterschap op basis van de tekst van 
het voorstel van richtlijn van de werkgroep “versterkte 
samenwerking FTT” gewerkt aan de invoering van een 
financiële transactietaks (FTT).

De niet-deelnemende lidstaten bleken niet te willen 
aansluiten bij de versterkte samenwerking, maar bleven 
openstaan voor het idee van de invoering van een FTT 
als eigen middel van de EU om het herstelplan “Next 
Generation EU” te financieren. Het Sloveense voorzit-
terschap heeft de debatten sindsdien niet heropend.

va à nouveau expliquer brièvement ce qui s’est passé 
exactement.

Tous les six mois, le conseil Ecofin révise également 
la liste européenne des pays non coopératifs dans le 
domaine de la fiscalité. Le 5 octobre 2021, il a été décidé 
à l’unanimité et sans discussion que les Seychelles, la 
Dominique et Anguilla passeraient de la liste noire à la 
liste grise. La liste noire concerne les pays dont le régime 
fiscal est nuisible et qui ne souhaitent rien entreprendre.

La liste grise concerne les pays qui sont prêts à 
adapter leur réglementation fiscale pour répondre aux 
exigences de l’Union européenne. Il est donc positif 
que ces trois juridictions entament un dialogue avec 
la Commission européenne et montrent leur volonté 
de répondre aux exigences européennes. Le ministre 
souligne que c’est important car les Pandora Papers 
ont une fois de plus douloureusement mis en évidence 
la nocivité de ces paradis fiscaux.

Ce contexte international amène le ministre à la 
question de M. Bayet sur les nouvelles ressources 
propres européennes.

Le ministre rappelle qu’il a parlé du CBAM, dont il est 
responsable en première ligne au niveau européen. Il 
ne s’est pas exprimé directement sur le sujet des res-
sources propres car il attend toujours les propositions 
concrètes de la Commission européenne. Le ministre 
souhaite ne laisser planer aucun doute sur son soutien 
à l’action de la Commission européenne et à la création 
de nouvelles sources de ressources propres, conformé-
ment à l’accord européen de juillet 2020. Le ministre 
tient également à souligner, comme l’a fait M. Bayet, 
que ces ressources propres joueront un rôle important 
dans le remboursement du fonds de relance européen 
“Next Generation EU”.

Il s’agit de la contribution nationale calculée sur la base 
des déchets d’emballages en plastique non recyclés. 
Il convient de noter que d’autres nouvelles ressources 
propres potentielles sont en cours de discussion. En 
ce qui concerne les transactions financières, la prési-
dence portugaise a travaillé sur l’introduction d’une taxe 
sur les transactions financières (TTF), sur la base du 
texte de la proposition de directive du groupe de travail 
“Coopération renforcée TTF”.

Il s’est avéré que les États membres non participants 
ne souhaitaient pas participer à la coopération renfor-
cée, mais restaient ouverts à l’idée d’introduire une TTF 
comme ressource propre de l’UE pour financer le plan 
de relance “Next Generation EU”. La présidence slovène 
n’a pas rouvert les débats depuis lors.
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Bij de goedkeuring van het wetsvoorstel tot verlaging 
van het btw-tarief op (elektrische) fietsen werd beslist om 
de inwerkingtreding hiervan uit te stellen tot op Europees 
niveau een wijziging van bijlage III bij de btw-richtlijn in 
die zin wordt goedgekeurd.

Het voorstel van de Commissie werd in de afgelo-
pen jaren regelmatig besproken op Raadsniveau. De 
laatste maanden werd er heel wat vooruitgang geboekt 
in dit dossier.

Toch moeten er ook nog een aantal knelpunten wor-
den weggewerkt alvorens tot een unaniem akkoord kan 
worden gekomen. Het compromisvoorstel dat nu op tafel 
ligt, bevat in elk geval de mogelijkheid om een verlaagd 
btw-tarief in te voeren voor fietsen, zowel elektrische 
als andere.

Op de vraag van de heer Matheï over grensarbeid en 
telewerk antwoordt de minister dat het dossier momenteel 
wordt bestudeerd op het niveau van zijn beleidscel en 
van de fiscale administratie.

Een langetermijnoplossing voor telewerk, die afwijkt 
van de regels van het OESO-modelverdrag, moet in 
ieder geval worden afgestemd en onderhandeld met 
de partnerlanden van België. Het gaat hier dus om een 
relatief lang en complex proces dat een grondige reflectie 
en substantiële voorbereiding vraagt. De beslissing om 
af te wijken van de huidige regels, die gebaseerd zijn 
op het OESO-modelverdrag en worden gevolgd door 
talrijke landen, mag niet lichtzinnig worden genomen.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat 
artikel 44, § 3, 2°, derde streepje van het Btw-wetboek in 
zijn huidige bewoordingen voorziet in een btw-vrijstelling 
voor de verpachting en de verhuur van uit hun aard on-
roerende goederen, met uitzondering van het verschaffen 
van gemeubeld logies in hotels, motels en in inrichtingen 
waar aan betalende gasten onderdak wordt verleend.

De regering heeft een wetsontwerp ingediend met 
als doel het invoegen in de wettekst van duidelijke 
criteria die het mogelijk maken op eenvoudigere wijze 
deze mogelijkheid tot belastingheffing toe te passen op 
de terbeschikkingstelling van gemeubeld logies in de 
hotelsector of sectoren met een soortgelijke functie. Dit 
ontwerp beantwoordt aan de criteria opgesteld door de 
Raad van State ter zake en strookt ook met de inzichten 
uit de Europese rechtspraak op dit punt.

Wat betreft de maatregel inzake de vrijstelling van 
doorstorting van bedrijfsvoorheffing voor sporters beschikt 
de minister niet over de informatie op basis waarvan de 
voetbalbond het bedrag van 170 miljoen euro berekend 

Lorsque la proposition de loi instaurant un taux de 
TVA réduit pour les bicyclettes et bicyclettes électriques 
a été adopté, il a été décidé de reporter son entrée en 
vigueur jusqu’à ce qu’une modification de l’annexe 
III de la directive TVA soit approuvée en ce sens au 
niveau européen.

La proposition de la Commission a été régulièrement 
discutée au niveau du Conseil ces dernières années. 
Ces derniers mois, de nombreux progrès ont été réalisés 
dans ce dossier.

Toutefois, un certain nombre de points de friction 
doivent encore être aplanis avant de parvenir à un 
accord unanime. La proposition de compromis qui est 
actuellement sur la table inclut en tout cas la possibilité 
d’introduire un taux de TVA réduit pour les bicyclettes, 
qu’elles soient électriques ou non.

En réponse à la question de M. Matheï sur le travail 
frontalier et le télétravail, le ministre indique que cette 
question est actuellement examinée au niveau de sa 
cellule stratégique et de l’administration fiscale.

Une solution à long terme pour le télétravail, qui s’écarte 
des règles du modèle de convention de l’OCDE, doit 
en tout cas être concertée et négociée avec les pays 
partenaires de la Belgique. Il s’agit donc d’un processus 
relativement long et complexe qui nécessite une réflexion 
approfondie et une préparation substantielle. La décision 
de s’écarter des règles actuelles, qui sont fondées sur 
le modèle de convention de l’OCDE et suivies par de 
nombreux pays, ne doit pas être prise à la légère.

Le ministre répond à M. Vermeersch que l’article 44, 
§ 3, 2°, troisième tiret du Code de la TVA prévoit, dans 
sa rédaction actuelle, une exonération de la TVA pour 
l’affermage et la location de biens immeubles par nature, 
à l’exception de la fourniture de logements meublés dans 
les hôtels, motels et établissements où sont hébergés 
des hôtes payants.

Le gouvernement a déposé un projet de loi visant à 
insérer dans le texte de loi des critères clairs qui faciliteront 
l’application de cette option de taxation à la fourniture de 
logements meublés dans le secteur hôtelier ou dans des 
secteurs ayant une fonction similaire. Ce projet respecte 
les critères élaborés par le Conseil d’État sur la question 
et est également conforme aux enseignements de la 
jurisprudence européenne sur ce point.

En ce qui concerne la mesure relative à la dispense de 
versement du précompte professionnel pour les sportifs, 
le ministre ne dispose pas des informations sur la base 
desquelles I’Union belge de football a calculé le montant 
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heeft. Dit bedrag komt alleszins niet overeen met de 
totale kostprijs van 115 miljoen euro per jaar voor deze 
maatregel, die openstaat voor alle sportclubs. Hierdoor 
lijkt de initieel geraamde kostprijs een meer correcte 
raming te zijn.

Deze hervorming is doorgevoerd na eerdere consulta-
tie van de stakeholders en experts en wordt momenteel 
volop uitgewerkt en dit gebeurt in overleg met de Pro 
League. Met hen werd eveneens bekeken wat de impact 
kan zijn op de verschillende clubs.

Iedereen is het er over eens dat het huidig systeem niet 
kan blijven bestaan. In het voorstel wordt een aanzienlijk 
voordeel behouden in de vorm van een aangepaste 
vrijstelling van doorstorting van de bedrijfsvoorheffing. 
De gegeven steun zal meer geïnvesteerd worden in een 
betere omkadering van de jeugdwerking in de voetbal-
clubs in tegenstelling tot vandaag. Dat zal ongetwijfeld 
een positieve invloed hebben op het aantal jongeren dat 
kansen krijgt binnen het Belgische voetbal. Daarnaast 
zal de mogelijkheid ook openstaan om gerichter te 
investeren in sportinfrastructuur, wat op zijn beurt dan 
weer een positieve invloed zal hebben op de kwaliteit 
van onze stadia, jeugdcomplexen en -faciliteiten. De 
minister is dus niet overtuigd van een kwaliteitsverlies op 
lange termijn, als iedereen hier allemaal samen dezelfde 
doelstellingen wil behalen.

De gewesten zijn niet bevraagd over deze harmonisa-
tie van beginselen aangezien die reeds in het Wetboek 
van de inkomstenbelastingen 1992 waren opgenomen.

Aan de heer Matheï antwoordt de minister dat een 
deel van de hervorming inderdaad betrekking heeft 
op de sportmakelaars. De toekenning van overdreven 
vergoedingen aan sportmakelaars wordt ontmoedigd 
door het verbieden van het fiscaal als beroepskosten 
aftrekken van de vergoedingen aan deze makelaars 
die meer bedragen dan 3 pct. van de bruto jaarlijkse 
vergoeding van de sportbeoefenaar tijdens de gehele 
looptijd van het arbeidscontract.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat 
de inschepingstaks begin volgend jaar voorgelegd zal 
worden aan het Parlement met voorziene inwerking-
treding op 1 april 2022. Over het tarief en de andere 
nadere regels van de taks zal gecommuniceerd worden 
nadat het ontwerp is goedgekeurd in de Ministerraad. 
De regering is van mening dat er geen strijdigheid is met 
het Verdrag van Chicago. Op de redenen daarvoor zal 
uitvoerig worden ingegaan in de memorie van Toelichting. 
Uiteraard zal de afdeling Wetgeving van de Raad van 
State zich daarover uitspreken in zijn advies.

de 170 millions d’euros. Quoi qu’il en soit, ce montant ne 
correspond pas au coût total de 115 millions d’euros par 
an pour cette mesure, qui est ouverte à tous les clubs 
sportifs. Par conséquent, le coût initialement estimé 
semble être une estimation plus correcte.

Cette réforme a été mise en œuvre après une consul-
tation préalable des parties prenantes et des experts et 
est actuellement en cours d’élaboration en concertation 
avec la Pro League. Avec eux, l’impact sur les différents 
clubs a également été examiné.

Tout le monde s’accorde à dire que le système actuel 
ne peut plus durer. La proposition conserve un avan-
tage important sous la forme d’une dispense adaptée 
de versement du précompte professionnel. Le soutien 
accordé sera davantage investi dans un meilleur enca-
drement de la formation des jeunes dans les clubs de 
football par rapport à aujourd’hui. Cela aura sans aucun 
doute un impact positif sur le nombre de jeunes qui se 
voient offrir des opportunités dans le football belge. Il 
sera également possible de réaliser des investissements 
plus ciblés dans les infrastructures sportives, ce qui 
aura un impact positif sur la qualité de nos stades et de 
nos complexes et facilités pour la jeunesse. Le ministre 
n’est donc pas convaincu d’une perte de qualité à long 
terme, si tout le monde souhaite atteindre ensemble les 
mêmes objectifs.

Les Régions n’ont pas été interrogées sur cette har-
monisation de principes, car ils figuraient déjà dans le 
Code des impôts sur les revenus 1992.

Le ministre répond à M. Matheï qu’une partie de la 
réforme concerne effectivement les agents sportifs. 
L’octroi d’une rémunération excessive aux agents sportifs 
est découragé par l’interdiction de déduire fiscalement 
comme frais professionnels les rémunérations versées 
à ces agents qui dépassent 3 % de la rémunération 
annuelle brute du sportif pendant toute la durée du 
contrat de travail.

Le ministre répond à M. Vermeersch que la taxe 
d’embarquement sera soumise au Parlement au début 
de l’année prochaine et que son entrée en vigueur est 
prévue pour le 1er avril 2022. Les taux et les autres moda-
lités de la taxe seront communiqués après l’approbation 
du projet en Conseil des ministres. Le gouvernement 
estime qu’il n’y a pas de conflit avec la Convention de 
Chicago. Les raisons de ce choix seront expliquées 
en détail dans l’exposé des motifs. Naturellement, la 
section de législation du Conseil d’État s’exprimera à 
ce sujet dans son avis.
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De terugbetaling voor professionele diesel wordt 
niet afgeschaft, wel wordt het terugbetaalde bedrag 
per liter verminderd. Zelfs na deze vermindering van 
de terugbetaling blijft het uiteindelijke accijnstarief, na 
terugbetaling, in België het laagste van de buurlanden.

Momenteel bespreken de lidstaten op Europees niveau 
momenteel een plan van de Europese Commissie om 
de uitstoot van broeikasgassen met ten minste 55 % te 
verminderen ten opzichte van het niveau van 1990. Om 
deze doelstellingen te bereiken, is op Belgisch niveau een 
Nationaal Energie- en Klimaatplan (NEKP) aangenomen 
en neergelegd bij de Europese Commissie.

Er werd inderdaad een federale inventaris opgesteld 
waarin een totaal van 11,2 miljard euro aan directe 
subsidies wordt opgelijst en een bedrag van 2,1 mil-
jard euro aan indirecte subsidies. Het is wel belangrijk 
om te noteren dat het om een ruime benadering van het 
begrip “subsidie” gaat.

De directe subsidies inzake accijnzen worden bijvoor-
beeld berekend door te kijken naar het verschil in tarieven 
voor verschillende brandstofproducten, met benzine als 
benchmark. Concreet wil dit zeggen dat het verschil in 
tarief voor aardgas dat wordt gebruikt als verwarming 
met het tarief voor benzine in wagens, wordt berekend 
als een subsidie. Ook de sociale energiemaatregelen 
(sociale tarieven en sociaal stookoliefonds) zijn als sub-
sidies aan fossiele brandstoffen gekwalificeerd.

Het is niet zo dat alle subsidies die worden opgeno-
men in de federale inventaris zullen worden stopgezet 
in 2030. Het is wel zo dat de federale regering zich in het 
kader van het Nationaal Energie- en Klimaatplan heeft 
verbonden om een plan op te stellen om subsidies voor 
fossiele brandstoffen geleidelijk af te bouwen. De regering 
zal alle fiscale maatregelen rond fossiele brandstoffen 
dus grondig evalueren en wanneer subsidies niet langer 
kunnen worden verantwoord, zullen ze ook geleidelijk 
worden afgebouwd.

Aan de heer heer Piedboeuf antwoordt de minister 
dat de btw-diensten van zijn administratie alleen ver-
antwoordelijk zijn voor de correcte toepassing van de 
btw-tarieven door de belastingplichtigen die de betrokken 
handelingen verrichten. Zij zijn echter niet bevoegd om 
de prijsevolutie na een tariefwijziging, bijvoorbeeld een 
btw-verlaging tot 6 procent, te controleren of te beïnvloe-
den. Dergelijke afwegingen behoren tot de bevoegdheid 
van de minister van Economie en zijn diensten.

Aan de heer Van Hees antwoordt de minister dat 
volgens diezelfde redenering een btw-verlaging niet 
de oplossing is om de stijgende energiefacturen het 

Le remboursement du diesel professionnel n’est pas 
supprimé, mais le montant remboursé par litre est réduit. 
Même après cette réduction, le taux d’accise final en 
Belgique, après remboursement, restera plus bas que 
dans les pays voisins.

En ce moment, les États membres discutent au ni-
veau européen d’un plan de la Commission européenne 
visant à réduire les émissions de gaz à effet de serre 
d’au moins 55 % par rapport au niveau de 1990. Pour 
atteindre ces objectifs, un Plan National Énergie-Climat 
(PNEC) a été adopté au niveau belge et soumis à la 
Commission européenne.

Un inventaire fédéral a en effet été dressé. Il répertorie 
un total de 11,2 milliards d’euros de subventions directes 
et de 2,1 milliards d’euros de subventions indirectes. Il 
est important de noter, cependant, qu’il se fonde sur une 
conception large de la notion de “subventions”.

Par exemple, les subventions directes en matière 
d’accises sont calculées en examinant les différences 
de taux pour différents produits pétroliers, l’essence 
servant de référence. Concrètement, cela signifie que 
la différence entre le tarif appliqué au gaz naturel utilisé 
pour le chauffage et le tarif appliqué à l’essence dans 
les voitures est calculée comme une subvention. Les 
mesures énergétiques sociales (tarifs sociaux et fonds 
social pour mazout) sont également considérées comme 
un subventionnement des combustibles fossiles.

Il n’est pas vrai que toutes les subventions inscrites 
dans l’inventaire fédéral prendront fin en 2030. Il est 
vrai, en revanche, que le gouvernement fédéral s’est 
engagé, dans le cadre du Plan National Énergie-Climat, 
à élaborer un plan de suppression progressive du sub-
ventionnement des combustibles fossiles. Le gouverne-
ment évaluera donc attentivement toutes les mesures 
fiscales relatives aux combustibles fossiles et, lorsque 
leur subventionnement ne pourra plus être justifié, elles 
seront également supprimées progressivement.

Le ministre répond à M. Piedboeuf que les services 
TVA de son administration ne sont responsables que 
de l’application correcte des taux de TVA par les contri-
buables effectuant les opérations concernées. Toutefois, 
ils ne sont pas autorisés à contrôler ou à influencer 
l’évolution des prix à la suite d’un changement de taux, 
par exemple d’une réduction de la TVA à 6 %. Ces ques-
tions sont de la compétence du ministre de l’Économie 
et de ses services.

Le ministre répond à M. Van Hees que, selon le même 
raisonnement, une réduction de la TVA n’est pas la solu-
tion adéquate pour répondre à la hausse des factures 
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hoofd te bieden. Dat is een heel generieke maatregel, 
waar ook personen die een groot verwarmd zwembad 
hebben van zullen genieten. Een dergelijke benadering 
gaat bovendien niet aanzetten om energiezuinig te zijn.

In plaats van in te zetten op een dergelijke globale 
en ongedifferentieerde btw-verlaging, kan beter worden 
ingezet op meer doelgerichte maatregelen of nog op 
een verlaging van de lasten op arbeid. Dat zou veel ef-
ficiënter en interessanter zijn. Dat neemt niet weg dat 
de federale regering volop werkt aan een plan om de 
energiefactuur zoveel als mogelijk te verlichten.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat, 
zoals aangekondigd in het Parlement, hij voorstelt een 
tijdelijk negatief cliquetsysteem in te voeren om de sterke 
prijsstijgingen te milderen. De minister heeft hierover 
vorige week een voorstel gelanceerd binnen de regering. 
De besprekingen hierrond lopen.

Aan de heer Donné antwoordt de minister dat de 
hervorming van de vaste vergoeding voor elektriciteit 
voor de schatkist geen nuloperatie is. Er zijn wel degelijk 
belangrijke kosten aan verbonden. Kosten die worden 
gemaakt om te werken op de energiefactuur en om de 
koopkracht van onze gezinnen en de competitiviteit van 
onze ondernemingen te beschermen.

Het feit dat de tarieven zoveel mogelijk 1 op 1 worden 
omgezet met de huidige tarieven, betekent niet dat er 
geen voordeel is voor de consumenten. Door de fiscale 
lasten op de factuur los te koppelen van de kosten voor 
bijvoorbeeld de offshore windparken, zorgt de regering 
ervoor dat een stijging in die kosten niet wordt doorge-
rekend aan de consumenten.

Volgend jaar levert dit een voordeel van 30 euro op voor 
een gemiddeld huishouden. De regering creëert zo rechts-
zekerheid en stapt af van het rechtstreeks doorrekenen 
van kosten op de factuur van de elektriciteitsverbruiker.

Aan de heer Piedboeuf antwoordt de minister dat over 
de beschikbare ruimte tot verlaging van de btw-tarieven 
de diensten van de Europese Commissie in de loop 
van 2018 een voorstel hebben gepubliceerd tot wijziging 
van de btw-richtlijn wat de tarieven betreft.

Dit voorstel werd in de afgelopen jaren op regelmatige 
basis besproken op Raadsniveau. De laatste maanden 
werd er heel wat vooruitgang geboekt in dit dossier.

Toch moeten er ook nog een aantal knelpunten wor-
den weggewerkt alvorens tot een unaniem akkoord kan 
worden gekomen. De onderhandelingen hebben in elk 

énergétiques. Il s’agirait d’une mesure très générique 
qui profiterait également aux personnes qui possèdent 
une grande piscine chauffée. En outre, cette solution 
n’encouragerait pas les consommateurs à consommer 
moins d’énergie.

Au lieu d’opter pour une telle réduction globale et 
aveugle de la TVA, il conviendrait d’opter pour des 
mesures plus ciblées, ou pour la réduction du coût du 
travail. Ce serait beaucoup plus efficace et plus inté-
ressant. Le gouvernement fédéral élabore toutefois un 
projet qui permettrait de réduire autant que possible la 
facture énergétique.

Le ministre répond à M. Vermeersch que, comme 
annoncé au Parlement, il propose d’introduire un système 
temporaire de cliquet négatif afin d’atténuer les fortes 
hausses de prix. Le ministre a soumis une proposition à 
ce sujet au sein du gouvernement la semaine dernière. 
Les discussions à ce propos sont en cours.

Le ministre répond à M. Donné que la réforme de la 
redevance fixe pour l’électricité n’est pas une opération 
à somme nulle pour le Trésor public. Cela implique des 
coûts importants. Il s’agit de coûts engagés pour réduire 
la facture énergétique et protéger le pouvoir d’achat de 
nos familles et la compétitivité de nos entreprises.

Le fait que les tarifs soient convertis autant que possible 
à raison de 1 pour 1 avec les tarifs actuels ne signifie pas 
qu’il n’y aura pas d’avantage pour les consommateurs. 
En dissociant la charge fiscale de la facture des coûts 
des parcs éoliens offshore, par exemple, le gouverne-
ment veille à ce qu’une augmentation de ces coûts ne 
soit pas répercutée sur les consommateurs.

L’année prochaine, cela se traduira par un avantage 
de 30 euros pour un ménage moyen. Le gouverne-
ment crée ainsi une sécurité juridique et abandonne 
la répercussion directe des coûts sur les factures des 
consommateurs d’électricité.

Le ministre répond à M. Piedboeuf, à propos des 
marges de manœuvre disponibles pour réduire les taux 
de TVA, que les services de la Commission européenne 
ont publié en 2018 une proposition de modification de 
la directive TVA en matière de taux.

Cette proposition a été régulièrement discutée au 
niveau du Conseil ces dernières années. De nombreux 
progrès ont été réalisés dans ce dossier ces derniers mois.

Toutefois, il reste quelques obstacles à surmon-
ter avant de parvenir à un accord unanime. En tout 
état de cause, les négociations ont déjà abouti à une 
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geval wel reeds geleid tot een significante wijziging van 
het oorspronkelijke voorstel van de Europese Commissie. 
Het is onmogelijk om aan te geven wanneer dit voorstel 
met unanimiteit zal worden goedgekeurd door de Ecofin 
Raad. Het huidige EU-voorzitterschap heeft in elk geval 
de ambitie uitgesproken om dit dossier nog af te ronden 
voor het jaareinde.

De minister deelt de bezorgdheid van de heer Piedboeuf 
over oneerlijke concurrentie met hotels door organisaties 
die logies aanbieden. In bepaalde regio’s van ons land 
ondervinden hotels concurrentie van personen die, al 
dan niet gefaciliteerd door elektronische platformen, 
bijvoorbeeld in hun eigen woning gemeubeld logies 
aanbieden.

Individueel hebben deze personen vaak een jaaromzet 
uit deze activiteit die geen 25 000 euro bedraagt. Ingeval 
ze geen andere economische activiteit uitoefenen, kunnen 
ze derhalve gebruik maken van de vrijstellingsregeling 
voor kleine ondernemingen vervat in het btw-wetboek.

Door de enorme toename van het aantal gemeubelde 
logies dat in een dergelijke context wordt aangeboden, 
is er sprake van toenemende concurrentieverstoring met 
anderen sectoren zoals hotels, omdat die personen geen 
btw hoeven aan te rekenen aan hun klanten. Individueel 
bekeken, vormt elk van die belastingplichtigen op zich 
niet noodzakelijk een factor van oneerlijke concurrentie.

Dergelijke concurrentie is daarentegen wel manifest 
aanwezig op het geaggregeerde niveau van de platformen 
die het die personen mogelijk maken hun gemeubeld 
logies aan particulieren te huur aan te bieden. In som-
mige grote steden in het land blijkt aldus dat het aanbod 
van kamers door particulieren via dergelijke platformen 
qua aantal in de buurt komt van dat aangeboden door 
hotels en gelijkaardige inrichtingen.

In de programmawet is derhalve een bepaling op-
genomen die inzake btw aanbieders van gemeubelde 
logies in principe uitsluit van het toepassingsgebied 
van de vrijstellingsregeling voor kleine ondernemingen.

Wat de fiscale regularisatie betreft, zal, overeenkom-
stig het regeerakkoord, de mogelijkheid van een EBA 
worden afgeschaft, zoals bepaald in de programmawet 
van 20 december 2020.

Aan de heer Van Hees antwoordt de minister dat de 
regering aan het Parlement zal voorstellen om de bij-
komende vermindering voor werkloosheidsuitkeringen 
te vervangen door een aanvullende vermindering, zoals 

modification importante de la proposition initiale de la 
Commission européenne. Il est impossible de dire quand 
cette proposition sera approuvée à l’unanimité par le 
Conseil Ecofin. En tout état de cause, la présidence 
actuelle de l’Union européenne a exprimé l’ambition de 
finaliser ce dossier avant la fin de l’année.

Le ministre partage l’inquiétude de M. Piedboeuf à 
propos de la concurrence déloyale que les organisations 
proposant un hébergement font aux hôtels. Dans certaines 
régions de notre pays, les hôtels sont en concurrence 
avec des personnes qui, avec ou sans l’aide de plate-
formes électroniques, proposent des logements meublés 
dans leur propre habitation, par exemple.

Individuellement, ces personnes ont souvent un chiffre 
d’affaires annuel provenant de cette activité inférieur 
à 25 000 euros. Si elles n’exercent aucune autre activité 
économique, elles peuvent donc bénéficier du régime 
d’exonération des petites entreprises prévu par le code 
de la TVA.

L’augmentation considérable du nombre de logements 
meublés proposés dans ces conditions a toutefois 
créé une distorsion croissante de la concurrence avec 
d’autres secteurs comme celui des hôtels, car ces per-
sonnes ne doivent pas facturer de TVA à leurs clients. 
À titre individuel, chacun de ces contribuables n’est pas 
nécessairement un facteur de concurrence déloyale.

En revanche, cette concurrence est clairement pré-
sente au niveau agrégé des plateformes qui permettent 
à ces personnes de proposer des logements meublés 
à la location à des particuliers. Dans certaines grandes 
villes du pays, le nombre de chambres proposées par des 
particuliers via ces plateformes est proche du nombre 
proposé par les hôtels et les établissements similaires.

C’est pourquoi la loi-programme comportera une 
disposition qui exclura en principe les fournisseurs de 
logements meublés du champ d’application du régime 
de franchise de la taxe applicable aux petites entreprises 
dans le cadre de la législation relative à la TVA.

En ce qui concerne la régularisation fiscale, la pos-
sibilité de procéder à une DLU sera supprimée, en 
application de l’accord de gouvernement et de la loi-
programme du 20 décembre 2020.

En réponse à M. Van Hees, le ministre indique que le 
gouvernement proposera au Parlement de remplacer la 
réduction supplémentaire accordée pour les allocations 
de chômage par une réduction complémentaire, comme 
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die nu al van toepassing is voor pensioenen en andere 
vervangingsinkomsten.

Op die manier wordt een activiteitsval vermeden, 
waarbij werklozen, die naast hun werkloosheidsuitkering 
een beperkt ander inkomen verkrijgen, bijvoorbeeld 
bezoldigingen voor een korte periode van tewerkstel-
ling, fiscaal afgestraft worden door het verlies van de 
volledige bijkomende vermindering voor werkloosheid.

Het stelsel van de aanvullende vermindering is ook 
voordeliger voor gehuwden en wettelijk samenwonenden, 
omdat de inkomensgrenzen niet langer per aanslag maar 
per belastingplichtige worden geëvalueerd.

Aan de regels voor de gewone vermindering voor 
werkloosheidsuitkeringen wordt niet geraakt.

Aan de heer Loones antwoordt de minister dat de 
verdeling van de subsidiefondsen van het RRF tussen 
de lidstaten door de Europese Commissie werd berekend 
op basis van haar economische herfstvooruitzichten 
van 2020. De verdeling van 70 % van de totale enveloppe 
is definitief vastgelegd volgens de economische toestand 
van vóór de coronacrisis, waarbij voor België 3,6 mil-
jard euro aan toewijzingen gewaarborgd werd.

De verdeling van de resterende 30 % werd slechts ter 
indicatie berekend. Zij wordt bepaald door de relatieve 
ontwikkeling van de bruto binnenlandse producten van 
de lidstaten over de periode 2019-2021.

Volgens deze voorlopige berekeningen zou België 
2,3 miljard euro bijkomend toegewezen krijgen, wat het 
totaal van de subsidies voor het Belgische plan voor 
herstel en veerkracht op 5,9 miljard euro zou brengen. 
De Commissie zal laatstgenoemde verdeling definitief 
herberekenen op basis van de lentevooruitzichten 2022, 
dit wil zeggen wanneer de evolutie van het bbp tus-
sen 2019 en 2021 gekend zal zijn, dus na publicatie van 
de nationale rekeningen voor 2021.

Een recente studie van de Nationale Bank van België 
verstrekt geactualiseerde voorlopige cijfers. Op basis 
van de zomervooruitzichten 2021 van de Europese 
Commissie, zou België aldus 750 miljoen euro minder 
kunnen ontvangen dan tot nu toe geraamd was omdat 
de recente economische prestaties beter zijn dan die 
van andere lidstaten.

Met betrekking tot de vraag van de heer Loones over 
het Europees voorzitterschap antwoordt de minister dat 

c’est déjà le cas pour les pensions et autres revenus 
de remplacement.

Cela permettra d’éviter un piège à l’activité qui aurait 
pour conséquence que les chômeurs percevant un autre 
revenu limité en plus de leur allocation de chômage, 
comme des rémunérations pour de courte période 
d’emploi, seraient fiscalement pénalisés par la perte 
de la totalité de la réduction complémentaire accordée 
pour les allocations de chômage.

Le système de la réduction complémentaire est éga-
lement plus avantageux pour les couples mariés et 
les cohabitants légaux dès lors que les plafonds de 
revenus ne seront plus évalués par cotisation mais par 
contribuable.

Les règles de la réduction ordinaire accordée pour 
les allocations de chômage ne seront pas modifiées.

En réponse à M. Loones, le ministre indique que la 
répartition, par la Commission européenne, des fonds 
de la facilité pour la reprise et la résilience (FRR) entre 
les États membres avait été calculée sur la base de 
ses prévisions économiques de l’automne 2020. La 
répartition de 70 % de l’enveloppe totale a été définiti-
vement arrêtée sur la base de la situation économique 
d’avant la crise du coronavirus, la Belgique se voyant 
garantir 3,6 milliards d’euros d’allocations.

La répartition des 30 % restants n’a été calculée qu’à 
titre indicatif et sera déterminée par l’évolution relative 
des produits intérieurs bruts des États membres sur la 
période 2019-2021.

Selon ces calculs provisoires, la Belgique se verrait 
attribuer 2,3 milliards d’euros supplémentaires, ce qui 
porterait à 5,9 milliards d’euros le total des subventions 
reçues par la Belgique pour son plan de relance et de 
résilience. La Commission recalculera la répartition pré-
citée sur la base des prévisions du printemps 2022, c’est-
à-dire lorsque l’évolution du PIB entre 2019 et 2021 sera 
connue, et donc après la publication des comptes natio-
naux pour l’année 2021.

Une étude récente de la Banque nationale de Belgique 
présente des chiffres provisoires actualisés. Sur la 
base des prévisions économiques de l’été 2021 de la 
Commission européenne, la Belgique pourrait ainsi 
recevoir 750 millions d’euros de moins que ce qui avait 
été estimé précédemment, ses récentes performances 
économiques étant meilleures que celles des autres 
États membres.

En ce qui concerne la question de M. Loones sur 
la Présidence européenne, le ministre répond que 
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de FOD Financiën zich in eerste instantie inschrijft in de 
algemene coördinatieopdracht van de FOD Buitenlandse 
Zaken. Op 15 oktober 2021 werd een eerste opstart-
vergadering georganiseerd door de FOD Buitenlandse 
Zaken, waarbij alle departementen werden uitgenodigd 
en toelichting kregen over de tijdslijn ter voorbereiding 
van het voorzitterschap.

Het trioprogramma Spanje/België/Hongarije wordt 
aangestuurd door het Raadssecretariaat. Op 1 juli vol-
gend jaar zal men van start gaan met de coördinatie 
van het trioprogramma, zodat het programma tijdig 
kan goedgekeurd worden (op 1 juni 2023) in de Raad 
Algemene Zaken.

De interne voorbereiding binnen de FOD Financiën 
werd inmiddels ook opgestart. Er werd één aanspreek-
punt (single point of contact, SPOC) geïdentificeerd 
die de coördinatie van de werkzaamheden voor de 
FOD Financiën zal opvolgen op niveau van de dienst 
Coördinatie Internationale Relaties bij de dienst van 
de voorzitter. Deze zal in direct contact staan met de 
EU 2024 tasforce bij de FOD Buitenlandse Zaken.

Er werd eveneens een taskforce opgericht binnen de 
FOD Financiën die het interne relais zal verzorgen binnen 
de verschillende departementen van de FOD Financiën. 
Ook binnen het kabinet van de minister werd een SPOC 
team aangeduid.

Wat het thema van het stabiliteits- en groeipact be-
treft wijst de minister erop dat dit thema al een aantal 
keer besproken werd in de reguliere debriefings van 
de Eurogroep- en Ecofin- bijeenkomsten. De minister 
is uiteraard van plan dit te blijven doen. Ook zal hij 
woensdag in de commissie Financiën, naar aanleiding 
van enkele mondelinge vragen van de heer Vermeersch 
een uitgebreide toelichting geven betreffende het verloop 
van deze discussies op Europees vlak en de positie van 
de Belgische regering hierin.

Toch antwoordt de minister reeds nu al op een aan-
tal specifieke vragen van de heer Vermeersch. Ook al 
zijn die Maastrichtnormen (de 3 % en 60 % regels) niet 
meer volledig aangepast aan de huidige realiteit, is het 
voor de regering geen must dat deze gewijzigd worden. 
Duidelijke regels zijn nu eenmaal belangrijk, met het oog 
op gezonde overheidsfinanciën. Maar ook op basis van 
zowel de gesprekken tijdens de afgelopen Ecofin en 
Eurogroep, als op basis van de informele gesprekken die 
de minister voert, stelt de minister vast dat niemand staat 
te springen voor een verdragswijzing. Ook concludeert 
de minister op basis van die verschillende gesprekken 

le SPF Finances participe avant tout à la mission de 
coordination générale du SPF Affaires étrangères. 
Le 15 octobre 2021, le SPF Affaires étrangères a orga-
nisé une première réunion de lancement, au cours de 
laquelle tous les départements ont été invités et ont 
reçu des explications sur la feuille de route établie pour 
préparer la présidence.

Le programme commun de l’Espagne, de la Belgique 
et de la Hongrie est piloté par le Secrétariat du Conseil. 
La coordination de ce programme débutera le 1er juillet 
de l’année prochaine, afin qu’il puisse être approuvé à 
temps (le 1er juin 2023) au Conseil Affaires générales.

Dans l’intervalle, les préparatifs internes au sein du 
SPF Finances ont également été entamés. On a désigné 
un point de contact unique (PCC) qui suivra la coordi-
nation des travaux pour le SPF Finances au niveau du 
service de coordination des relations internationales du 
service du président. Il sera en contact direct avec la 
Task Force UE 2024 du SPF Affaires étrangères.

Une task force a également été créée au sein du 
SPF Finances pour jouer le rôle de relais interne au 
sein des différents départements du SPF Finances. Une 
équipe PCC a également été créée au sein du cabinet 
du ministre.

En ce qui concerne la thématique du Pacte de stabilité 
et de croissance, le ministre indique que cette théma-
tique a déjà été abordée à plusieurs reprises lors des 
débriefings réguliers des réunions de l’Eurogroupe et 
de l’Ecofin. Le ministre a effectivement l’intention de 
continuer à procéder de la sorte. Il présentera égale-
ment, mercredi en commission des Finances, un exposé 
détaillé concernant le déroulement de ces discussions 
au niveau européen et la position du gouvernement 
belge à cet égard, en réponse à plusieurs questions 
orales de M. Vermeersch.

Néanmoins, le ministre répond déjà à certaines ques-
tions spécifiques de M. Vermeersch. Même si les normes 
de Maastricht (les règles des 3 % et des 60 %) ne sont 
plus totalement adaptées à la réalité actuelle, le gou-
vernement ne juge pas nécessaire de les modifier, des 
règles claires étant en effet essentielles pour pouvoir 
assainir les finances publiques. mais le ministre constate 
aussi, sur la base des discussions des dernières réunions 
de l’Ecofin et de l’Eurogroupe comme des discussions 
informelles qu’il tient avec ses homologues européens, 
que personne n’est favorable à une modification du 
traité. Le ministre conclut également de ces différentes 
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dat enkel politiek realistische voorstellen – met draagvlak 
bij alle lidstaten – ook effectief tot resultaat zullen leiden.

Daarnaast is het inderdaad zo dat men op zoek moet 
gaan naar begrotingsregels die enerzijds die schuldaf-
bouw mee realiseren, maar anderzijds ook voldoende 
ruimte laten voor belangrijke groeibevorderende en 
groene investeringen. Die oefening staat centraal in de 
verschillende besprekingen.

Aan de heer Vanbesien bevestigt de minister dat, 
betreffende het transformatiefonds, en in het bijzonder 
het Relancefiliaal voor langetermijninvesteringen, en het 
ecologische transitiefonds, alles conform het koninklijk 
besluit van januari 2021 tijdig zal gelanceerd worden. 
Het relancefiliaal werd eerder dit jaar opgericht en heeft 
reeds de nodige investeringen geïdentificeerd voor het 
korte termijn relance deel. Het investeringsonderdeel 
voor de langere termijn zal ook vanaf 2022 strategische 
investeringen kunnen realiseren. Dit filiaal is geen fonds 
en zal daarom niet publiek worden gemaakt. Elke inves-
tering die vanuit dit filiaal gebeurt zal weliswaar steeds 
via co-investering zijn met particuliere investeerders 
onder dezelfde voorwaarden.

Voor het ecologische transitiefonds zal begin vol-
gend jaar een fund manager worden aangesteld. Deze 
zal het fonds beheren en externe institutionele en pri-
véinvesteerders aantrekken om de slagkracht van het 
fonds te vergroten.

Aan de heer Vermeersch antwoordt de minister dat 
de FPIM elk jaar aanzienlijke middelen investeert in de 
Belgische economie.

Tot de strategische sectoren behoren historische 
sectoren zoals de luchtvaart, de financiële diensten en 
de gezondheidszorg.

Onlangs heeft de FPIM, gezien het belang om econo-
mische ontwikkeling en duurzaamheid te combineren, 
besloten om nieuwe strategische sectoren toe te voegen, 
namelijk de sectoren energie, transport en mobiliteit in 
ruime zin, maar ook de impactsector. Naast deze sectorale 
benadering analyseert de FPIM de dossiers ook vanuit 
het oogpunt van de prioritaire specifieke kenmerken 
waaraan de te ondersteunen projecten moeten voldoen. 
Van deze specifieke kenmerken is het duurzame karakter 
van het project het eerste.

Met deze nieuwe aanpak wil de FPIM niet alleen in-
novatieve en duurzame projecten steunen, maar ook een 
versnelling naar meer duurzaamheid binnen bedrijven 

discussions que seules des propositions politiquement 
réalistes – soutenues par l’ensemble des États membres 
– permettront effectivement d’obtenir des résultats.

En outre, il est vrai que nous devons rechercher des 
règles budgétaires qui contribueront à réduire notre 
dette, d’une part, mais qui, d’autre part, laisseront aussi 
suffisamment de marge de manœuvre pour réaliser 
d’importants investissements verts et favorables à la 
croissance. Cet exercice est au cœur des différentes 
discussions.

Le ministre confirme à M. Vanbesien qu’en ce qui 
concerne le fonds de transformation, et notamment la 
filiale Relance pour les investissements à long terme, 
et le fonds de transition écologique, tout sera lancé à 
temps, conformément à l’arrêté royal de janvier 2021. La 
filiale Relance a été créée plus tôt cette année et a déjà 
identifié les investissements nécessaires pour le volet 
relance à court terme. Le volet investissements à plus 
long terme pourra également réaliser des investissements 
stratégiques à partir de 2022. Cette filiale n’est pas un 
fonds et ne sera donc pas rendue publique. Toutefois, 
tout investissement réalisé à partir de cette filiale se 
fera toujours par le biais d’un co-investissement avec 
des investisseurs privés, dans le respect des mêmes 
conditions.

Un gestionnaire de fonds sera désigné au début de 
l’année prochaine pour le fonds de transition écologique. 
Celui-ci sera chargé de gérer le fonds et d’attirer des 
investisseurs institutionnels et privés externes pour 
renforcer la puissance financière du fonds.

En réponse à M. Vermeersch, le ministre indique que 
la SFPI investit chaque année des moyens considérables 
dans l’économie belge.

Les secteurs stratégiques comprennent des secteurs 
historiques tels que l’aviation, les services financiers et 
les soins de santé.

Récemment, étant donné l’importance de combiner 
développement économique et durabilité, la SFPI a 
décidé d’ajouter de nouveaux secteurs stratégiques, à 
savoir les secteurs de l’énergie, du transport et de la 
mobilité au sens large, ainsi que le secteur de l’impact. 
En plus de cette approche sectorielle, la SFPI analyse 
également les dossiers sous l’angle des caractéristiques 
spécifiques prioritaires auxquelles doivent répondre les 
projets à soutenir. Parmi ces caractéristiques spécifiques, 
le caractère durable du projet est prioritaire.

Avec cette nouvelle approche, la SFPI vise non seule-
ment à soutenir des projets innovants et durables, mais 
aussi à favoriser l’accélération vers plus de durabilité 
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of historische sectoren ondersteunen. De FPIM is ervan 
overtuigd dat het, om de sterkst mogelijke invloed op de 
evolutie van deze ondernemingen of historische secto-
ren uit te oefenen, noodzakelijk is een hoofdrolspeler 
te zijn en dit vereist investeringen, maar niet onder elke 
voorwaarde.

In het kader van het debat over een CSR-charter 
heeft de FPIM haar voornemen bevestigd om niet abrupt 
uit deze ondernemingen of sectoren te stappen, maar 
aanwezig te blijven op voorwaarde dat er een transfor-
matiepad naar meer duurzaamheid wordt ingezet.

Aan de heer Loones antwoordt de minister dat het 
die stabiliteit is die terug te vinden is in de prioriteiten 
van de FPIM.

Financiële stabiliteit is één van de wettelijke opdrach-
ten van de FPIM, terwijl duurzaamheid een transversaal 
criterium is waarmee bij de analyse van elk dossier 
rekening wordt gehouden. De FPIM benadrukt dat dit 
criterium deze wettelijke opdracht niet uitsluit en dat 
elk dossier per geval moet worden behandeld na een 
grondige analyse door de FPIM. Wat de FPIM zoekt, 
zijn dossiers die zowel duurzaam als winstgevend zijn.

Zoals reeds aan de Kamer werd uiteengezet, heeft 
de FPIM een strategie uitgestippeld waarin haar inves-
teringssectoren duidelijk zijn afgebakend en elk nieuw 
dossier wordt bestudeerd in het licht van de strategische 
sectoren en de “enablers” van deze strategie.

Evenzo is het toegangsticket voor een deelneming 
vastgesteld op 5 miljoen euro, hetgeen complementariteit 
in het financieringsaanbod met regionale investeringen 
mogelijk maakt.

In de praktijk werken de FPIM en de gewestelijke 
investeringsmaatschappijen samen aan talrijke pro-
jecten en investeren zij regelmatig samen. Door deze 
samenwerking kan elkeen voordeel halen uit elkaars 
netwerk, kennis en expertise.

Een concreet voorbeeld is de deelname van FPIM, 
via haar dochtervennootschap Relaunch, aan regionale 
fondsen die zijn ontwikkeld om het economisch herstel 
te ondersteunen.

Sinds de financiële crisis van 2008 is de FPIM aan-
deelhouder van verschillende financiële instellingen via 
een gedelegeerde opdracht van de federale regering. 
Dit was noodzakelijk om de betrokken instellingen niet 
ten onder te laten gaan, hetgeen dramatische gevol-
gen had kunnen hebben voor de werkgelegenheid, de 
financiële stabiliteit van het land en de financiering van 
onze ondernemingen.

au sein des entreprises ou des secteurs historiques. La 
SFPI est convaincue que, pour influer le plus possible 
sur l’évolution de ces entreprises ou de ces secteurs 
historiques, il faut être un acteur clé, et cela nécessite des 
investissements – mais pas à n’importe quelle condition.

Dans le cadre du débat sur une charte CSR, la SFPI 
a confirmé son intention de ne pas quitter brutalement 
ces entreprises ou secteurs, mais de rester présente à 
condition qu’une trajectoire de transformation vers plus 
de durabilité soit initiée.

Le ministre répond à M. Loones que c’est cette stabilité 
qui se reflète dans les priorités de la SFPI.

La stabilité financière est l’une des missions légales 
de la SFPI, tandis que la durabilité est un critère trans-
versal qui est pris en compte dans l’analyse de chaque 
cas. La SFPI souligne que ce critère n’exclut pas cette 
mission légale et que chaque dossier doit être traité au 
cas par cas après une analyse approfondie. Ce que la 
SFPI recherche, ce sont des dossiers qui sont à la fois 
durables et rentables.

Comme elle l’a déjà été expliqué à la Chambre, la 
SFPI a défini une stratégie dans laquelle ses secteurs 
d’investissement sont clairement délimités et où chaque 
nouveau dossier est examiné à la lumière des secteurs 
stratégiques et des enablers de cette stratégie.

De même, le seuil d’accès pour une participation a été 
fixé à 5 millions d’euros, ce qui permet une complémen-
tarité de l’offre de financement avec les investissements 
régionaux.

En pratique, la SFPI et les sociétés d’investisse-
ment régionales collaborent sur de nombreux projets 
et investissent ensemble de manière régulière. Cette 
coopération permet à chacun de bénéficier du réseau, 
des connaissances et de l’expertise de l’autre.

Un exemple concret est la participation de la SFPI, 
à travers sa filiale Relaunch, à des fonds régionaux 
développés pour soutenir la relance économique.

Depuis la crise financière de 2008, la SFPI est action-
naire de plusieurs institutions financières par le biais 
d’une mission déléguée du gouvernement fédéral. C’était 
une mesure nécessaire pour éviter l’effondrement de 
ces institutions, qui aurait pu avoir des conséquences 
dramatiques sur l’emploi, la stabilité financière du pays 
et le financement de nos entreprises.
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Vandaag zijn sommige instellingen veel veerkrachtiger, 
hebben zij sterke kapitaalreserves opgebouwd en zijn 
zij teruggekeerd naar een duurzame winstgevendheid.

De FPIM onderzoekt regelmatig het strategische 
karakter van bepaalde deelnemingen, met het oog op 
verdere verankering of afstand van de deelneming. Dit 
is ook het geval voor de financiële instellingen waarin 
de FPIM aandeelhouder is. Bij deze beoordeling wordt 
onder meer rekening gehouden met de vraag of een 
lokale verankering van de deelneming in het algemeen 
belang van de Belgische economie is.

Aan de heer Van Hees antwoordt de minister dat de 
universele bankdienst (UBD) een specifiek pakket is dat 
als bundel aangeboden wordt binnen het aanbod van de 
deelnemende banken. De elementen die afgesproken 
zijn in het “Charter inzake het aanbieden van een uni-
versele bankdienst”, hebben bijgevolg in principe enkel 
betrekking op het pakket dat overeenkomt met de UBD.

De tarifering van de afhaling van cash aangekondigd 
door KBC heeft betrekking op de Basisrekening, wat een 
ander pakket is en dus niet op de rekening die voldoet 
aan de vereisten van de UBD. Het staat elke bank vrij in 
de niet UBD-pakketten andere voorwaarden of diensten 
aan te bieden, tegen de door hen bepaalde prijs.

Wel rijst de vraag of de tarifering van alle geldafhalingen 
in overeenstemming is met het gentlemen’s agreement 
van 2004. Het is aan de economische inspectie om dit 
te controleren.

Wat de terbeschikkingstelling van rekeninguittreksels 
betreft, is in de UBD voorzien dat – wanneer deze niet 
in het kantoor kunnen afgedrukt worden – deze per post 
kunnen worden bezorgd tegen maximaal een redelijke 
kostprijs, volgens 3 mogelijke formules.

Aan de heer Vanbesien antwoordt de minister dat er 
betreffende de bankierseed een advies werd gevraagd 
aan de FSMA. Hierbij bekijkt de FSMA ook de bestaande 
systemen in andere landen zoals Nederland. Op basis 
van het advies van de FSMA moet gekeken worden of 
er een aanpassing van de wetgeving noodzakelijk is of 
dat het volstaat om een koninklijk besluit te nemen. In 
elk geval zal de minister, van zodra hij over dit advies 
beschikt, de nodige initiatieven hiertoe nemen.

Met betrekking tot Basel III heeft de Europese 
Commissie op 27 oktober 2021 zijn wetgevend pakket 
gelanceerd met het oog op de uitvoering van de Basel 
III-akkoorden.

Tijdens de Ecofin Raad van 9 november jongstleden 
heeft België het belang benadrukt van een zo getrouw 

Aujourd’hui, certaines institutions sont beaucoup 
plus résilientes, elles ont constitué de solides réserves 
de capital et ont renoué avec une rentabilité durable.

La SFPI analyse régulièrement le caractère straté-
gique de certaines participations, en vue de les ancrer 
davantage ou de les céder. C’est également le cas pour 
les institutions financières dont la SFPI est actionnaire. 
Cette évaluation tient compte, entre autres, de la question 
de savoir si l’ancrage local de la participation va dans 
l’intérêt général de l’économie belge.

Le ministre répond à M. Van Hees que le Service 
bancaire universel (SBU) est une formule spécifique 
proposée sous forme de forfait dans l’offre des banques 
participantes. Par conséquent, les éléments convenus 
dans la “Charte sur le service bancaire universel” ne 
concernent en principe que le forfait qui correspond 
au SBU.

La tarification des retraits d’espèces annoncée par 
KBC concerne le compte de base, qui est un forfait 
différent et n’est donc pas le compte qui répond aux 
exigences du SBU. Chaque banque est libre d’offrir des 
conditions ou des services différents dans les forfaits 
non-SBU, au prix qu’elle détermine.

La question se pose toutefois de savoir si la tarification 
de tous les retraits d’espèces est conforme au gentle-
men’s agreement de 2004. Il appartient à l’Inspection 
économique de le contrôler.

En ce qui concerne la fourniture des extraits de compte, 
le SBU prévoit que, s’ils ne peuvent être imprimés à 
l’agence, ils peuvent être livrés par la poste à un coût 
maximum raisonnable, selon trois formules possibles.

Le ministre répond à M. Vanbesien qu’un avis a été 
demandé à la FSMA concernant le serment bancaire. 
À cette fin, la FSMA examine également les systèmes 
existants dans d’autres pays, notamment aux Pays-Bas. 
Sur la base de l’avis de la FSMA, il convient d’examiner 
si une adaptation de la législation est nécessaire ou s’il 
suffit de prendre un arrêté royal. En tout état de cause, le 
ministre prendra les initiatives nécessaires à cet égard 
dès qu’il aura reçu cet avis.

En ce qui concerne Bâle III, la Commission européenne 
a lancé son paquet législatif le 27 octobre 2021 en vue 
de mettre en œuvre les accords de Bâle III.

Lors du Conseil Ecofin du 9 novembre, la Belgique a 
souligné l’importance de mettre en œuvre ces accords 
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mogelijke uitvoering van deze akkoorden en erop aange-
drongen dat de kapitaalvereisten worden toegepast op 
individueel niveau, wat essentieel is voor de host landen.

Tot slot gaat de minister nog in op de verschillende 
vragen inzake Batopin en de afbouw van het ATM-
netwerk. Deze voortdurende tendens in de richting van 
minder ATM’s in het algemeen is een evolutie die ook 
de minister zorgen baart.

Een toegankelijke, nabije en afdoende beschikbaar-
heid van cash geld is immers – zoals de minister ook al 
heeft aangegeven in zijn beleidsnota – van groot belang. 
Dit is een verantwoordelijkheid en opdracht voor de 
gehele sector, zowel voor de banken die deel uitmaken 
van de Batopin- of Jofico-netwerken als de andere 
banken. Ook al blijkt uit studies die gemaakt zijn in de 
schoot van het National Retail Payments Comittee van 
de Nationale Bank dat niet alleen het aantal ATM’s van 
belang is, maar ook de dekkingsgraad, dan nog hoeft 
het niet gezegd dat de evoluties in het oog springen en 
niet meteen op een grote verbetering ten aanzien van 
de huidige situatie lijken te wijzen.

Samen met zijn collega’s van Economie en 
Consumentenbescherming heeft de minister in die zin 
reeds een schrijven gericht aan de betrokken sector. De 
minister treedt eerstdaags met hen opnieuw in overleg 
om te zoeken naar de juiste oplossingen.

C. Replieken

De heer Joy Donné (N-VA) haakt vooreerst in op de 
maatregelen getroffen in het kader van het noodweer. 
Hierbij heeft de vice-eersteminister reeds aangegeven dat 
de verhoging van het fiscaal plafond een tijdelijke maat-
regel is voor het jaar 2022. Kan de vice-eersteminister 
echter ook nog dieper ingaan op de beweegredenen 
om dit plafond van fiscale aftrekbaarheid op te trekken 
van 500 000 euro naar 2 500 000 euro?

Inzake het horizontaal toezicht, heeft de vice-eerste-
minister aangegeven dat dit proces binnen de kmo-groep 
wordt opgestart. Kan de vice-eersteminister meer toe-
lichting verschaffen over de wijze en de nadere regels 
van de uitrol van dit horizontaal toezicht?

Betreffende de gedeeltelijke vrijstelling van de door-
storting van de bedrijfsvoorheffing wil de spreker graag 
nog meer informatie bekomen over de wijze waarop 
de vice-eersteminister de excessen hieromtrent wil 
aanpakken.

Tot slot wijst de vice-eersteminister naar de bevoegde 
minister met betrekking tot de resultaten van de studie 

le plus fidèlement possible et a insisté pour que les exi-
gences en matière de capital soient appliquées au niveau 
individuel, ce qui est essentiel pour les pays d’accueil.

Enfin, le ministre répond aux différentes questions 
concernant Batopin et le démantèlement du réseau de 
distributeurs automatiques de billets. Cette tendance 
constante à la diminution du nombre de distributeurs 
automatiques de billets en général est une évolution 
qui inquiète également le ministre.

Comme le ministre l’a également indiqué dans sa 
note de politique générale, une présence accessible, 
proche et suffisante de l’argent liquide est en effet d’une 
grande importance. Cette responsabilité et cette mis-
sion incombent à l’ensemble du secteur, tant pour les 
banques qui font partie des réseaux Batopin ou Jofico 
que pour les autres banques. Même si les études réali-
sées au sein du National Retail Payments Comittee de la 
Banque nationale montrent que ce n’est pas seulement 
le nombre de distributeurs qui est important, mais aussi 
leur taux de couverture, il va sans dire que l’évolution 
est frappante et qu’elle ne va pas dans le sens d’une 
amélioration majeure par rapport à la situation actuelle.

Avec ses collègues de l’Économie et de la Protection 
des consommateurs, le ministre a déjà écrit au secteur 
concerné. Il reprendra sous peu une concertation en 
vue de chercher les solutions appropriées.

C. Répliques

M. Joy Donné (N-VA) évoque tout d’abord les me-
sures prises dans le cadre des intempéries. Le vice-
premier ministre a déjà indiqué que l’augmentation du 
plafond fiscal constituait une mesure temporaire pour 
l’année 2022. Pourrait-il également préciser les raisons 
pour lesquelles ce plafond de déductibilité fiscale a été 
porté de 500 000 à 2 500 000 euros?

En ce qui concerne le contrôle horizontal, le vice-
premier ministre a indiqué que ce processus était initié 
au sein du groupe des PME. Peut-il fournir davantage 
d’informations sur les modalités de mise en œuvre de 
ce contrôle horizontal?

Concernant la dispense partielle de versement du 
précompte professionnel, l’intervenant demande de 
plus amples informations quant à la manière dont le 
vice-premier ministre compte s’attaquer aux abus en 
la matière.

Enfin, le vice-premier ministre renvoie au ministre 
compétent concernant les résultats de l’étude réalisée 
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van de GBA in het kader van de toegang tot het CAP. Dat 
is logisch met betrekking tot de opdracht van de studie 
maar de resultaten van deze studie zijn nodig om de 
dataminingoefening ten opzichte van het CAP van start 
te kunnen laten gaan. Heeft de vice-eersteminister reeds 
de resultaten van de studie van de GBA dienaangaande 
reeds ontvangen?

De heer Wouter Vermeersch (VB) verwijst naar zijn 
vraag over de topvoetbalclubs in België waarbij hij op-
merkte dat de KBVB de kostprijs van de vrijstelling van 
de doorstorting van bedrijfsvoorheffing had berekend 
op een bedrag van 170 miljoen euro. De vice-eerste-
minister maakt in zijn antwoord gewag van een bedrag 
van 115 miljoen euro. In de begrotingstabellen is er thans 
een bedrag opgenomen ten belope van 43 miljoen euro. 
Kan de vice-eersteminister het verschil duiden tussen het 
cijfer dat hij daarnet vermeldde, met name het bedrag 
van 115 miljoen euro en het bedrag ten belope van 43 mil-
joen euro dat opgenomen is in de begrotingstabellen?

De heer Christian Leysen (Open Vld) merkt op dat 
de focus van de beleidsnota op de problematiek van 
de drugshandel eerder beperkt is. Hij meent dat de 
maatschappelijke impact maar ook de potentieel fiscale 
impact van de illegale drugssector schromelijk onder-
schat wordt waardoor de overheid heel wat potentiële 
inkomsten misloopt.

Inzake de brede fiscale hervorming blijft de spreker 
een beetje op zijn honger zitten en stelt hij vast dat er 
onvoldoende werk wordt gemaakt van het terugdringen 
van de vele fiscale bepalingen die het gevolg zijn van 
de nichefiscaliteit die de afgelopen jaren door intensief 
lobbywerk tot stand is gekomen. Hij rekent erop dat er 
via de aangekondigde fiscale hervorming een coherent 
antwoord geformuleerd wordt op de fiscale versnippering 
op wetgevend gebied.

Op Europees gebied stelt de spreker vast dat zelfs 
een land als Duitsland tijdelijk de geldkraan heeft open-
gedraaid en de budgettaire discipline heeft losgelaten 
in het kader van de strijd tegen de gevolgen van de 
COVID-19-pandemie. De eerste signalen van het toe-
komstige Duitse regeerakkoord doen op dit gebied ook 
al het ergste vermoeden. Hij meent dat het belangrijk 
is dat België zich hierin niet laat meezuigen door an-
dere EU-lidstaten en hij rekent erop dat de Europese 
administratie streng zal toezien op de toepassing van 
de budgettaire regels teneinde de gezondheid van de 
overheidsfinanciën te versterken.

De heer Sander Loones (N-VA) stelt vast dat deze 
regering in haar meerjarenbegroting nog steeds bedra-
gen inschrijft als inkomsten uit de globale minimum-
belasting voor multinationals en de digitaks waarvan 

par l’APD dans le cadre de l’accès au PCC. C’est logique 
en ce qui concerne la mission de l’étude, mais les résul-
tats sont nécessaires pour pouvoir lancer l’exercice de 
datamining à l’égard du PCC. Le vice-premier ministre 
a-t-il déjà reçu les résultats de l’étude de l’APD en la 
matière?

M. Wouter Vermeersch (VB) renvoie à la question 
qu’il a adressée sur les clubs de football de haut ni-
veau en Belgique où il faisait observer que l’URBSFA 
a chiffré le coût de la dispense de versement de pré-
compte professionnel à 170 millions d’euros. Dans sa 
réponse, le vice-premier ministre a mentionné un mon-
tant de 115 millions d’euros. Les tableaux budgétaires 
affichent aujourd’hui un montant de 43 millions d’euros. 
Le vice-premier ministre pourrait-il expliquer la différence 
entre le chiffre qu’il vient de mentionner, à savoir 115 mil-
lions d’euros, et les 43 millions d’euros inscrits dans les 
tableaux budgétaires?

M. Christian Leysen (Open Vld) fait observer que 
l’accent mis dans la note de politique générale sur 
la problématique du trafic de drogue est plutôt limité. 
Il estime que l’impact social, ainsi que l’impact fiscal 
potentiel du secteur des drogues illicites, sont largement 
sous-estimés, avec pour conséquence que l’État passe 
à côté de revenus potentiels considérables.

En ce qui concerne la vaste réforme fiscale, l’interve-
nant reste un peu sur sa faim et constate que l’on n’œuvre 
pas assez pour réduire les nombreuses dispositions fis-
cales découlant de la fiscalité de niches obtenue grâce à 
un lobbying intensif ces dernières années. L’intervenant 
compte sur la réforme fiscale annoncée pour apporter 
une réponse cohérente à la fragmentation législative 
de la fiscalité.

Au niveau européen, l’intervenant constate que même 
un pays comme l’Allemagne avait temporairement ouvert 
les robinets et relâché la discipline budgétaire dans le 
cadre de la lutte contre les conséquences de la pandémie 
de COVID-19. Les premiers signes du futur accord de 
coalition allemand laissent également présager le pire à 
cet égard. L’intervenant estime qu’il est important que la 
Belgique ne se laisse pas entraîner dans cette situation 
par d’autres États membres de l’UE et il compte sur 
l’administration européenne pour contrôler l’application 
stricte des règles budgétaires afin de renforcer la santé 
des finances publiques.

M. Sander Loones (N-VA) constate que dans son bud-
get pluriannuel, ce gouvernement inscrit encore toujours 
des montants au titre de recettes de l’impôt minimum 
global relatif aux multinationales et de la taxe numérique 
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de spreker meent, op basis van de antwoorden van 
de vice-eersteminister, dat deze bedragen niet zeker 
zijn. De vice-eersteminister heeft zelf aangegeven dat 
de potentiële opbrengsten van deze belastingen zullen 
afhangen van het gedrag van de betrokken onderne-
mingen. Op die manier sluipt er heel wat onzekerheid 
in de begrotingsoefening van deze regering.

In het kader van de middelen van het Europees her-
stelfonds is de kans reëel dat België maar liefst 750 mil-
joen euro minder zal ontvangen dan aanvankelijk voor-
zien is. De spreker roept de regering dan ook op om de 
nodige budgettaire voorzichtigheid aan de dag te leggen 
aangezien het er toch naar uit ziet dat het oorspronkelijk 
begroot bedrag niet zal gehaald worden.

De spreker merkt op dat de vice-eersteminister in zijn 
antwoord aangeeft dat de inschepingstaks niet meer 
aangenomen zal worden in 2021. Het nieuwe systeem zal 
in werking treden vanaf 1 april 2022. Zal ook de budget-
taire opbrengst van deze maatregel voor 2022 verrekend 
worden naar rato van het moment waarop het systeem 
in werking treedt?

Tot slot haakt de spreker in op een voorstel van de 
CD&V-voorzitter Joachim Coens om de deelstaten toe 
te staan om met verzoekschriften naar de federale 
overheid te stappen zodat de federale overheid meer 
ten dienste kan staan van de deelstaten. Hij verwijst 
hierbij naar het investeringsbeleid van de FPIM waarbij 
de vice-eersteminister zelf de nadruk heeft gelegd op de 
samenwerking en de gedeelde competentie tussen de 
verschillende beleidsniveaus. Vindt de vice-eersteminister 
het een goed idee om dat principe ook toe te passen op 
het investeringsbeleid?

D .  B i j k o m e n d e  a n t w o o r d e n  v a n  d e 
vice-eersteminister

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie 
van de fraudebestrijding, antwoordt aan de heer Donné 
met betrekking tot het verhoogde bedrag voor de aftrek-
baarheid voor giften in het kader van het noodweer er in 
de personenbelasting geen expliciete vraag is gekomen 
naar een verhoging van maximaal te storten bedragen 
en dit in tegenstelling tot in de vennootschapsbelasting. 
Om tegemoet te komen aan de vraag van onderne-
mingen om een grotere ondersteuning te kunnen bie-
den, heeft de regering beslist dit plafond tijdelijk op te 
trekken tot 2,5 miljoen euro, doch uitsluitend voor het 
kalenderjaar 2021.

De minister antwoordt dat horizontaal toezicht met 
een tax control framework zoals dat bij grote onderne-
mingen bestaat, uiteraard wel kan opengesteld worden 

dont l’intervenant a des raisons de croire, d’après les 
réponses du vice-premier ministre, qu’ils ne sont pas 
certains. Le vice-premier ministre a lui-même indiqué 
que les recettes potentielles de ces taxes dépendront 
du comportement des entreprises concernées. Cette 
situation entraîne une grande incertitude dans l’exercice 
budgétaire de ce gouvernement.

Dans le cadre du Fonds européen de relance, le 
risque est réel que la Belgique perçoive quelque 750 mil-
lions d’euros de moins que prévu initialement. L’intervenant 
appelle dès lors le gouvernement à faire preuve de la 
prudence budgétaire qui s’impose puisque tout semble 
indiquer que le montant initialement prévu ne sera pas 
atteint.

L’intervenant fait observer que le vice-premier ministre 
indique dans sa réponse que la taxe d’embarquement 
ne sera plus votée en 2021. Le nouveau système entrera 
en vigueur à partir du 1er avril 2022. Les recettes bud-
gétaires de cette mesure pour 2022 seront-elles éga-
lement imputées au prorata du moment où le système 
entre en vigueur?

Enfin, l’intervenant enchaîne sur une proposition du 
président du CD&V, Joachim Coens, visant à permettre 
aux entités fédérées d’adresser des pétitions au gou-
vernement fédéral afin que ce dernier puisse davantage 
se mettre au service des entités fédérées. À cet égard, 
le membre évoque la politique d’investissement de la 
SFPI, dans laquelle le vice-premier ministre lui-même 
a souligné la coopération et la compétence partagée 
entre les différents niveaux de pouvoir. Le vice-premier 
ministre pense-t-il qu’il serait positif d’appliquer également 
ce principe à la politique d’investissement?

D. Réponses supplémentaires du vice-premier 
ministre

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la coordination de la 
Lutte contre la fraude, répond à M. Donné que concer-
nant le montant majoré de déductibilité en cas de dons 
versés dans le cadre des intempéries, il n’a pas reçu de 
demande explicite à l’impôt des personnes physiques 
en vue de relever les plafonds des dons à verser et ce, 
contrairement à l’impôt des sociétés. Pour répondre 
à la demande des entreprises de renforcer l’aide, le 
gouvernement a décidé de relever temporairement ce 
plafond à 2,5 millions, mais uniquement pour l’année 
civile 2021.

Le ministre répond que le contrôle horizontal à l’aide 
d’un “tax control framework” tel qu’il existe dans les 
grandes entreprises peut bien sûr être ouvert aux PME, 
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voor kmo’s, maar dat dit minder interessant is voor hen. 
Horizontaal toezicht op niveau van de kmo’s wordt 
daarom per onderwerp uitgewerkt, in samenspraak met 
de beroepsbeoefenaars, die met de administratie inzetten 
op een vlotte naleving van fiscale verplichtingen. In die 
zin zijn er al enkele concrete projecten gelanceerd die 
een echte win-win zijn voor beide zijden. Een voorbeeld 
daarvan is het horizontaal toezicht inzake het fiscaal 
voordeel bij nacht- en ploegenarbeid.

Met betrekking tot het wegwerken van de excessen 
in verband met de vrijstelling van doorstorting van de 
bedrijfsvoorheffing antwoordt de minister dat het niet 
de bedoeling is om nu reeds in te gaan op de techni-
sche uitwerking van de bedoelde maatregel. Daartoe 
zal de kans worden geboden tijdens de parlementaire 
bespreking van het ontwerp waarin die maatregel zal 
zijn opgenomen. De minister heeft in zijn antwoord wel 
reeds een voorbeeld gegeven van het zogenaamde 
fiscaal voluntariaat.

De minister geeft aan dat hij de resultaten van de stu-
die van de GBA over het CAP nog niet heeft ontvangen.

Aan de heer Vermeersch verduidelijkt de minister dat 
het bedrag van 115 miljoen euro de totale vrijstelling van 
doorstorting van de bedrijfsvoorheffing is die alle clubs 
nu genieten. Vandaar dat de minister heeft gezegd heb 
dat het hem onduidelijk is waarom men aan een bedrag 
van 170 miljoen euro komt, terwijl de totale vrijstelling 
aanzienlijk lager is.

Verder wat betreft de 43 miljoen euro waarvan sprake 
in de vraag van de heer Vermeersch, is het zo dat de 
regering beslist heeft om een hervorming uit te werken die 
kadert binnen een budgettair kader van 43 miljoen euro. 
Daarvan moet 30 miljoen euro door Sociale Zaken inge-
vuld worden en 13 miljoen euro door Financiën.

Ten aanzien van de heer Leysen bevestigt de minis-
ter dat de strijd tegen drugs een prioriteit blijft voor de 
regering en dat ook in 2022 hier de nodige aandacht 
aan zal worden gegeven.

Met betrekking tot de Europese begrotingsregels ant-
woordt de minister dat de inhoud van het Duitse regeer-
akkoord moet worden afgewacht. Er zijn geen indicaties 
op dit moment dat Duitsland de eigen schuldenrem 
(Schuldenbremse) zou opgeven. Zoals aangegeven is 
het voor de regering van belang dat de Europese regels 
ook blijven inzetten op de consolidatie van de publieke 
financiën.

Aan de heer Loones antwoordt de minister dat de 
verwachte opbrengsten van de globale minimumbelasting 
voor vennootschappen den de digitaks die in de begroting 

quoiqu’il soit moins intéressant pour ces dernières. Le 
contrôle horizontal au niveau des PME est donc développé 
par thème, en concertation avec les professionnels, qui 
s’engagent avec l’administration au bon respect des 
obligations fiscales. En ce sens, des projets concrets ont 
déjà été lancés, qui sont vraiment gagnant-gagnant pour 
les deux parties. Un exemple est le contrôle horizontal 
de l’avantage fiscal pour le travail de nuit et en équipe.

En ce qui concerne l’élimination des abus liés à la 
dispense du versement du précompte professionnel, le 
ministre répond que l’intention n’est pas d’entrer dans les 
détails techniques de la mesure en question à ce stade. 
Il fournira toutes les explications lors de la discussion 
parlementaire du projet qui contiendra cette mesure. 
Dans sa réponse, le ministre a toutefois déjà donné un 
exemple de ce qu’on appelle le volontariat fiscal.

Le ministre indique qu’il n’a pas encore reçu les 
résultats de l’étude de l’APD au sujet du PCC.

Il précise, à l’intention de M. Vermeersch, que le mon-
tant de 115 millions d’euros correspond à la dispense 
totale du versement de précompte professionnel dont 
tous les clubs bénéficient actuellement. C’est la raison 
pour laquelle le ministre a déclaré ne pas comprendre 
pourquoi on arrive à un montant de 170 millions d’euros 
tandis que la dispense totale est nettement inférieure.

En outre, s’agissant des 43 millions d’euros évoqués 
dans la question de M. Vermeersch, il est exact que 
le gouvernement a décidé d’élaborer une réforme qui 
s’inscrit dans un cadre budgétaire de 43 millions d’euros, 
dont 30 millions d’euros proviendront des Affaires sociales 
et 13 millions d’euros des Finances.

Il confirme, à l’intention de M. Leysen, que la lutte 
contre les stupéfiants demeure une priorité pour le 
gouvernement et que ce thème recevra également 
l’attention nécessaire en 2022.

En ce qui concerne les règles budgétaires euro-
péennes, le ministre répond qu’il faut attendre le contenu 
de l’accord de gouvernement allemand. Rien n’indique 
pour l’instant que l’Allemagne abandonnerait son “schulen-
remse” (frein à l’endettement). Ainsi qu’il a été indiqué, 
il importe pour le gouvernement que les règles euro-
péennes continuent également à se concentrer sur la 
consolidation des finances publiques.

Le ministre répond à M. Loones que les recettes, 
inscrites dans le budget, de l’impôt minimum global 
pour les entreprises et de la digitaxe ont été estimées 
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zijn ingeschreven, met de nodige voorzichtigheid zijn 
geraamd, temeer daar nog niet alle determinanten voor 
de beide OESO-pijlers thans al definitief zijn bepaald. 
Ongetwijfeld zal hierover verder worden gediscussi-
eerd wanneer de internationale onderhandelingen hun 
orgelpunt bereiken.

Met betrekking tot de middelen die België zal ont-
vangen uit het Europees herstelfonds antwoordt de 
minister dat die onzekerheid over de resterende 30 % 
er is altijd geweest. Dat zit ingebakken in het akkoord 
tussen de Europese Raad en het Europees Parlement. 
De minister zal dit nauw opvolgen onder meer samen 
met staatssecretaris Dermine.

De minister bevestigt dat 30 miljoen euro het beoogde 
rendement is van de vliegtaks voor 2022.

Tot slot antwoordt de minister dat de FPIM een nieuwe 
investeringsstrategie heeft opgesteld. Deze strategie zal 
de FPIM verder uitwerken door nauw overleg te plegen 
en daar waar mogelijk te co-investeren, met de regionale 
investeringsmaatschappijen.

De rapporteurs, De voorzitster,

Hugues BAYET
Steven MATHEÏ

Marie-Christine MARGHEM

avec la prudence nécessaire, d’autant plus que tous les 
déterminants pour les deux piliers de l’OCDE n’étaient 
pas encore définitivement précisés. Ce point sera sans 
aucun doute évoqué plus avant lorsque les négociations 
internationales entreront dans la dernière ligne droite.

En ce qui concerne les moyens que la Belgique recevra 
du Fonds européen de relance, le ministre répond qu’il 
y a toujours eu une incertitude quant aux 30 % restants. 
C’est inhérent à l’accord entre le Conseil européen et le 
Parlement européen. Le ministre suivra ce dossier de 
près avec le secrétaire d’État Dermine.

Le ministre confirme que le rendement attendu de 
la taxe sur les billets d’avion est de 30 millions d’euros 
pour l’année 2022.

Enfin, le ministre répond que la SFPI a élaboré une 
nouvelle stratégie d’investissement et qu’elle en pour-
suivra le développement en étroite concertation avec les 
sociétés régionales d’investissement, et, lorsque c’est 
possible, au moyen de co-investissements.

Les rapporteurs, La présidente,

Hugues BAYET
Steven MATHEÏ

Marie-Christine MARGHEM
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